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�In 1978, after developing NED, LRH became very ill. David Mayo was flown in from Flag, and audited LRH to recovery. From his cognitions, LRH, with David's help, constructed the NOTs rundown. The first NOTs issues came down in September 1978. David Mayo was posted as Senior C/S Int in October, and Merrill Mayo was called from Flag to become part of the Snr C/S Int office. The new Snr C/S Int office was at Gilman Hot Springs, a holiday resort purchased by the Church, encompassing some 500 acres. Gilman is between Beaumont and Hemet in Riverside County, California. Gilman was the base for the Commodore's Messengers Organization International (CMO Int), and for CLIO Special Unit (who made the Tech films), and for CMO Gold (Golden Era Studios). It is here that the Tech films were made. At this time, LRH lived in an apartment in Hemet.

In 1979, aware that management was not doing well, LRH ordered CMO Int to do a stat analysis and Data Series evaluation for all Continents. This was the first time CMO had engaged in such an action. This resulted in the 0909 eval of September 1979, which was written by John Nelson of CMO Int, but issued under LRH's name. As neither LRH nor his Messengers could be seen to be managing Scientology, LRH asked CMO to create a separate unit to get Church management back into line. So was born the Watchdog Committee (WDC). Its 7 founding members were CMO Int staff, and its purpose was to put International management back on post. In fact, WDC progressively took over all the eval lines, all comm lines to and from LRH, all missions to orgs, and even became the approval unit for promo. The PR was still that CMO was not a management unit, and WDC remained anonymous, giving many people the idea that LRH must be Chairman WDC. LRH actually left management completely in WDC's hands from 1979 onwards, and in fact, only requested data again in 1982.

In 1980, due to pressing legal matters, LRH went into hiding. He simply disappeared with the Messenger who was on duty at the time - Ann Broeker. This was to be a relatively short cycle, but possibly due to an exaggeration of the legal situation being fed to LRH, LRH has been in a secret location from that time. Ann's husband, Pat Broeker, was used to relay data to and from LRH. LRH has stayed fairly close to Gilman.

In early 1981, a unit was set up under the CO CMO Int Diane (Dede) Voegerding to handle LRH's personal legal scene so that he could come back on lines. The unit consisted of Dede, Gale Irwin, Lois Riesdorf and David Miscavige. The new unit was called the All Clear Unit. Prior to his posting to the All Clear Unit, David Miscavige had been CMO Special Unit cameraman. He was a relatively new Messenger.

It is rumoured that in 1980 or 81, LRH wrote to certain close terminals to say that he expected to drop the body within five years, and was making arrangements with this end in mind. He was spending most of his time writing fiction.

David Miscavige rapidly somehow managed to become a one-man committee - he WAS the All Clear Unit. This unit was not on any Org board.

By 1981, the GO cases were going badly. LRH's own cases were not being handled to David Miscavige's satisfaction by GO Legal. Miscavige decided to remove Mary Sue as Controller, and when Dede Voegerding refused to do this, Miscavige arrived with an order - allegedly from Ron - suspending Dede from post. She was replaced as CO CMO Int by her sister - Gale Irwin - in June 1981. Shortly thereafter, Miscavige, having become Pat Broeker's close confederate, announced that the All Clear Unit was senior to CMO Int. Why this new supremacy was allowed is unknown to the present author.

On August 5th, 1981, a Comm Ev was convened on senior GO terminals (from the Guardian WW down) by WDC. David Miscavige was on the Committee.

On August 26th, Bill Franks as ED Int issued SOED 1789 "Management Change" placing the Controller, and thusly the entire GO, below himself on the Org Board. Subsequently, Mary Sue was removed by David Miscavige. Jane Kember briefly took control of the LA GO but was dissuaded, and left her post.

About this time senior GO terminals were taken to Gilman, and put on a mest-work program. Whilst there, they were referred to as the "crims" by CMO crew.

In early November 1981, a small Mission Holders Conference was called by Bill Franks at Flag. The meeting was conducted by Jens Bogvad of CMO and the Acting Controller, Gordon Cook. Data had come to light that the GO had had a program called "Control of US Missions", issued as a Guardian Order in 1975. This program was put forward in case the US Internal Revenue Services won their tax cases against the Church, and thusly managed to close down the Church Orgs. The Missions were to immediately become Orgs in a new network. To achieve this end, several top mission holders (the Kemps and Bent Corydon, for example) had been declared. The Mission Holders Conference was held to handle these false declares.

On December 1st 1981, Gale Irwin was replaced as CO CMO Int by John Nelson. 

Nelson had had only 25 hours of auditing at this time. He was posted by Miscavige.

A much larger Mission Holders Conference was held at Flag in December 1981. Bill Franks arrived late with a CMO escort. Up to this point, no Policy Letter had been issued concerning the seniority of WDC to Franks, and HCOPL 11 Dec 80RA "The ED Int" states that the ED Int is the senior ecclesiastical post in the Church. Consequently, Mission Holder Brown McKee assigned a condition of Confusion to CMO Int for their assumption of supremacy over Franks. The condition was upheld by many of those at the meeting (Mission Holders, SO and GO crew).

CMO Int, perhaps correctly, viewed this as a mutiny. On December 23rd, they issued the Policy Letter "International Watchdog Committee" which was signed International Watchdog Committee. This states "The International Watchdog Committee is the most senior body for management in the Church of Scientology International." On December 27th, Bill Franks was removed from post as ED Int by John Nelson. He was replaced with Kerry Gleeson.

Meanwhile, the Religious Technology Center was being formed. It was incorporated on January lst 1982. Originally, it was to have been a small body at the side of the Church, simply keeping the trademarks of Scientology. Its members were to be Class 8, FEBCs on NOTs. David Mayo was a signatory, but somehow, unbeknownst to him, the articles were changed - to remove the foregoing conditions of membership.

Another body was being formed at this time. Author's Services Incorporated (ASI) - to act as agent for LRH's fiction works. It was staffed with CMO and SO crew who had to resign from Church staff to join, as ASI is a non-Church profit-making business. David Miscavige, Norman Starkey, Terri Gamboa, Julie Watson and Lyman Spurlock - five of the seven incorporators of RTC - became ASI staff in 1982, thusly resigning from Church staff.

Also, in early 1982, the first attempts at forming the International Finance Police were made. This was apparently Pat Broeker's idea. Wendell Reynolds was sent to recruit staff from the Flag Executive Briefing Course, and was recalled, and put on mest work by John Nelson (as CO CMO Int) for trying to rip-off FEBC students.

In April 1982, in a lengthy, hand-written dispatch, LRH handed over his Tech hats to David Mayo for 20-25 years. (This was witnessed by several others who have since attested to it having happened.)

At the end of June of 1982, John Nelson was removed and replaced with Marc Yaeger, who was then eighteen. Wendell Reynolds was taken off mest-work, and made International Finance Dictator, under Mark Ingber, the WDC for Finance.

On August 29th 1982, the entire Senior C/S Int Office was removed. In September, Kerry Gleeson was replaced as ED Int by Guillaume Lesevre. Kerry, along with the Deputy ED Int, Allen Buchanan, was taken to Gilman. David Mayo; Merrill Mayo (Snr C/S Int assistant); Julie Gillespie (office of Snr C/S Int); John Nelson (ex CO CMO Int); Emile Gilbert (CO Canada); Roger Barnes (CO SMI); John Axel (Church Management Exec over Missions); Peter Warren (ex senior to Public Divisions); Maureen Caneen (CO CMO Gold); Pat Hunter (International Management Org); Jay Hurwitz (IMO Missionaire, CO LA Day); Janice Mead (IMO Missionaire, PES LA Day); Bess Sullivan (OP 4D Sec IMO); Peggy Darresman (International Field Exec Sec); Chris Stevens (CMO); and Angelika Zimmerman (LRH Comm LA Day) were all at Gilman for Comm Ev by October 2nd, 1982. The Comm Ev took three weeks, and the Findings and Recommendations cover more than 90 pages. Before and during the Comm Ev the Interested Parties were subjected to gang sec-checks - where a group of interrogators fired questions at the Interested Party on the meter. David Miscavige, Stephen Marlowe (Inspector General RTC), Marc Yaeger and Vicki Aznaran (Deputy Inspector General RTC) were amongst the interrogators.

The Interested Parties were taken to Happy Valley in an Indian Reservation not far from Gilman, and those that remained were subjected to the "Running Program". This "rundown" consisted of running around a tree for up to twelve hours a day.

On October 17th 1982, the third Mission Holders Conference was held in San Francisco. Here the US Mission holders were berated by Miscavige and other ASI & CMO staff for several hours. Three Mission holders were verbally Declared with neither a Comm Ev nor a written order. Amongst these was Kingsley Wimbush, whose Stevens Creek Mission had contributed over $154,000 of the $808,000 world-wide Missions GI for the week ending September 2nd 1982. The world's biggest Mission holder, Martin Samuels, holder of the five Davis Missions, and founder of Delphi, was gang sec-checked prior to his removal. (He is currently suing the Church for $72 million.) Brown McKee was Declared forever. None of these injustices has been righted.

Then, the International Finance Police conducted a campaign of "verification", where Mission holders were charged $15,000 per day for IFP investigation. Fines were also levied. Bent Corydon paid $40,000 to the IFP, before deciding to withdraw his Riverside Mission from the Church. Martin Samuels and Kingsley Wimbush lost all of their assets to the IFP. It is claimed that $2 million was collected within 10 days of the Conference. Similar tactics were applied to field auditors by IHELP, and to businessmen by WISE.

In 1982, Declare Orders began to pour forth - there have been almost 2000 since January 1982.

In response to this, several Mission holders removed their Missions from the Church, and so the Independent movement - in existence since the establishment of the California Association of Dianetic Auditors in 1951 - suddenly exploded to life.

The International Finance Police have quieted down - their Dictator, Wendell Reynolds, has been removed. It is rumoured that Stephen Marlowe, the Inspector General of RTC, has also been removed for his failure to handle the "splinter groups". Ann and Pat Broeker, and David Miscavige are still in control of the Church. Where LRH is, and what his views are, is unknown. The authenticity of RJ38 has been questioned because, certainly, some of the data on it is false. The Dianetic Information Centre of East Grinstead is long-since closed due to lack of traffic. The Church certainly doesn't have "PR area control" in East Grinstead. According to SMI (Scientology Missions International) stat sheets, Mission stats crashed during 1983 to less than 25% of the 1982 figures (measured September 1982 to October 1983 - GI down from $808,000 to $171,000).

The foregoing is correct to the best of my knowledge. Data was gathered by personal interview with Jay Hurwitz (ex-IMO missionaire); Vincent Barnes (ex-CMO Int/WDC); Captain Bill Robertson (ex-CMO); Harvey Haber (ex-CMO); John Nelson (ex-CO CMO Int, Chairman WDC), and from the tape or written debriefs of Jay Hurwitz; Vince Barnes; Captain Bill Robertson; John Nelson; Dede Voegerding (ex- CO CMO Int); Merrill Mayo (Class 12, ex-Snr C/S Int office); Bent Corydon (Riverside Mission Holder); Peter Greene (Mission holder); Jon Zegel (field auditor - father of Marc Yaeger), Kingsley Wimbush (Mission holder), and from confidential interviews with and letters from several other ex-Church of Scientology executives.
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"He who holds the power of an organization is that person who holds its communication lines and who is a crossroad of the communications." How to Live Though an Executive.
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We are glad that Agnes gave us permission to put some chapters of her book on the net. If you like it, or if want to buy the book, or if you want us to upload more, just send us an e-mail to freezone@lightlink.com and we relay it to her. 

The complete book has 179 pages. 
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Introduction



These are considered experiences within the Church of Scientology of the early years from 1960 through 1982. These were the years served. 

The start of the experience was at its headquarters at St.Hill Manor, East Grinstead, West Sussex, England. 

These were rather large quarters. Ron Hubbard, his wife, Mary Sue, and their children resided there during the early years. 

They had four beautiful children, Quentin Hubbard was their oldest, Diana Hubbard was the second oldest, then came Suzette Hubbard, and their youngest, Arthur Hubbard. All four children had red hair. The family also had a dog named Vickie. 

The children grew up around St.Hill. Private tutors provided their education at St. Hill. 

St.Hill Manor was both the home of the Hubbard family and the headquarters for Scientology. 

Hubbard's goal was to provide a SAFE and QUIET PLACE with maximum comfort. This included a home for Ron and his family, as well as a business operations unit, and a PLACE where people who were eligible to be trained as professional listeners, known in the Scientology world as Professional Auditors, could come. This required time, courage and many, many months of long days of STUDY! 

The goals set out for this operation were about to become a reality! 

Hubbard trained people himself in the early 1960's, even before coming to St.Hill Manor. Students were trained in many different courses. He first trained students, then supervisors who would be able to take over the supervising! LRH kept a very close eye on the supervisors and students he trained. It was a daily affair. 

There were many courses. However, the two major courses for becoming a Professional Auditor were, what is known today, the Academy Levels 0-IV and the famous ST.HILL SPECIAL BRIEFING COURSE. 

The promotion to get students to arrive was enormous and it seemed to work. Many, many arrived from all over the world! 

It also had another service organization attached to it that was a public service for Professional Auditing. St.Hill provided a service for professional Auditors already trained to deliver processing of the Auditing then available at that time, and possibly still today. These consisted of Life Repair, grades which were from 0- IV; the Drug Rundown; and Power Processing, plus many other processes. These three were the main ones delivered in the early days, however. 

There was also a practical Auditors unit for students to practice actual Auditing on other students that were on courses known as a twin. The idea was for one to work with a buddy, where each one checked the other on all Scientology material that was being learned. 

Staff was used as a pool for practising with students. Auditing practice was done for each level until the student was ready for an exam on his theory. This was actual Auditing for the student to become a Professional Auditor for the level at which he was trained. 

There were exact levels that consisted of training from scratch, beginning with a Communications Course, then advancing to the Hubbard Qualified Scientologist Course. Next came a study course known as Student Hat that taught how to be a student and learn study tech. This was not there in the earlier days, but was soon introduced to enable students to learn and study easier after doing it. It became a pre-step and major step for any study course in Scientology. Next came the Academy Levels 0 -IV. These were some of the steps a student had to take to advance to the ST. HILL SPECIAL BRIEFING COURSE. 

The students were arriving by the bucket loads weekly! Monday was the day for new arrivals! Tuesday was the day of the famous LRH lectures and the announcing of new students on courses, and Friday was the special day of graduation. 

Staff was being hired as fast as possible to help handle administrative lines and to keep up with the amount of new people arriving, both for courses and Professional Auditing. St.Hill had as much traffic per day as the local East Grinstead Main Street had during any given hour. There were cars, motorbikes, delivery vans, taxis; and people coming and going, There was never a dull moment. Action all the time! 

To being in new people, many promotional activities were organized at that time. These were well arranged and very professional. Booklets of the famous St.Hill were included in the promotional packages each month. 

The promotional packages were sent to people who showed an interest in the courses, or who inquired as to their availablity, or to what steps one had to take to qualify for St.Hill? This also applied to the Professional Auditing courses. 

It was customary for anyone preparing for the St.Hill Special Briefing Course to initiate and maintain an extensive letter line before making final arrangements. That included questions to the Advance Registrar, who was specially posted to answer those questions and to give exact information, thus making it easier for the new student to plan his/her long stay. The St.Hill Special Briefing Course took at least one year, and one had to be well prepared. 

This also applied to processing as well. Intensive Auditing took a long time. Students came for weeks, and perhaps a month or longer to complete this. 

One would then perhaps ask, how did all these students and professional preclears arrive? And how was St.Hill so well promoted to get so many, many people there? 

That is well explained; LRH had already promoted Scientology throughout the world. Scientology centers in many parts of the world were already operating. In countries such as the United States, England, South Africa, New Zealand and Australia, LRH was selling his earlier lectures and books to people who had attended his previous lectures. 

Being with Ron and Mary Sue during the early days of St.Hill, whether on staff, or as a student or professional Preclear was FUN! LOTS OF FUN! Just to see and be a part of all the activity. 

It's something one does not forget easily, once having had the experience, or experiences, of those GOOD OLD DAYS! Perhaps telling you that, is merely words for one who curious enough to read these short stories. All one can say is 'read on', or perhaps not. That's the choice! The conclusion is yours as the reader. 

A reader of these stories may discover how another person experienced the Church of Scientology, perhaps through similiar situations. Or perhaps, other's stories might help them to understand how experiences proved negative for that person and how the reader can avoid it happening to them. 

It was dangerous for the present leaders of the Church of Scientology to have staff, and what was known as Franchise Holders, who were around from the early 1950's to 1980 and beyond, around. Especially those that knew and worked for either Ron or Mary Sue. Working for them was great. LRH set the rules and games and the rewards written in Policy, and everything worked for a perfect justice system. 

Old timers knew a lot. They were there growing and expanding with LRH. They knew what was written by him policywise and techwise. They also knew what was and was not written by him later, and what executive orders were put in, but not approved by LRH . 

Those unwilling or refusing to conform to the changes that started to take place beginning in 1980 were easily removal from post; assigned to the ethics department for doing Mest work; or, if considered serious enough to the famous Rehabilitation Force, simply removed from staff altogether and/or thrown out of the Church of Scientology. EXPELLED OR EXCOMMUNICATED. These people who knew too much and threatened the current leaders of the Church had to go! 

Why? It's called removing TRACEABLE evidence that possibly would get those that misused the true writings of LRH 's Policy on the Justice System within the Church of Scientology to face up and have themselves removed. 

One can find how things have changed over the years; either by its structure, its personnel, or, most of all its Green Volumes and Red Volumes. Today the headings are under the name of the Church of Religious Technology Center. The Board of Directors of the Church of Scientology is not always headed with a name under the above. 

Any OLD TIMER having worked in the Church of Scientology can fall back on Green and Red Volumes and see how Policy or technical issues were written. Perhaps there are staff or public from those times that will have single issues. A staff member from those early times will be able to compare how things were then and how they are now! Back in the days of LRH at St.Hill, and into the early 1980's, it was a normal operation for any staff to get all Policy issues by LRH that came out, and technical when it was headed "For Broad Public Issue." 

Having old issues of Policy and Tech and later updates, or having done courses in the Church of Scientology or administrative courses before 1980, one can witness the CHANGES! One does not need the Church of Scientology or the Religious Technology Center try to prove otherwise. 

These are some of the differences that took place. There are more but that requires that you read on! 

The stories are told from personal experience in having served for over 12 years. It also includes some areas other than St.Hill, the Flag Land Base and Ron Hubbard's ships. 

Let us move onwards to Ron's first European Advance Organization in Europe and travelling worldwide; then back to his Flag Land Base, and finally to then leaving the OUTSIDE WORLD! 

I would like to mention a 'thank you' to those who were involved either in bringing me to know Scientology, or who encouraged me to become staff and to work with a famous man that gave an incredible Tech. 

They are: LRH, Mary Sue Hubbard, Capt.WB Robertson, A.Porter, P.Scafari, M.Long, my buddy, C.Broadbent, P.Williams, J.V.Staden, M. Warick, M.Q. , P.Q. and to a girl only known as Nula. 

I am sure there are others! 

Most of all a special thank you goes to my daughter. 

My daughter for being persistent with me, enabling me to stay within the Church up to the last moment. And to bear with me during my horrible ending before I finally had to tell myself it's time to go! For staying at my side and protecting me and listening to me in some horrible times towards the end; for having to give up the friends she grew up with and loved to be with while she was so very young; for me taking her away from her home, having been born in the Church of Scientology and suffering this lost for many, many years later, until we both came to terms with it and realising where the suppression came from, taking years for both of us to understand each other about it. 

It's believed I am forgiven! 

I wish you an interesting time reading. 





Chapter One �Arriving At St. Hill Manor



I joined Scientology at St. Hill Manor in earlier 1960 when the Hubbard family was still there. 

As I mentioned before in the introduction that St. Hill was the private quarters of the Hubbard family as well as the working place. 

This was the headquarters of Scientology before they moved to California United states. St. Hill Manor was a pretty big place, lots of grounds, laws, and small huts around so that indoor vegetables could grow, they though became Auditing huts in a very short time. as the expansion grew, St. Hill had a swimming pool and fish pond, and beautiful green lawns and all seemed so very well kept at least from what I could see then.. 

I had studied nursing before I set foot into the grounds of St. Hill Manor East Grinstead. I had no idea this place ever existed. 

The day I spent a short while in the town of East Grinstead that day was strange indeed. I had lost my job, so decided that I would go and have a coffee at the London Coffee House near the approaching road going towards St. Hill, in I went to the coffee place, I thought to myself my life must change for the better, something good is going to happen I felt, and strongly enough it was about to come true. 

My job was being a nurse looking after babies and very busy and tiring job it was indeed. This was my day to think about a new way, where to go what to do.? 

In came a girl red headed, and asked to sit down at the spare seat that was free at my table as if it was supposed to happen like this. Asking me if I was ok,? as she obviously noticed I had been crying, and wiping the tears from my face! I told her OH I lost my job, I don't quite know what I am going to do, she seemed concerned, and wanting to help. She quickly responded, and said OH I know perhaps where you might get a job, are you interested I show you,? you can look around, see if you think perhaps you might like the place, and perhaps ask for a job?. I said OK, what else had I in mind or available as a job I thought nothing nothing so Off I went with her. 

No sooner were we at the St. Hill Manor headquarters. As I had said I did not know it was there before, because its not in East Grinstead, its in the outside area of town, though in a beautiful country surroundings. 

In the years of the 60 s you could even get good transport to the Manor, nowadays hopeless indeed.!, perhaps you catch one once a day, but never sure if it will run or not. It was off the central lines so hardly anyone new it existed, until much later, at least to the East Grinstead Community. 

However I was taken to reception I met a lady, her name was Monica, Nula my friend, I got to know in the Coffee introduced her to me, and Monica asked if I would like a Tour of the place? I said OK! 

I got that indeed an interesting one seeing the course rooms of this famous place and all the students I saw it looked a bit strange ! I was told to be quiet as I moved around because students are studying, I never was told what are they studying. 

Monica who apparently was head of the Hubbard Communications Office, and in charge in hiring staff asked me if I would be interested in having a job? I said I don't know what would I do?, she said OH there is so much to get done, we certainly could find something, asking in same question Can you file papers into folders? I said OH Yes! She said well look have a few minutes to think about whether you really would like a job here, and while you think I will do some work around here, she hurried off putting papers in a lot of baskets, I later found out why she was putting papers in those baskets which first looked strange to me! this was known as the Comm System used in the Scientology Organization as IN, Pending, OUT baskets, the system was by Divisions and by the head of each and then the Depts of each. 

I certainly browsed around looking here looking there, having my mind more on what I could see than thinking really if I wanted a job! and what I could do! it was so interesting, then all of a sudden the voice smarkled out saying! Well deary have you made up your mind? I looked quickly in her direction and to look very interested and excited actual I was but with all the new surroundings it was hard to place the thoughts ware they should be I 

I replied OH Yes! she said then very good! When can you start ? I said Well in the morning she said Fine Monday tomorrow, not even thinking or realizing it had been a Sunday visiting the famous St. Hill, I just didn't care! Can you be here at 9 am? OH Yes Well have a nice day and see you tomorrow Bye Bye and off I went slowly out observing everything I could while leaving 

Feeling excited, well, at least I have a job, not even bothering to ask the hours, or how much pay would I earn? 

Monday arrived and off I went to St. Hill, those days buses ran regularly, nowadays no, anyway, the bus ride wasn't long 5- 10 nuns from down town East Grinstead and I got off at St. Hill Green which is known for its beautiful green lawns around about which is in the middle of the road, beautiful bark and oak trees and other kinds up and down the roads flowing passed each other that gave a beautiful sot of Arch way approach look as you walk up the road towards the entrance to St. Hill. 

St. Hill had two entrances front and back, front was the entrance to the Manor House, also the home to the Hubbard family, the back was the car park, and then a drive towards down to the bottom of the drive entrance that would start off with the pavilion and chapel rooms, and towards the back other built up offices. and one could go towards the Manor and out that entrance. 

Back in those days one was allowed to enter through the front entrance if you were working in the Manor building, many did! Cars used the back drive, these were mainly delivery cars, and students. 

Arriving to work I visited the office of Monica, and she got me started within minutes taking me down to the basement of the Manor into a divided room. first part was full of file cabinets, the second part was corned off with typewriters going full blast, she said now here is a lot of paper and in A - Z order you see we need help to get those into the folders of the names of the letters that had been written put them in the files of the names , and she gave me folders for ones that were not already having a folder. OK............... Understand all I said? Yes! OK. And now, if you have any questions just come back to the office and ask alright! OK! and she went off, and I started, what was known as Central Files. 

I didn't even bother to ask details like what the hours were, or what pay I would get or when would I get a break for lunch ? I was just excited to have a job! 

The sectioned off area was where all LRH's Policy and Bulletin issues got typed up. I learnt that these typists got the original issues that were titled Bulletins and Policy Letters from LRH in his own handwriting of Foolscap size paper ( American size). 

They were fast typists and considered excellent workers by LRH standard, and some times these were 15- 20 pages long, you certainly had to be able to well read LRH's handwriting the typist would type it on a stencil, it then went back up to get verified it was correct and then it was sent back down (always handrouted) and clip to the stencil was OK to mimeo L Ron. If it was not correct LRH would personal rewrite the section that was not written correctly so that it was exactly duplicated and resent back up for final ok, and sent back down with a clip of paper with his approval for Mimeo, very rarely was any one of them wrong or was corrected as Molly who was his main typist would beforehand insist all were proof read before going up to LRH and when she was happy with it she passed it to LRH's Communicator and on each one it said proof read and by who with an attest Please OK for Mimeo signed L Molly. 

Molly and her assistance also worked in the Mimeo section as well, the machines were old ones with Drums and stencil and ink, they went all day long except for lunch breaks and evening breaks, or to change the drum or stencils and some time to allow the Operators to get some sleep. 

Anyone possessing a hand-written Policy Letter or Bulletin wouldn't wish to part with it, as its a symbol of a original how the lay-out was. 

As mentioned my section was Central Files where any and all records of any one ever writing into St. Hill about what St. Hill delivered, and what one could expect to get, see and do there, also able any time to write in and ask questions of any kind believe it or not in those days you got answers, the public s original letters and copies of answers were filed under the persons name in A- Z order. 

Those letters were all written by the Letter registrars typist that were operating in Division Two Dissemination. 

These files were only for public showing an interest, or having been already at St Hill, or in letter communication with the Letter registrar, or registrars, or Director of Processing. or the Director of training. 

Division Two had its own colour letter paper, white of course with St. Hill Letter Head address was used as the original for public letters, its Divisional dispatch paper was light purple . All other divisions had there own colour paper this was merely for easy identification, from which division was writing to a person and post in another division or Dept in that part of the Organization. 

I had to learn an awful lot in my first two weeks on staff. 

This was my first experience getting to feel my way around in what still seemed a very strange but interesting place indeed certainly more interesting days to come!. 

Chapter Two�What was St. Hill



It was a place you came to be educated and trained as a Hubbard Professional Auditor also known as a listener. 

Staff had to be employed to help with the volume of traffic arriving and many different jobs that had to get done, such like students arrivals, housing, and supervising, and Auditing procedures, Course Administrative matters, and the handling of materials etc., the care of the students and the general care to keep the students able to study with all the material at hand to assist them in any way towards them reaching their goals of becoming an Auditor professionally. 

Besides students arriving for the St. Hill Special Briefing Course their were other courses that were necessary to be done before entering the Briefing Course. Known as the Academy levels 0-IV these were the Lower levels of training and a major step towards getting any where near the St Hill Special Briefing Course. 

Once one had been trained and had done the practical experience of auditing another student first, then when you were good you could audit a staff person or sometimes a completely new person. These processes were called the Grades 0 -IV ( and still done today) and even there are added steps nowadays such like a Life Repair, or a Drug Rundown. You did also many many auditing hours before being allowed to pass the practical and classify on the level, each Course level had a theory and practical Exam, after that one could also do a professional Internship on the levels usually done after Class IV, to then be Official Interned on all levels to deliver any of the levels 0- IV to anyone ready for getting them. Before the St. Hill Special Briefing Course was delivered or available the highest level of training at St Hill was Class IV. 

After having done training through to Class IV you did the Special Briefing Course when that was completed you were classified as a Hubbard Professional Auditor Class VI and many students who could afford the time to stay and the money carried on through to Class VII training which was the famous Power Processing Steps. 

With all this training going on and to deliver these famous levels such as the Power Processing and other Professional Auditing steps LRH had to establish a technical Unit. 

The unit for Professional Auditing was named the Hubbard Guidance Centre, when first arriving at St. Hill technical training was going on and Auditing, but there was not yet a established unit as a whole, that became soon a reality due to the demand for a Professional Unit such as Auditors there, and a Director of Processing, and a technical Secretary and Administrative personal to handle the demand of traffic that took place. 

Technical services was names and that handled the traffic of people arriving, and wanting Housing and also signing up to get Professional Auditing and the students material for courses. expanded today to being know as a separate function still in the technical division as Course Administrator. 

A Dept of training was established as well and it all turned out to be a established technical Division on the Scientology Organization Org Board its known as DIV 4 it was established fast, with jobs and functions operated by professional people trained by LRH. 

Training and Qualifications and Certification.

That was a whole other area, though it certainly played a big roll in passing each student through his / her courses. 

On each level of training you had to do some Examination, these were always written. 

The standard of training was high by each student, thanks to the supervising which kept a high tone attitude amongst any and all students! 

The Examiners were stiff and stern around two were doing these because of so much traffic, they took no less than 100%! If you didn't pass your written Exam, you got sent to a place known as Cramming ( sort of like a correction pool unit), some students spent days redoing drills, or having to reread parts of the material of the level he / she was doing the Exam or sometimes redoing entire sections it could be tough! 

The Exams got marked either Well Done, Very Well Done, or Flunk. 

All students going through for an Exam had the jitters, thinking do I know it all, will I pass will I not? Going there was more the worry than sitting down doing the Exam half the time no one liked to Flunk and have to go to Cramming, it always made one feel bad, and liked failed! it reminded one of the school days of not passing, it also could cost one a fair bit of money, as Cramming was extra and not included in your package of training, so therefore Cramming being on an hourly rate, or daily depending on what the situation was and why for how long one was in there, the Cashier had that job to even with each one coming from there. 

Certainly one who didn't go to Cramming and only if you were observing students in there thought how on earth students could afford to stay in there for days on end it seemed? seeing the faces day after day, somehow they always got through and with clearance from Treasury and back to Course - 

A Nice Dept. was known as Certificates and Awards, because that is where the reward of certificates was done either for a level on a Course, Processing or staff Administrative courses completion. Always exams or attestations were done with professional Examiners. 

In those days on the walls of Qualifications stood certificates of L. Ron Hubbard, what levels of Processing he completed, all signed with his name on them and certified by the Qualifications Secretary. 

Getting a certificate wasn't easy, one had to work hard for it, and it was made sure one really had completed a course fully, a Grade level, or staff course before to get certificate. 

All Processing certificates were approved by the Qualifications Secretary having inspected the clients Preclear folder this is a term known in SCN used as Preclear - OT. The Def can be found in the Scientology technical Dictionary. 

The Preclear or Preclears waited until this would be done and then could proceed carry out the attestation process, done by a experienced Examiner who always did it on the Scientology Electronical E - Meter, the Preclear of course holding some metal cans. 

Included in the attest was of course if there was any reservations or doubts, and if it was mentioned Yes, or signs of such the Examiner ask the Preclear to take a seat and the file went to the Qualifications Secretary again, and some times there was a Review of the case done. 

Administrative Organizational Lines.

As we read previously in the Scientology Organization there were Divisions these were divided into separate Divisions and in each of them their existed Depts to have a basic functional operational areas and all the different areas were classified into Divisions or Depts and with personal to handle what came up, one can find in any big company a similar system of Management and positions where there is always a head over a section or a dept that you would be directed to handle that exact situation, so one could say Scientology uses a well Policy structure. 

Hubbard Communications Office which was Division One, it had a section known as Dept I Routing and personal. Each new arrival whether for being a student, staff, or being a Professional Preclear went through this section starting off at reception. Another section handled all routing and address changes for purposes of mailings sent out correctly and to the updated addresses. 

Another section handled the justice of situations that might have come up, whether for protection to upstat staff members on their jobs its overall security of the place, personal situations, and any justice hearings or otherwise, it also handled the statistics of each post, and the person holding the job evaluations were weekly done to see how each person was doing its post and the Products, and Graphs were kept for each and eve post by the statistic in charge, or perhaps it was separately posted with a person doing its function called Graphing clerk, the overall Dept was known as Inspections and Reports. 

Each person passed the receptionist and then passed on to the next person name with its post. That was known as a Routing Form you passed Division by Division with that Routing Form, the receptionist was usually a young and perky Girl! saying Hi! Welcome to St. Hill and chatted away with you while logging you in the system with a name and address, and what service you were there for, asking any thing else that was important, and then saying now you must pass through Dept 3 which will give you clearance security wise, guiding you to the next office. 

The system was set up that the command lines and personal and offices were all set in one floor office after office. 

You saw a Canadian woman back in those days, a very popular lady, no one dare to touch across her toes, she stood up to no nonsense what so ever! If you were late for example on post in the morning or for Roll Call as a student or even Preclear she checked how you were doing product wise? Acked the routing form saying upstat, and back to study, or staff post, or session, or it was with a Warning You Once, or reprimanded you on second offence time, and the third you had to stay behind after hours and stuff Mailings such like Auditors Mailing ( this was a magazine that went out every three months ) it didn't matter who you were the same rules applied to all, and no one was different than any one else, no matter how many times perhaps Executives or others tried to persuade her differently. She was liked and excellent in her job, and another who was well respected by LRH. Very skilled at her job, and showed certainty and trust amongst the public, staff, and any one and even it wasn't a bad thing to visit her, you knew she would handle it and get you to leave fully satisfied and sort of a pleasure to have to see her! Her job was the Ethics Officer! She got whistled at by all the students daily! Of course by the men! She took it all in a days strive! Just laughing and waving them by as she took to her office! One could say students thought flirting with the Ethics Officer would convince her to be softer. 

The next you visited the registrar and one back then certaintly was a friend you could rely on to get you on your course and answer pretty much anything you wanted to know. 

This was a lady and rather elderly but extremely very able, and had been in her own business as a consultant before coming into St. Hill. 

She had a way about her to make you feel at home, and settled easily, and also in getting you to pay your next service! She was able always to give good advice and one felt like you got some where when you visited her. Her office was extremely presentable flowers always around, and you got a coffee or a tea, and sometimes some excellent cookies she had! she always had time for you and made you feel welcomed when you were finished with Mary as she was known, she sent you off to the next person on your Routing Form which was the cashier, saying See Ya! and remember any troubles visit me ok! 

Mike was your cashier friendly and always with a smile and knowing how much you had on your credit account, and took the necessary time to talk to you answer questions, and clear you for taking your course, and debiting that amount of your credit, and saying Have a great stay, and don't hesitate to visit me if any questions. 

All courses were done in the pavillion or chapel. Auditing was conducted in the huts above the grounds below until the Castle was complete. 

You worked hard daily and the hours went from 9 am to 12 noon, and then again at 1 pm through to 6 pm, evening Foundation went from 7-30 pm up to 10pm. 

One never had time to ease off, look around be lazy! You were kept on your toes all the time, because people needed your attention! 



Chapter Three�Students schedule to study and the daily activity of it.



They were arriving in the loads and the hassle and the buzz of the cars, motorbikes, and what ever else in form of transport brought people to St. Hill either for Course, or to be on your post, hat, job at 9 am. 

Course schedule started at 9-30, usually students stood around smoking, or drinking a coffee before roll call was called; you had better not be late! 

Breaks were between 12 noon and 1 pm, afternoon break was 15 mins., day schedule ended at 6-30 pm. 

You might have been lucky to be able to get a place around the students canteen it was rare as so many were there, and it was stuffy, and smoky. Each one brought his own food in the way of sandwiches, or a hot soup in a flask, you gathered in groups shared laughs and discussed the experience you had on course in the morning, or if you were on staff, just good old general gossip! 

Auditors began there day at 9 am starting off studying perhaps their Preclear or Preclears folders depending how many Pre OTs he/she had been assigned that day. 

If Cramming was needed your Preclears if it was more than on one Preclear were arranged rescheduling and told to wait until you are through of course been given some sort of understanding from the administrative personnel in charge of ensuring Preclears got their Auditing daily! Perhaps told to read something given some sort of estimation how long, or told when to come back if He / she wished to go and do private matters or in some cases they even chose to do some work helping stuffing Auditors Magazines while their Auditor was being corrected. It seemed not to matter to anyone to help, it was friendly and fun to help, you just did. 

Sessions were to be done and you kept quiet around the spaces of Auditing rooms and did not talk loud, each room had a IN session sign on it. Please be quiet! and was to be strictly respected. 

Students were on courses doing drills, sometimes loud ones, certain places for practical had to be set up especially for upper In Doc TRs, these were special training drills in Scientology students on courses did ( Def in Tech Dictionary ) so that it would not disturb the session rooms areas around the near of the pavillion and chapel Course rooms. 

Delivery cars would arrive for the private quarters of LRH and Mary Sue Hubbard as well the general delivery of goods for the organization such like paper supplies pens papers, and various office supplies, it was a busy and active feeling all the time around, and it was busy.! 

The lower Course Supervisor was a South African known as Peter K. 

The Class VI Unit Supervisor was in charge of the Top Unit of the St. Hill Special Briefing Course the person known to be the Incharge was named as Malcolm C. He was an Australian, both Supervisors were well known for their firm, precise, demanding exactness to the book in the theory sandy, and the practical drilling from each student to see that the standard was kept and practised strongly at the highest level. 

If you had already passed a drill or having drilled a session procedure and did a practical application but didn't apply it correctly, you were given what was and perhaps still known as a PINK SHEET (it was a sort of an immediate correction written on PINK paper) and this was what no one liked getting, but was the only way to keep the standard in, and you were expected to apply already what you had learnt, Pink Sheets were then handled at the time of getting them on course before carrying on where you were, this applied both in theory and practical studies. 

All students worked very hard on courses and never spent any time wasting around after all they were there for studying and not much else could be taken as priority so any spare time was precious and it was spent well and calculated carefully where ever he or she could to get extra time to progress on and to get through, some donated their evenings and also spent weekends, St. Hill was always open up to 10 pm even weekends. 

Example this could consist of drilling with another student training drills which were on each level of the Academy levels and the higher courses, checkouts, listening to Ron on tape which was one of the things that each student had to do and took a lot of the time to get through the many hundred s that were on the St. Hill Special Briefing Course according to some figure there is around 300 its a rough figure, to be believed! it was to be certainly known to have been an awful lot! 

Supervisors gave daily and weekly targets to give encouragement to students to reach, but these were to be given realistically without to much steep gradient, or just brushing passed stuff to only reach ones targets, the Supervisor had this in mind to take care aboutas well. 

Clapping of hands was a daily activity towards the end of the day, being a staff member one was able to know about when supper was by knowing and hearing the Clapping of Hands in the direction of the Course rooms, this was to validate who may have passed a theory or practical level, or finished a section of a checksheeet, perhaps also completed another student on some practical sessions, there was Certainly something happening in the way of completions, and products daily! 

Supervisor s helped students that were lacking their daily targets, by interviewing them, if they were bugged perhaps it required some consultant of correction, then in that case the student was sent to Qualifications for this to get sorted out and when it was he/she was sent back as soon as possible to carry on. 

There was many observations to be observed by a Supervisor, he/she had his hands full and there was Never a dull moment. 

The days passed by at a high speed no sooner were you arriving to get on Course, or otherwise no sooner was the day ending, and perhaps time for some good earned sleep to be bright and shiny and ready for another hard days Work. 

The most exciting day in the week every body looked forward to, and took part in was on Tuesdays. St. Hill came to a stand still at 4 pm approx. Each Tuesday to listen to a famous man's lecture ! This was especially for students to listen to LRH lecture! and each lecture was added to the list Of tapes of checksheets on the on ruining courses taken. Mary Sue Rons Wife attended and staff also and no one dared to miss this day or the time scheduled weekly for LRH to lecture the approx. running time was until 6 pm. 

Who would have missed 'that day! 



Chapter Four�The Very Special Tuesday days!



The most waited day of the week. 



You were told as students and staff members each Monday that LRH would be lecturing Tuesday. at that and that time., it was placed as a notice to all on staff and students Bulletin Boards. 

The day ended around 4 pm and the rest of the day schedule was put aside for that time for LRH to lecture to students. 

Staff stopped working at 4 pm so did all students, students and the first in right as this was there time with LRH, they attended the lecture in one large room this room was the chapel thats where LRH was giving the lecture the staff attended it in one of the large staff working areas near by. 

A TV Screen was hooked from the Pavillion to the large prepared working area where staff worked and that turned into a listening to LRH lecture room watching him on a TV Screen. 

The whole place came to a Halt at 3- 3o pm. to prepare for the Tuesdays lectures. 

If you were a student you bundled yourself into the chapel or if you were staff you got into an area that had a TV hook up, and you attended the lecture. 

During that time no smoking was allowed neither in the area where you were sitting regardless if it was a normal staff working Space and smoking anyway was forbidden in the pavillion and chapel to all students at any time. 

TV screens were turned on when LRH appeared, he was usually always on time. 

Everyone was usually seated waiting quietly and a good five to ten minutes before he arrived, you would hear a pin drop when someone would - next to you, He is about to walk in I have just seen him pass so and so area, It was so still and quiet. 

Then he would arrive the silence was broken with screams of joy laughs by all, and most of all by himself!! 

Oh, those students were so happy to see him and hear another Tuesday lecture especially for them! they seemed to wish him to really enjoy there gratefulness that he was there and gave them every week so much data to work with, often LRH had to place the breaks on on the never ending clapping otherwise time would be scarce in to much clapping! Always got handled with the greatest of care not to upset them to praise him so very much. 

He handling it by his great way of saying great your here again! Great Thank you, Thank you, Thank you VERY MUCH!!!! OK Ready to start? OH Yes!!! They cried out 

He normally started off something like saying We begin today, asking What day is it today its April the 10th so and so......... year so and so the students always acknowledged the date, sometimes telling it for him. Getting their full attention. 

LRH had usually a list of new students, he was always kept informed who new arrived, and knew the person usually at least in those days then. All new students were asked to stand up and take a bow. After the bows were done, then the announcement was made by LRH of that days lecture. 

All students had note pads and these were notes that kept with them through their training and after even when they left St. Hill and went back to their own locations. You could hear the fuming of note pads pages, and the sound of the pencils writing, so silence was it between the words. 

Even the surroundings made the Tuesday lectures special because it was on the east and west side of the Manor, surrounded with beautifully kept trimmed laws, and a swimming pool and fish pond, though these were considered the private part of the LRHs home and the family. 

The lectures lasted until around 6 pm, sometimes they went a bit longer, though no one cared seeing LRH and listening to him was the most important thing. 

When the lectures ended LRH usually mentioned something in the saying of, Well I hope this gives some new light on your studies you are involved with at this time, and lets see what the reports turn out to be on your daily and weekly studies, Have a great evening, or good supper, or good week OK See Ja! Bye. 

He was thanked with all the hearts of the students by a very well earned applause. 

LRH often walked out leaving you to clap your hearts away. 

Every one was happy. 

It kept the spirits up all around, especially for the students this was vital data, they had to adjust to the new data, learn from the new data, and apply it to their studies and application of Auditing. 

Those lectures that were done back in those days of earlier 1960s 1970 s became part of the studies of any Scientology courses delivered anywhere today. 

That was much data students and staff could work with and apply. 

Those lectures were the most valuable moments of the expansion of St. Hill and the Academy levels 0- IV and the St. Hill Special Briefing Course. 

Anyone having had that opportunity might remark in another way or similar and perhaps would add something like I would have never have missed those day 

They were lucky. 



Chapter Five�Expansion St. Hill



Students arriving and Preclears and business activity was a routine daily thing at St Hill. 

New Arrivals began always before going on there Routing Forms with an Orientation checklist. This checklist had different places where everything was. Each student had to do this, so that he or she could find where he was at any time and not get lost, new staff did it also. 

The number of checklist used weekly was I imagine a fair few, and kept the Mimeo office busy in producing them. 

All schedules were strictly kept for staff and public and students at All times. 

St. Hill didn't yet have its own eating places where you could just go to a local coffee house or where small snacks got served by an own shop owner. 

Practical matters such like this was well organized indeed! Executives who helped run St Hill arranged a service daily for staff to go and eat at the local lunching places around downtown East Grinstead. 

In those days one had some money at least one didn't think whether he would or would not get paid believe it or not you were paid and not bad either, even if it was 1960s. 

Students had their own room only known as a Canteen room, though nothing was there, only a place to be used to eat your own prepared lunches you brought with you daily, some times you could get in there but it was really only for students staff were not forbidden to lunch with students. 

The transport that was provided by St. Hill for staff, LRH of course approved the arrangements made by his executives and that was that the local East Grinstead public taxi service would come up each lunch time daily at I2 noon Monday through Friday and pick up those eagerly waiting for going to town. One had to be sharp to get to the taxis there were two taxis or at the most 3, able to hold 5 people in each. No one other than staff were allowed to use them, it was a service paid for by St. Hill for a staff use only. 

Due to the expansion of the St. Hill and students arriving, The small little place where the students could drink their coffee eat their sandwiches for lunch got to small, and it was thought it was a good idea between them to find a place to set up a proper canteen it started off where one saw flasks of coffee standing on the back Trunk of someone's care using a plank of wood as a Table top to place plastic cups, and around 4 - 5 flask s of coffee the student provided during the breaks. 

This service was purely operated by one student who was also on the course, and managed to do it between his break s and being on course. 

Then came later the agreement that a bigger place could be provided and there was a hut that was not really used except for old filing cabinets etc. that had been kept storage. Permission was asked to the Executive Directors running the administrative lines if it was possible to turn that into a canteen for staff and public and student? It was approved without a doubt because the demand was high for having one for all. 

The student who started off with coffee and tea during breaks landed up being in business each day on a full days schedule. 

He changed his training schedule to evenings and used the days to provide this most needed and wanted service St Hill did not provide, making it into a business, and covering the costs to run it and a little bit extra on the side, whatever that might have been, it was known that went into his training steps so that he could just carry on and continue his traffic. 

The St. Hill Snack Bar Canteen call it what you wished was what everybody loved being able to sneak out during work time grab a coffee or tea! Just knowing it was available, when you were crushed for something to either drink or to take the afternoon hunger away one could pretty much get anything as it grew and it did indeed grow it was packed daily especially during breaks. no more taxis to St. Hill for taking the staff down at lunch time to get fed. 

One could land up buying fish and chips a favourite and famous for English people also it landed up being one also for the many Americans that were there, sandwiches of many kinds, especially being an American! and of course he provided the good old American hamburgers, English sausages! Beans on toast, egg and chips, Cornish English pasties, fruit of many kinds, even had a menue for breakfast, lunch and supper as its known to be in England. It was open 6 days a week from 9 am to 10 pm. The runners name was known only as Charlie! 

Now that the Eating Dept was solved for many and costs of the taxi service was taken away with this canteen in it space, there was still room for more expansion as LRH wished. 

With all ideas of new stuff coming in shape at the same time so was on top of the Hill being shaped into Castles one ready about that same time, and already another one shaping up so of course changes of bettering the service for public and general business was obviously the next thing to improve and so it did! 

The new castle already for moving in was planned out for moving the training up there, out of the pavillion and the chapel thus allowing the chapel to remain as only a chapel for services, and therefore all such public services were to move up there, and along side the back of the castle was built around 30 Auditing rooms for public Hubbard Guidance Centre Auditors to use. 

St. Hill services were only up to Power Processing and St. Hill Special Briefing Course during the mid 1960s and there on. 

Expansion carried on and one could hardly keep up with the changes and along with The first Clear being announced after LRH returned from Rhodesia. 

The older part of the Manor ground floor and basement places used for offices became the then not so open Advance courses operation to get taken off! And those existing administrative services in there like part of Mimeo and the Hubbard Communications Office and address and Letter registrar moved over to the areas where courses and public had been. 

LRH remained at the Manor for some time after into the 1970s and then started to move away from St Hill for further expansion. 

One would wonder about all this even to think who was caring for the maintenance of the buildings and gardens and law cutting and trimmings of the some of the beautiful rose gardens that were there? and other areas of just lovely grounds not to forget the cleaning of the swimming pool, the fish ponds and the care of the cats and the dog the Hubbard family had. 

One took great care to respect the grounds and certainly no litter was allowed to be placed on the ground. 

One of the castles being ready and the already started. Rumours spreading about what and perhaps who would be moving in there? 

Plus the new rumours of some Advance Organization setting up and in the Manor. Where would those already in there move to? These were some of the daily discussions and rumours flying around. 

Those rumours became a known subject of discussion one day. 

A staff meeting was called and it was known it was this Friday back then they were held in some office large enough to hold around 200 staff. 

Fridays were the days and this happened to be it this special Friday, everyone looking forward to a good weekend, as weekends were in the beginning only open for public to come and listen to tapes, doors were opened up around 10 am on weekends to 6 pm sometimes up to 10 pm but little or no supervision was done, it was safe enough in those days, though who was on duty as security no one knew! 

At these meetings weekly and organizational matters got discussed, and how to improve matters amongst divisions, and personal discussions took place. 

Though this certain Friday had some sort of Special thing about it, it seemed to get into most of the staff heads that perhaps some thing was going to now happen about these empty ready new rooms in the Castle that was awaiting new residence to accupy them some of us even said while waiting for the meeting to start, it's maybe this weekend we move but who? 

The meeting was run by a Senior Executive of such meetings someone usually of LRH 's staff and the person started off by saying, This is hood news St Hill expands!. 

What is not so good news, LRH would like to ask you to work through to Sunday 6 pm this weekend, there is going to be a turnaround of St. Hill administrative offices, and it involves moving the student's quarters as well, so for this we need strong men, and fit women for moving, the men will do the heavy moving, the women the papers and the light desks. 

We got told that we would be paid for of course the hours you work, and it will operate as any other day and could every one come? Getting of course agreement by all! who would say no to LRH? The Incharge of the meeting thanked us for the willingness and proceeded to make the arrangements of what time to be there, ending the discussion by saying LRH would like the whole move completed by 6 pm Sunday. It was agreed all would be at St Hill at 9 am Saturday the next morning. 

This was a move of a major operation heavy work involving filing cabinets by the bucket loads, hundreds of desks, chairs, one had not much time to think about it, one only thought get a good nights steep for enough strength to pull your part of the weight the next day! 

Getting the agreement by all saying OK to ourselves there goes my weekend. 

Arriving the next day trunks were there, lift gates were there, in some form or another, and many many people even some students took time off to help out. 

It was a tremendous operation indeed, all staff were sectioned off to do precise planned out areas that maps were already laid out, what went where, and what to move and where to move, and their was supervision people to ensure areas were moved according to the plans to avoid any confusion. 

It all seemed to pull together, everyone was ready for one and half days hard physical man power work, it didn't matter it just had to get done and that was It. 

Dragging loads of files up and down hills was not easy, and the weather wasn't that good either. Telephone lines had to get moved, and telex machines as well, so the experts for that were called in. 

All you saw during these one and half days were people moving anything they could, and moving it to another location people out off breath because the track of the Hill was bad enough in itself. Added to it was the trying to keep things covered up because it was one of those lovely English raining weekends which didn't help. Believe it or not tired as everybody was, it all was done except for minor matters that did not disturb actual operation. 

Monday the next day of the week started off with all staff areas in new locations and students studying in new locations! 

One perhaps could say new Orientation checklists had to get drawn up pretty fast to place some stable datum in on where one was, and what was where! 



Chapter Six�The Weekly graduation Day



Fridays - The famous day of the week!! 

It was chosen because it was the last day of the week and nothing could be better to end off the week with some nice memories for over the weekend and be ready for another hard week to come on the following Monday. Some students came weekends to listen to LRH tapes, as there was so many many tapes to listen too you sometimes had to book during the week for a tape machine if you were on that part of the checksheet of your course. 

Approx. in one nine or another just alone on the St Hill Special Briefing Course was 50 students.. 

graduation took place in the chapel around 5 pm sometimes a little before, one got informed a few hours before, usually it had to fit with LRH's schedule. 

There was great joy at these graduations, and no one ever missed them, laughter and good clapping that could be heard all over the Manor, you couldn't help but say OH!!, this must be Friday, Gotta get over there and watch it, staff that could get away always did. 

Students gathered together and so did each level Supervisors. 

The graduations were started off by the announcement of new arrivals, then who had finished and started a new level. 

Each student finishing a level was asked to stand up, take a bow and could mention something of the what he had learnt on the level. As the courses grew longer in announcements the time took longer so it had to start earlier or end late, who cared!!! 

Now that the beginning of the advance courses was sent up that got added to the graduation day of Friday. 

The same was done on new arrivals to the Clearing Course for example, then to the OT steps as well. 

Clears started to get announced and then OT levels, first it started off with Clear, then a few weeks later OT I then came OT Il then it carried forward on up III. One could write a whole other book on all the new technical developments of which some of that already has been written by others. One can say hearing of the first Clear to be announced was a graduation by itself that particular Friday! 

When a completion from the St. Hill Special Course was to be announced this was usually very very special, they didn't get made easy , or quick, so when the rumour of such was about to get announced or hearing one was graduating certainly that was not one to miss and to hear what he or she would have to say about the course, and what he or she was planning to do next. 

Each student completing the St. Hill Special Briefing Course went through a routing form passing several sections of the technical and qualifications side of the Scientology Organizations Board, once all terminals signed the student off and he/she passing the course completion exam and that was to be 100 % as well, the routing form went to LRH. LRH passed the student with two remarks either only and they were, Passed VWD L Ron. The Other Being VVWD " Passed with Honours " 

Getting LRH's signature on your routing form first was something and completed it for you, the next getting " With Honours " was something in itself however if you got that, LRH considered by the evidence of your results as a Auditor and knowing and able to apply what you had learnt was what that student could do! 

The next was getting your reward with a certificate, and With Honours was written on it, and signed in most cases back then by LRH himself, later was with the Qualifications Secretary. 

Afternoons on Friday was a special day for the students, graduation came around about 5 pm each week, and sometimes it started a bit earlier depending on the number of graduations that had to be announced and not to leave any one out being recognised clicking of the cameras and chatter amongst the crowd, the doors were unable to be closed busting by its seams with the numbers wanting to cram in there to watch. 

The afternoon was for the students so they got the sitted places first. If you couldn't stick your head over the piles of others trying to catch a glimpse of the graduation, you just put yourself on the big side windows that could open up, and stand there side ways and you had a pretty good view! 

These graduations were sometimes held with LRH there. 

A Special day was about coming up at least that special weekend which was Friday to end the week with some validations and rewards and after a good weeks work. 

Rumours went around of course like wild fire! This week LRH is attending!!! Got to be there cant miss him no way!!! 

This week was for several reasons one the annoucement of the first Power Process completions and other ones as well. 

The glow in the air was just happy, fun and bright looking faces. 

St. Hill came to a halt once again. Why? LRH is attending graduation! 

The students piled themselves once again into the chapel squeezing themselves in and using any little space possible. Soon all were seated and towards some moments before LRH arrived, Mary Sue came in along with her favourite little dog named Vickie and sat down always in the front row. Silence came and one could here the pins drop if they did dare to be and in came the sparkling shiny face smiling away LRH!! Clapping they did!!, and made sure that they appreciated his presence once again. Clapping away, and he then after a few minutes put the signal sign up, STOP! Thank you Very Much!!! OK OK thats fine, how are you? All replied Very well Sir! ok lets begin, so now... 

We have a few completions this week, a bit out of order, but I have been asked to attend and give some completions out, so we will start off with those, and get them out of the way, and then I will pass over the rest of the graduation to the Supervisors and will leave you to carry on, OK with you, Yes Sir! 

First Completion is from the Power Processing and I am proud to announce the completion of Power to a name all pretty familiar with and that is L RON Hubbard. 

Everybody was delighted and Clapping with joy!! Wha That's great, Happy they were full of laughter! 

Laughing he was himself, and said OK Laugh!!!!! Nice surprise Ha!!! OK Lets go on another very special announcement and to be the first one publicly to be so, and that Is the first Clear!!! Laughs clapping John Me Master applause applause!! ( who has since this time died in 1993 ) John was a South African living in England for many years. 

Lots of talk was going on of the great results that came from this by John Mc Master at that time and a great acknowledgement to Ron for his breakthroughs in these areas was spoken of. 

Another graduation took place and that was the first St. Hill Special Briefing Course Completion known only to students as Pete I. and this was great to hear what gains each level gave him, and he spoke of the main gains were in being able to practice his skills in hours and hours of Auditing and having the privilege of having LRH around to correct and give the various technical writings and always there to iron out bugs on training or otherwise technically. 

Addressing the fact that students were able to help LRH research the line out for a well mapped out way to train a person to become professional at being a professional Auditor 

A big hand went to LRH and clapping and the flicking of the cameras also! What a ending week, well worth being there, and that evening spirits were high, so many of the students organized a party and we all visited the local pub down town East Grinstead to celebrate the victory! 

LRH wished a great week ahead! 

And no one lost the good moments of those first announcements. 



Chapter Seven�My first experience in a very important job



I had spoken earlier in the beginning of these short write ups of some of the experiences perhaps I could say I was part of. 

I begin another experience and that being a new job. 

I had not really any clue what St. Hill was, neither what was Scientology? Apart from a small brief speaking about it from friends I had made from my first discovering days at St. Hill, and the rest was up to me to find it out. 

My friends told me that Scientology was mainly learning how to know oneself better. This remained well in my mind from that day onwards. 

My first days had been working in Central Files and in the same room as where the mimeo operation of all L Ron Hubbard's issues went out such as his Policy Letters and his technical Bulletins. This had been sort of the first experience within St. Hill, that job I only did for 2 weeks. 

I had a visit again from the same lady who placed me in this area I was still in which was Central Files, saying Hallo... I would like you to come with me We need some one in this section of the organization perhaps you can help out we will get some one to take over where you were, I thought ok. 

This job... is very important and we are beginning this section of the organization and it needs people to run it. I had no clue where and what I was really going to do, though I learnt fast and it didn't seem to bother me. All I was told it was a very Important job, I took that into great concern and took the job seriously. 

That job was being LRH first technical page for taking the Auditing folders to him twice a day to bring the daily folders to him after the auditors had done their daily sessions and to go and collect them when called for to pick them up. I had no idea what he did with them, I was in those days a professional Wog just doing a job without being a Sc ientologist, not having even done any Scientology Course or had any auditing. 

This was the technical Division Number 4 of the Scientology Organization Org Board. It was a large room, I was shown around the room and saw a large board and lots of names on it in different columns. I got explained rather quickly what this was all about, that being the Hubbard Guidance Centre Board for Auditing done by professional Auditors. The name of the Auditors were there, and in three different columns, morning- afternoon in two stages for example 9-30 to 12 noon- 1 pm to 3-30-3-3o to 6 pm and that was the schedule times for Auditors and for the Preclears. 

The preference of Auditors were listed downwards. The Top Auditors were first in line downwards then horizontal was the preclear names in the different blocks of times to audit them. Auditors names in one colour Preclears names in another, I got the hang on it pretty quick but my main duty would be to take folders to and from LRH, as well route people with their Preclear folder to another section of the organization (as Preclears were not allowed to carry their own folders ) that's when the page system was introduced. 

In this section in technical Division there was also a section named technical services where another person was put to the job to help provide to the students material he or she was missing, tape machines material and other items that a student referred to this person to provide, and get, that function was named student Admin. Another part of that same section of technical services helped provide places for the students and Preclears in accommodation, and local East Grinstead was used to provide places whether it being people of the community using their spare rooms in private houses or whatever , or renting places, somehow places were always found. One had to have knowledge of the availability of housing around, in those earlier days it seemed anyone was willing to provide a place for students to stay. 

It seemed obvious. Some lines already had been started off and established where places were for students and professional public Preclears to stay get accommodation, but it had to be worked at . and knew places found all the time. 

I could see that I was in for some busy working days. 

My job grew it turned into having two parts taking care of the scheduling board, and taking the folders to and from LRH, and to other sections of the organization where ever the Preclear had get routed to. The page did it with the person and file along. 

This was my first job assigned by LRH. 

This very first day involved me to take the folders to LRH office. I had no idea who this man was, l was scared not that I even knew him, only l was just scared to meet him personally. 

Nervous as I was I did it, I was drilled first what to do where to put the folders, and tell him Where l had left the folders, and wait a minute or so, in case he wanted to give anything to take back to the technical Division. 

Always a list of the folders accompanied the folders and a list of the Auditors names. 

My very first visit, I knocked on the door after hearing OK Come In loud and clear after already passing his Communicator, who was then known back then only as Ken. In I walked, saw LRH, he says, Oh, hi, you must be the Page I said Yes, OK place the folders here that being a large heavy long table one side IN, and One side OUT, LRH mentioning you will learn all the steps don't worry Do you have any questions to ask? I replied of course no shaking the word out. I thought what questions would I have, not even knowing what I was really doing except having to just bring the folders at that and that time, and wait to see if I have to take anything back! that's what I got told to do, and that I got in my head! I sort of laughed a bit and nervously said that's all he replied and said Yes, Thank you and goodbye! I politely left. 

Gosh thank God the first trip was over, thinking! how were the rest going to be? 

I was quick at learning and built my courage up to take the next trip to him with a bit more strength and courage!! 

Who actually could be so seared of him? My next trip came soon, I went there and without any reservation this time placed the folders down in the IN area as I put the folders down he says Thanks, my gosh, seems like you wish I work Laughing as he said it, and then asked me how was the day?, and how was I? I replied I'm OK Ron OK I was a bit shaky, still though holding up, noticing me shaking he says you don't have to shake I said Well I am feeling scared when I come in here each time and I don't know why? He replied saying Well what's so scary in here, Is it me? or is it the room? I laughed he did too, we landed up both roaring with laughter!! He says I ate going bite Ya! so go along and thanks for the folders I will call for you when I am ready!!! 

That was a relief for me, I suddenly felt a little better funny enough, not knowing why but I knew one thing for sure, if I was asked have you spoken personally to Ron Hubbard I could say OH Yes!!! some how he made me chuckle over that brief exchange of words. I must say. 

I would say I was maybe starting to know LRH, along side my very important job as I was told it was! 



Chapter Eight�An approach made to me about Auditing



I had by now learnt the ropes around my job as tech page, I liked it as well. 

I had learnt much about the practical handling of Auditors, and moving Preclear folders around even though I had never had Auditing ever!! 

A friend of mine whom was doing the Briefing Course and whom I got to know amongst the breaks had spoken to me a bit about it, but really I had no idea what it was all about. I was never pushed into actually anything I was really only working and getting paid, at least that was what I thought it would always be like!! 

Daily I took Preclear folders to LRH and received them back again when I was called to come and get them. LRH seemed to be very precise on looking into the folders, I could never figure out how he could handle so many, or actual what did he do with these folders? I was aware he was writing advice to the Auditor for the next session, that I learnt and that he gave me some type of sheets of paper in form of lists of actions, and names of them with his handwriting on them the colour was light green. 

These lists contain the Auditors name and Preclears name and what the Actions were next for that case directed to the Auditor doing the session, another list containing names and who did Well Done and Very Well Done sessions. Another list was comments to Auditors IN THE HGC. (The Hubbard Guidance Center) These were remarks on technical points, and data on when the next Auditors meeting would be with LRH, and qualifications personal. I spoke about in earlier chapters what Qualifications Division did like all the exams and technical corrections and handed out certificates on exams passed, and Auditing levels completed.. 

So back after the LRH visit I would go taking all the lists and distributed them to tile names that were written on top of the paper. and to the Auditors Bulletin Board and to Qualifications personal. 

I had to learn the Divisions and the titles of the job, pretty fast ( known as well as a Hat one wore ) I surely better not have given the wrong paper to the wrong place. I would have heard about it, I never did actually!!! Each Auditor had his or her days folders for sessions each day at their place at 9-am and the evening Auditors had theirs at 7 pm. Auditing began at 9-30 am to 12 noon and the afternoon ran starting at I pm. through to 6 pm Lunch was from 12 noon to 1 pm. Dinner was from 6 pm to 7-30 pm. 

Some Auditors new from the list of comments whether he / she hit Cramming, or got a Very Well Done, or only Well done or a complete reassigned placed against that Preclear. That was the last thing any Auditor would want to get on his folders or noted for on Write-ups down from L R H. Reassigned meant some things for example, that it is better for that Preclear to have another Auditor, could be He / she just doesn't fit with that Auditor, or it could have meant the most common one that that Auditor goofed and bad if there was a complete reassign against the Auditor. That word "Goofed " meant he messed up that technical session or perhaps it was for a few sessions and often the word "Flunk" was written a similar meaning as well that the Auditor had done some errors somewhere, and he / she was to hurry quickly to Qualifications to the Cramming officer to get corrected. A reassign could also have been taken as, that Preclear's Auditor is not qualified to audit the next action on that Preclear, therefore that Preclear is to be reassigned to a qualified Auditor able to do the next action, in all cases it was stated easier to understand. The Preclears of that Auditor had to wait maybe for a new assignment of another Auditor meanwhile helped out most of the time around doing something like stuffing Auditors or packing things what ever. That Auditor had to get fast attention to be quickly corrected and back auditing again. 

It all was well run and supervised to keep things moving and especially the public who had come far away to receive the most powerful processes available in Scientology at St Hill. 

.Auditors did their admin at the last part of the day in -between the next sessions or during the course of the day when ever possible, although the main day was "In session" that is what you saw on Auditors doors around, "Please be Quiet " Most of the time. 

Students from St. Hill Special Briefing Course took staff as Preclears, suddenly one day I wondered if one day I would ever myself get approached. 

I made my usual run to LRH that day with the folders, somehow I had some odd feeling in my mind and in my gut which somehow bothered me, Why? I was not sure why, but strangely something told me Will he ask me If I have had any of the Auditing available? 

Again being scared to get approached, for heavens sake I had no idea even what it was like bad, or good, obviously all full of unknowns! Thinking if ask, and I would not know how to reply but think what would I be getting myself into if I said Yes to something I have no idea about saying to myself. What is so special anyway about that? 

Would this be this day one day when I thought about it was I going to be asked perhaps by some student Auditor. 

That day was that day partly because I felt it in my bones and partly I considered no its not possible, who would ask me? I was in for a major surprise! 

I made my usual visit to LRH 's office passing his communicator always first, knocking on the door, getting the OK, come in signal, he that day had finished meeting with Mary Sue as they had been in Conference, she sees me says Hi come on in!! LRH is waiting for the folders, hope you're fine today!! I replied saying Fine, lots of work, Susie just grinned and said Good for you! your a strong girl its good for you work! We laughed she left saying See Ya! 

Hallo... Thanks for the folders was the immediate response this day LRH says in next sentence without me being able to make any first move he says SIT DOWN young one I have to talk to you I thought OH Gosh, now I am in for it! What on earth have I done wrong? Because he was so strong in his intention it struck me rather quickly and I sat down as fast as I could. now how has your day been today? he ask Everything alright? I said pretty good, can't complain, busy and much to do, he just laughed and said, you will manage don't worry. Well now you have been here a while you are getting to know what its all about Right? Waiting for a reply, I just sat there dumb loosing my wits nearly again, Why I don't know I just lost myself again! carrying on he says you might like perhaps the idea to have some Auditing Have you been spoken to about that Yet? I said no Ron. and closed myself within me. He replied OK Well how about it? I said Well I haven't got any idea how it works, or what I am supposed to do, he says, that's easy, we will get someone to explain all that 

I looked at him laughed and he looked at me, and said don't worry were not going kill Ja you can try it see if you like it, and tell me OK! you will soon find out what it is. I felt he knew my thoughts because there was a rumbling feeling moving in my tummy and around me, I thought he was able to read my mind somehow! I said I will tell you how it goes and said is that all Ron,? he smiles! and says Off with you and don't worry! I walked out of that office this time left with the thoughts and words we spoke of about me being approached about Auditing and how I dared to say Yes! 

I was quickly back at my place it was late morning and already by late afternoon I was approached about Auditing by a fine lady a friend of LRH who was on the Briefing Course she visited me, and asked if I would like to have a chat with her, and when would I have time? we quickly arranged and I took my Lunch Break as spending time talking with her and grabbing a sandwich I had packed with me that morning to bring to work, because now I got curious after being asked by Ron, it made me wanna know what the devil was this really all about. 

We met, she took me into her Auditing room very smoothly and quietly, closed the door checked if the "In session " was on the outside just Like the other Auditors did before entering, I was not about to let anything go unnoticed, watched everything she did I thought I must observe all, I was danm well now going to find out about all of this I thought!,, She asked me to sit down, we chatted a bit about myself,where l had worked before St. Hill, and when did l discover this place, and what did l think of it.? 

She was a lovely lady her name was known as Margarite coming from America! she said to me that LRH suggested to her to ask me if there was any intrest in Auditing, and to explain to me a bit about it, and what it does, no sooner was that explained, We were arranging a date for Auditing of course I agreed to have it. 

My first session I loved, and thanked LRH for the Introduction of suggesting Auditing to me when I took my next visit of folders to him. 

Auditing began I was becoming a Scientologist and even started on a course soon after some Auditing 



Chapter Nine�Reality being a staff member



Any staff member working in a Scientology Organization whether it be St. Hill, in a Advance Org in a local Org, Class IV or at the Flag Land Base, or on its various ships it was hard and long hours in most cases.. 

St. Hill in the earlier days as I remembered it was fun to work, one could say loved it and truely one did. 

It was also a pleasure being at St. Hill with Ron and his family, and being there when Policy and Tech was being written and issued out in bucket loads, hardly giving you enough time to read the earlier one that came out the day before! You read them though alright no one wouldn't.. 

It was standard you checked out on the Policy when it arrived in your In basket. Auditors receiving technical issues checked out on those as well. Case Supervisors In training and The Director Of Processing Dept did also on related technical personal. 

There was no exceptions for any staff member, Auditor or admin personnel that did not have to check out on Policy as it arrived. The issues were typed up as mentioned before by the famous mimeo Dept where Molly S and her staff turned them out daily for Ron Hubbard. 

Never a day went by without something new arriving in each staff members In-Basket. 

The Central Hubbard Communications Office (HCO) had always much traffic running through it because that's where you pick up related issues that were placed in your basket each morning staff would pass by before going to their jobs and pick up what was in their baskets. 

This traffic didn't only contain Policyletters or Bulletins being issued, but also contained written orders, or requesting data on what ever to do with the job he / she was doing, or requiring a follow up on some information needed, by you on your job, or a order to get something done for his senior of his /her Division. Those communications were known and in Policy to be headed as comm and being routed to you to your post title and function and not to you as you would write a personal letter such an example communications would read something like this: 



To The Director of Examinations Oct. 30th 1962. 

From Director of technical services. 

Dear Jane 

What exams have you passed since the date of Oct. Ist of 1962? Please list who you have passed, and on what level. I need this for a record of certificates to be requested to Certificates and Awards in Qual, I would need this by 15th Oct. 1962. 

Love Joe. 



These communications had a definition term to them, called "dispatches" that's known as "comms" as well some examples are a book printed called Administrative Dictionary. 

You see many new staff had to get hired as it was spoken about, and as that got done Policy for the administrative side of the Scientology Organizational Org Board was being written it was expected you would read the Policy coming out to educate,and know where to refer to if anything got questioned about. 

A famous saying always was amongst any Scientologist whether in a Scientology Organization now or then when it was being formed and written. What is not written is n 't true, and many stuck to that as a basic principle. 

It worked in many cases. 

It was amazing to have this coming out at the same time also technical issues coming out One many times wondered how on earth can a man produce that much volume and at such a speed!? He certainly hand some devoted people that helped him that's for sure. 

Auditors getting trained up, higher and higher. Levels getting completed on the higher part of the Scientology Gradechart and new ones released no sooner you than you could wonder if any more were coming from Ron Hubbard there were lots to come that's for sure! 

Communications Office handled the incoming mail whether for public students on courses, or otherwise, always there was a lot and usually it took a good 2 hours to sort it all out because one had to open them and stamp all incoming letters with a date and time received. 

Student letters were treated as priority and never got opened, only placed in the students mail box for them to collect. 

That was something students like to get, mail from their mums and dads. or other family members or just friends, the students got as much mail as the internal management got, it was always a lot each day. 

Always a member of treasury was present for being a witnessing a cheque or money order was received and the mail clerk signed cheques and such like money orders over to Treasury who took care of it from then onwards. 

Registrars were on the telephones calling people up, or the letter registrars were typing letters. or reception was logging a new arrival in, or taking the tel calls that were coming in. Or Auditors were getting people in session, or the delivery vans were bringing perhaps some good Items for the Canteen shop, or it was vans delivering other goods to the place. 

It was all a hoppy and bobbying place a good 12- 14 hours per day and Happy to Some areas expanded so fast that extra staff had to get put in to handle the flow. 

Qualifications was invoicing in as much traffic for daily exams as one would pay items at a Super Market store cashiers desk nowadays, it just never stopped! 

Letter registrars were pretty fast at least the typists were, they had to turn out at least 40 letters per day, as long as they didn't have to place the letters in envelopes and do the administrative folding work, so to make their job easier, the personal section office responsible to hire personal added additional personal to do just that pack advance information packages that enclosed all details to know what St Hill was all about, service wise, Transport wise, and places to stay and eat., these messages- or what ever one would call them pull public s letter files out of filing and riled back files for the typist, so that typist only sat and typed letters from dictaphone machines there was an extra pool of personal who spoke into dictaphones. for the typist to type. 

Staff meetings were once a week and later reduced to once. each 2 weeks in those meetings was discussions how to improve the service of the Organization towards the public, and what difficulties if any reported were taken up and solutions always worked out and Dept personal Incharge of each area or the Incharge of the Division would be overall responsible that planning of improvement was done when it concerned their Division. 

There was always a complete cooperation between all staff and public and live communication that helped sort out anything that was in the way of progress, if any differences were spreading in the air, or just rumours or just the hearsay (known also as gossip) or dissatisfaction amongst personal. 

Such things never was left to just carry on but at once taken up and cleared completely to avoid any breakdowns, personal leaving, or deciding he / she had enough, of course Some personal that just couldn't keep up the pace left and not much was argued over them leaving. 

The whole thing ran on high morale and production and drive, and some staff were there as devoted personal to LRH and his goals, others were there (not Scientologist ) for leaving a job and that was all (In those days hiring of anyone was normal of course not for technical posts or Executive posts). 

New arrangements were falling into place late 1960- 70- of the which this was getting to be known as Qualifications Certification of being " An OK staff member " these new arrangements had been announced at the staff meeting. 

Such like the introduction of what was then known as staff status they were classified in sections I. II. Ill. 

They all consisted on a gradient of hatting you as a staff member and familiar with the role of being a staff member its responsibilities . 

Back then it was introduced that one had to classify as being at least a Scientologist that would mean done some Auditing and done the first: courses of introduction to Scientology. 

Each staff was given time during the day to study these knew Policies that were now coming in regarding being staff. 

In your In-Basket came a blank yellow folder, and then came certain staff issues and general Policy and that then you placed in that folder. 

The volume that came out later is similar to what issues came out in those times and that is now known as Volume 0 of the Green Volumes where certainly a second hand Book Store of old Books you can perhaps find one. 

If one ever changed their job it was expected one wrote up what he / she did on that job, and place the related Policy with the write up of the job that being known also as " HAT WRITE UP". 

Whether it be the dust -bin Incharge, or the cleaner, or the file clerk, or whatever the Hat Write up was for all, it didn't just apply to high positions but to all all was equal and it applied to all.. 

A saying was known around that LRH couldn't wear all Hats so he needed help to help him. That certainly was so he got it! 

You were proud to be a staff member back in those days and it showed. 
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•[04 Sep 1996] NEW OT8 RUNDOWN
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OT8 denounces Scientology [06 Sep 1996] (courtesy of Tilman Hausherr)



From:	tilman@berlin.snafu.de (Tilman Hausherr)

Newsgroups:	alt.religion.scientology

Subject:	fwd: OT8 denounces Scientology

Date:	Fri, 06 Sep 1996 20:05:36 GMT

Organization:	Xenu’s Ranch

Lines:	133

Approved:	xenu@galactic.org

NNTP-Posting-Host:	pppx92.berlin.snafu.de



Here Ariane’s first message. It didn’t make it to the usenet, she agreed that I post it.

Tilman

============



Subject:	OT8 denounces Scientology

From:	ARIANE JACKSON 





�My name is Ariane Jackson and I intend to share some of the information I have concerning the cult known as Scientology.This information covers the experiences of myself and some of my friends and relatives during many years. Some of this information is supported by very complete, original documentation.

I was involved in Scientology for 17 years and I attained the highest available level, called “New OT8, Truth Revealed”. I was also trained as an “auditor” to “Class 6” and I have studied the “technology” of “Class 12”. I was a staff member at Flag Service Organization, Inc. in Clearwater, Florida. My husband was involved for 20 years, attained “Clear”, was trained as an auditor and was also on staff. My ex-husband was involved for 14 years, attained “OT7, Cause over Life”, gave his fortune of several million dollars to Scientology and died at the age of 59, within days of being audited at Flag!

In Dec, 1995 my husband and I approached the “church” of Scientology and requested that steps be taken to repair the damage we had experienced as a result of our involvement. We met with a representative from Flag and specified the damage as clearly as we could. We received three responses. One was on Flag letterhead and was signed “Brian Anderson, Church of Scientology, Flag Service Organization”. (I wonder if this is the same “Brian Anderson” that works for the Office of Special Affairs). The letter stated that the way we presented our “cause”(sic) “appears to be blackmail and an attempt to extort funds”

We also discovered another response which had been given to the Procureur Général (Attorney General) for the state of Geneva. This was a request by the Scientology center in Zurich to have us investigated by the police for blackmail and extortion. Not only have we never been in the center in Zurich, we have never spoken to anyone there. (In this complaint they also accused me of having lied as a court witness against the cult and said they would file a separate suit for that. Over 8 months later there is still no suit filed!!). The Procureur Général denied the request. The cult appealed. In the appeal the meeting we had with the Flag representative was referred to and the tape recording of it was transcribed. However, the date of the meeting was falsified and created the appearance that it was held one month earlier than it was. The appeal was denied. The cult requested a hearing. At the hearing the Procureur Général defended his position and indicated he knew that this was an attempt to use the law to prevent us from requesting damages. This appeal was also denied and the cult was ordered to pay our costs.

We received a third response during a live TV broadcast in Paris when I was interviewed and described some of my experiences in the cult. The Scientology representative stated that I had made an offer to withdraw from the show if they paid me 17 million dollars. This I had never done.  I have filed a suit for defamation.

Some, but by no means all, of the subjects I will address are as follows:-

1.	The destructive effects on myself, on my personality, on my behaviour and on my life of receiving Scientology levels including OT8, auditor training, “ethics”, and being subjected to the level of control exercised by Scientology staff on other staff and public.

2.	The various methods used to persuade my ex-husband to pay money. These included daylong interviews by groups of salesmen, “investment opportunities”, donations to translate a book, donations to “protect Scientology”, etc., etc. Two of the “investment opportunities” where he loaned almost half a million dollars in 1989 to a “patron” and a “patron meritorious” of the International Association of Scientologists”(IAS) turned out to be very bad “investments”.These two patrons, who were vouched for by other Scientologists, were Jody Darling, Glendale, CA and Hans Rhyner, Weisslingen, Switzerland. They both failed miserably to fulfil the terms of the loan agreements. My ex-husband tried for MORE THAN FOUR YEARS to get them to pay what they owed but failed and actually died in the attempt. Their failure to repay him added to the fact he had given so much of his money to Scientology ruined him financially. The stress arising from his bad financial position aggravated a heart condition for which he could not afford proper medical care and which he had been persuaded Scientology would resolve. This illness killed him before he could recover the money owed to him.

The “church” of Scientology was fully aware of this situation and was actually claiming to be administering “justice” in the affair, since my ex-husband was prohibited, by Scientology policy, from taking ANY legal action. At the time of his death Darling and Rhyner owed him around 650,000 dollars!! This is the “result” obtained by the cult’s business and ethics “technology”. Darling raised his status in the cult from “patron with honors” to patron meritorious shortly after my ex-husband “invested” in his company. This step is achieved by paying IAS around 150,000 dollars. I will detail Darling’s “business dealings” later. He can be seen in Impact #28.

3.	The effects of Scientology on my life as a wife and mother, including two divorces, a husband (to whom I was married before the ex-husband already mentioned) who was persuaded by auditing that he was Jesus Christ reincarnated and could perform miracles but could not keep a job to support our three young children. How I allowed my children to be taken from me.

My husband and I, during the period of our involvement, had a total of 4 divorces and 5 marriages with 6 children involved. To prove this problem is not confined to just my husband and I, a review of the marital experiences of all my ex-husbands and his ex-wives gives totals as follows:- for 6 Scientologists, 9 divorces, 11 marriages and 13 children with broken homes. Of these 6 people only 3 are currently married; my husband and myself are two of them. Only two mariages have survived and one of them is mine.( I have just heard that my 16 year old daughter, who is at the cult’s center in East Grinstead, England, is MARRIED!) This is the result of the cult’s “technology” for resolving marital problems.

4.	The results of Scientology involvement on the professional lives of individuals that I have witnessed. During my involvement I was totally unable to achieve any success professionally. My ex-husband went from successful businessman and self-made millionaire pre-cult to bankrupt, no career and physically incapable of working after involvement. I have a list of Scientologists who borrowed from my ex-husband and did not repay him. Either they cannot repay because they are professional failures or they refuse to pay because they are criminals.

5.	The so-called “confidential” levels. From OT3 to OT7 all you “handle” is BT’s. OT4 is the effects of drugs on them, OT5 is NOTs, OT6 is just a course to train you in more exotic ways of “finding” and “handling” them, and OT7 is application of OT6. The only versions from the Fishman letter still valid are OT1, OT2, OT3, and OT5. OT8 has totally changed and has none of the Fishman version. It is actually just a review of all of the person’s auditing and a verification/nullification of discoveries the person has made about himself. It consists of ONE question (in two parts) repeated.

I am very willing to discuss my experiences. I have provided court testimonies and appeared on TV and given magazine interviews and I am willing to do this also.

Ariane Jackson.

August 1996.





--- Tilman Hausherr        [KoX]

tilman@berlin.snafu.de     http://www.snafu.de/~tilman/#cos





Resistance is futile. You will be enturbulated. Xenu always prevails.

�





NEW OT8 RUNDOWN

 [04 Sep 1996] (courtesy of Cornelius Krasel)



From:	krasel@wpxx02.toxi.uni-wuerzburg.de (Cornelius Krasel)

Newsgroups:	alt.clearing.technology,alt.religion.scientology

Subject:	Re: NEW OT8 RUNDOWN

Followup-To:	alt.clearing.technology,alt.religion.scientology

Date:	4 Sep 1996 10:50:11 GMT

Organization:	University of Wuerzburg, Germany

Lines:	91

Reply-To:	Ariane Jackson 



[reposted with correct formatting; I added a Reply-To: header—CK original was written by Ariane Jackson ]





�NEW OT8 RUNDOWN!!



First, I need to correct a mistake I made when I said the Fishman version of OT5 is still valid, it is NOT. Dennis pointed this out to me. I had forgotten that there was a version of OT5 in the Fishman letter in addition to NOTs. That version of OT5 called “Extroversion from MEST”, is NO longer valid. OT5 is just NOTs.

I spent 17 years receiving very heavy criticism of, and judgment on, my actions and decisions and was put under a microscope before doing EVERY OT level. I received 100’s of hours of sec-checking into every aspect of my life, including my most intimate thoughts and deeds. I was questioned at great length by “Ethics Officers”, sometimes in groups calling themselves “Boards of Investigation”. All this resulted in a conviction on my part that I had NEVER made a good decision, that I was TOTALLY INCAPABLE of doing so, and that I was a bad person. This experience made  me avoid decisions if at all possible, always defer to my husband or a friend, ask my children’s advice, do “what Ron would do”, ask my auditor, do nothing until forced to act when a situation deteriorated, never disagree, etc., etc. Now I have decided to “share” OT8 instead of using the threat to do so to secure protection or other gain. I still don’t know if it’s the right decision. 

I have NO OT8 materials in my possession. My description is from memory, but, as you will see, there is not a lot to remember. New OT8 consists of two parts; A and B. Part A is E-meter drills and drilling actions required on a C/S 53 (this is an action supposed to find and “handle” mental trauma arising from past bad auditing or life situations that will interfere with auditing). Part B consists of reading History of Man and getting very thoroughly checked out on it, and studying and solo-auditing New OT8. The description of the rundown given in the materials is not at all precise. In that respect it differs from all other actions I did in Scientology. There is no question(s) given in quotation marks. The instructions simply state that you have to look over your past auditing and take the past-life identities you have discovered you were and check them on the E-meter to see if they are true or false. You cannot look at your folders so you do the identities you remember. Some of the people initially responsible for supervising OT8 were RPF’d for giving us suggestions on what to do. Without words put in our mouths we did not know what to do. The first thing you do is the C/S 53. Then the instructions from the Case Supervisor consist of 

1.	Fly a rud (ie. “handle” anything your attention is on)

2.	OT8. 

and the instructions do not change throughout the rundown.

Here is an example of what I did in an actual session, and what I wrote because I had to write down what I did.

I took the identity “Beethoven” because I remembered having “realised” in auditing that I “was” Beethoven. I looked at the E-meter I was connected to and I thought about being Beethoven and I thought the question “True?” and looked to see if the meter reacted. It didn’t. I thought the question “False?” and the meter reacted. So I had NOT actually been Beethoven. Here is what I wrote (it’s in French, my native tongue) Beethoven

Vrai? x (“x” means no meter reaction) 

Faux? LF (“LF” means Long Fall, a meter reaction)

F/N  (Floating Needle means the action concerning Beethoven is finished and I am happy about it) 

Of all the identities I checked on OT8 only one turned out to be true. I was allowed to attest that I had finished when I had a “big cognition” (ie. a realization) about death. I had had a very strong fear of death which had not resolved in all the auditing I had done. On OT8 I realised that I, the being, would never die and I was “totally blown out” as Scientologists would say. I was now OT8 and I came back home and promptly got sick. 

Because of the hype OT8s are regarded as demi-gods and have to  conceal the problems and inadequacies they have. I had the opportunity to study the “cases” of some OT8s and speak with others and I realised I was by no means the only OT8 with problems. Some of the problems suffered by OT8s are alcoholism, homosexuality (regarded by Scientology as a degraded, perverted activity only indulged in by individuals who are not worthy of having ANY rights in society), extra-marital affairs, voyeurism, heart attacks, strokes, criminality, and divorce.

Voila.

Ariane Jackson,

Sept 1996.
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The Running Program 

[07 Sep 1996] (courtesy of Deirdre)



From:	deirdre@sover.net (Deirdre)

Newsgroups:	alt.religion.scientology

Subject:	The Running Program

Date:	Sat, 07 Sep 1996 23:20:02 -0400

Organization:	Knights of Xenu, Northeast Kingdom Chapter



I recently posted that I didn’t think the running program was widespread and that I hadn’t heard of cases outside of Int. I received an email (which I was asked to post) contradicting my statement. I think some of the other statements in this email are particularly interesting and I hadn’t previusly known.

Thanks Alex.

_Deirdre



Date:	Sat, 7 Sep 1996 15:48:47 -0400

From:	ARIANE JACKSON 

Subject:	Running Program

To:	deirdre 



�

Deirdre,

I am Ariane’s husband, Alex, and I saw a post of yours on ars referring to the Running Program. I actually did the Running Program when I was on staff at New World Corps (NWC) in early ‘83. It was supposed to be being piloted by NWC. We ran in a corner of Griffith Park in Hollywood, a few miles from the complex. It was not ostensibly a punishment action and it was claimed by Hubbard to be a type of “undercut” to auditing. A large number of RPFers were doing it and they were happy to be on it instead of their usual “duties”.

The “process” consisted of running around a large pole, which was made of oil drums welded together and painted red. The radius of the circle had to be at least 25ft to avoid damaging our ankles. There was an “In-charge” whose job was to keep us running. We had to run till we were too tired to run and then rest until we were rested and then run again. The I/C had to adjudicate when you were rested but it was not too difficult to show you needed some more rest. Some runners would “injure” their ankles and they would walk until they could run. It may have been run more brutally at Int, I don’t know.

I saw Hana Eltringham(Whitfield) there, she was in the RPF, and Suzette Hubbard, who was in CMO was put on it because “her case had got totally snarled up on David Mayo’s NOTs”. She was Suzette Titmus but had marital problems. Last I heard she was Suzette White.  Some ASI staff were also doing it, Richard Tinklingburg because he “had f*cked up big time on Hubbard’s finances”. Jonno and Leslie Epstein were in the RPF and on it.  There was also an epileptic from INCOMM on it who said his epilepsy started after OT3.

I read some of the materials on it because I was being trained to be I/C. They were just unsigned messages, or maybe signed “R”, I don’t remember. These messages claimed that “Hubbard” (we assumed the author was Hubbard because no one else could invent “technology”) had created a renaissance a long time ago in a “sector” by doing this program on the inhabitants who were at that time the equivalent of OT11 or 12 and did not use bodies. He said he did it with two assistants and they just grabbed thetans and made them go around this spot in space. He joked “We did not know about ARC then”. He said it created a huge doughnut of energy in space.

Part of the “theory” he said the program was based on was that the thetan is negatively charged (this conflicts with his definition of a static but he was incapable of seeing conflicts in what he wrote) and the body is positively charged. This causes the thetan to be pulled into the body.  The positive charge on the body is either caused or aggravated by the deficiency of minerals on this planet. He said these bodies were designed to last several hundred years and they do so on planets that are rich in minerals. So we had to take mega doses of minerals.  He claimed this program “handled” cases that had been totally snarled up by auditing and no longer responded to auditing. He said it “keyed out” the implants overwhelming the person, and when queried on the EP he ordered that the runners run till “they are sane”.  Most of the runners were doing it fulltime, 8 am to 10 pm but some, who had staff posts, did it 5 hours a day. We filled out daily reports which went to the C/S and covered what minerals we took, how long we ran, wins, problems, etc.

Feel free to post this. We are still trying to work out how to post articles.

Alex.

�





Patron Meritorious the Jody Darling way 

[10 Sep 1996]



From:	ARIANE JACKSON 

	Newsgroups: alt.religion.scientology

Subject:	Patron Meritorious the Jody Darling way

Date:	Tue, 10 Sep 1996 19:44:12 -0400





�In this article I will describe in detail the experiences of my ex-husband, Albert Jaquier, in his business dealings with Jody Darling. Jody Darling is a Patron Meritorious of the “church” of Scientology, member of the “Inner Circle” of that cult, OT7, and president of Pacific Training Systems, a Scientology company located at 108 N. Brand Blvd, Suite 202, Glendale, CA 91203. Phone 818 547 3514, Fax 818 547 3522. (The information that follows is FULLY documented) 

Darling presented to Albert a lengthy, handwritten proposal, dated 23 July 1989, asking him to “invest” in the above company. Included was one whole page detailing his Scientology credentials and naming CofS officials who could vouch for him. At that time he was not Patron Meritorious(which requires a $250,000 payment to IAS-the International Association of Scientologists), he was just “Patron with honors”(which requires a $100,000 payment). In the proposal he promised annual profits of 18-25% on the investment, quote “ Our investment options give a return on the order of 18-25%”. The proposal was in French since Albert did not speak English.

Albert agreed to “invest” $200,000; $100,000 as purchase of “stock” and $100,000 as a loan at 21.6% interest (interest rate suggested by Darling). A contract was signed on 5 August 1989, and Albert made arrangements to transfer the money from Switzerland. 

On 18 August 89, Darling sent a fax that starts out by asking what ame to put on the “stock certificates” but then gets down to what he really wants to know—where is the MONEY. He asks when it will be ready, what bank it will be in etc. The fax header, and fax # he gives, are those of the INTERNATIONAL ASSOCIATION OF SCIENTOLOGISTS(IAS). This is very relevant because it indicates the possibility that the money, or part of it, was in fact going to IAS. It is absolutely forbidden, by Hubbard policy, to use the equipment of Scientology organizations(orgs) for ANYTHING other than “org business”. It is also forbidden to transact ANY private business deals on the property of Flag Service Organization, Inc.(FSO). The ONLY reason it would be acceptable to IAS for Darling to use their office and equipment would be if they benefitted from his doing so.  We shall see that they apparently did benefit. He sent another fax on August 20, 89, also from the IAS office, giving his bank account # and promising he would send the “loan documents” and “stock certificates” IN TWO WEEKS. Over 5 years later, at the time of his death, Albert had still NOT RECEIVED ANY STOCK CERTIFICATES. 

Back to the chronology of events:- Darling received the $200,000 on 22 August  89 and two weeks later got around to acknowledging that fact. He did not bother to translate his fax into French, he just left that for Albert to do. In the fax he says :-

“..... you are due payments each month in the following amounts:

$100,000 loan - rate 21.6%		$1,800

$100,000 stock investment paying a �guaranteed rate of 15% per year	$1,250

Total monthly return 			$3,050.

American law allows us to pay a maximum interest rate of 15% on loans....... There is also an additional tax complication in paying you “dividends” in the U.S. in that we would incur “double taxation” (You would be taxed on your profits within Pacific Training Systems as corporate tax, and also pay taxes through Jaquier Investments corporate tax on the monies you received) if we called your stock returns “dividends”.

In order to simplify these problems, I would like to pay your monthly returns in two ways:

1.	A monthly check for $1,250 that we would call an interest payment on the loan. This would calculate to the acceptable 15% annual return.

2.	The remaining $1,800 per month paid to you as consulting services for International Business advice. This would categorize this money as a business expense that would not be taxable to Pacific Training Systems.”

(end of quote) Whatta guy!! (Jaquier Investments was Albert’s own company).

Sinse Albert only owned 5% of Pacific Training, the “consulting services” tax evasion would save him only 5% of the tax on $1800 and would save Darling 95% of the tax.

The next development was accidentally discovered by Albert later and explained, for him, not only the use of the IAS ofice by Darling to send and receive his business faxes but also Darling’s failure to repay the loan. In the IAS magazine “Impact” Iss # 28, there is a photograph of Darling being congratulated by Heber Jentzsch on JANUARY 13, 1990 for buying his Patron Meritorious!! So Darling paid IAS $150,000 to convert his Patron with honors to Patron Meritorious sometime between receiving the money from Albert and January 13,1990. In fact there is a memo handwritten by Albert to the effect that the wife of an IAS salesman confirmed that $150,000 of the money Albert gave to Darling was paid to IAS for Darling’s Patron Meritorious. Albert had been told his money was “invested” in Darling’s company, in “stocks” and a “loan”!! On March 12, 1990 Darling sent another fax, again from the IAS office. 

Darling was supposed to pay the interest and dividends he promised monthly and on August 20, 1990 repay the $100,000 loan. When it came time to repay the loan he not only did not repay but also stopped making regular monthly repayments. After August 1990 the LEAST amount he was OVERDUE on his payments was $83,000 and his payments became increasingly more sporadic.

At the end of July 1990, Albert reminded Darling that the loan was due to be repaid in August. Darling ignored his faxes!! 

On Sept 17,1990 the refusal of  Darling to repay or even communicate to Albert was officially reported to the “CHURCH” OF SCIENTOLOGY; and specifically to the Master-at-Arms (who is responsible for ensuring the ethical behaviour of members)of Flag Service Organization, Inc and the WORLD INSTITUTE OF SCIENTOLOGY ENTERPRISES ( the part of the “church” of Scientology responsible for, and receiving a percentage from, businesses run by Scientologists). There is no record of a reply or any action being taken. It should be understood that it is absolutely forbidden for a Scientologist to take ANY legal action against another Scientologist.  Behaviour such as Darling’s contempt for his financial obligations MUST be corrected only by officials of the “church” of Scientology.

In November 1990 Albert again reported the situation to the C of S and added that he, himself, had no money and that Darling was enjoying himself on the Scientology cruise ship the “Freewinds”. Darling was overdue on his payments by $83,000. Albert continued to report the situation, together with his deteriorating financial condition and the deteriorating state of his health, but there is no record of the C of S doing anything.  They apparently ignored the requests of Albert, gave Darling the best of services, and, of course, accepted his money.

In May 1991, Darling pulled another one of his “creative” business practices. On May 18, 1991 he sent Albert a copy of a “Letter of Intent” signed by Darling and someone called John Hetherington, “Chairman of the Board”. This letter appears to describe a very attractive agreement to purchase 85% of Pacific Training Systems but does not state who will be the purchaser and does not state what “Board” Hetherington is “chairman of”. On June 14 1991 Darling sends Albert a document to sign which is not only difficult to decipher but includes lies. He begins by describing the offer to purchase 85% of the stock of Pacific Training Systems at $80 per share.

He goes on to say:-

“1. Do you wish to accept this offer and sell your stock at the $80 per share price?

You currently own 3490 shares of stock. You originally purchased your stock for $51.35 per share. This acceptance would give you an approximate 55.8% return on the stock value over the time you have held it. All dividends and interest you are currently owed by the company will be paid in addition to this amount.

This means that if you sold all of your stock now you would receive

$279,200 upon closing of the transaction.......

Please indicate your answer to this by signing below.” (end of quote)

Albert signed. However, if we check the numbers we find that 3490 shares at $51.35 comes to $179,211 but Albert ORIGINALLY purchased only $100,000 worth of stock. What happened? A fax from Darling four days later, on June 18, clarifies the situation somewhat. He says:-“A couple of points as regards the numbers in the letter:

1.	I have transferred your original LOAN to the company of $100,000 into stock so that you can be paid out of the escrow targeted to be completed by the end of this week. The remaining balance on the loan was $79,269,.......This money was translated into stock at the $80 per share price that the buyer is paying.

2.	The original stock you purchased for $100,000 is now worth $200,000.”

(end of quote)

There are several questionable points here:-

A)	There is absolutely nothing signed by Albert authorizing the transfer of the loan to stock!!  

B)	Why was it necessary to “transfer” the loan? Darling was selling $3.4million of stock and should have been able to easily repay $79,000!! 

C)	NO stock was purchased at $51.35 per share. 990 shares were ILLEGALLY “sold” to Albert, without his consent, by Darling to take care of the

$79,269 still owed on the $100,000 he had borrowed from Albert and could not repay. The other 2500 shares were purchased for $100,000 ($40 per share). $51.35 is a sloppy average and is false. 

Darling later claimed the June 14 document constituted a “contract” which transferred Albert’s loan into stock!!! He immediately thereafter began referring to Albert as an “investor” not a creditor. Between November 1990 and February 1992 Darling paid a grand total of $5,250.

In September and December 1991 Albert continued to report Darling to the “church” of Scientology and was apparently ignored. In December 1991 Darling sent Albert a list of the “minimum” payments he would be sending.

These were monthly payments beginning at $2,000 in January 1992 and increasing each month to reach $20,000 by August 1992 and continue at $20,000 a month until “the full amount of stock” was repurchased from Albert. In fact Darling paid nothing in January 1992, and paid $15,500 of the $58,000 he had promised by August 1992. He made ONE more payment in Sept 1992 of $3,000 and that was the very last payment Albert ever received. After that Darling did not even try to pay.

Now we will  see all that Albert tried to do for the next two years to recover his hard-earned money; and his money was very hard-earned. He had to stop school and go work when he was 14years old. He became successful by working his way up from laborer at an automobile junkyard to owning that business and turning it into a multi million dollar automobile business. He was 45 when he got involved in Scientology in 1980 and he had worked very hard for all his working life.

I do not have all the faxes Albert sent to Darling and the “church” of Scientology and I have no record of all the phone calls he made. A friend of Albert’s wrote a long letter in August 1992 complaining about the “transfer” of the loan to stock and the failure of Darling to make any decent payments. Albert’s assistant continued to report Darling to the “church” of Scientology in October, in December (when she reported that Albert was in intensive care), and in January 93. Also in January 1993 the “church” of Scientology made a response 16 months after the situation had been reported. WISE (World Institute of Scientology Enterprises) wrote to say that Darling was being investigated at Flag in Clearwater, and being pressured to come clean and get his act together. Meanwhile Albert was recovering from a massive stroke which had put him in a coma for two weeks.  Albert was OT 7 which Scientology promises puts a person at “cause over life”. After his stroke and until his death Albert was PHYSICALLY INCAPABLE OF WORKING.  

On February 26 1993 Darling actually deigned to write (to Albert’s assistant). One may think that he had been “straightened out” by Flag until one reads the letter. He says:-“.......judging from some of the statements in your letter to me, and the [report] I received at Flag over Christmas, I think it is important that we clarify a few points regarding Albert’s investment” (end of quote). 

He then proceeds, in a patronizing manner, to relate the terms of the original agreement and justify his failure to repay. He says:- 

“What happened shortly after that [”that” refers to Albert’s giving him $200,000] seems to be a common story among Scientologists, and American business in general. Our company’s $3 million in business was put on “hold” by a change in procedure in the State of California, and at the same time all of the receivables financing we had dried up. On top of this, several of the people who owed money to myself or Pacific Training began having financial problems and did not pay us promptly. I know this same situation occurred on Albert’s lines, and not just with Pacific Training.  

These factors severely crippled the company financially and operationally, and despite an extreme amount of work (and several commitments to the company from others) we were not in the position to execute Albert’s request for repayment and purchase of his stock per the original agreement.....

Despite these setbacks, we have continued to stay in business, have weathered the storm, and have brought the company back from the brink of bankruptcy....” (end of quote).

It should be noted that the time period he refers to (shortly after Albert gave him the money) is THE SAME TIME PERIOD WHEN HE GAVE $150,000 TO IAS!!

When he describes how hard he has worked , and how bad the state of his company, it is difficult to see how he could have afforded the time, and money, for the extended cruise on the ship or all the time he spent at Clearwater. However, his admission that his story is common among Scientologists is very true.    

He also refers to the “transfer” of Albert’s loan to stock by saying :-

“.....Albert was sent documentation to convert the remainder of the loan to stock in May 1991....” (end of quote). This is blatantly false as I have already shown. He also gives all the amounts he will pay in the forthcoming months; which amounts he never even tried to pay. 

In March 1993 Albert had to mortgage his home for money to live on!

He continued to report the situation to the “church” of Scientology, sometimes several times a month, he demonstrated the urgency of the situation and he described his serious financial and health problems. He apparently was ignored. 

In August 1993, having received no help from the “church” of Scientology, Albert went to the TOP, the ultimate, highest authority alive in Scientology, CHAIRMAN OF THE BOARD, RELIGIOUS TECHNOLOGY CENTER, COMMANDER DAVID MISCAVIGE!!!!!

Albert’s assistant, Louise Cournoyer, wrote the letter but incuded a  translation of a letter in which Albert described 6 LOANS he had made to Scientologists, Darling included, totalling $650,000 which were grossly delinquent. Louise also mentioned Albert’s serious health problems despite being OT 7, the financial hardship generated by the delinquent debts, and the fact Albert had reported the situation numerous times to C of S officials and nothing had been done.

Since Religious Technology Center (RTC) is responsible for the proper application of Scientology, we should expect Commander Miscavige to take some firm action when confronted by such obvious outnesses. Flag (which is claimed to render only “perfect” application of Scientology) has given someone OT 7 (which is supposed to handle all illness and make the person “cause over life”) and he has a stroke and was in a coma.

Scientologists who have the incredibly powerful, totally workable, 100% effective business and ethics “technologies” of Scientology do not keep their promises and pay back their debts. They are delinquent to the tune of $650,000. These situations are reported to Flag officials and WISE officials whose job is to resolve the situation and these officials do nothing.   

On Sept 7 1993 COMMANDER DAVID MISCAVIGE, CHAIRMAN OF THE BOARD, RELIGIOUS TECHNOLOGY CENTER wrote back to Louise and said:

-“Thank you for your letter concerning Mr. Albert Jacquier(sic) and the sour investments which are not resolving.

The policy concerning such disputes between Scientologists is to hold a Civil Hearing. You can contact Chief Public MAA FSO if you would like to get one called for Mr. Jacquier.

I wish you the best in getting this resolved.

Love,

[signed “David”]

David Miscavige

Chairman of the Board 

Religious Technology Center”

 (end of quote)

To use the generality “sour investments” when referring to the refusal to repay loans and, in some cases, the fraud used to secure the loans that were described in Albert/Louise’s letter is missing the point, to say the least. He just ignores the subject of Albert’s illness, maybe he does not see anything wrong with being promised good health from auditing, paying hundreds of thousands of dollars to be OT 7 and then having a stroke and going in a coma. By the way, according to Hubbard “scriptures” the typist’s misspelling of Albert’s name means he/she cannot duplicate correctly and is, to that degree, a “degraded being”.

On Sept 8 1993 Albert wrote to all his debtors, including Darling, explaining the very bad state of his finances and the very serious condition of his health. He said his life depended on whether or not they kept their promises and that turned out to be very true. They did not keep their promises and the stress, bankruptcy, poverty, lack of money for medical care, depression, sense of betrayal, indoctrination he received that auditing would cure him all added up to his dying the following year at the age of 59! 

Something interesting mentioned in this letter is that he needs to do the “new OT 5” but he could not afford it. He had already done OT 5 TWICE. Normally each level is done only once but a tactic of the cult to explain the failure of Scientology to provide the promised benefits is to “discover” something wrong with a level the person has done and order him to redo that level. What is “discovered” wrong can be peculiar to that individual or it can apply to everyone who has done that level. The reason Albert was ordered to do OT 5 three times was becaue the version he received the first time had supposedly been deliberately altered by David Mayo, Hubbard’s right hand man who turned out to be, according to Hubbard, sent by enemies to destroy Scientology. (Hubbard claimed in 1951 he had a “science” that could be used to evaluate an individual’s whole character including their honesty, but he worked with Mayo for years and entrusted him with the technology Hubbard claimed was the ONLY hope for Mankind before he “discovered” the “truth” about David Mayo).

After Albert had done OT 5 the second time and continued up to OT 7, it was “discovered” that the OT 5 he had done was “incomplete” because “someone” had removed parts of what Hubbard had written. So now there was a third OT 5 which was hyped up as containing ALL the technology developed by Hubbard and which resolved the problems of all the individuals who were OT 7 and OT 8 and had serious health and other difficulties. Of course each time a level is redone it also has to be paid for AGAIN! 

On the subject of the “technology” and Hubbard’s responsibility for its purity the cult asks its members to be gullible beyond belief.

According to the cult’s story Hubbard retired from all management activity of Scientology in 1966 to devote himself to “research” of the “technology”.  In a tape in Sept 1967 he claimed to have done a “century” of research between Jan 1963 and Sept 1967 and that the whole subject of OT was “wrapped up”. If we assume that he continued at the same rate—after all his job was research, and he claimed he was not involved in management, so what else did he have to do—then between Jan 63 and Jan 86 when he died he must have done around 500 YEARS of research. During this 500 years he was unable to devise a system that would ensure that what the public were receiving, and paying up to $1,000 an hour for, was what he had developed.  He could not have someone drive to L.A. (a few hours) and get copies of the OT 5 they were delivering and check it. Instead, the C of S was selling bad “technology” for about 12 years, from 1979 to 1991. When he died he left a mess and it took RTC 5 years to locate all his notes on OT 5!! That is the C of S explanation for the absence of the promised results.    

Back to Darling, and the next development looks promising. On Nov 1 1993 WISE announced that Darling was to receive a Committee of Evidence (CommEv), a very severe form of “justice action”. His fraud and delinquency on his debts to Albert were not however mentioned in the announcement which referred to 3 other Scientologists he had similarly defrauded. 

There were 19 charges including:- EMBEZZLEMENT and OBTAINING LOANS OR MONEY UNDER FALSE PRETENSES. More than 3 years after Albert reported Darling to the C of S the “swift” justice of Scientology has him in its hands. The announcement orders the CommEv to be completed within 7 days.  The CommEv was, however, still not done in April 1994.

Albert continued to report Darling to the C of S, Darling was by this time also OT 7. He also wrote to Darling who refused to answer. On nov 30 1993 Albert wrote to Darling:-

“If you don’t pay me back I will ask personally that your Patron Meritorious Membership is reimboursed to me because this cycle ( transaction) passed through IAS...

....If in ten days after reception of this letter nothing has been done, I will begin the procedure with IAS...” (end of quote). On Dec 22 1993 Albert reported the situation to the Director of IAS Administrations. He continued to write to Darling—no reply—and continued to write to the C of S asking for help urgently—apparently no reply. He received a reply from IAS on Jan 27 1994 that thanked him for his letter which was being forwarded to the appropriate section. Albert replied that, since nothing was being done, he was writing to the Executive Director International (head of Church of Scientology International) once more. 

On Jan 29 1994 Albert wrote to IAS and demanded that they refund the Patron Meritorious donations of Darling (and 2 other Patrons Meritorious who were grossly delinquent on large debts to Albert) without delay. This was not a step Albert took lightly because just to ASK the C of S to refund money is regarded as “suppressive” and to be dealt with by expulsion and becoming “Fair Game”.                     

Albert continued to report the situation to C of S frequently and on February 13 1994  the Deputy Chaplain for Courts FSO wrote. The content of the letter, however, seems more designed to show how willing he is to help than to do anything effective. One of the cc’s addressed in the letter was the official at FSO in charge of “Image”. 

Albert was really desperate. He wrote to MONSIEUR GUILLAUME LESEVRE, EXECUTIVE DIRECTOR INTERNATIONAL asking that IAS refund the money that Darling had fraudulently obtained from Albert to give to them.  He was also sending daily faxes to Darling which were,as usual, ignored. On Feb 25 1994 he informed the IAS and the Deputy Chaplain for Courts that he, Albert, was being sued because he had been unable to pay one of his creditors.

After 7 months of being ignored by Darling, on March 1 1994 Albert received a fax from Robert Eakin, obviously a lackey of Darling’s, which stated:-

“Mr Jaquier

Quit being a victim.You will be paid when there is money available to pay you. Right now all monies are invested towards production that will result in funds to pay you—no matter how much time and paper you waste this way it will not result in getting paid any earlier. Your entheta comm (Scientologese meaning communication that is upsetting, full of lies etc.) is not OK and you have been deadfiled (Scientologese meaning any communication received from Albert would be immediately filed away, not shown to anyone and not answered. It is from a policy used by Scientology orgs to deal with critical mail they receive).....I do not pass this comm (communication) on to Jody nor do I give him your repetitious.......(illegible).” (end of quote)

This demonstrates that Darling was taking advantage of the fact that Albert could not take legal action against him.

On March 2 1994 the Deputy Chaplain for Courts wrote admitting that Darling’s loan had been arranged by an IAS salesman named Hans Peter Tschupp.

Eakin also wrote a long letter to the Deputy Chaplain for Courts on March 3 1994. He included with the letter a copy of the 14 June 1991 “contract” as “evidence” that Albert had “transferred” his loan to stock.  He refers to the “consulting fee” tax evasion scheme suggested by Darling and blames it on Albert. He goes on at length to give all the supposed reasons why Darling does NOT have to pay Albert and calls Albert a liar.  Also on March 3 1994 Albert filed a claim against Darling with the Chaplain’s Court asking for the $304,563 Darling owed him. On March 9 1994 Albert wrote that he had lost around $350,000 because a mortgage he could not pay had been foreclosed.

On March 15 1994 Albert wrote to the C of S complaining that nothing was being done and that he was “practically ruined”. He continued to write and was by this time  PLEADING FOR HELP!! On April 3 1994 the Deputy Chaplain for Courts sent him copies of “summonses to appear” for Chaplain’s Court actions. When Darling’s lackey, Eakin, received the summons he faxed the Deputy Chaplain and politely told him the matter was being dealt with in  LA and the Deputy Chaplain did not need to concern himself. He also indicated:-“You see, I really am saving you some unnecessary traffic on this stuff.  You’re welcome.” (end of quote). 

It took the Deputy Chaplain 6 days to decide what to do but he did the right thing. He wrote back firmly that he could not withdraw his services to Mr. Jaquier and he was awaiting a written response from Darling and compliance to his Court Order. 

The Court Order was headed “Summons-Notice to appear”, named Albert as Plaintiff and Darling as Defendant, and attempted to appear official. It stated, in part:-

“You are hereby notified that you are required to appear in person or attorney at the Church of Scientology Flag Service Organization: Chaplain’s Court Sub-Unit: [address] On 5 May 1994, 2:30 PM for a pre-trial conference in this case. The case will not be tried at that time. You must appear in person or by attorney, in order to avoid a default judgment, the defendant (s) must appear in court on the date specified, in person or by attorney......The purpose of this hearing is to record your appearance, to enable determination of the nature of the case and to set the trial

date......” (end of quote) It is undated.

Meanwhile Albert wrote to Darling on April 7 1994 asking him to transfer the credit from Jaquier Investments, which was bankrupt, to the name of Albert Jaquier. He also requested that the share certificates be sent by return mail. He reiterated that the June 14 1991 “contract” was null and void. The next day he wrote to the President of WISE asking him to help. Two weeks later, after 8 months of ignoring Albert, DARLING SENT A FAX!! The fax was on Pacific Training Systems letterhead but the fax header was “from Commonwealth Manuf. Corp”.He said he had to clarify a few points in Albert’s fax of April 7.  He asked, among other things:-“Are you requesting a certificate for only the $100,000 worth of shares Jaquier Investments purchased from Pacific in the 1989 contract, or are you requesting the certificate include all the shares- including those converted to stock in the 1991 contract.” (end of quote). Albert told him the 1991 “contract” was not valid. Darling sent another fax 3 days later, positively dripping with sarcasm. He repeats the questions from his earlier fax and then rephrases them in simplified language to indicate he thought Albert had not been able to understand the earlier fax. Albert reiterated what it WAS obvious he, Darling, had not understood for several years. That was the very last communication Albert received from Darling. It should be noted that Albert NEVER received a single report on the performance of his shares or any financial report on Pacific Training despite the fact he was a stockholder.

That brings us to May 1 1994 when Albert wrote to Hans Peter Tschupp, one of the IAS salesmen (salesmen is a misnomer because nothing is given for the money they collect, they use threats that Scientology will be destroyed or damaged if the mark does not pay—but, like salesman, they receive a commission on what they collect). In the letter Albert threatens legal action against all his debtors, including Darling, the IAS, and Tschupp as an instigator of the fraud.

On May 5 1994, the date on which Darling had been “Summoned to appear” and told if he did not  appear he would lose the judgment by default, there is a sad entry in Albert’s diary. It states “ No Jody----no Chaplain Court”. There is no record of a default judgment either. Two days later he made another entry mentioning he was sad, he had reached the “worst depths of misery” and ended by writing “you will miss me—I am truly finished”. On May 11 1994 he tried again to communicate to the “church” of Scientology the seriousness of his situation. He said he was returning to Switzerland having lost everything, his children, friends, marriage, money, health and had no future. His last desire was to die in peace. On May 19 1994 he went to Switzerland. 

In Switzerland he seemed to recover somewhat, renew his strength and return to try once more. It turned out to be his very last attempt, like all the rest it was unsuccessful and, in fact,  he never saw Switzerland again. He returned in June 1994 and for the next few months did all he could, but he no longer had the strength or will to fight. He was broken and depressed. He was borrowing money from me and, after my experiences in Scientology, I had about as much money as he had.

He continued to write, somewhat dejectedly, to Darling and to C of S and reiterate the seriousness of his situation. To no avail. The Chaplain’s action appears to have been dropped. Darling continued to ignore him. At the end of July 1994 he wrote to all the C of S officials involved and indicated to them he thought Darling could be jailed for fraud and that IAS officials had assisted Darling. That got a response. The Deputy

Chaplain wrote saying that Darling was going to get another CommEv, this time at Flag (the previous CommEv had been done in LA by WISE). A copy of this letter was addressed to the Office of Special Affairs (OSA) which is the part of the C of S which deals with legal threats, enemies of  the cult, potentially embarrassing situations, etc. I have no record of any further written communication to Albert form the C of S. He makes no mention in his diary of anything in writing received after that. He had some meetings with C of S officials and he continued to demand that they refund the money that had been fraudulently obtained from him by Darling and paid to them. He was also receiving auditing at Flag and in many cases would become sick, or sicker, afterwards.

In October 1994 he received a threat of foreclosure from his bank if he did not pay the past due amounts for the mortgage. On October 26 1994 he officially demanded a refund of the $93,000 he, himself, had paid directly to IAS for him and me to be patrons and our son to be a “sponsor”.  He knew he was risking being declared a Suppressive Person. I have no record and he makes no mention of any CommEv or ANY further action being taken against Darling by the cult. It should be noted that Darling stopped paying Albert long before the “church” of Scientology even began pretending to take action and that despite everything Albert did for FOUR YEARS, the “church” of Scientology did NOT MAKE DARLING GIVE ALBERT ONE PENNY. That is the result of the application of Scientology business and ethics “technology” by the organizations and individuals (Flag, WISE, Miscavige, Lesevre) who claim to apply the “technology” fully and standardly.  

As Albert continued to ask for his refund C of S officials stopped even pretending to assist him. At the beginning of November 1994 he wrote in his diary “I am in danger”. His health continued to deteriorate and he felt he would not survive to the end of the year. He died on December 11 1994, alone, impoverished, in misery, betrayed, disillusioned, depressed and less than 60 years old. Scientology had promised him freedom, health, happiness, success, immortality, power and longevity. In the hope of achieving these, he had given till he had no more to give.      

Darling continues to refuse to repay and appears to be continuing to do what he does best; he is listed as Patron Meritorious by IAS. The “church” of Scientology was implicated in, and benefitted from, the original fraud. They protected someone they charged with fraud and embezzlement and, apparently, never acqitted. They refused to allow Darling to be dealt with by real civil and criminal justice and played games of pretend while someone died before their eyes. So, if you ever wonder what is meant by “Patron Meritorious, Church of Scientology” and how it is achieved, this is how!

Ariane Jackson,

Geneva, Switzerland. Aug 1996.
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This article contains excerpts from the diary of my ex-husband, ALBERT JAQUIER. These entries are from 1994, the last year of his life. He died on Dec 11, 1994. He was 59 years old when he wrote these entries. He had completed OT7, which promises to make a person “Cause over life”, he had been in the Scientology cult for 14 years, and had given his fortune of several million dollars. He had a heart condition, was physically incapable of working, and had had a stroke at the end of 1992.  Shortly before his death he told me he did not think he would live very long and made me promise I would make his experiences publicly known so that others would not have to suffer in the same way. The original entries are in French, which I have translated. My explanations of his shorthand, and identification of the names involved, are in parentheses.  While reading this it should be borne in mind that the picture here is of a man who had been pushed way beyond the limits of what anyone should be asked to suffer. It would be a great disservice to his memory if I did not indicate that, prior to losing his health, Albert had worked, and he routinely worked 16 and 18 hour days, seven days a week. That was how he had gotten from being a junkyard laborer to a self-made millionaire pre-Scientology. If he had been physically capable of working he would have tried to recover from or prevent his financial ruin. He was a warm-hearted and generous man, the proof is he LOANED over $1,000,000 to  11 Scientologists, without collateral, on the recommendations of other Scientologists and, at the time of his death, only one of them had repaid him.

The Scientologists who did not repay Albert, and the amounts he calculated

they owed as of May 1994, are as follows:-

Amount owed as of May ‘94

CHRISTIAN BOSIGER OT8	$ 33,940

JODY DARLING OT7,�PATRON MERITORIOUS	$304,564

CHRISTIAN DELALEZE, �SEA ORG MEMBER		$ 12,120

? LABRE, CLEAR		$  9,131

? PESCE 			$    731

? PICHON, CLEAR		$ 41,587

CLAUDE-ANDRE QUENNOZ, �CLEAR				$ 32,859

RENALD RACINE, ON OT7	$  8,891

HANS-KASPAR RHYNER, OT5,� PATRON MERITORIOUS	$344,028

GIGI TROGLIO, OT7		$ 46,062



(Here are his diary entries).

Dec 27, 1993,

The evening of the 25th,Party organised by Michele (daughter of Albert by his 1st wife)  Ariane (me) and Alex (my husband), Cyril (Albert’s son by his second marriage, a Scientologist who STOLE almost all of the estate of Albert after his death) and Alex(another Alex, a friend of Cyril). Jacinthe (former girlfriend of Albert) and Michele. Michael (Albert’s and my son) and Albert. Very good evening.

Dec 31,

No money, admin problems



Jan 2, 1994

Went to flea market with Michele and Cyril. Bought clothes for Michael.

Jan 11

Phoned Baer (Edwin Baer, a delinquent debtor, Scientologist, owing Albert $150,000 + interest who eventually paid but refused to pay the $40,000 interest) Ruth (Baer’s wife) answered, long communication not very nice. I want to ask my refund from IAS. Brought the Jeep to the dealer to try to trade it for something with lower payments.

Jan 13, 

I am very irritable. My body and joints are very painful.

Jan 14 

Long talk with Cyril, no explanation and no respect. Took possession of  my new car a Chevrolet Lumina.

Jan 19,

KR (Knowledge Report.Scientologists are ordered to write reports on ALL “outnesses” they observe in other Scientologists and send these reports to the “Ethics Section”) on Jody Darling (another delinquent debtor, Scientologist, who did not repay over $300,000), still no news. Still the same money problems.

Jan 23,

Wrote to all my debtors.



Jan 25  

Did not sleep.

Jan 27 

Did not sleep. Went to see Andy (Andy Stilhard, staff member at Flag Service Organization, Inc.) about debtors.

Jan 28 

Sick.

Jan 29

Sick, in bed. Passing blood

Jan 30

Sick. Passing blood

Jan 31

Sick. Passing blood.

Feb 1

Sick. Passing blood. Wrote to IAS for refunds of Patron Meritorious ( a “status” achieved by paying $250,000 to the International Association of Scientologists) of Jody Darling, Hans-Kaspar Rhyner ( another delinquent debtor, Scientologist, who did not repay over $300,000) and Edwin Baer.

Feb 2

Sick. Passing blood.

Feb 3

Sick. Passing blood

Feb 4

Sick. Passing blood

Feb 5

Sick. Passing blood.

Feb 8

KR on Hans-Kaspar Rhyner.

Feb 14

Slept all afternoon, no courage. No news from IAS or from Baer, just from Rhyner.

Feb 16 

Fax to Jody. Problems with money.

Feb 17

Communication with IAS no result. What can I do.

Feb 18

Fax from Edwin, he has no money. Fax Jody KR. Fax IAS.

Feb 20

Sat evening, sad, I have no goal, unhappy.

Feb 25

Discussion with Chaplain (the staff member at Flag who is supposed to resolve conflicts between Scientologists because it is forbidden for a Scientologist to take a lawyer against another Scientologist) the cycle (Scientologese for action) does not go.  I am bored, alone, sad.

Feb 26

Deep depression. Can’t take any more.

Feb 27

Interview with Jeanne D’Arc ( staff at Flag).

Mar 1 

Fax to Chaplain. Serious problems with Jones St (a property he owned).

Decided to let it be repossessed.

Mar 12

Went to bed early very tired.

Mar 14

Went to notary to sign for repossession of Jones St. Called Chaplain—busy, called E/O (“Ethics Officer”, staff who is supposed to ensure that Scientologists are “ethical” as defined by Hubbard)-- busy. Sad, no more courage, headache.

Mar 15

Letter to Chaplain, to IAS, to MAA (Master-at-Arms, same as E/O), to C/S (Case Supervisor, staff responsible for ordering what type of “auditing” is to be done on someone). Totally depressed.

Mar 16

Am very anxious regarding money, visa (immigration visa, he was Swiss), health.

Mar 17

Cannot sleep, anxious. Listening to Ron’s (L. Ron Hubbard) tapes to try and get out of this hell.

Mar 20

In bed almost all day tired, problems.

Mar 21

In bed almost all day, headache.

Mar 22

Only interest of Cyril is to change cars, does not care about the future, just the present. He is selfish and egotistical. I argue with him, he is very negative. Called his mother, I want him to return to Switzerland.

Mar 23

Chaplain regarding Baer’s fax.

Mar 25

Sad, depressed, crying. Cyril is in Key West with my car.

Mar 26

Deep depression.

Mar 27

Depression, depression, death, I do not know what the future will be.

This month I lost Jones St, no money, Cyril not working.

Mar 28

Fax to Baer and to Chaplain—no answer.

Apr 4

Cyril has a new car.

Apr 9

Fight with Cyril.

Apr 14

Low morale, stuck.

Apr 16

Depression, no money.

Apr 18

Letter from Renald (Renald Racine, delinquent Scientology debtor who did not pay $6,000), disgusting, saddens me. Is he crazy? Took it to Cosima (an E/O at Flag). Angry about IAS. Criticised by IAS staff who told me it was not OK for me to ask for a refund.

Apr 19

Depression. Spoke to Cyril, everything is falling apart. I am sad and very disappointed.

Apr 20

All day in bed, depression, no product, a hell, strange story.

Apr 23

Fax from Darling, 1.1 (1.1 is a Scientology description of the emotional level of a person, 1.1 is “covertly hostile”, a low level meaning the person hates you but hides it).

Apr 30

Very tired, very tired.

May 2

Ariane paid $650 for Michael’s school.

May 3

Michael is sick. I am sad, no money. Ariane brought milk and fruit for Michael, thankyou.

Christian Boesiger (yet another delinquent Scientology debtor who did not repay over $33,000) no news. This chaplain cycle is punishing me.

May 4

Chaplain Court (Scientology “court action” supposed to resolve conflicts between Scientologists). Rhyner offered $200,000--no interest, so I lose the interest?? 

May 5

No Jody, no Chaplain Court.

May 6

Chaplain cycle very bad, they not only do not pay but they want me to lose money. I am disgusted with all that. Edwin Baer cannot come and is represented by Hans-Peter Tschupp. I am totally alone.

May 7

Bulimia of misery.

May 8

Sad.

May 13

Chaplain with Baer represented by Tschupp. No assistance.

May 16

Appointment with Alain Kartuzinsky (a Senior Case Supervisor at Flag). 

May 19 

Going to Switzerland

Jun 20 

Returned from Switzerland, low morale, no future, no goal.

Jun 30

Ariane gave me $275 for Michael’s school.

Jul 1

Low morale. Slept.

Jul 2

Fax from Rhyner, entheta (Scientologese meaning ugly, hostile), does not pay, low morale, slept.

Jul 3

Low morale, slept.

Jul 4

Low morale, no goal.

Jul 7

I am very sad, Cyril moved out, he does not work, is lying, does not get up in the morning, he is not OK.

Jul 8

I am sad.

Jul 12

Sent faxes to Baer, Hans-Kaspar Rhyner, Hans-Peter Tschupp (he was involved in arranging the “loans” Albert was persuaded to make), and Jody Darling.

Jul 14

Chaplain for finance. Situation deteriorates between Cyril and me, lots of unpaid bills, I am angry.

Jul 15

At the Fort Harrison (name of the building that houses part of Flag—the FH), saw Kathy who wants to send me on the Freewinds (Scientology cruise ship) for an OT Debug (action supposed to resolve problems an “OT” has).

Jul 16

Fight with Cyril.

Jul 17

Suicidal, sick, no courage.

Jul 19

Phoned OSA about the loan cycle—nothing.

Jul 22

Cyril does nothing. Saw Chaplain and Director of IAS, got angry, ARCX (ARC broken meaning very upset).

Jul 28

KR on Hans-Kaspar Rhyner. No money. Ariane brought food, thankyou.

Jul 30

Prepared folder for a Comm-Ev (Committee of Evidence, a kind of trial without jury) for Baer, Jody Darling and Hans-Kaspar Rhyner.

Jul 31

Sad, no goal. Received a check from Ariane for $275 for Michael’s school.

Aug 4

Saw Alain (Kartuzinsky), Ingrid (the “host” at Flag to whom public Scientologists can go and voice their concerns), Sergio (Chaplain), E/O, for this money cycle, a lot of charge (charge is Scientologese for mental trauma). I am tired, headache, toothache, sad.

Aug 5

Saw Alain, LRH Host,E/O, Sergio, big discussion regarding money cycle. 48 hours for Darling, Rhyner and Baer to come to Flag, not real.

Aug 6

Toothache, very painful, took aspirin (Scientologists are not supposed to take drugs, even aspirin), no courage. 

Aug 7

Toothache, aspirin, my health is getting worse.

Aug 8

Fax from Rhyner—nothing. Toothache. Slept almost all day.

Aug 9

No money, sad, tired.

Aug 10

Slept, was very tired.

Aug 12

Alone, sad.

Aug 13

Alone, sad.

Aug 15

Cyril got up at 1pm.

Aug 17

I am very nervous, it’s difficult for me to confront, sad, tired, sick, toothache, aspirin.

Aug 18

Saw Jeanne D’Arc and Alain.

Aug 19

Sad.

Aug 20

Sad.

Aug 22

Fell asleep at Fort Harrison, saw Jeanne D’Arc.

Aug 25

At Fort Harrison to get auditing.

Aug 26

At FH for auditing, money problems with reg (“registrar”—a salesman selling auditing). 

Aug 27

Auditing.

Aug 28

Auditing.

Aug 29

I remain sad in spite of auditing, very, very tired.

Aug 30

Sad, crying, tired, the body is suffering, I am scared of Ethics. I am in bad shape physically. Cyril does not produce, selfish, interested only in music, films, computer, car.

Aug 31

I am suffering, tired, no auditing. I protest to Jeanne D’Arc, no money.

Sep 1

Ariane brought $275 for Michael’s school, auditing.

Sep 2

Auditing.

Sep 3

Auditing, not fun.

Sep 4

Very big fight with Cyril, he is lying, cheating, he hates his little brother, his sister, his friends and probably his dad. An hour and a half of auditing for that today and I am sad, is he my son?

Sep 5

Cyril called his mother to return to Switzerland, yes.

Sep 6

Auditing.

Sep 11

Auditing, hard, pain in joints. Chaplain cycle Rhyner—nothing.

Sep12

Tired, sad, pain, depression.

Sep13

Jeanne D’Arc came to my house to do a “Nerve Assist” (Scientology action consisting of stroking the person’s torso and limbs, following the routes of the major nerves), later had a  session (auditing), hard, tired.

Sep 14

Four hours of session, hard, no wins, by-passed-charge (mental trauma that has been stirred-up but not relieved), what a mess. In the evening nerve assist from Jeanne D’Arc, cried.

Sep 15

Jeanne D’Arc nerve assist, no auditing, sick, sad, tired.

Sep 16

Auditing, hard, long, sad, disappointed.

Sep 19

Auditing, hard, tired.

Sep 21

I am angry, nothing is happening on the finances.

Sep 23

A lot of sadness, a lot of problems.

Sep 24

I cry, sad, nothing to eat, fridge empty, Ariane brought $60 of food.

Sep 25

I write my O/Ws (overts and withholds. An overt is a BAD action or omission and good and bad are defined by Hubbard.  A withhold is anything the person is withholding because he fears the consequences of its being divulged. It can be an overt, or just something embarassing. A common Scientology action is to “write O/Ws”, IN FULL DETAIL, and give them to the Ethics Officer and Case Supervisor, who take appropriate actions). 

Sep 26

Continue to write O/Ws, strange, very tired.

Sep 27

Write O/Ws.

Sep 28

Write O/Ws, I am very sad.

Oct 2

Ariane and Alex helped me to clean San Salvador (a house he had to sell because he could not pay the mortgage. Cyril refused to help him clean it up).

Oct 7

Phone with Ruth Baer, she hung up on me.

Oct 8

Auditing.

Oct 9 Cleaned San Salvador with Alex and Ariane, a lot of work.

Oct 10

Auditing.

Oct 11

Sad, do not feel good, shitty cycle, not fun. FH for 5 hours review, $3,600 (meaning he paid $3,600 for 5 hours auditing). Long communication with Jeanne D’Arc, this cycle is bothering me.

Oct 14

Could not sleep, no auditing, sad, depression, sick.

Oct 15

Auditing, long.

Oct 16

In morning, auditing, long, afternoon FH, no more hours (his 5 hours are all used up).

Oct 19

Very tired, sick, pain to the tips of my fingers.

Oct 20

Concerning Ariane, I will not do what I have done to her, I will handle with a lot of ARC (Affinity, Reality and Communication. When Albert and I divorced I was told by the Ethics Officer to give Albert custody of Michael. Later Albert became more and more convinced that I was bad for Michael and refused to allow me ANY contact with Michael for a period of 7 months. When I called, Albert had someone else tell me on the phone that I had to get permission from the Ethics Officer to see my son. This is the practice called “disconnection” advocated by Scientology. My son was THREE years old at the time).

Oct 21

I am tired and sick.

Sep22

FH to see Jeanne D’Arc, afternoon faxes to Jody, Rhyner, Baer, Pichon (another delinquent Scientology debtor who did not repay over $41,000).

Oct 25

Interview with Jeanne D’Arc, I was not nice with her, she was sad. Have decided to ask for a refund from IAS.

Oct 27

Contacted Alain and Jeanne D’Arc to ask for a refund from IAS.

Oct 28

Contacted Ginger and Jeanne D’Arc to ask for my refund from IAS.

Oct 31

D of P (an interview by the Director of Processing [Processing is auditing], not happy, without purpose, useless.

Nov 3

All this week sad, feverish, pain, depression.

Nov 5

Sick, sad.

Nov 6

Fax from Rhyner who is very angry with me. I cannot take any more, I screamed at Jeanne D’Arc and Marcus (E.O.)

Nov 7

My health is bad, money, nothing, treason all over. Fought with Jeanne D’Arc, is it a threat? Yes. She has changed camp. I am in danger.

Nov 8

Sad week, not happy, stuck.

Nov 11

Met Valeska (my teenage daughter who is staff in Clearwater), my dad, thought it was he who was calling me (he thought Valeska was his father who had died when he was four). Ooh la la, Valeska. Saw Alain, no product.

Nov 14-15

Cyril is always stopping, very bad manager. Loide (a Scientologist) does not exchange, just asks for car, bike, etc.

Nov 16

Moved from Calumet (another house he had to sell) to Greenwood (small, one bedroom appartment), cried with pain, dizzy, tired, oppression.

Nov 17

Baer proposes a repayment, I sign the papers for that.

Nov 18

Baer does not send the money, strange story. Rhyner nothing, Jody no comm (communication).

Nov 19

This morning I asked Cyril to help me take the furniture upstairs, he refused.

Nov 22

Received 150,000 Swiss francs from Baer, lost $40,000 and all the unhappiness.

Nov 30

Cyril came to the house to ask for a new computer, I said “no”, he left angry.

Dec 1

I am very tired, chest constricted, I do not think I will finish the year.

Dec 2

Cyril went back to Switzerland without saying goodbye. Received auditing in the evening, feeling faint, I do not feel good at all.

Dec 3

This morning very faint if I move too much, a lot of chest pain.

Dec 4

Sick.

Dec 5

This week sad, sick, anxious.

Dec 7

I am very anxious.

Dec 8

I will sign for San Salvador (to sell it). Ariane and Stefan are moving the furniture out.



Dec 9 (last entry)

Not a lot of money left on the account.



�



PLEASE DISTRIBUTE THIS AS BROADLY AS POSSIBLE AND, IN THAT WAY, ALBERT WILL NOT HAVE SUFFERED AND DIED IN VAIN. SOME GOOD CAN MAYBE COME OUT OF IT AND OTHERS CAN BE SAVED FROM A SIMILAR EXPERIENCE.

IN MEMORIAM        

ALBERT JAQUIER

1935---1994

THANK YOU, ALBERT.

Ariane, Michael and Alex.





�
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Wayne Whitney - My Story

 [15 Jan 1996]



From: wwhit71151@aol.com (WWhit71151)

Newsgroups: alt.religion.scientology

Subject: Wayne Whitney - "My Story"

Date: 15 Jan 1996 13:56:41 -0500

Organization: America Online, Inc. (1-800-827-6364)





�This is Wayne Whitney



I am planning to post “my story” of my experiences both while at the San Francisco mission at 406 Sutter Street and the ORG at 83 McAllister Street. You have probably heard this same story time and again but this time it’s MY story. I lived through it. I need to let the world know what’s going on at that “mission” and ORG. I have been writing them letters for over 4 months now and they still have not responded to me. By their nonconfront they are driving me to do the very thing that they are afraid I’ll do. Their complete inability to confront me shows that they have something to hide.



I realize that posts on the internet are like water under the bridge, they last for a couple of days then they disappear. Because of this  I have decided that the best way to get my story out is to post a series of short narratives, each one (hopefully) standing on it’s own. I want to give SPECIFIC examples showing HOW I was manipulated by them. I want to give SPECIFIC examples of the lies I was told, the mental tricks they used on me and the financial gymnastics they coerced me into to get their hands on everything I owned. 

Having personal experience of how “reactive” $cientologists are (contraray to what Hubbard claims) I’ll try to stay strictly to the facts and then let you put the “labels” on their actions.

In another parallel thread I NEED to express my opinions of Hubbard and his “tech.” While I was entangled in $cientology  my right to communicate was so severely suppressed. I had a “tech” that was crammed down my throat that was so unworkable along with thought reform processes run me that I considered extremely damaging to me. At the same time I had no one that I could talk to about these things. In an environment like that the level of frustration and anger that builds up is just incredible. This newsgroup is my one last outlet that I feel is available to me now.

Hopefully my posts will reach others who are experiencing the same suppression, frustration, anger and mental manipulations and wake them up to what is being done TO them. I went through my ordeal isolated and alone, the way they wanted it. They knew it was the only way they could have gotten to me. My involvement with them drove me to the brink of suicide. Now I’m fighting back. I’m not as stupid and evil as they kept telling me I was.



I WANT MY POSITION TO BE PERFECTLY CLEAR ON THIS NEWSGROUP

$cientology is nothing more than a global scam designed by L. Ron Hubbard to get everyone’s money and possessions (as fast as possible) and then hypnotize them all into dramatizeing his psychotic fantasies. Hubbard was insane and he created $cientology to propagate his insanity.



At this time I also want to thank  all  the people who have had the courage to speak out and stand up for what they believe in. Bob Penny & the other members of FACTNet, Diane Richardson, Dennis Erlich, and Ron Newman for maintaining such a wonderful web site. I also want to thank the wonderful people at the Cult Awareness Network for their dedication and work. They were the first ones that I contacted that really understood what I was going through. They were one of my first links back to reality.  I also want to thank all the others whom I WON’T name because of my promise to them to maintain their privacy. They know who they are.  Finally, I want to thank my good friend who is letting me use her computer to put in my “comm line” to the world.

If anyone has comments, questions or suggestions on how I can get my story out more effectively I would love to here from you. I, unlike $cientologists, DO listen to other  points of view.

�

Wayne Whitney - My Story ( Part 1 ) 

[31 Jan 1996]



Subject:      Wayne Whitney - My Story ( Part 1 )

From:         wwhit71151@aol.com (WWhit71151)

Date:         1996/01/31

Message-Id:   

Sender:       root@newsbf02.news.aol.com

Organization: America Online, Inc. (1-800-827-6364)

Reply-To:     wwhit71151@aol.com (WWhit71151)

Newsgroups:   alt.religion.scientology





�INTRODUCTION



This is perhaps one of the  hardest things I’ve ever had to do,  swallow my pride and admit to the world what a fool I was. How could I have been so coerced into acting so uncharacteristically and let myself get stripped of nearly all my money, possessions, dignity, self respect and even my own life? How could I have been so manipulated, especially when I saw through (what I consider a global scam) right from the start? The signs were all there for me to see—I EVEN SAW THEM! My story attempts to answer these disturbing questions.

My conscious will no longer allow me to sit idly by knowing the exact same thing is still happening to others. The fact that in San Francisco both the “mission” at 406 Sutter Street and the “ORG” at 83 Mcallister Street are still there are proof of this. They wouldn’t still be there if they didn’t have a steady supply of “raw meat” (as $cientology staff members refer to people).

I had NO idea what I was getting into when I first walked in their front door. By writing my story I’m hoping to show that Scientology is DEFINITELY NOT what it claims to be. I’m hoping to show how they take the very “buttons” and unwanted reactions they promise to clear you of and then turn right around and use them to control and exploit you. I’m hoping to show how they take all a person’s good qualities and turn right around and use them against you. I’m hoping to show EXACTLY how they were able to take ME for a ride until my rational mind finally said enough is enough and saw $cientology for what it really is.

I’m hoping that my experiences are not all in vain. I’m hoping that by sharing them they will help convince others who are now entangled to  get out and everyone else to stay out. I’m hoping that at least I’ll be able to provide some comfort for those who are still trying to recover by letting them know that they are not alone.

I want the world to see just what kind of “service” they will receive if they walk into that San Fransisco mission or ORG. I want everyone to know exactly what goes on behind their closed “auditing” room doors. I want everyone to know exactly what they do in their indoctrination rooms. I’m going to show the world exactly how Scientology was able to take a well adjusted, caring, productive member of society and turn me into a cold, heartless individual obsessed with and actually planning on taking my own life.

I’m going to post my story as a series. I’m going to try to break my chaotic experiences up into manageable pieces. Since I’m not a writer, I need to reserve the right to modify or update my posts as either more facts come to mind or I think of better ways to express myself. What’s important to me now  is to get my story out  quickly but also as clearly and  accurately as possible. 

As always ALL comments and suggestions are appreciated, even encouraged. I want to get my story out as effectively as possible so that other people do not have to go through what I went through. People’s lives all over the planet are being wasted, even destroyed by this cult. THIS INSANITY HAS GOT TO STOP!



PART 1: HOW DID I EVER GET INVOLVED?

SOME  BACKGROUND



In life people sometimes become sick or get injured, sometimes seriously.

Look at Christopher Reeves. In 1989 it happened to me.

I’ve never told anyone about my injury except a few Scientology staff members. I’ve always kept it all to myself. For one thing,  I never wanted sympathy. For another I didn’t want people to keep asking me how I was.  Most of all I always considered it a weakness, something that I should just suck up and deal with myself. Now however I feel  even this part of my life needs to be told. It helps show how underneath Scientology’s facade of friendliness and desire to help (“social veneer” as Hubbard called it) Scientology staff members can be very cold and cruel. Besides all the enforced poverty and mental torment people are being put through they need to know that they are putting themselves at grave risk  if they let themselves get seduced in by Scientology’s grandiose claims of sure-fire cures.



MY BEGINNING



Because of my injury one morning in 1989 the muscles in my left shoulder went into a spasm. It caused pain so severe that I could hardly move. I applied heat and took LOTS of aspirin. The pain lessened somewhat but a few weeks later my left hand started going numb. This numbness moved up my arm until it finally reached my shoulder. At this point I realized that it wasn’t going to get better by itself so I went in to see a chiropractor.  From the X-rays it was obvious that several vertebrae were out of position and pinching some nerves. For the next several months I got regular adjustments until all the bones were back in place and all the numbness was gone. Just when I thought I was back to normal the RIGHT side went into a spasm and the exact same thing happened again, this time on the right side. I continued for several more months until the numbness was gone. This time however the pain in my shoulders never went away. It would get better than worse or move from here to there. It just became a persistent pain. This lasted for well over a year.

Then a few days after Christmas vacation in 1991 my condition suddenly and rapidly deteriorated. Overnight the pain spread everywhere. My blood pressure went out of control and began to skyrocket. I developed constant, severe headaches usually lasting all night and day. I developed back and neck spasms so bad that they kept pulling all my bones out of place. The doctor put me on Napresene for my headaches and Corgard for my high blood pressure. I increased the number of chiropractic adjustments I was getting. I began getting massage therapy several times a week. I even began getting expensive acupuncture treatments. Nothing I tried was working. I just continued to get worse and worse. My massage therapist even gave up on me saying there was nothing more she felt she could do. At one point I nearly died.

This continued for 7 months. There was no end in sight. The constant pain was finally beginning to wear me down. I was losing all hope. I was very scared, desperate and alone. The acupuncture DID finally manage to bring my blood pressure back under control. It stabilized my condition. It even started to produce signs of improvement but the pain was still often so bad that most evenings and weekends I would just lye in bed on a heating pad, drinking beer, downing large amounts of over-the-counter painkillers.

This was the physical and emotional state I was in when my sister appeared at my front door one summer evening in 1991.



MY FIRST INDOCTRINATION



My sister was all excited. I invited her in and she soon began talking about this new “technology” that she had just discovered. We talked about it for a bit then she asked me if I knew anything about “Scientology.” I told her that all I had heard were bad things about it. At that time my only exposure had been a talk show I had seen several years earlier, probably in the mid 80s. It was a show that I wasn’t paying much attention to but it still managed to make a strong impression on me. I remembered one of the guests had been  a  Scientologist and I heard him talk about “having to control other people.” I remembered the audience being very hostile to him and how he had to put  on this fake smile as if to show that the hostility didn’t bother him. Even though he was only on TV this guy still gave me the creeps. I sensed that he was dangerous,  someone to be avoided.

I told my sister all this. She responded with, “Oh that’s because you don’t understand Scientology.”

She just continued on by telling me that  the “objectives” she had just completed had suddenly brought her into “present time”, that the “Purif” had raised her IQ over 30 points. She explained that all ills are psychosomatic in nature and that Scientology would definitely cure all the pain I was in. She told me, “This ‘tech’ works on everyone 100% of the time.”

Now ever since high school I believed in psychosomatic illnesses. It was how I explained the back injury that caused me to have to abandon track in sophomore year. It was how I explained why my physical condition was so chronic and not  responding well to treatment. I thought surely it was something I was doing mentally that was preventing me from getting better.  After all I was already trying every “physical” therapy with little results. I was very frustrated because I hadn’t yet been able to use my belief in psychosomatic illnesses to cure myself. All my attempts to use mental techniques only seemed to make me worse. This observation (whether real or imagined) was later effectively exploited by Scientology.

Here was my sister telling me that a technology had been discovered which COULD handle psychosomatic illnesses “100% of the time”. All of a sudden it seemed my prayers had been answered. Someone had succeeded where I had failed.  I was in constant, terrible pain and very desperate and she was offering me a sure-fire cure, a cure that matched the one last hope that I was clinging to. THIS WAS THE FIRST PIECE OF BAIT I BIT ON! I immediately became distracted from the reservations that I had just moments earlier and became interested in learning more.

She continued on by telling me that we all had unwanted reactions and that these were what were holding us back in life. She said these  reactions were caused by something called “engrams” and that $cientology would clear them from me allowing me to reach my full potential. THIS WAS THE SECOND PIECE OF BAIT I BIT ON! How many times in life have I wanted to be more?  How many times have I felt I wasn’t being my real self? How many times have I felt that some unseen force was holding me back? How many times have I felt that just when my life was getting on the fast track something would kick me back down again? There were even times when, for no apparent reason, my eyes would swell up with tears and I’d get all choked up. This would last about 10 or 15 seconds then subside leaving me wondering, “What the hell was that all about?” Now I knew  --  ALL THESE OBSTACLES, NEGATIVE THOUGHTS, EMOTIONS, AND UNWANTED REACTIONS WERE CAUSED BY “ENGRAMS.” Something in my subconscious mind clicked and said this all made sense. 

She finally said, “Let me take you in with me tomorrow so that you can get more data.” Being interested and hopeful that here was finally something that would get to the bottom of my pain I agreed. It seemed like a wise thing to do at the time. I was desperate and my mind was open to anything that might take my pain away. At the time I ONLY intended to go in and get more information so that I could make an informed decision. At the time I had no reason to distrust my own sister. 

The next day I walked in the mission’s front door, hopeful, with an open mind, my defenses down. I certainly had NO idea that walking in the front door of that “mission” at 406 Sutter Street in San Francisco on Sunday Sept. 1, 1991 would be the most dangerous thing I ever did in my life.



�
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Wayne Whitney - My Story ( Part 2 )

 [07 Feb 1996]



From: wwhit71151@aol.com (WWhit71151)

Newsgroups: alt.religion.scientology

Subject: Wayne Whitney - My Story ( Part 2 )

Date: 7 Feb 1996 02:24:34 -0500

Organization: America Online, Inc. (1-800-827-6364)

Lines: 216

Sender: root@newsbf02.news.aol.com

Message-ID: 

Reply-To: wwhit71151@aol.com (WWhit71151)



PART 1:  How Did I Ever Get Involved                       Posted 1-30-96

�PART 2:  My First  "Reg Cycle"



The next morning my sister and I drove to the San Fransisco mission. The instant we walked in the door she acted as though she belonged there. She was all excited and everyone she ran into appeared to be her best friend.  This made a favorable impression on me. I immediately began to feel “at home.” I wanted to feel a part of this camaraderie. By the time we got to the top of the stairs we were surrounded by  “staff” members. They seemed really interested in me and gave me the impression that they really cared about my well being. With all the friendly attention directed at me I began to feel kind of special, kind of important.

After a few minutes my sister was hustled off and I was ushered into a little room where they had me take this “free” personality test. I filled it out as honestly as I could. This took about an hour.

While my test was being evaluated they had me watch a video that praised Hubbard. I began to have thoughts like, “Hey this seems like a really great guy. Look at all the things he’s accomplished in his life. Look at all the books he’s written. Look at all the medals he’s received. WOW!” When presented with the actual facts years later I came to the conclusion that these claims had all been lies. At the time I didn’t know this.

After the video they gave me this essay  written by Hubbard called “My Philosophy.” I REALLY wish that I could quote the whole essay here so that you could see for yourself exactly how something like this would have such a dramatic impact on me. Unfortunately they have a tendency to sue people who violate their copyrights. My belief is that they are so afraid that everyone will find out what they are doing that they sue to keep their real intentions hidden. Because of this I will have to severely shorten it and then paraphrase my summary. It might at least give you SOME idea how I believe I was further deceived, misguided and manipulated.

In his essay Hubbard starts out saying how knowledge should be for everyone and not just the elite. He says it must be able to be applied. He says the “tech” should only be used to show people how to free themselves and should not be crammed down their throat. He talks about how unselfish he is, that he has been all around the world and has seen such unbearable suffering and that his greatest pleasure in life is helping others out of that misery. He talks about how he was injured in the war and how his own family abandoned him because of his injuries. He describes how hopeless everything had become for him. After that he claims to have totally cured himself from all his ills using the “tech” that he discovered. He then concludes by saying that the only thing that brings him sadness is seeing evil people trying to keep his “tech” to themselves thus preventing it from helping others.

Again when presented with the real facts years later I have to conclude that this was all a pack of lies. Once again I didn’t know this at the time. Instead I swallowed the “bait.”

By this time they had  created the effect they wanted in me. They had softened me up. They had made me receptive. Now I was primed, ready for the sales pitch. It was then that I was brought in to see “THE REG” (the sales person). This was to be my first (of many) encounters with Amy.

When we first walked into her office I noticed that she didn’t even look at me. She seemed preoccupied. It  seemed rather odd because everyone else had seemed so friendly. We sat down at her desk. She immediately pulled out the results of my personality test and quickly went to work. She started by pointing out all the places where I scored “low.” In no time she had me talking about my “ruins,” areas in my life that I thought could be improved. This was no challenge for her because, as I said, I walked into the building with my defenses down. I still believed that she had good intentions for me. I trusted her. Everything I brought up she replied with, “Scientology auditing can fix that.” She explained how auditing could fix everything, that it could bring my personality graph all the way up to the top of the chart. 

It was here that she suddenly dropped the first bombshell. She said, “If you don’t get auditing all these things down here (pointing to the lowest items) will only get worse.” Then she launched into this thing called the “dwindling spiral.” She explained that I would come back life after life and that if I didn’t get auditing all my ruins would only continue to spiral downward.

She then started rapidly talking about these things called the “bridge,” the “grades,” the “bank” and the “state of clear.” She talked in a blur.  She wasn’t making any sense to me. I became very confused. When I am confused I tend to go a bit blank, I become somewhat dazed like in a trance. I kept asking direct questions to clear up my confusion and try to understand what she was talking about. For the life of me I could not get a straight answer out of her. I thought to myself at the time that she was just a very poor communicator. I now believe she was doing it on purpose.  I’ve experienced how this technique when applied repeatedly to me REALLY CAN knock out my analytical, rational mind. I didn’t know any of this at the time.

After several hours of this constant, rapid barrage of confusing outflow she finally mentioned something called the Life Repair Program. She said I needed to sign up for it right away. She said, “Wayne, I can see your really reaching for the bridge. This program will handle everything you said you wanted handled. All it will cost you is $2,500.” I asked, “Is that ALL everything here will cost me?” She replied in a very definitive voice, “YES, that’s all.”

I then got up to leave saying, “I’d like to go home and think about all this before I make a decision.” She immediately jumped up and shot back, “NO!”  She ran around her desk to physically stop me from leaving. She went on to explain, “Every time I let someone go home and think about it they don’t come back. Their bank gets in their way. This is your one last chance to go free. I  can’t bare to see you not make it. You don’t have to do it alone anymore. I’m  here to help you.  Wayne, I’m your friend you can trust me. We’ll never abandon you like that other group did.”

In this one last desperate “shotgun blast” she finally managed to get to me. All at once she hit several deep “buttons” that I had.

In the mid 80’s I was involved with a group in Boulder Creek. They were the most lovable people I could ever hope to meet. They were all so open and honest. I could totally trust them. I could tell them anything. My involvement with them completely changed my life around. For me friendships like that are so important, they make my life worth living.  With them I began to become the person that I always wanted to be. Then suddenly after two years, for reasons that I still can’t explain, the door was slammed shut in my face. I was not allowed to go back there anymore. I was devastated!  For two weeks I walked around in a daze. It took almost a year before the emotional pain subsided enough for me to go out and start getting involved in life again. Now Amy suddenly stirred all those painful memories up again. I never wanted to have to experience that feeling of sudden abandonment again, especially from someone I cared so much about.  Now she was giving me assurances that it never would.

Another thing she hit was that I already knew that I sometimes held myself back in life, that sometimes it took someone else’s encouragement or support to give me that little extra boost that I needed to try something new. Because of this I started rationalizing and said to myself, “Maybe she’s right. Maybe if I go home and ‘think’ about it I’ll chicken out or change my mind and miss out on my ‘ONE LAST CHANCE to go free.’ A sense of urgency arose when I heard that phrase.  I continued rationalizing, “Maybe my doubts NOW are just me holding myself back as usual. Maybe I SHOULD listen to her. I’m not always right you know. Sometimes it DOES help to listen to others, it certainly did in Boulder Creek.”



I also knew that I often felt that I had to handle life alone. At the time I had no one that I could really confide in. I missed my friends in Boulder Creek. I could really confide in them. I also felt that I got along well with most people but it was always on a friendly, superficial level. I considered myself fairly successful at most things but for any real personal growth  I needed to be able to share on  deeper level with others. I knew that I sometimes got caught in “loops” and that talking to someone else really CAN help. Now Amy was promising me that someone else WOULD  BE there for me. I started to believe that Scientology would be just like what I had with my friends in Boulder Creek, only this time more “scientific”.



In a rapid-fire way Amy kept constantly stirring up all my subconscious fears, desires, needs and pain. She kept promising me that Scientology would definitely cure my physical injury. She kept promising me that Scientology would provide all the things that I felt I needed or wanted.  At the same time I experienced her constantly knocking out my rational mind, the mind that was trying to analyze what was going on. In normal life most of this kind of stuff stays submerged and I deal with each thing as it comes up, usually in the most rational way I know how. In this environment I was prevented from doing that. Here she was stirring me up without letting ME be at the controls. THAT’S HOW SHE GOT ME TO ACT SO UNCHARACTERISTICALLY!

Even after she broke me down this far I STILL had a few more reservations.

I knew my pain was a constant distraction. Because of that I didn’t feel that I would be able to make any real commitments so I asked her, “Will my injury cause any problems for me going up the bridge?” She replied with, “Oh no! You just pay me the $2,500 and then ‘rocket up the bridge.’ You’ll go ‘clear’ in less than 6 months. Scientology will definitely handle all the pain your in. It won’t be a problem at all.”

I finally asked her, “Are you sure your telling me everything? I don’t want to sign up for all this and then not be able to live up to your expectations. I want everything to be out in the open so there are no misunderstandings here. If you have any hidden expectations that you’re not telling me about they will only cause problems later.”  She replied, “Oh no, I’ve told you everything.”

STILL a little reluctant (and hoping to buy some time to think) I explained that I didn’t have any way to pay her right then. She said, “Don’t worry. You can use one of these.” She opens up her top draw and pulls out a blank check. She said, “You can just write a counter-check against your checking account. It won’t be a problem at all. We do this all the time.”

With my one last excuse shot to pieces I thought to myself, “If $2,500 is ALL it will cost me, I can afford that. Look at all I’ll be getting in return. Besides,  my sister has been praising this ‘tech’ ever since she appeared at my door the night before. There MUST be something to it.  Surely she wouldn’t get me involved in anything she didn’t really believe in.” Still with some reservations but feeling like I didn’t have a leg left to stand on I reluctantly signed the check. Amy grabbed it from me and practically ran out of the room.

I had NO IDEA that signing that ONE counter-check would eventually end up costing me over $150,000 and nearly everything I owned.

I remember riding home with my sister that night, tired and confused but also kind of excited.  I left San Francisco feeling that I had just become part of something good. In less than  two weeks I began to feel that I had sold my soul to the devil.

It was the instant that I handed over that FIRST counter-check that Scientology got their talons into me. It wasn’t until four  long years later when  I was finally able to pry them lose. Who knows how long it will take for me to heal the wounds and erase the scars.

�
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PART 1: How Did I Ever Get Involved                       Posted 1-30-96

PART 2: My First "Reg Cycle"                              Posted 2- 6-96



�PART 3: My Ordeal Begins



NOTE

The events described in “My Story” may not  be in the EXACT sequence they occurred. Often these events overlapped or even occurred simultaneously.  Some are composites of a series of similar experiences. Often I wasn’t even sure  what was happening when it was happening, the chaos and confusion I experienced at the S.F. mission at 406 Sutter Street was THAT bad. Hopefully, however, I will be able to communicate the “essence” of my experiences so that you can see exactly WHAT  they were doing and HOW they were doing it.



RATIONALIZING AWAY MY CONCERNS AND OBSERVATIONS



Even before my first day at the mission I had already started a pattern of behavior  that was to prove very costly for me (both financially & emotionally), RATIONALIZING AWAY MY CONCERNS AND OBSERVATIONS.

For example the night my sister first contacted me she called up the mission and I overheard her say, “Will anyone be there to ‘handle’ Wayne tomorrow?” I thought, “That sounds a bit ominous, what do they think I am an animal.” Unfortunately I just blew it off and said to myself, “Oh it must just be an expression, she can’t really mean anything by it.”

Then again on my first “reg cycle” Amy talked about me getting my self-determinism back and yet there she was pressuring me into signing up RIGHT THEN. She wouldn’t even let me  go home and consider her proposition or check out her claims. She wasn’t letting me use my own self-determinism. I rationalized away this contradiction by telling myself that she pressured me because she really cared about me. After all didn’t she just tell me that she was my friend and only wanted to help? At the time I WANTED a friend, I WANTED to be able to trust her. These are two natural instincts of mine.

This habit of rationalizing away my concerns was to be constantly reinforced by various staff members throughout my involvement at the S.F.  mission. How many times was I to hear phrases like, “Wayne all your doubts are just your bank trying to destroy you.” “Wayne that’s just your bank, don’t listen to it.” “Don’t worry about where the money’s going to come from, your postulates (intentions) are superior to MEST (the physical universe).” “Don’t listen to your bank, it’s pretending to be pro-survival but it’s really just trying to destroy you.” “Just keep putting your postulate (and your money) out there and you’ll make it up the bridge.”

These types of statements were constantly fired at me, usually while I was under a lot of pressure, a lot of times while I was battling severe headaches. This high pressure environment often  got me to rationalize away a lot of very VALID concerns that I had. As a result I did a lot of really stupid things. As I write about them all now I wish more than anything that I could go back and undo all the mistakes I made back then.



MY FIRST DAY OF “SERVICES”



My sister and I returned the next day. I was immediately brought into a back room and given some forms to sign. One of the forms I had to sign was a release form stating that I would never sue $cientology, any of its members, or even anyone connected to $cientology.

To this day I distinctly remember myself thinking, “Why would I ever want to sue them? They’re here to help me. Why would I want to sue someone that’s trying to help me?” I could think of no reason at the time so I GLADLY signed. When I handed the forms back to them it was like me telling them , “Hey, I trust you guys. We’re a team now.” When I signed those forms I REALLY  BELIEVED that they were going to cure my physical injuries. I REALLY BELIEVED that once my physical condition was stabilized I would then be able to help others with the “tech” as well. I was excited. I wouldn’t realize the full significance of this  simple act of signing this form until 4 years later.

After all the forms were signed and handed over to them  I was brought in for my very first “auditing session”. I was told that I would be assessed to find out what needed to be handled. I thought,” Great, it will be just like Boulder Creek where I would be able to  talk about what was REALLY bothering me. From there we would be able to systematically take up each thing one at a time until they were all  resolved, then I would be ‘clear’.” That was my understanding at the time.

I took my seat, got all comfortable  and then picked up—“THE CANS.” I was instructed to take a deep breath and then let it out through my mouth.  I was asked if I was tired. At this point, for the first time ever, I went into quite a bit of detail about my physical injury. Up to this time I’d never opened up to anyone about it. Now I wanted to keep everything out in the open so that it could all be handled. I felt they deserved my honesty about all this.

Once all these things had been taken care of the auditor looked me right in the eyes and said (in a loud voice), “THIS IS THE SESSION.” She immediately  started asking me questions like, “Are you a reporter? Are you here to investigate $cientology? Do you know anyone antagonistic to $cientology? Are you connected with anyone antagonistic to $cientology?” I quickly became perplexed. As these types of questions continued I began to get a little frustrated and I thought, “All I want to do is get better!  All I want is get involved  in something where I can help others!” These types of questions still continued. “Have you ever had any unkind thoughts of L. Ron Hubbard, Mary Sue Hubbard? Have you ever sued $cientology?” I began to think, “Why are they asking me all these questions? What have I done to make them distrust me already? Why are they so paranoid? After all they came to me, I didn’t go looking for them.” This type of interrogation lasted well over an hour ALL AT MY EXPENSE.

Finally the interrogation stopped. The questioning turned to me. I felt relieved. I thought, “Those must have just been standard questions they ask everyone. Now that we’ve gotten THEM out of the way we’ll get to me and handle what I REALLY came here for.” Instead, my auditor continued reading all her questions off the prepared lists that she had in front of her. Soon I again became frustrated. 

You see, years before in Boulder Creek we always took up what I wanted to take up. Down there, for the first time in my life, I was allowed to share my REAL thoughts and feelings. I no longer had to suppress what was really going on inside. Because of that  I was learning to take responsibility for my own thoughts, feelings and actions. As a result  I became more able to control how I viewed and interacted with the world around me. Now, however,  I wasn’t being allowed to do that. Instead I always had to answer MY AUDITOR’S questions. I always had to take up what MY AUDITOR wanted to take up. I began to wonder how they were going to handle everything that I wanted handled if they  NEVER EVEN ASKED ME.

Finally I asked, “Are you sure you guys are  going to handle everything that I want handled?” After all they told me that this session was to assess what needed to be handled and I wanted to make sure they got everything down on paper.   She replied, “Yes, everything eventually gets handled.” 

Despite my frustration I trusted her. After all didn’t they tell me that this “tech” works on everyone 100% of the time? This reassurance of hers was to be the start of my endless “hoping.” All the way up to the very end (4 years later) I would always be hoping, “ Maybe that one next ‘course’, maybe that one next ‘repair list’, maybe that one next ‘grade’.”

The session finally ended and we went up to get an “examine.” I was later to learn that the examine was just to make sure that nothing brought up in session was left “un-handled”. I sat down and was told to pick up the cans. The examiner “Frank” was emotionless, very stoic. He didn’t say a single word that wasn’t absolutely necessary. He fiddled with the meter a bit then said, “Thank you, your needle’s floating.” I left and went down to wait in the bookstore lobby.

While I was waiting I overheard someone say that my auditor used to be at Flag (in Florida) but that she was kicked out because of ethics trouble. I thought, “That’s strange, I thought $cientology was supposed to make people MORE ethical. I wonder what happened? “ You know, I never saw her again after that day.



MY FIRST DAY “ON COURSE”



My sister accompanied me on my first day “on course.” We walked up the three flights of stairs and entered the indoctrination (course) room for the first time. As usual  she was all excited. She seemed genuinely happy that I had become involved in $cientology. Her attitude and enthusiasm was to be a major influence on some of my early decisions to be involved and (for quite some time) to stay involved. Later as I became more entangled other forces were to take over.

One of the first things that I noticed when I walked into the room was that on each table were little baskets containing various objects such as blocks, paper clips, marbles, and broken pencils. My sister explained that these were called “demo kits.” The idea being that we would use these various objects to demonstrate the principles that we were studying.  I thought, “Wow my first piece of ‘tech.’”

Several minutes later the indoctrination supervisor  “Gully” walked into the room and yelled, “ROLL CALL.” He seemed so strict and rigid about the whole thing. It seemed kind of silly since there was only my sister and myself in the room. After roll call he said in a loud voice, “O.K. START.”

He then called me up to his desk where he at once demanded to see my invoice. When he was satisfied that I was all paid up he had me work out an indoctrination schedule. I was then instructed to get out my course pack, take my seat at a table and start studying.

Each course pack contained the manual you needed to study along with a course checksheet. The checksheet  was the complete list of all the things that you were supposed to be indoctrinated with  on the course. It was a list of all the things that you needed to read along with all the drills and demos that you needed to do, ALL IN A SPECIFIC ORDER.  I was  never allowed to jump around.

The first course they had signed me up for was the “Communication Course.” I say “they signed me up for” because I was NEVER allowed to decide want I WANTED to take. THEY always decided for me. It wasn’t until several years later that I read where Hubbard said never let the person decide for themselves what to take, always TELL them what to take. I didn’t know this or realize the  significance of this fact until years later. Since there was no one in the room that could do the drills with me the supervisor switched me to  the course “How to Improve Relationships with Others.” 

NOW I was ready to start learning “all the data that I needed to know in order to handle life.”

While I was getting settled the supervisor came rushing over and said, “Here let me give you a target.” He took my checksheet and then seemingly at random  puts an arrow on one item and said, “There, that’s your target for today.” I thought, “How odd.” At the time I was under the assumption that this was to be a self-paced, self-motivated  course, now all of a sudden HE’S TELLING ME HOW FAST I SHOULD GO.

On later courses I was to learn that, besides being given a target to reach every day, we also had to keep track of our “student points.” Student points were determined by such things as how many pages we “studied”, how many words we “cleared”,  how many drills and “demos” we did or watched. At the end of the day we would have to plot on a graph on the wall how many points we made that day. This would remain on display for EVERYONE TO SEE. On the first couple of   courses this was not required. I was later told that it was “out-gradient” on beginning courses. In time I was to learn that anything “out-gradient” meant “anything they didn’t want me to know or even see.”

In the manual we first went over the basics of how we were to study on the course.

With the basics covered I then began to read my first real item on my checksheet. One of the first things I noticed was that I found Hubbard hard to understand. I’ve read many good authors before, they were very clear and easy to understand. It was like they were speaking directly to me and I could easily grasp what they were trying to communicate.  Hubbard, on the other hand, I found  very difficult to understand. He seemed to ramble on and on. I soon began asking myself, “What’s his point here? What’s he trying to say?”

Hubbard wasn’t making much sense to me. I noticed that sometimes he would even contradict himself. I quickly went blank and became  confused. If I remain confused very long I become frustrated. Because of this it was only natural for me to start asking questions. I wanted  get some clarity in what I was reading, after all I was there to learn something practical, something useful. It was soon to become obvious to me  that questions or opinions concerning $cientology were not tolerated.  In $cientology all questions or points of disagreement are immediately deflected by a command from the indoctrination supervisor to “go back and clear up your misunderstood word.” Without being able to ask questions, without being able to get into a discussion with anyone about what I was reading I soon began to feel like I was being spoon fed.

As I continued reading I would occasionally yawn. Every time I did the supervisor would come running over and ask me, “Where were you last reading.” I would point to the spot and he would reply, “Which word did you go past that you didn’t fully understand?” I would take a look and then tell him “there isn’t one.” He would then take my book (or whatever I was reading), choose a word at random and say, “What’s the definition of the word ‘the’ (for example).” He would continue this until he selected a word that  I couldn’t quickly give a clean, clear-cut, “dictionary” definition to. Then he would say, “Clear your misunderstood  word and then restudy this whole section.” After being put through this mindless exercise a number of times I began to get annoyed. I finally said, “look, yawning is a natural reaction. It’s caused by lack of sleep, lack of oxygen to the brain, boredom, lack of stimulation, even another person yawning. It has nothing to do with an MU (misunderstood word).” He totally ignored me. Instead he mechanically repeated, “Clear up your misunderstood word and then restudy this whole section.” In time I learned (in this situation) that it was best to just stifle or hide any yawns that might try to surface.

To make things even worse occasionally he would come up to me and say, “Here let me give you a spot check.” Then he would take whatever I was reading, pick out words at random and ask me for their definitions. If I couldn’t immediately put one into words I’d have to stop whatever I was doing, clear the word and then restudy everything from that point on.  Reading Hubbard was confusing enough but then to be constantly distracted by all that “word clearing.” For me it made it nearly impossible to understand anything Hubbard was saying. By the end of the day I was totally confused and didn’t have a clue what I had read. That’s the result I got from applying Hubbard’s study “tech”. As I went along it never got any better, it only got worse. My frustrations and observations about the “tech” began to surface right from my first day in the indoctrination room.

Finally 6:00 P.M. arrived and the supervisor yells out, “ALL RIGHT, THAT’S IT.” I collected my belongings and walked downstairs to the bookstore lobby.

I waited in the lobby for my sister to get out of session (or wherever they had her). I was still a little frustrated by what had happened in the indoctrination room  but was still excited about being in $cientology.  While I was waiting I started talking to the bookstore officer “Laureli.”

I began to open up to her the way I had with my friends in Boulder Creek.  She quickly changed the subject and said in a very enthusiastic voice, “Wayne I’ve got something to show you that I think you’ll really be interested in.” She brought me into the back room where she had an E-meter set up. She then went into this enthusiastic sales pitch about how I just NEEDED to have one of these things, that it would be so helpful for me in getting up the bridge. I became caught up in her enthusiasm and was interested in hearing what she had to say but I eventually told her that I didn’t want to buy one just yet. After all I had just started $cientology a few days before. I wanted to take things one step at a time.

It was here that Amy walked into the room. I remember how when I saw her I got all excited and thought to myself, “Hey, here’s my friend Amy. Here’s my buddy coming to see how I’m doing.” Laureli quickly left without saying a word. Amy took her place in front of me. I was all excited at seeing my new friend again.

She looked me square in the eyes and said, “Wayne, you OWE US another $625!”

I WAS STUNNED!

I said in complete disbelief, “WHAT? You told me just the other day that EVERYTHING here would only cost me $2,500.” She suddenly changed her story and said, “Wayne that was just an estimate. In order for you to complete your program we need to have the money NOW! Do you have a credit card?” I was taken so off guard by this sudden turn of events. One minute I was laughing and joking around with Laureli thinking I was starting to get back the same thing that I had with my friends in Boulder Creek—then POW! This was a knockout punch from out of the blue. I was dazed. My head went into a spin.

I felt VERY uncomfortable about what was happening. In my confusion I thought, “Maybe it WAS just an estimate the night before.” I thought this even though I was ABSOLUTELY CERTAIN that I had specifically asked her at least three separate times how much everything would cost me at their mission. I immediately thought about all the physical pain I was in and how much I wanted it all to go away. I thought, “If I don’t pay her now I’ll have to live with it forever. Maybe if I pay her ‘this one LAST little bit’ she’ll never bother me again.” These kinds of  thoughts kept whirling through my head all the while she kept constantly badgering me with demands like, “Wayne just give me your credit card.” “Wayne we need the money NOW, I can’t hold this price for you any longer.” “Wayne it’s for your own good, I’m only trying to help you.” “I’m only trying to get you what you said you wanted.”

She had me isolated in their back room. I had no one to confer with.

Eventually I caved in and handed over my credit card.

I walked out of that room completely numb wondering what had just happened.  I walked out of that room  beginning to wonder if $cientology was something different than what they were telling me.
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�PART 4: The Trap Slams Shut



By the end of my second day I had already begun to have bad feelings about the mission. Under ordinary circumstances I would have gone in and demanded my money back or at the very least decided to cut my losses and just not go back—BUT THESE WERE NOT ORDINARY CIRCUMSTANCES. I was in constant, terrible pain and Amy promised me ABSOLUTELY that they would cure me. I was clinging to that promise! 

I lived almost 40 miles away from the mission so I knew it was going to be quite a commute. I told myself that  I could, “tough it out for the six short  months that it would take to go ‘clear.’” I really believed that in less than 6 months I would be this pain free, almost superhuman being with a perfect memory who would never get sick again.  I also believed that I had become involved in an organization where I would eventually be able to help others. With all these aspirations in my head six months of long commutes didn’t seem like that big a  price to pay. I believed all these things  because Amy Tuttle “the reg” (the salesperson) had PROMISED me these things.



SCIENTOLOGY—A WORLD OF UNCERTAINTY



Right from the first day and all the time that I was at the S.F. mission I never once had “the bridge” or for that matter anything else explained to me. I never once knew what we were going to do, what exactly I was going to learn in the indoctrination room or what thought reforming processes they were going to run on me. I never once knew what was coming up or what to expect. Just as in my first reg cycle I could never get a straight answer out of any of the staff members. God knows I tried! 

For example when I asked Carol, the person in charge of scheduling auditing sessions,  what my schedule would be she just laughed at me and said, “Your going up the bridge aren’t you? Don’t worry about it.”  There I was trying my best to get everything arraigned ahead of time so I knew what was expected of me. That way I would have some stability. When I know what to expect it’s so much easier to take responsibility for my actions and maintain control. I found that this constant uncertainty always kept me off balance. This uncertainty allowed them to get me to do things that I  ordinarily never would have done. 

For example Sarah Baxter would often call me up at work and tell me that I had to hurry up and come in for a session. Often I wasn’t even “sessionable” and I told her so. She just kept insisting saying, “We really want to deliver services to you, we really want to see you make gains.” I would almost always  fall for her appeals. I would take time off work to go all the way in only to be too sick or tired to really be “in session.” I did it because she sounded so sincere on the phone and  I didn’t want to let her down. I did it because I really believed  they were trying to help me.

Years later I realized that  she would always call me on a Tuesday or Wednesday when their stats were down and they had to hurry and get them up before Thursday. To them any time that I spent in the chair “on the cans” was good. I was once even told by Timothy Baxter that, “ANY auditing is better than no auditing.” He was admitting to me that  whether I was too sick or tired didn’t matter to them. It eventually became clear that “any auditing” was good for THEM, it got  THEIR stats up. In the end that’s all they ever cared about—getting their stats up.

While I was at the mission almost all my decisions were based on false or incomplete information. I was forced to filled in all the blanks myself based on past experiences elsewhere and what THEY  were telling me at the time. Because of this I ended up making so many  erroneous assumptions. 

Since I could never get any answers or facts out of any staff members my hazy understanding was that I was to  go in session every evening during the week and then on weekends. When I wasn’t in session I would be “on course” learning such things as how to communicate and get along better with others. The promise of acquiring these  skills was important to me so it kept me going back on course even though I was becoming very frustrated with the way things were being run up there.



THEIR FIRST RECRUITMENT ATTEMPT



I had been in $cientology only a couple of days when I was unexpectedly called down to the basement to see the ethics officer, Debbie Scanlon. I wasn’t with her more than a minute or two when she abruptly said, “Wayne, you NEED to join staff.” I said, “What? I don’t know anything about $cientology yet, I just started. Isn’t this a little premature?” She responded with, “Oh we’ll teach you everything you need to know.” To me it seemed rather irresponsible to just jump in and join an organization that I knew nothing about. I didn’t know what they believed or anything about them. It seemed like an irresponsible thing to do so I said, “No.”

She pushed harder. “Wayne it’s your RESPONSIBILITY to help us spread $cientology.” I explained to her that I just started, that I already had a job, that I was still very sick and that I lived very far away. I told her that I didn’t feel that it would be appropriate for me to join staff then, maybe later. When I was involved with a group in Boulder Creek  I had learned never to make promises or commitments unless I REALLY intended to keep them. I didn’t want to make commitments that I knew I wouldn’t be able to keep.

She kept pushing and pushing and pushing for me to join staff. Finally I got angry and said, “Look, I’ve already got a job, I’m very sick, and I’m not joining staff and that’s that.” I resented the way she kept trying to force HER WILL onto me. I walked out of the room very angry but I rationalized away this negative encounter. A part of me wanted to believe that she  saw positive characteristics in me that would make me useful to society. I’ve always wanted to feel useful, that I had some value to others so this kind of attention fed that desire and made me feel needed.  As I left the room another part of me was also saying, “Wayne it’s only your ‘bank’ that’s making you angry, don’t listen to it.” I wouldn’t realize until years later that Hubbard and Amy had successfully implanted that idea in my head. That idea was to take on a life of it’s own and successfully undermine every critical thought that I had  which made me anxious or angry.

Intellectually  it seemed that  the most rational thing for me to do was to move up the bridge as quickly as possible, to get the gains they promised me, the ones that  I had already paid for. I figured that once I got healthy and more able then I would be even more useful to them. I was confused as to why Debbie couldn’t see the logic in my argument. Why was she rushing me? I figured that if the tech worked why not give me a chance to get better first?

As Hubbard said in his policy letter Keeping Scientology Working, “If they enrolled, they’re aboard; and if they’re aboard, they’re here on the same terms as the rest of us - win or die in the attempt.” Because I walked in their front door that very first day they just ASSUMED that I “was aboard.” They acted accordingly. I had no way of knowing that when I first walked in their door that they ALREADY had plans to turn me into one of Hubbard’s slaves.



SOME  MORE  PERSONAL  BACKGROUND



My whole life, until the mid 80’s,  I had been introverted and shy. The more I tried to figure out WHY, by myself, the more I would introvert and the worse I would get. 

Then in the mid 80’s I met this group in Boulder Creek. For the first time I was in an environment where I was safe to  tell another person EVERYTHING. I was finally free to tell someone all my deepest, darkest little secrets, all the stupid little things that I felt that if anyone ever found out about that I would just die.

For example I told them how I’d be walking down the sidewalk and when I saw  someone approaching me from the opposite direction I would “react” and start to tense up. I’d immediately begin thinking thoughts like, “Should I look at them? Should I say Hi? What if they don’t say ‘Hi’ back -- won’t  *I* look stupid.” This tension would reach its peak just as the person was passing. Because of this “reaction” I’d almost always end up looking away pretending that I didn’t even see them. As they passed I’d kind of relax but go off cursing myself for reacting like such a jerk. 

Another example I told them about was how I always felt so awkward and self-conscious standing in the grocery store check-out line. I confessed how in that situation I always felt like  everyone was watching me. 

In Boulder Creek I was able to  open up and reveal all  these inner secrets to someone else. It was amazing how in just a few minutes they could get me to see exactly what *I* was doing, mentally, to make myself REACT the way I did. The sudden feeling of relief I got when I was finally able to tell someone all these things was just incredible. I eventually labeled this sudden feeling of relief as a “spiritual orgasm.” Once I said these things out loud to someone else, I could take responsibility for them and I instantly felt so much better. Each time I was able to do this I would always become more outgoing, more productive and more “myself.” Once all this mental stuff was out in the open for me to see then THEY left it completely up to me whether I wanted to keep doing those things or not. In Boulder Creek my self-determinism was gradually being restored.

To me all these subconscious thoughts WERE my “reactive mind.” I would find myself in a particular situation and just automatically think these thoughts and I would introvert. I didn’t know why. To me these  thoughts WERE the things that were making me react in non-optimum ways. All these things that I was doing RIGHT THEN, just below my conscious level of awareness, were the real things that were holding me back in life. I’ve always been fairly successful but it was all these stupid little thoughts, thoughts that I just couldn’t make go away by myself, that were holding me back. In Boulder Creek we dealt with and handled these things. In Boulder Creek this subconscious “reactive mind” became VERY real for me.

Now Hubbard comes along and talks about my “bank” and my  “reactive mind.” He tells me that this is what’s making me act in non-optimum ways, that it’s all the stuff that’s going on just under my conscious level of awareness. Now Hubbard comes along and tells me that only me AND another person (the auditor) are bigger than my bank. Now Hubbard comes along and tells me if I try to figure it out by myself that I’ll just drive myself deeper into my bank and get worse. All these ideas fit right in with what I had already experienced in B.C.. Because of my lack of knowledge  of $cientology and the fact that they were telling me things that I could agree with I assumed that auditing would be just like what we did in Boulder Creek,  only this time more scientific, more exact, and 100% effective. After all that’s what Hubbard kept telling me.

At the beginning I  believed that my auditor and I would start my Life Repair Program and that we would just keep going back in session until I got the results they promised. I believed this because Amy had given me the impression that we would. When I handed over that first check to Amy I had no idea that they were going to charge me BY THE HOUR and that if they didn’t deliver what they promised that I would HAVE to keep paying them more and more money until I finally DID attest to whatever they wanted me to. If I had known THAT Amy never would have gotten that first check out of me. I had paid for RESULTS, not worthless “stats” for them.



MY AUDITING BEGINS



The BIG day finally arrived and I was finally taken into session. I was excited. My sister had been telling me of all the “big wins” (life transforming cognitions about life) that she was having. As I walked to the auditing room  I just couldn’t wait to start having some of my own. I just couldn’t wait to experience my first “spiritual orgasm” in $cientology. After all I had just paid a lot of money, now I felt they were going to start delivering the miracles they promised me.

After the auditor took care of the preliminaries such as making sure that I was comfortable, that I was well rested, that I was well fed, we started. The auditor looked right at me and said in a loud voice, “THIS IS THE SESSION.”

The very next thing she did was start asking me the questions, “What’s the definition of the word ‘where’, ‘which’, ‘the’,’these’,’those’ and ‘case’?” Words like these were just fired at me with no context whatsoever. Just as on course if I couldn’t immediately quote a ‘dictionary’ definition for them or my definition didn’t match exactly what the auditor wanted to hear she would drag out a dictionary and I would have to “clear” each and every one of them.

Clearing a word meant I had to go through each definition of that word, one at a time. I had to read each definition, say what it meant in my own words, and then make up sentences until I “fully understood it.” A lot of the words like “when”, “the”, and “what “ have many definitions so this started to get quite time consuming. After going through the definitions I then had to clear all the idioms and derivations. Often the auditor would have to look in several different dictionaries before she could find these. This would sometimes take 5 - 10 minutes while I just sat there waiting only to find out that the word came from “Old English” or some such nonsense. She would then look at me with a straight face and say, “Do you understand that?”

This mindless word clearing exercise dragged  on hour after hour, day after day, week after week, all at hundreds of dollars an hour. When we first started this ‘word clearing’ I thought, “This will take just an hour or so then we’ll get to the REAL reason I am here.” As it turned out it just went on and on. 

As we continued my frustration kept mounting. I began to wonder,” How is spending hundreds of dollars an hour clearing words going to make me a better person? I did NOT pay all my money just to do this.” Whenever I expressed my frustrations to the auditor all she would reply with were things like,” Would you like to make up more sentences for that word” or “Is there some word in the definition that you don’t fully understand?” If I expressed my frustrations out of session all I got were things like,” God Wayne you look great. Auditing is really doing wonders for you.” Once I was even totally invalidated by Debbie when she asserted,” Some people have big wins in word clearing.” When I responded with, “WELL I’M NOT! WHY CAN’T ANYONE HEAR ME?” The response I got back was,” WOW, I really like your jacket.”



BACK ON COURSE



While my “Life Repair” auditing was going on I was working through the course “How to Improve Relationships with Others.” Everything seemed like common sense to me but  I figured that it wouldn’t hurt to review the basics. After all I just knew that soon  I would be getting to the GOOD stuff, the stuff that “life was made of.”  After all, that’s what Hubbard kept telling me.

So far everything on the course was stuff I pretty much could agree with -- UNTIL—I ran into something called “The Third Party Law.” 

In it Hubbard states (IN CAPITAL LETTERS)

“A THIRD PARTY MUST BE PRESENT AND UNKNOWN IN EVERY QUARREL FOR A CONFLICT TO EXIST.”

OR 

“FOR A QUARREL TO OCCUR, AN UNKNOWN THIRD PARTY MUST BE ACTIVE IN PRODUCING IT BETWEEN TWO POTENTIAL OPPONENTS.”

Then later Hubbard states things like, “In marital quarrels the correct approach for anyone counseling is to get both parties to carefully search out the THIRD party.” In the next paragraph he states, “Sometimes two parties, quarreling, suddenly decide to elect a person to blame. This stops the quarrel.”

I WAS STUNNED! My immediate reaction was, “WHAT? Hubbard’s telling me to ALWAYS blame a ‘third party’  for any disagreements I have with someone?” This went totally contrary to everything that I believed at the time. In Boulder Creek I learned how to communicate. In Boulder Creek I learned to take responsibility for all conflicts and disagreements. Down there I learned  to find out what the other person was REALLY saying FIRST. Only then could I know what I WAS disagreeing with. Only then was it possible to  come to some kind of understanding with the other  person and resolve the conflict. This approach had proven very effective for me and had greatly improved my relationships with others. Now Hubbard was telling me that instead of doing that to just find someone else to blame and that all my troubles would immediately go away? This bizarre idea upset me a lot.



SUPPRESSED INTO SILENCE



I had no one  to talk to about my frustrations and concerns. In and out of the course room I was never allowed to talk to anyone about my disagreements with Hubbard. I certainly couldn’t talk to anyone at home or at work. For one thing no one had any idea what I was involved in so I felt that no one would understand. Why should I bother trying?

For another thing, I learned to never try to get anyone involved in anything unless I REALLY believed in it myself FIRST. I didn’t believe in $cientology. I had seen no benefits as of yet therefore I felt that I shouldn’t even talk about it outside the mission. I felt that I should see if it worked first before I talked to anyone about it. I also made the assumption that if I even mentioned $cientology they would think that I was trying to recruit them (into something that I didn’t believe in). I was waiting to see positive results first. I was trying to maintain my integrity about all this so again I said nothing. To me that was the ethical thing to do.

Another source of suppression was that a part of me wanted to believe that I had made the right decision in spending all that money to join Scientology in the first place. I was afraid that if someone found out that I was involved they would make fun of me. I would have felt like such a fool, especially since I paid all that money without first checking Scientology’s claims out. I just couldn’t face the humiliation of someone showing me how stupid I had been so again I said nothing to anyone.

All of these obstacles and internal conflicts kept me silent, just at the time when I should have been talking the most.



THE CHAINS THAT BIND



At the same time I also knew that I had already spent several thousand dollars and that I still had some  on account. I felt that I couldn’t just walk away from all that money. I just HAD to get something in return for the money I paid them. I HAD to give them a chance to deliver what they promised. Besides, I still desperately WANTED all the benefits Amy promised me. 

I also wanted to be able to believe in someone again. I wanted so much to be able to confide in others just like I had been able to do in Boulder Creek. I wanted so much to have back what I had down there.

While all this was happening I kept hearing my sister talk about all the big wins she was having. I saw how excited she was each time she came out of session. I watched her personality changing right before my very eyes.  As I watched her personality change I figured there just HAD to be something of value in “the tech.” I slowly began to believe that it was JUST ME causing all my difficulties. After all didn’t they keep tell me that if *I* wasn’t making progress that it was because *I* was doing something wrong or that *I* had done something evil that I just couldn’t confront? 

In B.C. I had learned to take responsibility  for my thoughts, feelings and actions.  This way of dealing with life had produced so many positive changes in me. Because of all my life transforming experiences down there I kept trying to do the same thing in Scientology. In so doing I inadvertently fell right into the trap of blaming myself for all my failures in Scientology. Ways of effectively dealing with life that had worked so well for me everywhere else were now working against me. I didn’t realize this was happening at the time.

On top of all that I was still clinging desperately to the hope that $cientology would take away the agonizing pain that I was in. After all didn’t they promise me that the “tech” worked on everyone 100% of the time? I just HAD to continue. What else could I do? They told me it was my “ONE LAST CHANCE TO BE HEALED AND TO  GO TOTALLY FREE”!



These were the chains that that were holding me. These were the chains that encouraged me to rationalize, “I’ll just SECRETLY disagree with THIS ONE concept - this one ‘Third Party Law.’ Everything else from here on out MUST be good, MUST be life transforming, MUST be leading me down the road to total freedom.”  After all, that’s what Hubbard kept telling me.

THE TRAP SLAMS SHUT!
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Wayne Whitney - I just got audited!

[17 Dec 1996]

From: wwhit71151@aol.com (WWhit71151)

Newsgroups: alt.religion.scientology

Subject: Wayne Whitney - I just got audited!

Date: 17 Dec 1996 13:33:52 GMT

Organization: AOL http://www.aol.com

Lines: 30

Message-ID: 

NNTP-Posting-Host: ladder01.news.aol.com

X-Admin: news@aol.com



�Hi everyone,



I just got audited by the IRS because of my amended 92 tax return for my “contributions” to the cult of $cientology. When the auditor arrived at my front door she had the belief that $cientology was a REAL church. She expected to just look at all my receipts and canceled checks and be all done in 30 minutes or so. 

BOY, did I have a story to tell her! She ended up staying with me in my apartment for almost FOUR hours. She wanted to hear EVERYTHING I had to tell her, even if had  nothing to do with my tax returns. She wrote down everything for the report that she had to write. She even wanted copies of some of the letters that I’ve been sending to the executive directors of both the S.F. mission and Org. She was totally blown away when I showed her the financial gymnastics that the $cientology registrar  would pull just to get money out of me. She HAD to believe me about all this because I had the PROOF right there in front of me.

Because of everything I told her  she said that  she was going to see if she could get some kind a criminal investigation into $cientology started.  I don’t know how far this will go but if enough stories like mine get back to the IRS then just maybe $cientology will get their tax exempt status pulled. When THAT happens I know that *I’LL* certainly go out dancing in the streets.

We both had a wonderful time yesterday, wish you all could have been here to see it. I never knew that getting “audited” could be so much fun.

Wayne Whitney

�





DEBRIEF: DAVID MAYO

8 Dec 83





Dear Mark,



The following are brief accounts of what I consider to be the more germane points of: 

a) the events leading to my removal from the post of Snr C/S Int and the subsequent CommEv, declare etc., and 

b) the visit from Geoff Shervell in August '83.




�



Summary of events leading to my removal



This story probably starts at the end of '81 when several apparently unrelated events occurred.

It starts with the re-opening of a comm line from LRH to and from CMO INT and others in late 1981 after a period of almost two years of little to no comm from (or to) LRH (from Feb '80 to Sept '81). Unfortunately, although the comm line was re-opened in late '81, it was a very limited comm line in that all communications travelled through Annie Broeker, Pat Broeker to David Miscavige and back up in reverse order. Pat and Annie were living with LRH and David Miscavige was living primarily at CMO INT. Other than Pat and Annie, no one, including Miscavige, knew of LRH's location. Miscavige would receive a phone call from Pat Broeker and then would go to a restaurant or parking lot and meet Pat Broeker to pass the mail. Thus, there was no way for any comm to get to LRH without it going through those persons.

I was one of four people who originally received and sent comm via that line in Sept/Oct '81, these comms from LRH and to LRH were technical.

In late '81 (about November), LRH sent down orders to CMO INT to collect up and send him data on the state of the orgs and Scn internationally. The data he asked for was very comprehensive and took about two weeks for the FB (Flag Bureaux) to collect and send to CMO INT for relay to LRH! Then an evolution began at CMO INT of rewriting/retyping all these reports to omit and add data so as to make things appear to be much better than was the actual truth. I was horrified that this was being done and the extent to which it was being done and particularly at the intention to deceive LRH into thinking that things in Scn were much better than they were. I first discovered this when one of the reports that I had written to LRH came back to me to sign after having been re-written. I then found out that all three of the reports I had written had been or were being re-written so as to grossly falsify them. I had carbons of the originals of these reports and began to argue with those concerned about the re-writing of these reports on the grounds that I insisted that LRH should be truly informed of the actual conditions existing in Scn internationally.

At the same time as this, I received the order from LRH to sec check Pat Broeker on certain subjects and did so (meeting Pat Broeker secretly at motels). I brought the matter of the falsification of the Scn reports to LRH to Pat Broeker's and David Miscavige's attention, asking them to intercede as they had seniority in the CMO. At first, both seemed reticent to do anything about it, then assured me they would handle it after Pat had consulted with Annie Broeker. Pat later spoke to me about the "undesirability of putting upsetting news on LRH's lines, but when I didn't agree with the falsification of these reports, he again assured me they would be handled. Pat's sec check and some other auditing was completed and I wrote a summary report to LRH. This report was later retyped in Pat's favour. The attempted falsification of the international reports on Scn to LRH were used as the reason (or one of the major reasons) for the removal of Gale Irwin by David Miscavige and Pat and Annie Broeker - from the post of CO CMO INT. Although I was assured at the time by Miscavige and Broeker that the correct reports would be forwarded to LRH, I later learned that that wasn't done. And, even later realized that Miscavige and Broeker had only used the.... of the falsification of the reports as an explanation and convenience to get rid of Gale Irwin as CO CMO INT. (Some months earlier, Miscavige and Broeker had busted Dede Voegeding as CO CMO INT for "security reasons" which later turned out to be because she was considered a threat to their authority.) Although these reports to LRH were falsified, it was usualy quite some time before I discovered the fact - partly due to the time before a reply came back and partly due to the practice at that time of simply passing on the LRH reply and keeping what went up in files (so unless one got access to and went into these files one wouldn't see what went up, just what came down).



In the same time period, the Dec '81 Mission Holder meetings were held at Flag. In January '82, some very heavy despatches came down from LRH regarding these Msn Hldr meetings, about "mutiny", "attempted takeovers", "infiltration by enemy agents" and references to Purcell and attempted mutinies in the early '50s. Thus, although I never saw what reports went to LRH regarding the Dec '81 Msn Hldr meetings, I did ascertain that the reports came from ''Special Unit" (which contained David Miscavige, Steve Marlowe, Norman Starkey, etc., and which later became "ASI" - Author Services Incorporated, and "RTC" - Religious Technology Center). From the LRH despatches, it was obvious that someone had briefed LRH with some very alarming and false data concerning the Msn Hldr meetings at Flag. Yet, what was somewhat deceptive about this was that in conversation with me, David Miscavige appeared to regard the Msn Hldr meetings as having some basis in fact, in actual injustices and in a breakdown or failure in communication between Top Management (meaning CMO INT) and the execs on staff and the field. All of which seemed valid to me. Again, some months later, I learned that wasn't Miscavige's attitude at all - he apparently was humouring me!



Assignment of the technical responsibility for the next 20-25 years



In April '82, I received the despatch from LRH asigning to me the hat of technical responsibility for the next 20-25 years and in which LRH stated that he didn't expect to live long - he said a few month at least, a couple of years at the most. This despatch was quite long (some 20 pages typed) and included in it as one of the points that I should re-organize my unit, possibly even becoming corporately separate, so that I could fulfill the duties, functions and responsibilities regarding these technical hats. (I mention the separate corporation possibility here because that is, in fact, what I later suggested/proposed after consultation with others such as Lyman Spurlock, David Miscavige, and Pat Broeker and others, and as this separate corporation suggestion was part of the reason for my removal.)

One of the main difficulties that I had encountered on the post of Senior C/S International was when technical purity or technical integrity encountered disagreement from certain management execs whose main interest and concern was statistics - not that such disagreements were continuous but when there was trouble, one of the fundamental points was the question of technical integrity versus immediate stats. Although hard to believe, an example of this is that Pat Broeker came to me with a suggestion that I should put out a false "OT VIII". It was to consist of simply having the solo auditor fly his own ruds once a week! I refused to have anything to do with it. Pat had lots of well-sounding reasons as to why he had suggested it, but at the bottom of all these was that his idea was to solve a financial problem. This, in part, led to my conclusion that in order to carry out the technical responsibilities in full during the next 20 - 25, years that my office would need to be separate and independent corporately and financially from current management.

Another difficulty that I had encountered on the post of Senior C/S International was that of financing to cover the expences of running my office and of financing the piloting and export of various new technical developments. I would receive orders from LRH regarding piloting of new rundowns and their release (such as Solo NOTs, Happiness Rundown, etc). Depending on current FP (Financial Planning), the expenses would either be approved or cut. From my point of view, I couldn't allow this to interfere with matters of the importance of the release of Solo NOTS, etc. So, on many occasions during the period from 1980 - 1981, I had paid these expenses out of my own pocket, a total of approximately $5,000 during that 2 year period. My solution to this for the future was to set up my office independent of the changing circumstances of FP; the idea was that my office and the piloting and export of new tech would be supported by income generated by my office. This financing was discussed with various executives at CMO INT and in the "special Unit" (including people like Marc Yager, Mark Ingber, Wendell Reynolds, Lyman Spurlock, Vicki Aznaran, David Miscavige, Pat Broeker and others) . The solution suggested to me and which I agreed to was that my office should charge for services such as handling pc folders for other orgs, doing events for other orgs, and courses sold that I was directly overseeing (such as the pilot of the new dissemination course at that time). And again, the idea was put forward that my office belonged, not under CSI (Church of Scientology International) but, under a separate corporation. In the interim, I was to start collecting money per above, and a bank account was to be set up (the account was to be called Church of Scientology International Snr C/S Int account).

The above and other matters necessary to the re-organization of the Senior C/S Int office were put into a proposal and sent to LRH.

During early 1982, David Miscavige and Shelley Miscavige ran an "Offload Project" during which a large number of SO members, including several members of the CMO were "found unfit" and thrown out of the SO. This project was directly under Pat Broeker. The majority of those persons that Pat Broeker and David Miscavige didn't like were gotten rid of, including Anne Taskett, Donna Robinson, Melanie Murray, Dede Voegeding, Gale Irwin, Lois Reisdorf (all CMO), plus other crew.

Also during this time period of early to mid 1982, I became more and more outspoken on other than purely technical matters - I made my objections to high and rising prices of Scn services, to the rashes of incorrect and unjust ethics and justice actions and numerous other matters very well kown to WDC and other senior execs in an effort to get these points corrected.

I also started to become progressively more and more outspoken on the subject of what I considered to be enormous financial waste. (For example, at Gilman Hot Springs some locals were hired to weed the gardens and as I saw these mainly sitting around in the gardens doing very little, I inquired and was told that this was not to be questioned as they had heen hired by Shelly (Michelle) Miscavige, but I was also told that they were paid $38,000. Another example is the monstrosity that was built around the swimming pool at Gilman Hot Springs - a ship mock-up complete with masts and rigging at a cost of approx. half a million dollars.) While these extravagances were occurring, the crew were being told that finances were tight and that everybody needed to tighten their belts to keep expenses down, crew pay was cut and food and medical allocations were cut!



I was not the only person raising a voice on these and other matters of mismanagement; John Nelson (then CO CMO), Kerry Gleeson (then ED INT), Alan Buchanan (then Deputy ED INT) and various other staff at CMO INT, at Flag and in the FOLOs and orgs were also stating the same or similar during this period (end '81 thru mid-'82).

In June, July and August of '82, I was assigned two major missions to do by LRH: 

1.to get the FSO's WDAH and VSD up and 

2.to get the international VSD and WDAH up. 

This put my attention more on administrative matters (stats and raising production) than it had been previously - I'd mainly been involved in more purely technical matters of doing pilots, compilations, writing and exporting technical rundowns for LRH up until then. During the course of these two missions, the VSD and WDAH of both the FSO and of Scn Int were markedly raised. I attribute the succes of these two missions to revitalizing purposes and using ARC in handling the staff and execs. I made a point of the fact that this was far more successful than the out-of-ARC methods currently in use by management and which were becoming more and more harsh.

Although numerous other incidents occurred during this period, the above I feel are the most significant.

In July of 1982, John Nelson was removed from post as CO CMO by David Miscavage and Pat and Annie Broeker - mainly for disagreements with orders from Pat Broeker on financial matters, appointing more FBOs, taking reserves from orgs and missions, etc., and the fact that John Nelson had removed Wendell Reynolds from the post of "Financial Dictator" for issuing destructive orders. (Wendall had been appointed to that post by Pat Broeker and the orders he was issuing, I believe, mainly originated from David Miscavige and Pat Broeker or were relayed by them to Wendell.)

During a conversation with Pat Broeker and David Miscavige in about mid 1982, some relevant attitudes were revealed. Pat and Miscavige were discussing the fact that they would have the responsibility for the management of Scn from LRH's death on until he returned in next life. (Pat & Annie Broeker and David Miscavige were to be the three trustees.) Their attitude was that they would have to exert more control and use more force to "keep Scientologists in hand", "under control"; e.g., Pat said of Kerry Gleeson, "If he will dare to query my orders now, what will it be like when the old man isn't around? He won't take any notice of me!"

I tried to point out that confidence in management depended on competence and ARC, not control or force and brought up the "Essay on Management" - which was taken by Pat and Miscavige as "riding the enemy line".

On the morning of 29 August 82, I was removed from post by David Miscavige and Steve Marlowe in the presence of Marc Yager for being "anti-management". It was also stated by Miscavige that I had been responsible for getting rid of messengers and he named John Nelson, Dede Voegeding, Gale Irvin, Anne Taskett, Donna Robinson, Lois Reisdorf, etc., - all persons whom David Miscavige and Pat Broeker had had removed from post and later had offloaded. The four staff who had worked with me and another person (who had C/Sed my folder) were also removed from post and put onto heavy MEST work and/or assigned to the RPF at the same time. I was placed under 24-hour guard and subsequently various other atrocities occured to myself and others. Within a week, Kerry Gleeson, Alan Buchanan and other key execs (a total of about 18) were also removed from post by Miscavige, Vicki Aznaran and Steve Marlowe. About a month later, a Comm Ev was convened which contained as a main charge being "anti-management" and numerous other accusations of "crimes" and "high crimes". About a month after my removal, David Miscavige told me that he was going to destroy my technical reputation in case I didn't "come around" to their way of thinking as too many people considered me to be an opinion leader. Various technical "investigations" were done by Gelda Mithoff, Ray Mithoff, Jesse Prince and Mike Eldridge to that end. Similarly, the idea of orgs or FOLOs or missions having any degree of initiative were viewed as efforts to be "autonomous" and "riding the enemy line", as were matters relating to prices, comm between management and Scns, etc etc.

During this period, the idea of prosecuting Scientologists (by RTC) - both staff members and public Scientologists- and the "policy" of "Excommunication" and debarrment from OT levels and from any auditing and training forever were also introduced. Much more could be said on such subjects and the events which occurred during the period from 29 Aug 82 when I was removed, to 14 February 1983 when I left, but these matters confirmed my conclusion that a) what was occurring in top management of Scientology was not Scientology, and b) that it was not possible for me to bring about a constructive change or reformation "from within" the organization and c) that I should no longer support or condone what was occurring by my continued presence at CMO INT or in the Sea Org, as to stay on under those circumstances would have been a betrayal of Scn and everything we stood for.



Note: The allegation that I had "embezzled" money was a fabrication concerning the money collected from the dissemination course pilot (mentioned above). I did not, in fact, personally receive any of that money and the cheques were made out to a C of S account. A private investigator was even called in and spent some hours questioning me regarding this matter in the presence of Geoff Shervell, as well as investigating the accounting etc., and finally told me that he had found nothing to substantiate the allegations and had been "misbriefed" on the matter.



Summary of the visit from Geoff Shervell in August '83



Geoff Shervell came to Harvey and Donna Haber's house in August '82 about 2 or 3 weeks after we had started the AAC. Present were Geoff Shervell, Harvey and Donna Haber, John Nelson and myself (David Mayo). He said he wanted to talk to all of us, but mainly to me.

He started by saying that what we were doing (the AAC) was of great concern to management because too many Scientologists were in agreement with what we were doing and that too many Scientologists were disaffected with management. He quoted some figures (estimates) of numbers of people in various countries (like USA, Australia and New Zealand, etc.) that the G.O. thought were on our lines or soon would be. He said that management now considered that we were a threat and wanted to do a deal.

He suggested that maybe my SP declare could be cancelled and that there had been instances of other SP declares having been cancelled. He said that could be arranged if I would agree to closing down the AAC. I asked him if he thought the SP declare on me was correct or not, AND HE REPLIED TO THE EFFECT THAT THAT WAS IRRELEVANT, HE WAS THERE TO FIND OUT WHAT IT WOULD TAKE TO GET ME TO CLOSE DOWN THE AAC. He did then go on to say that there were known falsities in the SP declare on me, such as the allegations about "embezzlement" and that he had recommended that that should not have been included.

He asked if there was any way or any circumstances under which I would close down the AAC. I told him that should the following conditions be met that I would gladly close down the AAC, whether I was permitted back or not. These were: that the prices be lowered to a point where the average person could afford to go up the bridge and be able to get his family up the bridge; that all incorrect and unjust ethics actions be cancelled and false statements made corrected and that a Board of Review be set up which any Scientologist could go to for redress AND THAT THESE BE ACTUALLY HANDLED AND CORRECTED; that management would have to get into communication with the execs, staffs and public Scientologists and apply the "Essay on Management", "The Credo of a Good and Skilled Manager" etc.; that actual out-tech such as political use of sec checks, messing up cases in the middle of other actions and OT levels with sec checks and "gang-bang" sec checking would all have to cease; that these and any other outnesses would have to be genuinely corrected and that I would have to see this occurring - not just lip service being paid to these points. There were some other points also but Geoff said that even before I got to the third point, I would have to be kidding because there was no way that I could make such demands, nor was there any way that such demands could be met.

We agreed that we were talking from two entirely different realities ("oceans apart").

He then said that since a deal with me to close down the AAC wasn't possible, that they would go to any lengths to close us down and that legal suits would be numerous and it wouldn't stop there.

He finally expressed that having the official business stated, he wanted to express some things personally and did so briefly - the gist of this being that he wished things were different.

In brief, as it was approximately a 2-hour conversation, that was the extent of it.

Note: Although at that time, I meant that if the C of S, RTC etc., did actually honestly carry out these reforms that I would close down the AAC, that is no longer the case. I have changed my mind about that and under no circumstances will I close it down nor cease to do what I am doing. The reason for this is that I have realized that it is basically and philosophically incorrect for any one group or organization or person to hold a monopoly on freedom, to hold a monopoly over other beings and their futures. I consider that any possibility of the threat of denial of the bridge, OT levels, auliting or training for all eternity is suppressive and that freedom or Total Freedom cannot exist in the face of oppressive conditions imposed on that freedom. That one does not owe allegiance to a group that has departed from the goals and ideals of that group. That standard tech, high-quality tech is only possible in a free enterprise system and that a monopoly permits out-tech to occur, sometimes fosters out-tech and political use of the tech. Should the C of S reform eventually, it will be only because of the pressure brought to bear by high technical quality, high integrity competition, and even then it would be advantageous and probably necessary to ensure the competition continued to ensure that the C of S did not, after reforming, revert to its earlier ways. Thus, it is a matter of priniciple and duty that I continue the AAC and other competitive technical delivery groups.
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FROM DAVID MAYO





Hello dear friends,



�I am extremely happy to be able to openly communicate to you once again. It has been a long time; an overly long and somewhat difficult period for many of us. Those of you who know me may have wondered what I have been doing over the past year, so I am grateful to have this space to let you know of my activities and future plans.

I believe it is important to provide a background to all of this. It is important so that you can share my reality on the depth of my commitment to the tech and to you.

It begins in 1957, when I first contacted Dianetics and Scientology. Like many of you, I read LRH’s books and began auditing friends and acquaintances. I was so immediately impressed with the results that I moved to be near an Org and receive professional training (Hubbard Professional Auditor and Bachelor of Scientology, 1959). These were relatively simple, uncomplicated and exciting days.

After working in a Mission for a few months, I joined staff at the Auckland Org in late ‘59 and worked there for eight years, mainly as the HCO Sec, but always “double-hatted” on technical posts such as auditor, supervisor, case supervisor, etc. We attended Congresses, went to LRH tape plays, studied and did various courses, gave and received auditing and became part of the excitement that was being engendered by LRH and this new religion called Scientology.

In 1962, I did the Saint Hill Special Briefing Course under Ron and Mary Sue, graduating with honors. After this, I became even more involved with technical posts and my love of the tech developed. This devotion to the tech has been a profound and guiding motivation for me to this present day.

In January 1968, I joined the Sea Org and continued my tech training, frequently working and studying under LRH; e.g., I did my technical internships under LRH, audited under LRH as the Case Supervisor and later worked as a Case Supervisor under LRH, as the Senior C/S.

In September 1973, LRH appointed me as the Senior C/S Flag and during this period I also became the C/S for LRH’s auditing, until 1975, when he moved to a different location.

In September 1978, I was called from the Flag Service Org to California to audit LRH and there I stayed on, as his auditor. In October 1978, LRH appointed me to the post of Senior C/S International. I remained in California auditing LRH on audited NOTs until he advanced onto Solo NOTS. In mid-1979, I assisted him with technical research and with the export and training of the first auditors and C/Ses on new tech. Apart from some return visits to Flag (and other Orgs) to handle out-tech, I remained on the post of Senior C/S International in California from 1978. Throughout that period, I was being trained and briefed by LRH on current tech and on his research of new tech, as yet unreleased.



Tech Hat assigned for the next 20-25 years



In April of 1982, I received a long and detailed letter from LRH. It assigned me the full responsibility for the tech and for his technical hats for the next 20 to 25 years. (After the passage of this 20-25 years, he stated that he would return in his next lifetime to reassume his tech hats). As I sought to carry out this assigned responsibility for the tech, it became increasingly obvious that there were points that must be corrected in the area of International Management of the Church of Scientology so that the purity of the tech could be safeguarded. Indeed, correction was mandatory to even keep the tech in existence at all! My efforts to bring about these corrections of Management resulted in hostilities and the cutting of my communication line to LRH. This severance of my line to LRH was done covertly by others. This was in August of 1982. Ultimately, these hostilities culminated in my removal from post by others who had established themselves in a position of control over LRH’s comm lines. This was a period of shock, horror and very real atrocity not only for me, but for many, many high calibre, long-standing Scientology executives of proven ability. There were literally hundreds removed during this lengthy political purge. While I do not wish to go into the details of that here, suffice it to say that after all my efforts to rectify matters internally, I left in February 1983.

The next few months were spent recovering my physical health and taking precautions to handle various threats against me and my friends.

Having accomplished these two things, I am very pleased to let you know that I am again fully available to help and to serve.

My very real concern is for the purity and the standardness of the tech. And I know how important it is to all of you, and to the future.

There have been an increasing number of reported instances of out-tech today; even what appears to be a deliberate corruption of the tech. I know that this is of great concern to you, too.

Thus, I am offering my services, internationally, and I am fortunate to have the support and help of a group of very fine Scientologists.

I am convinced that we can avoid the enormous errors of the past. Indeed, we must. We do have the extraordinary advantage of several points of guidance: 



1.Your open, unsuppressed communication, 

2.the tech itself, unyielding and senior to any and all political turmoil, and 

3.a viewpoint of understanding as to what is behind us, and to what surely lies ahead. 



There is a story of an ancient statesman who survived the collapse and self-destruction of a great civilization. Years later, when asked by historians how he had accomplished this, he stated:

“I stood above others, on higher ground, and when they were washed away by flood and ruination, I simply carried on.”

It is, I believe, as simple as that.

Please get in touch. We are here for you.

With great love,

David Mayo

Advanced Ability Center

Suite 243

1187 Coast Village Rd. #l

Montecito, CA 93108

Phone: (805) 969-3422

�



�



UN-FAIR GAME 

Date: 

Mon, 10 Jun 1996 08:02:04 +0200 

From: David Mayo <mayo@lightlink.com> 





�

Un-Fair Game is a new term, coined here to describe an UnFair use of law enforcement agencies in the furtherance of "Fair Game." 

The Fair Game Law, Scientology's(tm) policy towards its 'enemies': "May be deprived of property or injured by any means ... May be tricked, sued or lied to or destroyed." L Ron Hubbard, HCOPL 18 October 1967.

http://home.pacific.net.sg/~marina/misc/fairgame.txt and

http://www.thur.de/religio/therapie/sc/young2.html 

On August 4, 1994, Scientology(tm) utilized INTERPOL, the US DEA (Drug Enforcement Agency), and the DNCD (Dominicana Nacional Control de Drogas) to try to enforce Scientology's(tm) religious beliefs on me, to persecute me and to get me jailed by false allegations to INTERPOL. INTERPOL had received and acted on a report that I was "practicing Scientology(tm) without a license"; that I had "destroyed Scientology(tm) property"; that I was "representing" myself as a "Scientologist". Ventura Bayonet, head of the Dominican Republic DNCD said that he decided to act as a result of a phone call from INTERPOL alleging that I had damaged "millions of dollars of Scientology(tm) property". 

I was not representing myself as a Scientologist nor was I practicing Scientology(tm), with or without a license. I had not "damaged" Scientology(tm) property. By 1992, all of the civil lawsuits brought against me by Scientology(tm) had been dismissed and in January 1993, the Central District of California had sanctioned RTC/Scientology(tm) plaintiffs 2.9 million dollars for abusive litigation against me. 

I had left Scientology(tm) in 1983, and had made it clear that I was no longer associated with the Church of Scientology(tm) and that I had disagreements with many of their practices. (Note: Even when I was in the Church of Scientology(tm) I wasn't required to be "licensed" to practice Scientology(tm). Furthermore, in the lawsuits the judge had determined that any agreements that I had signed while in Scientology(tm) were not valid contracts.) 

In court order of Jan. 20, 1993, Honorable James G. Koltz stated regarding plaintiffs, Church of Scientology(tm) and RTC: "Plaintiffs have abused the federal court system by using it, inter alia, to destroy their opponents, rather than to resolve an actual dispute over trademark law or any other legal matter. This constitutes 'extraordinary, malicious, wanton and oppressive conduct..." For the rest of this decision:

http://superlink.net/~mgarde/scott3.txt and related litigation and opinions http://superlink.net/~mgarde/opinions.html 



PERSECUTION

I was persecuted by INTERPOL, at the direction of David Miscavige's RTC/Church of Scientology(tm). On August 4, 1994, our residence was surrounded by approximately 15 armed police, military and DNCD agents. I was not charged nor was I resented with any order but I was handcuffed. My home was searched for fire arms, drugs and money. No drugs or firearms were found. Nonetheless, I was taken to two police stations and eventually taken to Santo Domingo where I was put in prison with no charges, explanation or reason. I wasn't allowed to make a phone call to anyone -- not even to a lawyer, to my wife or to the American Embassy. That night, I was put in a small cell (about 12' x 12') stuffed with 10 - 12 other men overnight in abhorrent conditions -- I had not been permitted food or water since the afternoon, there was no place to stretch out, the cell was filled with stench due to a blocked toilet and there were flies and mosquitoes. The next day I learned that it was INTERPOL that was investigating me at the request of Scientology(tm). I was released the next night, without being charged, but the incident was shockingly unexpected and intimidating. The harassment didn't end there. 

"By its constitution INTERPOL is forbidden to undertake any intervention or activities of a political, military, religious, or racial character." (http//www.rcmp-grc.gc.ca/html/interpol.html) The last thing it should have been done was to have my house searched without a warrant, have me detained at gun point, have me thrown me in jail under harsh and unsanitary conditions and interrogated at the request of Scientology(tm). Scientology(tm) purports to be a religion. For the Church of Scientology(tm) to get INTERPOL to persecute a former member and to take action against me for charges that they had failed to win in their extensive litigation against me and my church is clearly having INTERPOL interfere in religious matters. 



BACKGROUND

For decades Scientology(tm) had been at logger-heads with INTERPOL but this changed in 1994, just months before my persecution by INTERPOL. Per a declaration by David Miscavige, Chairman of the Board of RTC, in January 1994, he had pre-arranged meetings with the IRS and with INTERPOL. Per Miscavige's declaration, "In Washington, I met with the head of INTERPOL, Raymond Kendall, ... This meeting had been arranged for more than a month and since this individual was traveling all the way from INTERPOL headquarters in Europe, ... . .During that same week, .. , I met with IRS officials in a similarly pre-arranged meeting..." (http://wpxx02.toxi.uni-wuerzburg.de/~krasel/CoS/aff_poodle.html) 

These meetings came soon after the Church of Scientology(tm) conglomerate had gotten its tax exempt status in the U.S., as part of a secret settlement. Scientology(tm) had been represented by Monique Yingling, Esq., wife of Gerald Feffer. (http://www.cybercom.net/~rnewman/scientology/media/amlawyer-7.92) 

In June 1994, Monique Yingling, William Drescher, (Scientology lawyers), Michael Rinder (head of OSA),and Merril Emerick (Gerbode's lawyer), paid a surprise visit to Mayo/CNC lawyer, Jerold Fagelbaum. They announced that they had made a secret deal with Gerbode in which Gerbode had been persuaded to break his contract with Mayo, CNC and their lawyers. (Gerbode was, at that time, the main contributor to the Mayo/CNC legal defense fund.) RTC/Scientology tried to persuade Fagelbaum, to not continue trying to collect the 2.9 million dollar court awarded sanction Scientology(tm) was supposed to pay and not to pursue our counter claims against Scientology(tm). 

In late July 1994, I received phone calls from Mike Rinder, head of OSA. He wanted to me to fly to Miami and meet with OSA on my own, without my lawyer present, to discuss the above and a possible settlement offer. I repeatedly declined to meet him alone and I told him that if he had a settlement proposal to send it to my lawyer. He refused and ended the last phone call with a threatening, "Wait and see what happens next!" I found out about a week later. 

August 4, 1994, mid-morning. My residence in Perla Marina, Sosua, Dominican Republic was surrounded by armed DNCD (Dominicana Nacional Control de Drogas), police and soldiers. It was a big operation including about 15 armed personnel, jeeps, motorbikes, walkie-talkies. According to eye witness accounts, many of them hid in the bushes and behind trees. At the time, I was out and didn't return to the house until after lunch. Luckily, my wife, Julie, had flown to Miami earlier that same morning. Neighbors and workers in the area were questioned about my whereabouts. 

August. 4, 1994, midday. When the DNCD not find me at home, they took Juan Perdomo, one of the owners of the residential community, into custody (in jail), to hold, until I could be found. 

August 4, 1994, approximately 2 PM. Walking unsuspectingly home from the bus stop, carrying some groceries and a small orchid plant, I was stopped at gun point by men (in civilian clothes) who rode up on motorcycles and they detained me until armed DNCD agents and Dominican police arrived. They did not permit me to continue home. I was taken to a police station in a jeep held there while Juan Perdomo was released and then driven to our house. There I was handcuffed and escorted into my house at gun point (machine gun). I was not allowed to make a phone call, not even to my wife or lawyer or to the American Embassy. My home was searched for drugs, firearms, money. No drugs or firearms were found and the approximately $1,400 in cash, that was found in the house and on my person, was confiscated by DNCD. I was interrogated in the house but no explanation was given to me as to why I was being "investigated" by the DNCD. I was ordered to get my toothbrush and enough underwear for approximately 3-4 days in jail. All the money I had, approximately $1200.00; my credit cards, and ID including my passport were confiscated. 

I was kept in handcuffs and driven to the police station in another city (Puerto Plata) still covered by a soldier with a machine gun. I was kept waiting there for a few hours. Then the items that had been confiscated including my money were written with a few carbon copies (I was not permitted a copy). I was however given a small amount of cash back to buy water and bread from police, while in jail. 

August 4, 1994, evening. I was driven to Santo Domingo, capital of Dominican Republic, approximately 4 - 5 hours away, still in hand cuffs in a jeep, still covered by a soldier with a machine gun. 

August 4, 1994 about midnight. I was put into a tiny cell which already held approximately 10 other men who were "being held under investigation" on other matters. The conditions were deplorable and completely unsanitary. The plumbing was not functioning and the stench was unbearable. Most of the inhabitants had to sleep curled or crouched on the floor and there was not enough floor space for them to stretch out in. Water and food were not provided. No reason was given to me for being detained and my requests to be allowed to phone my wife, lawyer, or the American Embassy were again denied. I was only told that I was being investigated by order of General Ventura Bayonet, the DNCD (Dominican drug police). 

August 5, 1994, midday. I was again handcuffed and driven from the prison to another building, the headquarters of the DNCD and first put in a waiting room where people who had been interrogated were recovering on sheets of newspaper spread on the floor and people about to be interrogated were able to see those who had gone before them. I was there about a quarter to half an hour, then I was taken to the DNCD interrogation room. I was frightened, still in shock from the day before and unbearably thirsty. 

August 5, 1994 about 1:00 PM. The officer who was to interrogate me introduced himself --but it was not the DNCD who wanted to question me at all, it was INTERPOL: Captain Antigua of INTERPOL. He was polite. He explained that INTERPOL was using DNCD facilities but he as an INTERPOL officer would be doing my interrogation. I was surprised. I was even more surprised when he asked the first question: "What do you know of the AAC (Advanced Ability Center) Santa Barbara?" The next questions related to the AAC in Santa Barbara during the period of 1983-1985. The questions had nothing to do with drugs. After that set of questions, I was asked questions that sounded similar to questions that Scientology(tm) lawyers had asked me in depositions but had not gotten answered as my lawyer had objected. (I thought: a new and novel way for Scientology(tm), the most litigious "church" in the world, to conduct discovery.) 

My check book (cheque book) and credit cards were photocopied and I was asked for further information about these and my accounts and balances. 

Another man had joined the INTERPOL captain and he said he was from the Dominican secret service but didn't show I.D. He did have a copy of a Reader's Digest, containing an article on Scientology(tm) and wanted to know if I'd read it. He told me that Scientology(tm) had been kicked out of the Dominican Republic some years earlier. I was asked about owing Scientology(tm) millions of dollars and had to repeat several times that it was the other way around: Scientology(tm) owed us 2.9 million dollars as awarded by a US court. (They acted as if they had been told the reverse, that I owed 2.9 million as damages to Scientology(tm) property.) I was also asked if I was practicing Scientology(tm) in the Dominican Republic -which I was not. 

The next questions were about whether I had ever made reports about Scientology(tm) to the IRS, FBI or other agencies. (Like that is now something for INTERPOL to investigate?!) My questions about why I was being asked these questions and at whose behest had been deflected with the bland, "We get our orders from higher up." until now but I told INTERPOL that I thought the questions must have come from Scientology(tm) and that I had cooperated with the IRS, FBI, and Ontario Provincial Police in their investigations into Scientology(tm) during the 1980's. I also told the INTERPOL and secret service agent that Scientology(tm) had previously tried to compel me to give this same information and the judge had ruled that I should not disclose information related to then on-going criminal investigations into Scientology(tm). I was asked for the names of any law enforcement agents involved in this investigations who knew me and there was more checking with higher ups. The INTERPOL agent told me his boss had confirmed that Scientology(tm) was, indeed, behind the investigation (no, no-one would give me anything in writing) and that it had been decided that I would be released that day. I was allowed to give money to a police person to buy a sandwich and some fruit juice (the first food or drink in over 24 hours). 

Eventually I was released by order or permission of General (Contra-Almirante)Ventura Bayonet, head of the DNCD, but not until late that evening. I was released without having been charged, was told that I had not committed any crime and that I had not been arrested. 

I wasn't able to get much of my money returned and the all the copies of the "receipt" had gone missing. I was however given more than enough of my own back to pay for a taxi myself -a five hour trip at night. I got home about midnight Friday night, August 5, 1994. 

As soon as I could, I called the American Embassy and Consulate in Santo Domingo. I spoke with Carlos Medina and Pat Alsup and learned that on the day before I was picked up by DNCD/INTERPOL that a man, who had identified himself as a lawyer named Aldrich working for Scientology(tm), had called the American Embassy. He wanted to know if I was registered with the American Embassy and what my address was. The American Embassy advised him that they could not give out this information to him. One half hour later, they received another phone call but this time from a US DEA agent, asking for the same information. 

When American Embassy personnel had heard that I had been picked up by the DNCD at the order of Ventura Bayonet, they contacted him. Ventura Bayonet advised the American Embassy that he had received a call from INTERPOL alleging that David Mayo had "destroyed millions of dollars worth of Scientology(tm) property", was "practicing Scientology(tm) without a license" and was "representing himself as a Scientologist". Ventura Bayonet said he had decided to act because of the allegation that David Mayo had "destroyed millions of dollars worth of Scientology property." 

September 1994. A private investigator from Boca Raton, Florida, calling himself John Bertrant, called several of my clients, friends and supporters and gave them alarming news concerning "Mayo being in jail". When was the last time they had seen Mayo? Had they given Mayo any money? One of my clients inquired for whom was John Bertrant working. Bertrant said he couldn't say, but that it was a group and that he had done extensive contract work for the CIA and other government agencies. 

September/October 1994. C.O.S.T., (Scientology's Church of Spiritual Technology corporation), filed suit to collect on the assignment from Gerbode in San Mateo County. C.O.S.T. immediately requested that the 2.9 million sanction be attached so that if we, (Mayo/CNC defendants), prevailed in their appeal to the Ninth Circuit and were able to go after the award, it would be tied up in San Mateo so we still wouldn't be able to collect it. Scientology's C.O.S.T. corporation filed the San Mateo lawsuit against the Church of the New Civilization, me and my wife. 

October 1994. Margaret Dellerson, retired homicide detective from Florida, flew to the Dominican Republic "to serve" the C.O.S.T. lawsuit on the us in October 1994, so read a declaration submitted in the C.O.S.T. suit. Margaret Dellerson hired a couple of off-duty policemen and went to our residence when we weren't there. She attempted to break into the home, but was stopped by "Chago" and his machete. ( Chago was watching the house for us.) The off-duty policemen agreed with Chago that Dellerson's actions were illegal and Dellerson and her two "bribed" cops left. However, Dellerson wrote in a declaration, that our home had been guarded by 4 men, two with firearms. (False) (It was being guarded by Chago and his machete.) She also falsely asserted that we were at home, when we actually were in Miami. 

January 20, 1995. The DNCD went to a hotel and picked up two persons who had recently arrived in the country to visit me and took them to a police station for questioning. Teniente De Leon, of the Puerto Plata DNCD, asked them if the knew me, how long, what they knew about me and as to whether they had paid me $50,000.00! (They had not.) The DNCD said they believed that the FBI had ordered the investigation. 

January 24, 1995. After a series of phone calls, my wife and I went to the American Consulate in Santo Domingo to see their Citizen Services staff. We felt persecuted in the Dominican Republic. First the DEA, DNCD, and INTERPOL had harassed us after receiving reports from Scientology(tm), and now the DNCD believed that the FBI had ordered them to investigate us. Could the American Consulate find out if the FBI really had ordered the DNCD investigation, or was it a private investigator impersonating an FBI officer? We received an answer several weeks later -- the FBI had not ordered an investigation into the Mayos. 

March 26, 1995 While traveling outside the Dominican Republic, Chago left a message on our voice mail in Miami: "Problema muy grande". He'd been in jail Saturday and Sunday, was questioned about where we were, when we'd be back, what we do, etc.. 

March 27, 1995. The Mayor of the DNCD interviewed Guido Perdomo and one of our neighbors. It started out with the DNCD wanting to search the house (again) and asking how close the house was to the beach. If close to ocean, perhaps the house could be used for drug smuggling ... ("No. The house was not close to the beach.") The DNCD looked in the windows of the house and found that it was a small home, modestly furnished, and our only transportation was a motor scooter and a couple bicycles. We didn't even have a car. The DNCD quickly lost interest in the house and switched to questions about acquaintances of the Mayos. Did the neighbor and Perdomo think that these two people questioned earlier may have paid the Mayos $20,000.00? Neither Perdomo nor the neighbor thought so. They had quibbled over their hotel bill and hadn't even paid their attorney bill, Perdomo reported. 

On May 15, 1995 Julie flew back home to the Dominican Republic to take care of some personal matters. I was elsewhere attending to other matters and couldn't come with her. When she arrived, Chago informed Julie that Margaret Dellerson, the Scientology(tm) private investigator from Florida, had been seen, recently. 

The next day, May 16, 1995, at the airport, Julie was stopped at passport control. Medina, DNCD agent, had a picture of her. She was detained for five hours during which time she was searched and questioned by several DNCD agents: Bautista, Medina, and Corcino. She was asked repeatedly as to where I was. They had a file of me, including a copy of the passport that INTERPOL had photocopied. They had a picture of her windsurfing. They threatened to put her in jail while they continued the investigation, and wouldn't allow her to make a phone call, even to the American Embassy. (This despite the fact that she was not doing anything illegal.) Medina finally admitted to her that they were put up to it by Scientology(tm). After five hours, she was released and told she could catch the next plane out. 

We have been driven out our home, and haven't returned. This has caused us suffering, higher living expences, instability in our lives and other difficulties in conducting our affairs. The adverse effects also touch us on a personal level, for example, I may never get to see my orchids again. 

The harassment described herein, in my opinion, goes beyond persecution; it may amount to international terrorism. 

�David Mayo

"I dreamed I was falling into a vortex of evil. It was terrifying. I couldn't stop falling. So I accelerated, hoping to pop out the other end." 
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Newsgroups: alt.religion.scientology

From: an370445@anon.penet.fi (Number6@Village.gov)

Reply-To: an370445@anon.penet.fi

Date: Tue, 10 Oct 1995 12:17:47 UTC

Subject: Young Rulers of Scn - Long



�

I quoted a section from the following in a message several weeks ago. Some people expressed interest in seeing the full document, which apparently has never been on A.R.S. The full text of 'The Young Rulers of Scientology' follows. The material is anonymous, but clearly from a person with access to very confidential information, apparently especially including financial information. It was written around the beginning of 1984, so it is currently rather dated but still interesting. I have occasionally inserted explanations or comments - anything within [ ] is my addition.

[If you made it all the way through that one, here's another (shorter) document from the same collection. It's attributed to David Miscavige, although the leaker is anonymous. While the authenticity can't be guaranteed, those who have worked with him say it is very characteristic of his style. The numerous spelling and grammatical errors are all from the original. The obscenities have also been retained to keep it accurate.

The forged video described here was never released. On New Year's Day, 1984, an audio tape called 'Ron's Journal 38' was released. It was a rather poor forgery. The actor didn't much sound like LRH, and the obviously scripted dialogue with an unidentified announcer sounded nothing like the rambling, extemporaneous monologue of Hubbard's authentic tapes. A Mr R. Addison, of Carson Investigations in Vancouver, did scientific tests and confirmed the subjective likelihood that the speaker on the tape, and on the prior year's tape referred to below was not L. Ron Hubbard.]





EYES ONLY
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SPC'L OPS

RUSH - URGENT

RE: SMASH SQUIRRELS PJT



Marc:



Godammit listen to me, you psyche indoctrimated fucking pea brain mental midget, the RTC msns went NOWHERE on handling the squirrels (marlowe is paying for that) and the longer you guys Q&A the more people are getting on Mayos lines by the minute. If we don't get something hot out this month everyone will be at the fucking AAC. Knock off the bullshit about doing an LRH cassette, NOBODY falls for them since xxxxxxxxxxxxxxxxxxxx



I don't care how good the actor is or how much horwhich worked it over with the Fairlite - a cassette just won't cut it. First far too many people said last year's didn't sound like the old man and if they SAID it how many do you suppose THOUGHT it wasn't him? Too goddam many. Second I don't care how good the actor is, some asshole gets the idea of a voice print and were fucked. It's got to be a VIDEO and I don't care how long these guys have been up they work arounf the fucking clock until its DONE. Third too many public think he's dead or ill or of the lines and ONLY A VIDEO WILL convince them otherwise. Four, public are going to the Fucking AAC in droves and that bastard Prices magazine with mission stats is all over the world.



1.Get the old video clips of the old man - use ones where he's lips aren't facing the screen, looking away or looking down or you'l never PLS it. Thrown in some footage of him yelling. 



2.Pat says not to edit the pix to the sound - edit the sound to the pix - makes it more authentic that way. Dub the SMASH THE SQUIRRELS onto the video clips (NOT the New Year message) its got to look like R's personally denouncing them. 



3.Get tht video done and to me and Pat IMMEDIATELY and it had better be good and convincing, if anyone so much as suspects its not the old man i's your neck. 



4.The Xmas/New Year message goes out on cassettee not video cos the suckers will believe it if they've already seen a video of him and thinks it is a PT one. 



5.The botton line is if Mayo or any of the fucking squirrels are still in operation your ass is grass and everyone who worked on this pjt will be out for eternity and I mean for goddam EVER...Get it? (There's tapes where R says "David Mayo" - Horwich knows some so you can get all text in his voice.) 





DM

�

�
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The young rulers of Scientology, today, are attempting to defuse the explosive situation that they have created over the recent years. The Scientology field is disintegrating into independent factors as never before, and in response, the new management has decided to "handle this problem".

Oh boy, stand back.

The handling that they have activated consists of a curious concoction of artificial ARC, forcibly injected into the field, and elaborate promises of "correcting earlier injustices".

No one need be duped by these callous little monsters.

There is truth, which consists of time, place, form, event. And then there are those strange generalities that are alway being referred to by the new church management...

The following is some data of exceptional interest. There is more, much more. You will be receiving new ongoing installments of this data every week. Look for it. Truth will set you free.

To begin, here, in reality, is

What Your Fees Really Buy

1.In early '82, David Miscavige walked into the Yellow Mart store in downtown Hemet, California. The Yellow Mart is a nondescript small store in a nondescript small California valley town. It is located on Florida Avenue, the main commercial road. David purchased a submachine gun expressly for Pat Broeker. When later asked why the purchase of the gun was made, Miscavige replied that it was for "security reasons". No other explanation was given. 



Anyone wishing to verify this can do so by going to Hemet and checking the registration of the weapon. It should be a public access matter. The store should provide the information.

2.In May of '82, a Clipper Ship, with three masts, full-sized, was constructed on the Church property, near Hemet, California. This property is actually known as Gilman Hot Springs and was formerly a golf and health resort which was purchased by the Church in November of '78. The cost of building this mock Clipper Ship was over half a million dollars in materials alone ($565,000). The labor was Sea Org personnel. It was built as a strange kind of movie prop, surrounding a swimming pool, which was to create the effect of an early Clipper Ship, docked in a polynesian lagoon. 



Rather a strange expense, this construction in the Southern California desert. The expense of the project was authorized and ordered by Vickie Aznaran (head of the Inspector General Office of the Church of Scn), David Miscavige (who has no known Church position, yet runs the Church), Pat Broeker (also no known Church position, yet is the force behind the International Finance Police, and is direct senior to David Miscavige), Ann Broeker (again, no known Church position, yet issues random orders into the Church via Miscavige), Steve Marlowe (current Executive Director of the RTC) and Marc Yaeger (Current Commanding Officer of the CMO International).

The amazing Clipper Ship may be viewed by anyone wishing to do so, by simply driving to Hemet, California, and going to the Gilman Hot Springs property.

The Church will even offer a tour of the ship to visitors, upon request.

The purpose of this ship, as originally stated by Miscavige, is to "entertain VIPs". Yet, the Gilman Hot Springs property is designated as a Top Secret Church location, and is the home of RTC, CMO [Commodore's Messenger Organization] Int, the Watchdog Committee [WDC], and the Executive Director International, as well as a personal home of Miscavige, Broeker, Aznaran and Yaeger. Why, then, is there a VIP tourist attraction located at a top security location, and why was over a half million dollars of Church money spent for it?

3.On the same property at Gilman Hot Springs, an elaborate security system was installed. It includes barbed wire, angled barbed tops, spiked wrought-iron fences, underground sensors sealed in concrete, and many, many other devices. The cost of this system was well in excess of a quarter million dollars for materials, and required literally thousands of man-hours to complete. There were numerous sensors that had to be unearthed after it was found that gophers were eating through the sensors and setting off the alarms. The system went the entire perimeter of the North property, and half the perimeter of the South property. The Gilman Hot Springs property encompasses 550 acres. There entailed a mammoth task in digging up these sensors and replacing them. Several local fence companies were employed to build the outer perimeter and were paid double, triple and quadruple wages in order to meet the deadlines imposed by Miscavige and Broeker. 



The question is, of course, why was this elaborate security system built?

To keep those who were out from coming in, or to keep those who were in from getting out? Or was it built to satisfy a growing paranoia in those young executives from their disillusioned congregation?

Regardless, you might wish to drive out there and see it. And also the multiple guard booths located along the perimeter of the property, each containing two guards, uniformed in black shirts, brown pants, weighted clubs, and walkie-talkies.

Illegal Activities

•During the years '80 through '82, David Miscavige was spending approximately one thousand dollars per week of Church funds, under the guise of "security", in carrying out strange and clandestine meetings with Pat Broeker. Miscavige, at that time, bragged that he had eaten at almost every restaurant on La Cienega Blvd. in Los Angeles, an exclusive "Restaurant Row" in Southern California. 



Concurrently, Pat Broeker was drawing approximately $2500 per week in order to carry out his side of the clandestine meetings. This would involve secret messages left in sleazy truck stops, hotels and motels, cryptic phone calls with passwords, notes passed through skid-row hotels. This $2500 was in addition to one million dollars he had earlier drawn from Church funds.

This was taken from AOLA [Advanced Org, L.A.] accounts in increments of $250,000 and $300,000. In the first part of '81, Broeker asked for another $300,000, which was in addition to the first million dollars, and said that it was needed for "operating expenses". When queried as to what had happened to the first million dollars, Broeker replied that he still had that money, but was keeping it "for emergencies". The Treasury Secretary at Gilman Hot Springs, who disbursed the money to Miscavige (an older woman named Barry Lehman), queried Miscavige on the receipts that he was turning in.

Barry Lehman said the receipts were not OK and were not defensible with the IRS. Miscavige then proceeded to berate and threaten Barry Lehman for questioning his receipts. Barry never queried the receipts again.

•In '82, Steve Marlowe and Vicki Aznaran retained the services of a Private Investigator. The Private Investigator's fees were more than a quarter of a million dollars. The quarter of a million dollars was spent to attempt to entrap a Federal Judge that was presiding over a Florida case in which Marlowe and Aznaran anticipated an unfavorable ruling. The Private Investigator was hired and told to do whatever was necessary to get this judge into any compromising situation that could be used against him. Either blackmail or any expose whatsoever, wherein the judge would be subject to censure, was ordered. 



One aspect of this plan included the hiring of a 75-foot yacht which was to be equipped with drugs, women and hidden cameras and microphones. The quarter of a million dollars was spent, and the private investigator failed to get a single piece of damaging evidence. This occurred long after the Church had given sworn testimony to the fact that the Guardians Office was no longer engaged in any illegal activities. Both Aznaran and Marlowe, at the time of the incident, simply wrote it off as a failed scheme, with no suggestion of remorse over the fact that the Church had spent an enormous sum of money illegally.

The D.M. Scam

•In early Spring, 1982, David Miscavige formally left the Sea Org and resigned from Church employment. He then became the head of Author Services International (ASI). ASI is L. Ron Hubbard's private, profit-making corporation. Shortly after assuming the directorship of ASI, he began to recruit active Sea Org members for ASI. The recruits were, in fact, ordered into ASI. These very key staff members were removed from whatever posts they held in the Church, and of course, there were no replacements. They were required to resign from the Church and were then placed on post in ASI. They were paid minimum wage and their job responsibilty immediately became: make money for ASI. Miscavige ordered that the VFP (Valuable Final Product) for ASI was to be GI (Gross Income). 



Among the staff that Miscavige ordered out of the Sea Org and into ASI are Fran Freedman Harris, Fred Harris, Vaughan Young, Stacy Young, Jim Isaacson, Joyce Isaacson, Homer Schomer, Lyman Spurlock, John Busby, Norman Starkey, Maria Starkey, Julia Watson, Pat Brice, Terry Gillham, Ron Pook, John Allcock and Neville Potter. Again, David Miscavige used LRH to front for him. He told all of these people that they were needed to "help Ron".

Today, Miscavige's staff uses Sea Org reserves (as they have since the inception of ASI) for purposes that are hidden. It should be noted that they have unlimited access to the entire 90 million dollars, or more, that make up the Sea Org reserves.

There were many, many schemes created by Miscavige and Pat Broeker to drain the Sea Org and Church cash reserves, always for the purpose of fattening up ASI's assets. Among these schemes was one presented by Fran Freedman Harris. It involved the implementation of an obscure LRH Executive Directive (LRH ED 5) written around 1968. In this ED, L. Ron Hubbard states that every Org in the world should have 100 copies of all LRH works. In 1968, this was not an impossible order. There were vastly fewer books, there were few Orgs, and the cost of the books was nominal. In 1982, the implementing of such an order amounted to hundreds of thousands of dollars for each Org. The order included the Technical Volumes, the OECs... all the materials. In some cases, the order included obligatory purchasing of Mark VI E-Meters. At this point, the order became entirely unreal, and it started to become viewed as an obvious and extreme tactic to rip off the Orgs. Indeed, it was then observed that there were very small Orgs throughout the world with less than 10 staff members each, who could not even afford to pay their own rent. Fran Freedman then proposed the extraordinary idea that the big Orgs should loan the small Orgs the funds necessary to purchase the materials. The CO CMO (at that time, John Nelson) protested the absurdity of these orders, but was threatened with removal from post and public censure, as being "Off- Source and having CI(counter-intention) to LRH books".

The entire plan was forced through, at a cost of millions of dollars to the Church of Scientology.

David Miscavige and Fran Harris subsequently awarded themselves very large bonuses for their work.

There were other similar cycles. The Orgs were charged back-royalties, retroactive to 1950, on all LRH works. Again, all funds went to ASI and the above-mentioned staff took very large bonuses (as commissions) for these activities. In those instances where no records could be found, Fran Harris simply estimated the total figure and then presented the bill to that Church and ordered immediate payment. Miscavige always ensured that the Church paid all of the sums that were demanded by Fran Harris. After all, he held the purse strings to both ASI and Church/Sea Org monies. Thus, collecting from the Church and paying ASI was as simple as transferring funds from one account to another.

Who Runs the Church?

•All of these dealings enormously depleted Sea Org and Church Reserves. And, of course, Church prices had to be raised in order to cover the losses. The public and staff were the real target and effect-point of it all. 



During this period, David Miscavige, as well as others on ASI staff, were all cynically living rather well. And they were continuing to receive auditing and other services from Church staff, of course, at no cost. In fact, Miscavige maintained residences at both Cedars and at Gilman Hot Springs. Extensive, costly renovations were done on Miscavige's and other ASI staff members' accomodations at the expense of the Church, and costing more than $25,000. 

In August and September of 1982, Suzette Hubbard, LRH's youngest daughter, was ordered to be David Miscavige's personal maid. She was assigned the cleaning of Miscavige's quarters at the Cedars complex. This assignment came after Suzzette and Arthur Hubbard were thrown out of Gilman Hot Springs by David Miscavige's wife Shelley, for being "out-security". This "out-security" was based on the assertion that both Suzette and Arthur's spouses were not, according to Miscavige, eligible for the security clearance necessary to live at Gilman Hot Springs.

This top-security clearance requirement did not apply to Miscavige, even though it was used against LRH's children with a strange severity. For in October of 1982, Miscavige had his entire family flown out from Philadelphia and had them accommodated at Gilman Hot Springs. There they received auditing and the best available services. All of it was done at Church expense. All of it was ordered by David Miscavige. And, again, never during this entire period was Miscavige a member of the Church of Scientology.

•Twenty-year-old David Miscavige assumed control of the Church of Scientology in June of 1981. His methods were supremely simple and classic in design. He approached the then CO CMO, Diane Voegeding, and handed her a despatch, purportedly written by LRH. It ordered her to step down and vacate her post. She complied. In fact, the "LRH despatch" was written by David Miscavige. 



Miscavige then placed Gale Irwin on post as the new CO CMO. Then, he removed her from post 6 months later. Then, John Nelson was posted as CO CMO. He was removed and Marc Yaeger was posted as the CO CMO. Finally, David Miscavige had achieved control of the Church. There was no one left, at this point, who would actively oppose him. Marc Yaeger was, and is, an unquestioning supporter of Miscavige. 

Today, at the age of twenty-two, David Miscavige, in conjunction with Ann and Pat Broeker, is an unrestrained head of the Church. He has never held a job, or had to earn a living in the real world, outside the artificial universe of the Church of Scientology management.

Under Miscavige, Church resources became a somewhat limitless plaything. He answers to no one. He is not held accountable to anyone.

Yet, Church legal expenses have soared to a million dollars a month, with over 76 attorneys across the United States on the Church's payroll. This is all carefully justified by Miscavige with briefings he gives to Church staff and public. He talks of many, many legal victories. Yet, they do not seem to exist. And there is no end to the legal arena.

Some members of this army of attorneys have had office spaces in the Cedars complex in Los Angeles, and have been given Church staff as their go-fers, as well as extravagant retainer fees. Some earn approximately $30,000 a month, as a retainer. Under Miscavige, these attorneys have effectively assumed a form of control over certain Church activities. All senior echelon decisions are first routed through these attorneys before they are sent out, or executed, and all Broad Public Issues are sent via the attorneys for their approval, prior to issue. Church Issue Authority is now handled by the legal offices of Peterson and Trabish, of Los Angeles. These offices have become an integral part of Miscavige's forces. 

As an aside, when Broeker was once queried on the fact that Miscavige had essentially been guilty of mutiny, Broeker's response was that it is only mutiny when you fail. When you succeed, it should be considered a coup d'etat.

Miscavige explained the mutinous takeover under the guise of "doing it for Ron".

In fact, with Diane Voegeding, Gale Irwin and John Nelson gone, there was no one left who would even consider opposing Miscavige in any way. Thus, in June of '82, an enfant terrible was born.

-and yet, much, much more to come.
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Attached you will find the transcript of the US Mission Holders' Conference held in San Francisco on 17 October 1982. 

The purpose of the convention was for top officials of the Sea Organization to brief the US Mission Holders on the role of the Mission Network and the need for the missions to function in a coordinated way with the other Scientology rganizations to achieve a common purpose of getting people up the Bridge and Clearing the planet. 

Specifically covered in the transcript are the exact legal and ecclesiastical boundaries within which the missions operate. The role and the power of the owner of the trademarks of Dianetics and Scientology, the Religious Technology Centre, is clearly laid out in the attached transcript. 

This is vital information for all missions and orgs. 

The new corporate structure of the Church that is the legal guarantee that Scientology will expand infinitely is also laid out in detail in this transcript. 

The flow of the public up the Bridge has been inadequate. 

The purpose of the convention (and of sending you this transcript) is so a full understanding is achieved of the proper flow up the Bridge and of responsibilities and duties of each echelon in actually flowing public up that Bridge in volume. 

The missions are the entrance point of the Bridge. Their responsibility is the disseminating of Dianetics and Scientology to raw public and then flowing that public up the Bridge to orgs. This responsibility is of great importance for this planet and that responsibility must be taken. 



Read the transcript. 

It contains absolutely vital information that you cannot afford to ignore. 



Capt. Guillaume Lesevre 
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CMDR. DAVID MISCAVIGE: 



We're going to be briefing you on several changes that have occurred within the Church in the last nine months; legally and corporately as well as organizationally. 

AUDIENCE: (Clapping.) 



LARRY HELLER, CHURCH ATTORNEY: 



Most of you are probably familiar with what a trademark is but perhaps, for our purposes, a small explanation might be in order. 

This briefing pertains to how these changes apply to you. The first thing you're going to hear about is trademarks and copyrights; what they're all about is and how they apply to you. First person I'm going to introduce is an Attorney, his name is Larry Heller and he is going to explain this to you. Mr. Heller? 

A trademark is a symbol which is held out to the public representing to that public a certain quality of product or service which, when the public buys under that trademark, it's assured of getting. To give you a very simple example. 

Some of you might have had a glass or a bottle of Coca-Cola with your lunch today. Hypothetically, one or two of you might be in Hong Kong tomorrow and have a bottle of Coca-Cola with your lunch as well. That Coke is going to taste exactly the same tomorrow when you get to Hong Kong as the bottle of Coke that you opened up today. As long as it has that Coca-Cola symbol on it, comes in that very distinctive bottle; that means that you're going to get a certain mixture of ingredients, a certain effervescence. Scientology, as all of you know, also has trademarks. Most of you are familiar with what those trademarks are. They relate to Dianetics, they relate to Scientology, they relate to L. Ron Hubbard. Those trademarks, just like the Coca-Cola trademarks, represents a symbol which assures the public of a certain quality of service which they are going to receive if they purchase something or receive services under that trademark. 

All of the Scientology/Dianetics trademarks were previously owned by L. Ron Hubbard. L. Ron Hubbard has donated the vast majority of those to a corporation which some of you have probably heard of, by the name of Religious Technology Center. In donating those trademarks, L. Ron Hubbard imposed the duty on Religious Technology Center (RTC) of assuring that the source of those trademarks, the technology that those trademarks represent, are given and disseminated to the public in the way that he formulated those trademarks. It's what you know as being on Source, applying tech. 

The duty imposed upon RTC to properly police those trademarks, to assure that Source is applied in their use by anyone to whom RTC sub-licenses them, is not only a very heavy spiritual burden but is, well, a great legal duty. RTC is legally under a duty to assure that anyone it permits to use these trademarks utilizes them according to Source as formulated by L. Ron Hubbard. 

If there in a suspension after that arbitration, that award suspending your use of the trademark will be taken into a court of law. It will there be made into a lawful judgement of that United States Court. An infringement upon that judgement, specifically the use of the particular trademarks after they've been withdrawn from you subjects you to civil and criminal liability. You may be liable for contempt of court. Disobeying a court order. Violation of that court order suspending or withdrawing use by the mission of that trademark, becomes punishable by the imposition of a fine or a jail sentence. If there should thereafter be a continuation by you of any Scientology trademarks, application will be made to the District Attorney or whatever legal official is empowered to prosecute criminal acts resulting in a possible criminal conviction for an unfair business practice. You will then be fined or thrown into jail. 

As an aside, this would also be true it a previously unlicensed person or corporation continued to use the trademarks after being told to cease and desist by RTC, the rightful trademark owner. It is also true that using the materials of Dianetics and Scientology but calling it something else is actionable under criminal law as a violation of trademarks and copyrights. 

My law firm has been instructed to make sure that if there is in fact an unauthorized use of any of these trademarks, if it is determined that the mark was not used in accordance with Source, that we enforce RTC's rights which I've Just described to you, throughout the judicial procedure to get a Superior Court or US Court judgement and then enforce that judgement through contempt and criminal proceedings. 



AUDIENCE: (Clapping.) 

Thank you. 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 



Scientology will go as far as it works, and when it is not applied correctly (out-tech), that's a violation of trademarks. This is a very serious matter. 

Earlier this evening both Kingsley Wimbush and Dean Stokes were here. They have both now been declared, and we are pursuing criminal charges against them. They have both been delivering their own squirrel tech, while calling it Scientology. Kingsley Wimbush's "dinging process" is completely squirrel. You won't find it in any tech, yet he has been calling it Scientology. That's a violation of trademark laws and he now faces some serious charges for this crime. This sort of activity is NOT going to go on anymore. 

Next person who I am going to introduce to you is Warrant Officer Lyman Spurlock. He in the Corporate Affairs Director and he is going to brief you on the new Corporate structure of the Church. 



WARRANT OFFICER LYMAN SPURLOCK, CORPORATE AFFAIRS DIRECTOR: 



I'm going to give you a chalk talk here. 

Everybody hear me in back? 

AUDIENCE: Yeah.



WARRANT OFFICER LYMAN SPURLOCK: 



Okay. Prior to the end of 1981, a few of us got together and took a look at the corporate structure of the Church with the view in mind of making it more defensible and more regular, and to make an overall improvement. Here's how it looked roughly before the end of 1981 (Chart 1). We had this one huge corporation known as Church of Scientology of California, CSC. Within the Church of Scientology of California, there were numerous org entities. There was WDC, CMO Int, there was ED Int, there was the Exec Strata, there was FSO, there were AOLA, ASHO, LA Org, San Francisco Org, FOLO WUS, there was the Cadet Org, there was the GO. I've run out of space but I haven't run out of orgs. 

The problem with this is here we have all of these organizations within this one giant corporation functioning as different corporations and the money flows and the policy flows look like there's a whole bunch of corporations dealing with each other and this whole sp that somebody, someone comes in and takes at this and they go, "what the hell is this?" They couldn't understand it. Further, as you can see they are divided into distinct geographical locations. We have some of it in L.A., we have some of it in Clearwater, in the earlier years prior to being in Clearwater, it was off on a ship and we have some in San Francisco. Didn't make a lot of sense. CSC also rep resented itself as a Mother Church. 

Just to show you how crazy it was, we had another Mother Church, or at least it called itself the Mother Church and that was WW and that was in a corporation known as Religious Education College in the UK. Actually an Australian corporation registered to do business in the UK. 

Now, underneath the CSC the Mother Church, we have all the orgs. They ran the orgs. 

Also the most prosperous units in Scientology were in C of S of C. The FBO, ASHO and AO to name three. Now under VW we have the Mission Network. Kind of a schizophrenic lineup. Have two Mother Churches, two different corporations and this corporation was completely out of control in terms of size. 

I'll let you in on a little secret as to why this happened. It wasn't by accident, it by design. 

Bob Thomas, when he was DG US had his personal motives, he was going to take over the Church He figured, Oh, I'll lump everything together in this one corporation and I'll set myself up head of this corporation. Then I'll take over, for my own personal gain. It was not the best intentioned plan. 

So, in late 1981 we took a look at this and said, this can't go on; it's not very defensible. It doesn't make sense. Let's line it up as the Church hierarchy is lined up. So what we did is we split up C of S of C and we reorganized WW in the following manner (Chart 2). WDC, CMO Int, ED Int and the Exec Strata were put into a new corporation known as Church of Scientology International. The FSO was broken into a separate corporation; San Francisco Org was broken into a separate corporation and L.A. Org was broken into a separate corporation, which I'm not going to show here because they all fall under the heading of orgs. Okay. They are managed either directly by the Church of Scientology International, in the case of the FSO or through the FOLO line. 

C of S of C now consists of AOLA and ASHO as their major delivery orgs. It also has Golden Era Studios, FOLO WUS, the Cadet Org and the USGO in it, okay. But that also falls under orgs. 

We also set up a new corporation to manage missions and this is Church of Scientology Missions International, okay. You notice I put it under CSI? The reason I put it under Church of Scientology International is Church of Scientology International is the ecclesiastical head of the Church. That is the top of the ecclesiastical hierarchy. That is the Mother Church. Scientology Missions International is another Church corporation. It's a unique Church corporation in that it is designed to manage missions. So here's corporately how the authority flows. It flows from Church of Scientology International to SMI to the Missions. Now it is the intention that Scientology Missions International will manage the Mission Network and will wear its hat and Church of Scientology International will manage the orgs. SMI will receive, from time to time, guidance and strategic planning from Church of Scientology International, Okay? 

Now along with this set-up, as Mr. Haller just mentioned, we formed a new corporation to hold the trademarks of Scientology. Trademarks of Scientology, by the way, are the words, "Dianetics", "Scientology", the S and double triangle, the name "L. Ron Hubbard", the signature L. Ron Hubbard, the initials "LRH", the pointed cross, the Sea Org symbol - those are all registered trademarks, okay. Now where do we position RTC, Religious Technology Center. Its actual formal name is Religious Technology Center. It is a Church corporation, okay. 

It's up above. Why is it up above? It's UP above not because it's a management unit but because it owns the trademarks. It has authority over any echelon in Scientology that is delivering services under the marks. Okay, and this does not Just include down to the mission level. It will include the Field Auditors very shortly. It does include the Field Auditors now, we're about to license them. 

There is no more such thing as MOWW. It no longer exists. Every mission to an SMI mission. Just to take any confusion out of that. 

Another thing that's happening is that missions. Once before it was kind of loosey-goosey. Missions could be a sole proprietorship. You reported on something called the schedule C of your tax return or it could have been a partnership or something like that. 

From now on all missions will be corporations. There's very good reasons for this. A lot of you may know that you just recently received new corporate papers, let's see some nods, okay. These new corporate papers are designed to make the whole structure impregnable, especially as regards to the IRS. Have any of you read the religious language in these corporate papers? Okay. Before we came along and did this overhaul you couldn't tell whether you were dealing with a 7 Eleven store or Church of Scientology from corporate papers because the purposes as express in the corporate papers were purely commercial. One of the reasons that society doesn't understand us or hasn't understood us as well as they should have in the past is because haven't really communicated what we are along the proper lines. Well those corporate papers are the proper legal communication of what is this entity, a mission of the Church of Scientology. It's actually an incorporated Church. It's like any other Church and Scientology is aligned as a Church hierarchy as is almost every other successful religion is. There's so religion that has ever been successful on the basin of anarchy. They're all ecclesiastical hierarchies receiving their guidance from a central point. Okay, the central point to terms of ecclesiastical guidance in CSI. The protector of the religion is RTC. RTC is charged with the responsibility of seeing that Scientology is kept standard. You know, when you talk about trademark standards, it's very easy to know what's meant. It's what's written down in the scriptures. The scriptures being defined as the recorded and written words of L. Ron Hubbard with regard to the technology of Dianetics and Scientology and the organizations. The organizational tech as well as the auditing tech is included in the definition of the scriptures. 

Now RTC is a very formidable group of Sea Org members who have the toughness to see that the tech in standardly applied. LRH, seeing this now corporate structure, having a group of people in RTC that he had confidence in, donated the trademarks. Up to the point of May of this year it was always LRH who would step in and save the day to the trademark owner. Now he's entrusted this group of people to carry on that function and that's how the now corporate line-up is. 

I'm going to turn this over back over to Mr. Miscavige. 

AUDIENCE: (Clapping.) 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 



There's a couple of reasons we wanted you to know about that. One is so you saw where your mission fit into the entire corporate structure of the Church and number two is, so that you could see how the Church has been corporately reorganized and-that it really is impregnable. It will be around forever. The corporate structure assures Scientology being around for eternity. 

Next person I'm going to introduce to you is, Commander Steve Marlowe, and he is an Inspector General from the Religious Technology Center and he is going to brief you a little bit more on RTC and the function he is going to be doing. 

AUDIENCE: (Clapping.) 



CMDR. STEVE MARLOWE, INSPECTOR GENERAL RELIGIOUS TECHNOLOGY CENTER: 



Thank you. The gentlemen that have talked thus far have majorly given examples of out-tech. If you apply the tech non-standardly, you are subject to what could possibly be severe ramifications by the Religious Technology Center. If you are applying it standardly, you have the full support of the Religious Technology Center and the protection by the Religious Technology Center. Is that very clear? 

AUDIENCE: Yes. 



CMDR. STEVE MARLOWE: 



And it is not based on personalities, it is not based on politics. We are a religion and this religion is what is going to save mankind. Get the ideal 30 years from now, someone squirrels Scientology and starts calling it Scientology because there's a lot of money to be made, he says to himself before he falls asleep each night. Suddenly you have factions, schisms, all kinds of very horrible things -- they will never occur to this Church, never. They have not and they will not, the corporate structure that Mr. Spurlock has just shown you ensures that totally. The fact of the matter is you have a new breed of management in the Church. They're tough, they're ruthless they are on Source. They are people that you can look up to and know that they are going to be there and that they are going to make sure that we get this job done. They don't get muscled around by crazy loonies, they don't get muscled around by people who are squirrelling, none of that. On this team you're playing with the winning team, totally and utterly. We have salvaged the legal scene, we have salvaged the corporate scene, we have brought the Church together and that's what this management in doing. It's tough, it's ruthless, it's on Source, just like you are expected to be. 

Now quite aside from how are we going to apply "R3RA", you also have other technologies in scientology. Policy Letters. Policy Letters on how one runs organizations. This is also a subject where breach of trademarks can occur. It also gets into other Possible legal breaches. I'm sure you've read the paper in the last 6 months where various Japanese corporations were sneaking people into United States corporations and stealing computer designs, this sort of thing. That's called Industrial Espionage and Sabotage. Unfortunately some individuals thought it okay for this to happen within our Church. Let's say that you were the Publisher for a big magazine and one of your sales person gave your mailing list away to another magazine, what would you call that? I mean is that like share the wealth or what? No, it's a crime which will get one in jail. 

No way. That does not go down. It also in our case violates very strong Scientology policies. Rip-offs of orgs will not be tolerated, orgs do not supply anyone their mat ling list. The days of taking the Org's PES 0/0 out to dinner and casually nipping off 20 or 30 names is ended. Holding onto upper level students and preclears when they should be moving up the bridge, which is exactly what we're here for, are over. They are violations of long standing policy. You will be receiving more specific information regarding those sort of subjects. 

They enter into such criminal or civil charges as conversion, theft, not to mention Industrial Espionage and Sabotage which will get you 2 years in the pokey. 

In the years that we have been operating, many many times people have been labelled and declared suppressive, heads on pikes, conditions assigned, rights taken away from an ecclesiastical point of view. However, now such persons will Actually be prosecuted quite in addition to any Church justice procedures warranted when actual crimes, such as those mentioned above, are found. 

The fellow (Bob Thomas) who made a mish-mash of the Church had previously been declared Criminal. Canceled the declared are and then he even went to the Flagship. Back on lines again. Did you know that when Bob Thomas came to the Mission Holder Convention last year, he said one thing; "I'm here to ensure that everything about the Church's finances are in order, and see how I can get in on them!" He's a suppressive and he has never had the intention of forwarding our religion. But only his money motivated pockets. At times you bear about various factions outside the Church, you know what factions are? They're areas that splinter off under some sort of pretended "OL". Nattering about management ... That "they're big, bad meanies" or, "we don't like the direction they're giving us" or ya, ya, yip yap. Those days are over. Specific policy letters cover it. Discontent and malcontent. There are always ways to get your grievances handled. And those who ignore standard lines are always found to have overts of magnitude against those they natter about. 

Regardless, they're over because this management means business. There are ecclesiastical concerns, there are secular concerns. Violations will be prosecuted without a doubt. And we're just not here to threaten you or whatever. This is your salvation too. You just take a look at the viewpoint that someone would have behind bars looking out at the rest of Scientology. Not too sweet. We're.not going to get stepped on. 

If you're on our team you're on the winning team, on-Source, ruthless and tough. 

The Inspector General Network exists within RTC. They have tremendous information lines. They have resources that enable them to get down to the very lowest echelon of the field. And quite frankly things will get found out about. So it's a matter of applying the technology exactly, staying on the straight and narrow. Understanding what your purposes are as Scientologists and Mission Holders. If you know what your purpose is then you will be flying right. 

I just wanted to expound a bit on "dinging". Raise your hand if you've ever read an HCOB where L. Ron Hubbard uses the word "ding". (long pause) Of course not! There is no such thing as "dinging" or "de-dinging". NONE! If you follow those, you are subject to the same penalties that will apply to the originator. The only workable Technology is real Scientology. Not Kingsley's brand or anyone else's. 

If you follow the tech by L. Ron Hubbard exactly and standardly you will receive the protection of the Religious Technology Center by way of ensuring that squirrels are not encroaching upon your area or your spheres which can mean one hell of a lot. Okay? Thank you. 

AUDIENCE: (Clapping.) 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 



Thank you Mr. Marlowe. I hope that gave you some reality about RTC and the Inspector General Network. To recap on one point. The Inspector General Network will not only be assuring the 100% standard application of Dianetics and Scientology Technology, both Red on White and Green on White. But they will also be quite aware of any criminal actions which may go in within the Church from any sort of outside sources. Stealing an org's mailing list (a separate corporation) or bribing a staff member to give the list to you, or give your org prospects or org pcs and students is a crime in any court of the land. We are not outside the law and we are not a bunch of outlaws. It appears that persons thought that they could commit criminal acts and that they were outside the law that they were lucky because they would only be dealt with the sane Justice Procedures of the Church. Well, rip-offs of mailing lists and that sort are prosecutable in any criminal court, and 2 years behind bars is what criminals guilty of such acts have to look forward to. We have a planet to clear and the person interested in his own back pocket over and above the application of Scientology so as to save this planet will be dealt with severely and no one will have to worry any longer about our progress being impeded by that sort of person. The next person I want to introduce to you is Commander Norman Starkey. He is a veteran Sea Org member and will brief you in regards to some separate legal matters. Mr. Starkey. 



AUDIENCE: 

(Applause.) 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

How are you all doing? 



AUDIENCE: 

(All right, etc.) 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

You all know my name. There's a couple of names I don't know. What's your name with the beard? 



PERSON: 

Jim (inaudible). 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Where are you from? 



PERSON: 

Stevens Creek Mission. 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 



Ah, OK, good. And the other one. 



PERSON: 

(Says name.) 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Jim? 



PERSON: 

(Darcy.)



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Darcy. Where are you from? 



PERSON: 

Berkeley. 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Berkeley, okay, good. I just noticed You looked a little frowning most of the time here. Maybe you're unhappy about some of the things that have been said or a little bit in shock or something like that. 

We've been around for a long time and we certainly will be around for a long time. I'm going to need your total undivided attention for what I'm going to tell you 'cause it's good news. 

So why don't you all just stand up. 

Okay, turn around and say hello to the person behind you and shake their hand. 

AUDIENCE: 

(Laughter, talking.) 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

(Laughs.) Okay, find somebody next to you and shake their hand and say hello. 



AUDIENCE: 

(Hello, etc.) 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Okay, and another one. 



AUDIENCE: 

(Hi, hello, etc.) 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Okay, good. Touch a chair. Good. Touch the floor. (Sound of touching the floor.) Good, sit down. Ah, got a little bit more attention there. 



AUDIENCE: 

(Laughter.)



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Okay, I have good news for you. Put up your hands of those who were at the original Mission Holder's Convention where I also said something. Down in Clearwater. OK. 

At that time something was said about the legal scene. And I was soliciting some help to handle some of the damage claims suits which were brought against the Church and which named L. Ron Hubbard, as the Founder, named Church of Scientology of California and several others. At that time there were about 20 suits. But now that war is pretty much over, and the tide has definitely turned in our favor. I'm going to tell you a couple little specifies about it so you got reality on how it is. 

We now know the source of this. We now know exactly how it started. Investigators, competent attorneys and some honest people running the legal scene who knew what they were doing and were following LRH's technology have brought this about. We now know that originally a decision was made by some people to file suit in the name of Julie Christofferson in Portland, Oregon. It was a test case to see if they could get Scientology kicked out of the area. That ease was at first horribly lost in the State Court through mismanagement, poor counsel, bad briefing and incompetence in the GO Legal at that time. That resulted in a 2.3 million dollar Judgement awarded against the Church of Scientology. 

That made big headlines. Attorney Michael Flynn came onto the scene and felt there was money to be made out of the Church of Scientology. But he also had a public. He had a small "public" of ex-Scientologists who had been given outtech. Or not given the real tech at all. 

Now, when you tell somebody about Scientology and you tell them about the road to truth, you tell them about getting out of the trap and you tell them about the basics of the technology itself they understand it and they know that. That's why you're here and that's why people come in and start on Scientology. If you tell them that and you explain to them how the tech works and you explain to them what can be achieved and what can be gained in Scientology and then don't do that you ARC break, them. Correct? 



AUDIENCE: 

(Agreement.) 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Proportional to the amount of ARC or intention that existed in the first place. There were a lot of them out there and there are still some people out there due to out-tech or non livery of the technology which they were promised. They were told they could get this, they came in, they couldn't find it, they went out, they were upset. They wanted to get their money back. They were potential clients for Michael Flynn. 

Now we know Michael Flynn's plans because we do happen to have through having been exposed in the court, copies of an original handwritten plan on the destruction of Scientology. 

Basically this plan shows how Phase I was to file a Class Action suit. A Class Action suit is where one or more individuals represent a body of people or a class, right? Like for instance, somebody who owns a Pinto might file a suit as a Class Action suit representing all those who own Pintos. The gas tank is in an incorrect place in which case you don't have to have every single Pinto owner go into court. One or more people do that and then the judgement is rendered and then all those are in that same situation to reap the same benefits. Clear? 

His plan was to file a Class Action suit which he did, in Boston -- using Laviada Van Schaick and one or two others and they would represent the Class of these purported hundreds of thousands of ex-Scientologist who word "duped" into coming into a religion under false pretenses and who were in some way or other harassed money ripped off or whatever. These are the various allegations which he threw into the complaint. 

His plan was to do that and ask for a 200 million dollar damage claim, which he did. His plan was then to seek an attachment on the reserves of Scientology. An attachment is something you can do where you feel that there's a valid cause of action and you're going to seek damages in a judgement, then you can ask for an attachment or a court order to hold that money pending the judgement itself. 

So his idea was to tie up 200 million dollars, then to build up the Class Action suit through the media which he admits to having total control of (including a fellow named Methvin from the Reader's Digest who was totally in on this). Then to put out a series of articles announcing the fact that this law suit was there and solicit the writing of these articles called "The Sickness Spreads", etc., which is all a bunch of total lies. Then the plan was to solicit various clients from the article responses, telling them to write into Michael Flynn giving their name and address. Then to take those clients and instead of joining them in the Class Action suit, filing a diversity of lawsuits all around the country asking several million dollars damages in each suit so filed. 

Not only that but part of the Class Action suit requested governmental assistance to take the Church into receivership and to replace its Board of Directors! Right there in the original complaint. Asking for a new Board of Directors to be appointed and be taken into receivership! We do know that Attorney Michael Flynn is very good buddies with Dr. John Clark, the psychiatrist who gave testimony in the Christofferson case in Portland, plus Margaret Singer, another psychiatrist. 

Flynn's plan was then to create a diversity of law suits, filed around the country, asking for several million dollars. And then force the Church into a settlement posture because he would be forcing the Church to litigate these cases but they would have no financial reserves, cause the 200 million would be tied up. And once you force someone into one settlement, of course, it just brings about more. And all the while stirring up further clients by offering them that if they came in and gave testimony, they could get themselves a couple of million bucks. That was the scheme. 

A corporation was formed by Flynn called FAMCO (Flynn Associate Management Corporation) where shares were sold in order to raise funds on his behalf and to solicit attorneys around the country in this massive money making venture. And the shares would then pay dividends on this damages awarded from the various lawsuits. That's about as much of the plan that you need to know about. But it was a plan to wipe out and destroy Scientology. It was a plan to use the forum of the legal area to spread disaffection, bad news and seek bad press. So that was one angle of attack. And it was also a forum in which to try and tie up our finance and then drive us to bankruptcy. One of the claims in one of these cases was RICO (Racketeering Influenced and Corrupt Organization) which is what Attorney Flynn hoped very much to get, which would have given him not only triple damages but would've then forced us out of the protection of the First Amendment Clause (which entitles a religious entity to practice on its own and is not subject to outside intervention or any discussions within the courts as to what our beliefs, precepts, etc., are). 

So, now we had this Class Action suit which consisted of counts from fraud to intentional infliction of emotional distress, through violation of the Fair Labour Standards Act (by not paying Lavinda Van Schaick minimum wage standards for working in the Church), for promising her that she would be on the ship with Ron and then not doing so (as if it was some sort of an obligation to do within the Church), through Racketeering, Influenced and Corrupt Organization. 

A motion to dismiss was filed in that case based on the legal issues, not even the factual points, on the legal issues, which reduced that class action down to: no longer a class, our Founder no longer involved in that suit, Church of Scientology of California, no longer involved in that suit and from 14 counts down to 5. At which point Attorney Flynn decided, wow, I'm in trouble I better get this case to trial now. So he dropped 3 of them voluntarily and left only 2, and said he wanted to go to trial immediately on those 2. Of course we're not interested a losing that case. That case could've been settled out long time ago. We could've said; Okay, drop the Whole case, but we're not interested in doing that. 

We have this case because it is also a vehicle for a malicious prosecution and abuse of the process lawsuit against the plaintiffs once we win it. Also because we're right now filing what is called a motion for summary judgement which will receive from that judge a judicial statement that Scientology is a bona fide religion entitled to the protection of the free enterprise Clause. But Mr. Flynn is now fighting like crazy lo try and drop that other count and has made special application to the judge to please allow him to drop this Count because he will NOT, does NOT want Scientology declared as a religious entity. 

But, we did have in this Christofferson case the beginnings of this whole thing where this 2.3 million dollar judgement was rendered. It was taken up by us to the Appeal Court, and the 2.3 million judgement and the original loss in this suit was reversed, turning it into a resounding win for us. 

I'll quote you just a couple of things which are quite relevant from this Appeal Court decision. 

"We have determined that the record in this case establishes as a matter of law that Scientology is a religion, the jury should have been informed." That is now printed in a law distributed out from the state of Oregon. Court of Appeals is law, right? 



AUDIENCE: 

(Applause.)



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Okay, let's just breeze through a couple more. We will look at some other cases and wins we have had recently. First let's look at just how many wine we have had in this Vau Schaick case. I'll give you some statements from this thing, right? 

Now just from the state of Massachusetts: "Van Schaick's reliance on the conspiracy theory is based on nothing but speculation and conjecture on the essential issues of connecting each of the corporate defendants with acts or transactions within the forum state. She simply hopes 'Somehow and somewhere to find enough facts to create grounds for Jurisdiction' - " On this RICO claim this judge has stated: "The RICO claims must be dismissed. The Church of Scientology cannot at once be both the associated person and the enterprise. It is only a person or one associated with an enterprise. Not the enterprise itself. One can violate the provisions of the section." Couple more here: "Count 10 alleges that defendants have engaged in a systematic course of conduct." (That's Flynn's basic quote -- it's full of generalities and so forth - "engaged upon a systematic course of conduct".) The judge says: "Count 10 alleges the defendants have engaged a systematic course of conduct to disclose information received through auditing and that such a theme has caused Plaintiff severe emotional distress. Yet Count 10 alleges no specific disclosures and the only one the Plaintiff specifies is a letter to Plaintiff's attorney. 

" That's all that was actually found. With respect to Count 11, "Plaintiff alleges only that the Church exalted her to save her family and marital ties and to depend solely on the Church for emotional support. Neither of these alleged courses of conduct constitutes the kind of extreme or outrageous action which will support a claim for intentional infliction of emotional distress. They are simply similar to the demands for single minded loyalty and purpose that have characterized numerous religious, political, military and social movements over the ages." 

See what has happened here. 

(Now some of you might have had withholds and you might have been sitting in an out-ethics situation - which is why we're inviting you -and we will later on -- clean up your act. Because if you're sitting in an out-ethics situation yourself there's no way that you can be at cause. Because you're at effect of your own actions. And when you're at effect of something and you have to come up against an opposition, you're starting from effect, you're going to get wiped out. You might be able to start getting it going but in the end you're going to get wiped out.) 

So what we did, we just cleaned out all the outethicsness and put some competent people there and we started pulling the strings. 

Before, we were not getting the judicial decisions that we sought. And now we're getting them because we know who we are. And we know the position that we represent. And if you're coming from an honest viewpoint you can demand that. True? 



AUDIENCE: 

(True, yeah.) 



CMDR. (RA) NORMAN STARKEY: 

Couple, just one or two more. Okay. I could ramble on forever but there's a big wad of them there in all these different cases. 

What I want to just mention to you here now, was, some of the allegations. Now this thing came about, and you might have heard some of these allegations in some of these complaints right? And that Tonja Burden was saying that she was imprisoned at Flag and there was all these nasty things going on. 

Bill Franks was nah, neh, neh, neh, "CMO locked me up" and all that pack of lies. 

Okay. You get this complaint and it looks, ahh it looks terrible, it looks staggering, it's very badly (but cleverly) written. It is done in a way to try and convince some people to see that there was something valid here. And of course they would then use this to get into the forum of the press to get press articles and so forth. 

Okay, so how do we handle this, we just get the person in who was supposed to have said this, sit them down, put them under oath and then ask them the questions. While they're under oath. Or perhaps get an investigator through an attorney to find out some of these facts and see if they are true or if she's saying something to somebody else and saying -- I've really got these suckers -- you know! 

So here we go, here's a couple of examples: 

Tonja Burden, she claims that she was imprisoned and prevented from leaving the Church and had to sneak out without anyone seeing her. So we called in her uncle and got him into a deposition (which is simply an attorney, and the person we depose, and it's under oath and everything that they say is taken down in writing). 

In the deposition of Tonja's uncle, he tells the story of Tonja leaving very different by saying that he simply went to the Fort Harrison to pick her up. He went into the front of the Fort Harrison, met her in the lobby and they walked out the trout door together (Some chuckles from audience.) 

That's contrary facts, right? Must be a situation here. (Laughter from audience.) 

Jefferson, the 4 cases in Los Angeles: Peterson, Jefferson, Garrity, Lockwood. You probably know them, they were in the missions, they've been in the orgs, they've been around. 

One of them claims he couldn't play a better game of golf and so therefore it's a fraud because he was promised be could play a better game of golf. But I tell you that you're going to look in his pc folder and you're going to look at his personnel file and yolk find out that somewhere down the track this guy was making gains and he's got some glowing success stories and his graph was going up, so he was getting benefits from it. 

Somewhere down the lines, he went out ethic or maybe he shouldn't have been allowed on lines, so some out-tech-occurred at which point the guy started to go off the rails and became "anti-us"! 

In the complaint Thomas Jefferson claims that data from his auditing folder was disseminated and used against him. Big claim, right!? We go and get him into a deposition. In the deposition taken on 14 and 15 October 82 he said he did not feel anything from his auditing as disseminated or used against him. Yet it's there in his complaint! In the complaint Jefferson claims he was under severe emotional distress because of what it did to him, however in his deposition he said that he never had any periods of severe depression in his life and has no had any severe distress. 

In his complaint Jefferson claims Scientology intentionally lied to him to get him to pay money to the Church for courses and auditing In his deposition (taken under oath) he say throughout that the Church persons he dealt with regarding signing up for courses or auditing were sincere in their beliefs, that by having him take the courses or auditing he benefit personally and would increase his abilities. In the complaint Jefferson claim the Church engaged in "terror tactics" against him. In the deposition he flatly denies that there were any terror tactics ever used against him! 

Right. And it goes on for pages, and page after page after page after page that I'm not going to bother you with, but in other words, in brief, it's just a pack of lies. But that's what it in, it's just based on lies which we generated by some people outside but then there was a public in which to forward it. 

So those who have come to us now and been part of our side, great. We're trucking along. There have been a few who thought that they could and join what they thought was the winning team Michael Flynn. Brown McKee was one of them. He was down at the last Mission Holder's Convention, drunk, been drinking. Standing up and saying, "I'M BLOODY MAD ABOUT ALL THIS STUFF" you know and all these threatening accusation For sure this man has an out-ethics situation here. What do you know there was. He runs and says, Oh, I'm going to get rid of my mission and I'm turning into an org and so forth. Where is he now? He was working for Flynn! He will never, ever, ever and I promise you, for any life time, ever again got on any auditing or ever have a chance to get out of his trap. And those who are on OT 3 know what that means! That means dying and dying and dying and dying again. Forever, for eternity. We don't owe anybody Scientology Technology. But if he wants to try to stop the progress of the group, I personally, as well as all those here and others have the responsibility (which is a tremendous responsibility) to ensure that Scientology is here as a bridge for the entire humanity and this planet alone let along this universe as a way out, and we will take action in the defence of our religion. 

If anybody's going to try to stop that, and if I didn't stop them from trying to stop it, it would be an overt that I would be committing. And the rest of us. 

Which is why you'll find we are very firm on these matters. When I walked in here and gave an order to be done it was not complied with, that's the way things will get done. Tough. But that's the way it has to be done. No, because I want to be smart or big or anything like that, it's because the awareness of the responsibility which each and everyone of you have to share as well. 

If we are forced into taking action with legal, we will. Our religion means a lot to us and we will do all we can to ensure it is protected. 

Anyway, that's the good news. We are winning and this is the winning side. And thank you for those who have helped. 



AUDIENCE: 

(Applause.) 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 

Thank you Mr. Starkey. The next person that's going to be speaking is Commander Ray Mithoff. He is the new Senior C/S International and he's going to be speaking to you more on tech matters. 

Mr. Mithoff. 



AUDIENCE: 

(Applause.) 



CMDR. RAY MITHOFF, SENIOR CIS INTERNATIONAL: 

Hi. 



AUDIENCE: 

Hi. 



CMDR. RAY MITHOFF: 

Tonight you've heard a bit about this recent epidemic of this squirrel tech, it was largely from what I've found out so far, going on in missions, a number of missions, and it even spread to a few org staff. It really disgusted me when I found out. It's not just that one person went crazy and invented something, because as you've all seen in Keeping Scientology Working Policy Letter, LRH says that occasionally you'll have somebody who'll go nuts and try to invent new tech to wipe out Scientology. 

But I was particularly disgusted when I found out that other people and other starts, mission staffs in particular went along with this, thought it was great ... somehow got that tied into an alter-is of an LRH Policy Letter on Simon Bolivar and somehow got this all tied in (and mind you, this is not accidental, at all), tied this into bribery so that one can say that, "I'm going to flow power to you and that way ... that means sticking a bunch of money in somebody else's pocket you will then, of course, overlook any out-ethics you might be involved in." 

That is not, and has nothing whatsoever to do with the Policy Letter or does it have anything to do with tech. There's been a long term situation. I've been on tech lines for over 11 years. I know myself, personally, there's been a long term situation of, where orgs are regarded as these places where you're supposed to do standard tech but out in the field beyond orgs well, you can kind of get away with otter things. And, that attitude has got to change. It doesn't mean every mission is going to be made into an org or that every mission is supposed to act exactly like a Class IV org or Saint Hill or an AO but it does mean that when you do apply tech, even if it's an HQS course you're delivering or a HAS course, Success Through Communication, whatever it is you're delivering, it's got to be done standardly. 

The Policy Letter, Keeping Scientology Working, it does apply to missions. There is no statement on it anywhere that this only applies to Class IV orgs. It doesn't state that anywhere. You can work in a mission, you can work as a Field Auditor or Field Group, a Gung-Ho group, a Dianetic Counselling Group, even if it's just simply carrying around a Self Analysis book and grabbing somebody and running them on some straightwire to a time they felt good and they feel better. Great. It can still be done standardly. 

The attention here is as you've heard tonight on mentioning getting the scene going straight. The intention is to get it standard, not just in orgs (and believe me, it's getting stand in orgs too), but tonight I'm addressing mission staff; to get things standard in missions and get them operating on policy using HCOB tech and just not listening whatsoever to anybody whole coming along promising a better way through the use of squirrelling. Promising a different path, telling you it's Scientology when it really isn't and trying to get you to believe it and then if you don't believe it, putting money in your wallet to trying to make you think you now believe it. 

There have been some instances uncovered recently (you all may or may not know that I'm also Chairman of a Comm Ev that's going on), there've been some instances recently of people getting bribed and that's all part of this same "dinging" tech thing and I can assure you that I am not going to take any bribes, so anybody here who had any kind of ideas of sending me a present, money, new clothes, new car -- nope, I don't want it. 

Bribing somebody is solely and only au effort to get the person to take his attention off if your own withholds. That's all it is. If you're committing out-tech or, I mean, you can watch some gangster movie on TV where they bribe some guard at the border to look the other direction while they smuggle machine guns across or something like that. That's all that bribery is. There's nothing more to it. 

Money changes hands for an exchange and that - is ... in Scientology we use that commodity of exchange, the person pays money and they get service. Not ... the service rendered is Scientology and Dianetics technology, not looking the other way or being a nice guy and not turning in your buddy who is squirrelling and so on. 

If you don't understand what I'm saying you can read the Tech Volumes which cover, very clearly, that the Tech is to be kept pure, it's there to be used to make man free and to get better, increase awareness, increase abilities, it's not there to be knocked around, alter-is'd and smeared and then covered up with bribery. 

I wanted to mention, the thing of this "dinging". I've heard about some of these things and I've seen first hand reports of them, I've actually seen people who were messed around by this. Such things as students studying in a courseroom, you have all these students who have come to the mission, they've paid their money, they want to do a course, they're in the courseroom studying and on the Course Supervisor's desk there's this bell and this guy, every time he ... apparently every time the Supervisor (who must have been a complete psychotic), every time he dived into his own mental pictures and decided he was being suppressed or something would ring this bell, at which point some other idiots would come and drag some student out of the courseroom and take him into a closet and run some ridiculous bunch of commands on him and then tell him to go out and sell books or something like this. 

Now you all just stop and think, it LRH walked into that courseroom and saw that, what do you think he would do? 

I know a lot of you have been around many years and a lot of you have read an awful lot of stuff that Ron has written. Now what do you think he would do? 

You know that in policy, LRH has written in Policy Letters that, you're wearing that hat, his hat, for that post. Because bola bold every post there has been in the past. He's written all the policy and how to do these posts. So you're standing there in this courseroom and they're doing this and they're saying this is a Scientology courseroom. No-o-o it isn't. There is no resemblance between that and anything in any Scientology book, tape, PAB anywhere there's no resemblance to Scientology. 

The future can be either very bright or very bad. I know for me it's going to be very bright and for someone who's out there squirelling and trying to get other people's attention off of Scientology and onto something, just to fatten their own pocket or whatever that person's future is black. 

You hear Mr. Starkey mention a bit of how black it is. It is really black. It is so black I can't even describe it right now. I can't even find the words to describe how black that person's future is. In fact it s almost as black as the future of an FBI Age. I mean it is really black. The depth of the blackness and the length of time that that person will be in oblivion is just immeasurable. 

I'm not going to ... it's not any act of mine, that's going to make his life that miserable. But there is such a thing as infinity and you're in it whether you like it or not, as is pointed out in a recent LRH ED and good or bad you'll be in this future. And those who have tried to tear down Scientology. Oh, boy! 

I think the only thing lower would probably be an FBI Agent. But that person would be kind of like a ... kind of like this (knocks on desktop). So he's a little better off as he doesn't even know that he is a piece of wood. 

Like I said, the future is bright though. You've seen recently, I'm sure you all who get new issues, you've seen two new LRH HCOBs, C/S Series 115 and 116. Have you seen these? 



AUDIENCE: 

A couple of people say: "no". 



CMDR. RAY MITHOFF: 

115. Well you guys got to get the new issues that come out. And these are regards cleaning up some things that have been going on which are out-tech. There is a new rundown which is going to be released very shortly. I can't tell you anymore about it. 



AUDIENCE: 

(Chuckles.) 



CMDR. RAY MITHOFF: 

It'll be very, very exciting I do not know whether missions will be delivering it or not at this time. I really don't know. It's going to be very, very popular with staff and public. The research on it is incredible and very, very vast and a lot of work in going in on it. 

The upper OT levels, Solo NOTs, now OT 8, new OT 9, 10, 11 -- these levels are amazing. 

They are amazing beyond your belief. These things are all there and it's a very bright future. 

Those of you who see to it, for some reason or another to fall by the wayside and get caught up in squirrelling get into a thing of trying to tip-off pcs from orgs or downgrade tech or join up with squirrels. Jack Horner, that's another famous squirrel, I was thinking of. Join up with some squirrel like Jack Horner, try to audit some piece of tech that you've invented and call it Scientology or take a piece of Scientology that is Scientology tech and go out and try to sell it to somebody and call it something else, call it, you know, Whiz-Bangs or something. You do something like that I can assure you you will have no more certs, you won't even have the corner of your HAS Course cert. You won't even have the thumbtack to pin it on the wall. You won't have any certificates, you won't get any auditing and I can see to it that you won't. And you particularly won't get anymore OT levels, nothing, if you persist. Like I said, if someone here persists in squirrelling or getting others to squirrel or just standing there like this while your buddy is wrecking Scientology, just standing there (whistling) like that, which I consider just as gross. And if you all read the new 1982 Policy Letter called Knowledge Reports, you'll see what I mean. If you just stand right there and say, well, okay, let this guy wreck Scientology. From my post I can very much ensure that you will never, ever get anywhere near any Scientology book, meter, anything and I can request of persons in RTC to see to it that other measures are taken. But I can assure you that you will not have anymore certs whatsoever and anyone in this room right now who goes out and tries to do anything even vaguely resembling this "dinging" thing of ringing the bell in the courseroom or looking students in closets or ah, telling every single public person that walks in the door that they're PTS because they have money or something like this, anybody who gets into this thing and find out about it (and I will because of my comm lines are very, very far reaching right now) I can tell you you won't have anything left. Nothing. 

The good news though ... There is some good news here. And that is, if you all really jet with it, standard tech, apply your HCOBs the way they're written, got on with the show, get lots of pcs moved through the courses that you're delivering, flow them over to orgs, support your orgs, support standard tech, apply what's in the tech volumes, study your courses, when you have a courseroom you run it with a supervisor and chairs and tables you know. Picture of LRH on the wall, no; picture of a squirrel or something, picture of LRH, you have clay and checksheets and you run a regular course, teach a regular courseroom, you run it standardly -- if you do these things and they're very, very easy to do then I'll back you up totally, the entirety of this thing called CSI here, Church of Scientology International will back you up completely and so will RTC. You will have the full support of Flag, Management and technical execs all over the place who are working on getting programs done to upgrade application and get more auditors made, you'll benefit from all of these things. 

I will personally do whatever I can to help you, get you ... make sure you get more bulletins. Some of you haven't gotten these new bulletins I was mentioning. Make sure that all these things occur and that you have a really good time of it, that you make lots and lots of course completions and that you do lots and lots of auditing and training and make good money. I'll be totally willing to back you up on all these things. 

I do want you to know though that there is no fooling around now. There's no more bribery, let's just leave that to other planets, other civilizations, other countries, some other countries are still in this as well. No more of this kind of corruption and bribery no more squirrelling, nothing like this. Let just get standard Scientology being delivered and I'll back you up all the way. And I can assure you that I won't be the only one that will be pleased that you're delivering standard tech. 

Do I have everyone's agreement on this? 



AUDIENCE: 

Yes. 



CMDR. RAY MITHOFF: 

Good, thank you. 



AUDIENCE: 

(Applause.) 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 

Okay, the next person that's going to be speaking is Captain Marc Yager. He's the Commanding Officer of CMO International and he's going to be briefing you on organizations and missions and flowlines for the entire bridge of Scientology. Mr. Yager. 



AUDIENCE: 

(Applause.)



CAPT. MARC YAGER: 

Hello. Earlier, Warrant-Officer Spurlock showed you a corporate chart and I want to show you how the ecclesiastical lines of that chart work. Because in Scientology we have a flowline that runs up in terms of the bottom of the Bridge to the top of the Bridge. 

(Pulls out chalk board to show audience.) (See Chart 3.) 

Here at the top is the FBO, under that you have Advanced Orgs, Saint Hills, Class IV Orgs nd missions. You also have under that Field Auditors and under all this in the public. And what we have is a flowline where Field Auditors, missions and Class IV orgs as well, but starting at the bottom, get Scientology public in, they flow them up to the Class IV org where they will be trained as auditors or continue on the grade chart as pcs. 

From the Class IV Org, those public would go up to Saint Hills and get trained further so you have more expert technical personnel. They will also get more services, advanced services at the AO and eventually their upper levels, Solo NOTs and so forth at the FSO. 

So this works as a bridge and the lines go up through all these organizations like this ... Now, one of the key breakdowns that can occur is where one part of the flow line stops; if a Field Auditor holds onto its public, you've wiped out one line. If a mission holds onto its public, it s wiped out a line. If a Class IV Org does, it wipes out the line. The only organization that will have its public forever and ever and ever and ever is going to be the FSO as they will have the highest services. 

The object is: we have 4 billion people on this planet, more than enough for everyone to have plenty of public. There's no shortage. We have to push all these people up the bridge. Problem has been Missions hanging onto public and delivering them everything they could instead of moving them up the bridge. 

We're not going to get the planet clear if we just deliver them arbitrary services. We deliver the Grade Chart and with proper Bridge flowlines, we will actually get all these public, all 4 billion of them up the line. 

Now what goes with this, is, we have corporate command lines in management already shown to you which is the CSI and below that there are FOLOs and below CSI is also SMI International. 

One object of these various organization is to see that the flow UP the bridge is always maintained. And by keeping the flow going up, we will all make progress. So the flow is from Missions to Orgs to SHs and AOs to Flag. 

Now, at the previous Mission Holders Convention held at the end of '81, I know there were complaints about "bad management". Franks was one of the major concerned parties. Later we found new management, such as Barnes and Axcel complaining of management or advices on Missions being based on false data. Well, we investigated each of these persons and instances and the startling truth of the matter is that there were two common denominators. The complaints about Management operating on false data about the Missions turned out to be untrue. Factually - the only data management did have about Missions were from those themselves who were nattering! And secondly that the SAME persons nattering about Management were actually THE versions in management doing the actions they were nattering about! Quite a twist, but all very documented and true. 

A thorough investigation is currently ongoing by way of a comm-ev, and we are finding in every instance that natter about management being "bad" always comes back to the persons nattering being THE persons taking the actions which they have been nattering about. 

Franks himself was found to be operating solely on the orders of Alan Walters, who is about as squirrel as they come and who actually has developed his own technology. Quite squirrel. But - it certainly does explain the natter about those who really were trying to get the job done. Yes, they were quite a threat as they would cut off the bribes people like Barnes and Franks were getting. 

So the point is that you should know that these management structures at the top are clean, and their purpose is to see that this bridge flows. Sometimes that can get lost if you feel your communication is unanswered. Well, everybody in this group has to participate and be part of the group and take responsibility for it. If you don't take responsibility for it you're not being a true group member, and that's the way it is. 

SMI is being built back up with strong individuals that will back up missions and by that I mean see to it that you can apply standard tech and you have the LRH materials to hand and so on. Because that's what's going to make us go free. That's what's going to get the bridge to roll and the rest of CSI is there, the IMO is the WDC, the Executive Strata to see that the organization rolls. And as the machine roll it'll expand, it'll get bigger, more and more people will get into Scientology and we'll have the planet and that's the object. And that is where everyone should be putting they re attention. That in the intention, right? 

That's all I have. Thank-you. 



AUDIENCE: 

(Applause.) 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 

Thank you. It is quite interesting how we found out that those nattering about management were the management they themselves were nattering about And that in all instances, we found that the actions which they nattered about were always something they themselves originated. They were only nattering about themselves. 

Now many of you were there at the earlier Mission Holders convention at the end of last year. While Franks was scattering about how bad everything was and how he wanted to start running things his own way as the STANDARD way wasn't right, the audience was cheering him on. And yet the ideas he was forwarding were those of Alan Walter's. Alan Walters claims all sorts of stats but when these were investigated, they of course were found to be false and in actuality his only state are crashed orgs and missions wherever he goes. 

And even after all of this, we find that again, someone, like Wimbush, is inventing their own tech. And Howard Rower has Bill Franks working in his mission. 

Now look - the tech is there. And the ONLY workable Tech is STANDARD TECH. 

This squirrel tech and off-sourceness ends right here. Kingsley is declared and actions are going forward to get him criminally prosecuted for trademark violations. Howard Rower will be declared and also investigated for possible prosecution. These bribe days are over. These squirrel days are over. The tipoff days are over. There is a new corporate structure and standard flowlines exist for the entire bridge. And that is actually the good news. Because we are making it and we are winning. And the organization is formidable. And the only way anything will be getting lone these days is the standard way, and that is how we are going to clear this planet. 



AUDIENCE: 

Right on! (Yeah! etc.) 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 

Next person I'm going to introduce is the new Executive Director International. His name is Guillaume Lesevre and he used to be the CO of FOLO EU. As CO FOLO EU he had the biggest orgs in the world. He has real stats. And although.he's not your direct senior, he is senior, both corporately and ecclesiastically to missions. And he's going to be briefing you on what's needed from you in regards to International Strategic Planning and where the missions fit into that. Captain Lesevre. 

AUDIENCE: 

(Applause.) 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

Hi. 



AUDIENCE: 

Hi. 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

I've been building orgs and running orgs for the last 6 years. When I started in Europe there were 10 Claus IV orgs, there are now 34 Class IV Orgs. 

So honestly, I know what I'm talking about Now all the time I've been doing that there's one thing that struck me very strongly. One major situation that I've been running into ... the biggest block on the bridge and that is the flow from the mission to the nearest Class IV Org. 

Now this is a situation, this is a situation that I've noticed in Europe, it's even worse in the United States. Last week out of 83 or 84 missions, there were 15 people sent to an org. In one week! Now this is a situation I'm not asking you what's needed and wanted from me, right now. I'm going to tell you what's needed and wanted from you. Because I can tell you honestly I'm not talking in generalities, I've got experience, I was this afternoon in San Francisco Org, you know, and in 45 minutes I got 60 persons into that org myself. 

A lot of things have been happening that have been gone over by previous people have been speaking such as squirrelling. We have instances of missions selling Academy packages and things like that. 

I know of that in Europe, I know that if that has been happening in Europe it has been happening in the United States. But the main situation is that they don't send the public to the nearest Class IV Org. 

Sometimes they'll send them to FSO, but they won't send them to the nearest Class IV org because there "the tech is not good" or "our public is so upstat and the org is so dirty that we can't send them because afterwards we have to rehandle them." 

Any one of you ever heard that? Be honest. Tell the truth. I've heard that, I've heard for that for years. Now it's going to be handled. It's going to be finished. The flow up the bridge is from the missions to the nearest Class IV org and I mean the nearest one. 

Now if it ever comes to your mind or if anybody tells you you shouldn't do that "because it's a Class IV org, it's not good". It should be handled by higher management first, well you should write up your O/Ws as this is a justification. You wear your own hat, you take responsibility for your hat, you send people to the nearest Class IV Org. What do you get in exchange? You want to know what you get in exchange, I was told maybe you were wondering what you would then get personally. You get a Clear planet. That's what you would get. 

You have a hat to wear, I have a hat to wear. As a Commanding Officer for many years, one of the main things I've been dealing with is people not wearing their hat. You Mission Holders, you know what I'm talking about. Don't you? 

Now I'm asking you to wear your hat and send the people to the nearest Class IV Org. This way the bridge can flow. The other thing I'm asking you is to get out, reach out to the now public. That's your hat. That's why you're there. To get the new public into the mission, give them Book One auditing, sell them DMSMH not Ruth Minshull's books, not Peter Gillham's books as that's off-Source! That's not the way. You sell LRH books ONLY! Those other people are just trying to make money out of the L. Ron Hubbard's technology. 

You get those people in, you give them Book One auditing, introduce them to the basics of Dianetics and Scientology -- that's your hat. That's why you're there. 

That's all I care about. That's all I am interested in. And I repeat and stress the nearest Class IV org. That's your Class IV org. If you feel "it is too dirty, not clean enough", send more public in there. Take responsibility for it. 

It has always struck me, from the first day I have been in Scientology that people could criticize anything about Scientology or an organization. Why don't they come in and help? That's always amazed me. The same applies on the Third Dynamic. If we want to reach our purpose ... you see, we are all an organization, there are different corporations but this whole thing is one movement. We are a Third Dynamic handling the Fourth Dynamic. 

Now an organization is a group of people working together with a common purpose. But it's a group of people working in a coordinated way and organized way. Everyone wearing his hat. Not a mob! Somebody doing OP 4D over there, somebody selling Ruth Mishull book over there. Everybody doing what he thinks should really be done. Know-besting around. 

I'm talking to you like if I was talking to my own staff members as I've done for years. 

Now, I'm going to give some quotas of people you're going to have to send to the nearest Class IV org. 

Now, these quotas are very low. We're going to take that on a gradient. However if we meet those this week we're going to be at least 20 times, it's going to be 20 times more than what was produced last week. 

I'm just going to go down that list; give you the quotas of pcs and students to send to the nearest Class IV org. Those quotas by the way are going to be published, sent to all the missions, sent to all the orgs. I will make sure those orgs are on the phone to you and asking you where are all those people you're going to send this week? 

You give them the lower end of the bridge, auditing and then you send them onto the nearest Class IV org. Now if you send them to get their DCSI, they stay in that org. They don't come back into the mission they stay in the org and they carry on up that road. And then you don't cry because you don't have your public anymore. A mission or an org is not a club. It's not a selected club, selective club -- You go out in the street and get some more people in. 

We've got to clear the planet. We're not there to make a club. I know exactly what I'm talking about. I'm sure you do also. This is going to change now. It is a major situation. 

Now. Being a major situation it's stopping the progress of Scientology clearing the planet. Now, as you've heard, now is the time where we're going to count who is with us and who is against us. 

The missions are going to wear their hat. They'll be treated like any staff member, like LRH treats people that are wearing their hat. He backs them up all the way. Missions that don't, they'll be looked into. They'll be handled There will be a reason under it as why they don't do that. Some money things, whatever. Some personal interest. We have no time for that. I'm sorry if I'm not making a PR talk but personally, honestly I think this situation has to come to an end. It's been going too slow and we want to clear that planet while we still have the time. What do you guys think? 



AUDIENCE: 

(Yeah!) 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

Now, you see in orgs and per policy, per policy, the way we see if people are wearing their hats; the production is measured by statistics. This is covered in policy. Now the statistics of the missions I will be looking at to see if you wear your hat is: every week, the number of public and the number of pcs and students, every one of the missions are sending to their nearest Class IV org and the number of new people they start on their first service in the mission. 

I'm just going to read on. Boulder Mission, and those quota, by the way are to be met this week and they also valid for the week after. Afterwards we increase them. 

Boulder Mission - 4 pcs and students this week. 

Chico Mission - 8 

Colorado Springs - 4 

Denver - 10 

South Denver - 4 

Encanto - 2 

Fairbanks - 3 

Fresno - 4 

Honolulu - 4 

Houston - 4 

Omaha - 4 

Richardson - 6 

San Antonio - 4 

Salt Lake City - 4 

Sausalito - 4 

Stockton - 4 

Lynwood - 3 

Marin - 4 

Mid Peninsula - 4 

Monterey - 3 

Mountain View - 8 

Palo Alto - 20 

Riverside - 6 

Sacramento - 4 

Santa Cruz - 3 

Seattle - 4 

South Bay - 3 

South San Jose - 3 

Southwest - 16 

Stevens Creek - 16 

University Way - 8 

Westwood - 4 

Tucson - 4 

Reno/Tahoe/Golden Gate - 4 

Vista - 4 

Bellevue - 6 

Phoenix - 4 

Adams Avenue - 4 

Anaheim/Orange County - 8 

Berkeley - 8 

Buena Ventura - 4 

Canoga Park - 5 

East Bay 6 

Fremont 3 

Long Beach - 4 

Los Gatos - 4 

COSMOD Davis - 12 

COSMOD Portland - 12 

COSMOD Sacramento - 12 

COSMOD San Francisco - 12 

COSMOD Sheridan - 6 

That's it on West US missions. If we get that done this week that's 302 public to orgs, to your nearest orgs against, well, I still have the East US missions to go, here are the quotas for East US missions: 

Champaign - 6 

Chicago - 4 

CC Detroit - 6 

Flint - 4 

Highland Park - 8 

Milwaukee - 3 

Peoria - 4 

Arlington - 10 

Cambridge - 4 

Cleveland - 4 

Collingswood - 4 

Elmira - 6 

Fifth Ave - 6 

CC NY - 20 

New York - 10 

Washington, DC - 8 

Atlanta - 6 CC 

Clearwater - 6 

Coral Gables - 6 

Ft Lauderdale - 10 

Puerto Rico - 11 

That would make 146 from the East US missions this week to the nearest Class IV orgs and 302 students and pcs from the West US missions. 

I'll be looking at those stats. I'll know if you got what I mean and that's all I have to say for right now. 

If you get this quota met, you're going to get backup. You're going to get all the backup in the world. You don't, you won't get backup and a lot of other things as well. 

Thank you very much. 



AUDIENCE: 

(Applause.) 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 



One thing the Executive Director International went over that's needed from the missions is Book One auditing, as a major action from missions: Getting new public in and getting them on Book One. Aside from the quota or whatever that's what's needed. Book One auditing. That's the bottom of the bridge, lots of Book One auditing. Doesn't take a lot of resources to deliver it, you all know that. So, Book I is needed from missions and in a big way. 

Next person that's going to be speaking is Commander Wendell Reynolds. He is the International Finance Dictator. And he's also going to be talking about the promotion for this Book One Campaign and the upcoming Book One promotion. 

Mr. Reynolds. 



AUDIENCE: 

(Applause.) 



CMDR. WENDELL REYNOLDS, INTERNATIONAL FINANCE DICTATOR: 

All right now, collectively you guys are in some weird lower condition. By association if no other reason you have allowed the missions to go squirrel and I mean squirrel! Now. I don't know if you're aware of this but the finance Network has recently been beefed up and we have an FBO and Deputy FBO on post in just about every org on the planet. The Deputy FBO's job is to drive public in on the orgs and the FBO's job is to get those -public serviced. Now right now you guys are CI on my lines, maybe one exception in this room, but I doubt it because you guys are sitting on public, you're ripping off the orgs, you're doing all manner of crazy things. 

Now, we are going in on-the orgs and we're finding this stuff. The $250,000 that Stevens Creek has regged from people who had already gone Clear over the last few months - somebody's already paid for it and there are some more dues to be paid on that one. I'm not going to have this stuff. 

Now some of these guys you see standing around here are International Finance Police and their job is to go out and find this stuff and if you guys are guilty of it you've just had it! So, are we talking the same language here, now? 

Anybody have any doubts about this one? (Pause.) 

Okay. The old routine here was you got Scientology justice procedures applied to you when you did something wrong. Well you guys are a separate corporation from the Church and when you rip-off or steal from the org, or bribe people it's a corporate crime and you can be real sure that you're going to all end up in the slammer. 

Now, I figure that you guys owe these orgs, I don't know how many millions of dollars, how many hundreds of thousands of pcs from the rip-offs, collectively speaking. And I say collectively because you guys by association are taking on the condition that you failed to assign. And if you read the policy How To Assign Conditions you will see that the condition that you fail to assign you will take on. And there are people in this audience, right now, who are wholesale ripping off orgs. Anyone want to volunteer that they're doing it? Nobody here will volunteer? COSMOD San Francisco here? Are you COSMOD San Francisco? Is COSMOD San Francisco here? Is that you? Do you agree? I'm going to put you on the meter later on if you say no. 



SOMEONE IN AUDIENCE: 

Me? 



CMDR. WENDELL REYNOLDS, INTERNATIONAL FINANCE DICTATOR: 

No him. Okay. 

I want some dues paid on this and I don't want these public coming into these orgs on these quotas to be the guys you're giving back having ripped them off. These are new people. Anybody ripping off comes back just as they went off the lines. No ifs, ands or buts. No walking into the org, take the pc folders and take them up to the missions, none of that stuff. You guys are a flow up, not a flow down and not a holding action. 

Now, this convention is costing the Church money. You're all paying 75 bucks a head for the joy of listening to this whole thing so you get put into proper reality. You're all going to sign your 5% minimum CGI donation to this DMSMH Campaign. Do you realize if the missions paid for the campaign as a whole it would take you guys some 200 weeks of your current payment level? Four years. You could never afford to do it and yet just having in the phone book, "Dianetics" and "Scientology" is going to get you a bundle of public in. You're not getting more information cards from the orgs, nothing. 

You're gonna get Dianetics and Scientology is a household word. And even the top PR experts available to us, who've been planning this whole thing out with targets and so forth so this thing is going to fly. And if you look at it Battlefield Earth has been released on the same pattern as the early 1950s when LRH was a popular writer with DMSMH released right, right on the heels of it and that put it right on the best seller list. And right now Battlefield Earth is selling out and selling out and selling out again. So we got a tremendous popularity thing going and you guys are getting a gift at 5% of CGI -- it's a total gift. So if I hear one person in this room who is not coughing up 5% as a minimum you've got an investigation coming your way because you got other crimes in your mission. Questions on that? 

Do you guys have an unreality on the rip-offs that are going from orgs? Do you have some unreality about Academies being delivered in missions? Academy Levels? 

Any unreality about people who have gone Clear being kept or re-reged in the mission? There's one example of a person being reged for 52 intensives after going Clear in a mission. 

Do you have any idea about the penalties for taking public off the orgs' lines - it's $10,000 a head per policy. If you rip-off a staff member or have a staff member working in your mission at the same time he's employed by an org you pay for the entirety of his training processing plus a $2,000 fine. And that will all be enforced in addition on the mission in addition to any individual penalties leveled in a criminal nature. Is that all real clear? Okay. 

We're talking PT now. Whatever you had going in the past is whatever you had going in the past. Lines drawn right here and right now. You guys are going to all write up your O/Ws tonight before you leave and you'll get meter checked. And I want everybody straight -- on yourselves and anybody else that you know. And if you don't come clean and I find out something later on that P/L is enforced. You are guilty of anything that you didn't report on. Right per that P/L. We talk the same language? 



AUDIENCE: 

(Uh-huh.) 



CMDR. WENDELL REYNOLDS, INTERNATIONAL FINANCE DICTATOR: 

Any questions? Anyone want to leave? Okay. 

If we will pull this thing together and get all these nuts off the line and actually do Dianetics and Scientology you can go anyplace you want to go. Right now there is so much criminality floating through this mission network I don't want to hear about it. IF you come clean we'll work out some reparations for all the rip-offs that you've done in the past and straighten the record. If you don't want to come clean, forget it. If you've done stuff in the past and you come clean now we'll give you the benefit of the doubt. We'll assume that you weren't hatted or you were misdirected or something else. You don't come clean tonight and I find out something after this, man, you've had it. That's all I have to say. 



AUDIENCE: 

(Applause.)



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 

Just a recap on everybody, because that was actually the last speaker. As you basically see we have a new corporate structure, we have a new organization. There's flowlines. There's new management. The infiltration days are over, the bribe days are over, the anything-goes days are over. What goes is standard policy. What goes is people flowing through the bottom of the bridge up the bridge. What goes is no rip-offs. I was in San Francisco Org today and a Mission Holder from Seattle came in to get an org pc. Well that person's paying $10,000 and her mission status is being reviewed. Now I don't want to close down a bunch of missions. 

But I will tell you something -- somebody who's going to rip off orgs and not apply policy, then obviously they're not about to apply Scientology tech either. So therefore I don't trust them and we're better off without them. 

Just so you know where we stand. Now we can all get along easily if policy is applied. We're not talking about anything else. We're not giving any whimsical rules. Because of all out-ethics that's gone on in the last two years specific things like the Mission Holders "Mutiny". 

That's just not going to go on anymore. That hurts everybody and it's at an end. So we had to get real tough and we've gotten tough. Our organization will not be violated. Neither legally or ecclesiastically. 

Standard Tech, Standard Policy, that's the name of the game. And because we mean business we're going to go legal. We will prosecute. If you take a look at it any person who starts to take rip-offs, should've been getting people into the missions or into the orgs and by actually getting a lot of missions and orgs functioning and everybody would be prosperous. The rip-off artist makes everyone suffer and work harder. It's an everybody loses situation. So what we've done is set up everything so it's an everybody wins situation. The rules of the game are laid out. There's nothing else, there are no arbitraries. But as I stated, there will be no rip-offs or out-tech tolerated. Those are the rules. And they will be stuck to. 

There's no more "do whatever you want", I don't care as long as your stats are up. That's nuts. And in every case we investigated where these upatats were going on in the face of-out-tech and off-policy, we find that they were false stats. So apply policy, apply tech, apply the flowlines of the bridge and there's policy on that for missions, and we all win. Okay? 

Next thing is we have some MAAs over here they're going to pass out some paper -- as Mr. Reynolds pointed out, we're going to have O/W write-ups and the $75 collection to pay for this convention and Knowledge Reports. Standard Knowledge Reports. So right now is the time to come clean and get a fresh start. Everybody in agreement? 



AUDIENCE: 

Yup (agrees). 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 

Okay. Pass them out 

(Sounds of paper shuffling and talking in the audience.) 

(Break for O/W write-ups and Knowledge Reports.) 

(Recommencement of conference.) 



CMDR. WENDELL REYNOLDS: 

Now the procedure which we have worked out how to square the books on this whole thing is that we are going to record every point of flow from organizations into missions. And you will do that by returning to your missions and require O/W write ups and knowledge reports from all your staff to fully document all the points of inflow into the mission from orgs. And that will bit pcs, students, staff, mailing lists, people reged for mission services beyond the point they should have gone to a higher org, Academy levels, anything else which has been delivered in Violation of the intention of missions and that is intended to represent accurately the entire Overt on orgs of the mission since the day it started. And we are going to start with the COSMOD Missions and the Stevens Creek and we are going to send teams in who will be doing meter checks at the end of all the write-ups and verifying the estimation. 

Do you have a question on this, do you get what I am saying? 

(Person raises hand.) 



CMDR. WENDELL REYNOLDS: 

Yeah? 



PERSON: 

I don't quite understand what you mean about, I understand but I'm not quite getting the outflow, inflow into the missions from the org. 



CMDR. WENDELL REYNOLDS: 

Inflow to the mission from the orgs. 



PERSON: 

From the orgs. 



CMDR. WENDELL REYNOLDS: 

Yeah. The flow, the flow from missions is up the Bridge to orgs. OK. 

Everything which flows from the org down to the mission is an overt on the flow on the Bridge. 



PERSON: 

I got it. 



CMDR. WENDELL REYNOLDS: 

And that is essentially what we are addressing here. What we are trying to do is erase an engram which has been in place for some time and that is going to take more then just cleaning up your own universe. It's going to take some physical universe action. 



PERSON: 

Right. 



CMDR. WENDELL REYNOLDS: 

There's factually a liability condition that exists. And in some cases some of the missions it is going to appear perhaps insurmountable and yet you will find that by actually handling the overt you will then unleash the potential of the mission to start to flow up the Bridge. 

If we don't handle that, as an overt and as an engram we are going to be stuck with the wrong condition on the Bridge and it will not flow. 

So the intention is, all the backlog off the line. Clean the slate and once we've got the full estimation we will work out with the individual Mission Holder how that's going to be repaid to the orgs. Because in some cases it is going to be in the millions of dollars like COSMOD, it is going to be in the millions margin. 

Stevens Creek, we already know: it is 1/4 of a million over the last couple of months of people who were reged after they went Dianetic Clear. That is all overt. That's all going to get cleaned up. 

On the teams that will be going in; will be to verify by meter check the accuracy of what's going on and to do physical universe inspections of the actual records, the past files, the pc folders and so forth of the org. I mean I'm sorry for the mission. And we will get all that as straight as it can be gotten. And we will reorient these flows up the line. 

So that is the basic orientation. We will start with those two, which are the biggest chains and then we are going to go around the rest of the US and then we are going to go to the NON US. 

We are just going to end this whole game once and for good and even the score. And then from there, it is all up line. 

My postulate is that everybody comes fully clean, if you have mission staff. Like some of the Mission Holders said that they don't know what went on in the mission. Well that is inexcusable. You are still responsible for what went on there and it will be treated in that vein. 

So, you are to go back and find out from your staff what actually has been going on and the entirety of what has been going on all the way back to day one of the mission. I want to just clean that up. 

So we will send in some teams who are outside and won't have mutual rudiments with the mission to assist on the meter checks on that. And if you have staff that won't come clean they will be ordered to Flag for sec check either at the mission expense or at their own expense at preferential rates. And they will get a full sec check until the actual scene is broughten out. Brought out into the open. 

You will probably find that you have attracted certain staff who are there for the wrong reasons, who will have to be sorted out and that is just the way it goes. 

But that is the basic game plan and that is the basic way that we can win on this thing. 

So, do I have your agreement on that? 



AUDIENCE: 

YES. 



CMDR. WENDELL REYNOLDS: 

Okay. All your knowledge reports and so forth are to be sent to Int Finance Ethics Officer at Flag and you should keep a copy of everything in the mission so that when the mission comes in to do the verifications and meter checks and so forth they will have the raw data as well as having a full data bank at Flag. 

And I am sure we will get various and sundry things to be cleaned up and the intention he is to clean it up. 

We don't necessarily like to declare people or handle ethics except where it is necessary for the "greatest good for the greatest number of dynamics" in which case we do it wholeheartedly. 

And you can just tell your Mission staff and I am sure that you have got the message by now yourselves, that we are not goofing around. That this planet is a mud bowl and it is going to stay that way unless we fix it. And the determination I believe is appearing in this room to make that actually happen on the organizational pattern as laid out by LRH. 

So having your full support on that will be of assistance. If we don't have it it is going to be too bad for you. 

So go back and give that message to your Mission staff and let's get this thing straightened out and moving. 

What you say? 



AUDIENCE: 

YES!



CMDR. WENDELL REYNOLDS: 

Okay. Thank you. 



AUDIENCE: 

(Applause.)



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

All right. So you've got your quotas. You guys all written down your quotas. 



AUDIENCE: 

Yeah. 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

PCs and students to orgs. Very good. 

Now. Now you've got to double those quotas of now people you are going to start on services. Just take those quotas, double them for this week on people you are going to start in the mission for the first time on services. 

Because I tell you something. I've told it to you before, you are going to have to start to reaching out for the new public. 

All right. 

Now on those quotas, the public, the people you are going to send back to the orgs that belong there. You know. People are gotten there this year starting in the orgs that you are going to have to, this week, re-send back to the orgs. They don't count on those quotas. Is that clear? 



AUDIENCE: 

Yes. 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

The pcs and students that you are going to send those orgs have never seen them. All right. 

Now, reading some of these O/Ws, we see that we've got a whole bunch of cycles. You know. You've got a lot of cycles to handle now. To clean up that stuff. You know, Academy levels sold, ah people over-reged after Dianetic Clear and things like that. You are going to have to start to handle that tomorrow. Right away. 

You should, when you go back, you should make a list, you know, and write down all those cycles, to start cleaning them up and ending them. 

I mean, those teams that are going to come to the Missions, you know, your missions are going to be paying for it. 

Now if you start to handle your own scene, you know, fast, this week, you will be saving some money as well. 



CMDR. WENDELL REYNOLDS: 

The price for the missions coming in to do the verifications will be $15,000 a day. You can save yourselves a lot of time and expense if you just get your whole act together. You can either meter check your staff in advance if you want to whatever you want to do. So the missions can come in and just verify the whole thing and as much preps as you do is the faster it is going to happen. If they are there for a long time, it will be expensive. If they're not it won't be as expensive. They'll be paid at the start of each day that they are there. 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

Good. If I were you, I'd start getting going on that right tomorrow, okay? 



AUDIENCE: 

Yes. 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

The other thing I want to say is, I want to stress again -- this is the moment when we're going to find out who is with us and who is not with us. 

I can tell you something. I had not much troubles with missions in the past that in one country in Europe I forbad that there were any missions. It was forbidden in that country. That was Italy. Now that country is a country that is expanding the most, where Scientology expanded the fastest on the whole planet. 

No missions, not one. 

I'm not saying that there shouldn't be missions. That is just to show we don't owe anything to the world. We don't have to have anybody. Is that clear? 



AUDIENCE: 

Yes. 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

Okay. Now you have double quotas on the PCs and students that you are going to send to orgs of new people you are going to start on basic services, right? 

Now when you come back, I suggest definitely that you get rid of all those Ruth Minshull and Peter Gillham and other publications and you just get on LRH books. Just go down in your reception in your bookstore and just got those other books out of there. 

Because what do you want to do? You want to get on Source and you want to have a stand out intro line. Really stand out intro line. Now in order to do that, you got to get the projector. You got to show the LRH Film, like the Freedom Film and then you got to deliver your Book One auditing and train Book One auditors. 

That is what is needed and wanted. And that is how you are going to do it. 

All right. Now before you leave, outside they have this table with two persons from the Golden Era Studios and each one of you is going to get a projector. It is 2,000 dollars. Each one of you is going to get a projector. How many of you guys have got a projector in his mission now? 

Okay. Those that don't have a projector, get a projector before you leave from here. Then you are going to get the Freedom Film and you are going to start showing that. 

Okay. We are going to get that whole scene completely stand (stamped) out and on policy and on Source. Every single last bit of it. Okay? 



AUDIENCE: 

Right/Great.



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

Very good. Anyone of you been using such a thing called the Counsellor Ad? 



AUDIENCE: 

Yes. 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

Who has been using that? 



AUDIENCE: 

(Raise of hands.)



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

All right. That Ad shouldn't be used. Okay? It has been misused. And it is misleading. Okay? 

People come in. They come for a certain reason, and then they find out that is not what is being offered to them. Don't use that Ad. 

Getting standard new public procurement actions. You can Body routing. You distribute fliers. FSMs. Show them films, Intro Lectures, Book One auditing. Cancel that Ad now. Cancel it. It's no good. 

SMI will be giving you a new ad to put up. But in the meanwhile don't wait for it. Cancel that ad right now and get on all the other procurement actions. Okay? 



AUDIENCE: 

Okay/Yeah. 



CAPT. GUILLAUME LESEVRE: 

All right. 



AUDIENCE: 

(Applause.) 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 

Okay. The last two things. One is, I don't know, I guess you guys will be talking to other Mission Holders once you leave. Correct? 



AUDIENCE: 

Right. 



CMDR. DAVID MISCAVIGE: 

I believe all the Mission Holders in the US were called to come to this meeting and several didn't. You might want to just tell them one thing. 

Just a message. They will be getting the message anyway, but you will probably be quicker, I know how fast the rumor lines or the phone lines are. 

We have run across something recently whereby there's a little technique of make wrong when someone tries to put in ethics. It's actually a suppressive make wrong. 

It goes "If you put in ethics, we're going to crash our stats to show you that you can't put our ethics in and that is a wrong indication." 

Tell them we don't buy it. If it happens they will get a mission. A Sea Org mission to their mission. Okay? Just a little message. 

Last thing I wanted to mention is, now is the chance to straighten out everything. It really is a chance to start on a new road up, fresh. It is only going to happen with all these cycles which Mr. Reynolds and the ED Int spoke about and if you do that, you are on the winning team. We are winning legally. We are winning statistically. And Scientology is going up. 

I just want to let you know that because that is the plus point of it all. And we will win in the end. Okay? 



AUDIENCE: 

Right. 





�------------------------------------------------------------------------



�Robin Scott

Tape Briefing concerning the Facts surrounding his Arrest in Denmark



SHERIFF COURT, ABERDEEN 

SHERIFF BELL 

LETTERS OF REQUEST 



to examine a witness 

i.c. 



RELIGIOUS TECHNOLOGY CENTER Plaintiffs 

against 

ROBIN SCOTT and OTHERS Defendants 



Examination of Robin Scott by Mr. Watt 



[excerpts from the deposition] 



�p 76 

Question: "Did any of David Mayo, John Nelson, Harvey Haber, Dede Reisdorf, Jon Zegel, Vivian Zegel or anyone connected with the CNC, Santa Barbara, ever participate in the actual removal of any materials from the Advanced Organization in Denmark in December 1983?" 



Answer: "Absolutely not, they knew nothing about it and had nothing to do with it." 



p 110 



Question: "Were any of these people involved in the conspiracy to remove the documents from an Advanced Organization in Denmark?" 



Answer: "Well now, I have already explained that Morag Bellmaine, Ron Lawley, Steve Bisbey and to a lesser extent my wife, Adrienne Scott, were involved with me in the removal of the materials from the Church. I can categorically state that none of the other people knew anything about our plans or in any way had anything to do with this alleged conspiracy." 



Question: "On Page 29 of the document, you state that David Mayo is the prime target. What are your reasons for stating this and what other evidence do you have to substantiate this? 



Answer: "Well, I will try and be brief in my answer to this question, but I feel it is a very important question and it is very central to the whole dispute that we are all involved in. This particular Affidavit is perhaps the best evidence of the case that the Church is trying to make, not only against myself but against all the other people named here. This Affidavit was presented to my lawyer while I was in prison facing a possible four year sentence. I was in a foreign country, with my wife and children at home, without me. I was under, as you can imagine, a considerable amount of stress, confronted with an organization with millions of dollars of reserves stacked against me, and a stated policy of using legal procedure to harass, bankrupt and financially ruin anybody who dared to speak up against the management of the Church. I can substantiate all of these remarks. Now, what I want you to understand is the degree of duress that was placed on me at that time, and the deal was that if I was willing to sign this document, they would drop charges. The document itself is almost laughable in the ludicrousy of its allegations, that some of these people - some of them I have never even met - had been involved in my actions, is just ridiculous. 



"What the Church was trying to achieve with this document was two things. One was to try and incriminate David Mayo specifically. If you look at that Paragraph 20, you will see that he is a prime target, that they wanted him specifically named as somebody who I had given a pack of materials to. What they were basically trying to do with this Affidavit was put me under enormous amount of emotional pressure to sign, in effect, a pack of lies in order to get myself off the hook and to give the Church spurious evidence with which to try and harass and cause problems for the other people who had also had the integrity and moral courage to speak up against the activities of the Church. 



"Now, the reason why David Mayo is a specific target is that he is, of course, the most competent and highly-trained person probably in Scientology worldwide. He had the reputation, for many many years, as being Ron Hubbard's most trusted technical adviser, and he was the most highly qualified man. He had been in that position for many years until he was removed in very unpleasant circumstances. He then set up as an independent centre, as I did, and he posed a very serious threat to the Church, both in terms of the credibility of what he was doing, and in purely financial terms, because by setting up these independent centres, we, and David Mayo particularly, broke this fraudulent monopoly which the Church had exercised and with which it has extorted thousands of dollars from vulnerable people. So, the Church has been very very adamant and very very hard working in trying, basically, to nail David Mayo particularly, because he was their adversary who had the greatest credibility. I hope that answers your question. 



SHERIFF BELL: "Could I just have the question again, to see whether it has been answered. 



MR. WATT: The question was, on Page 29 of this document, you state that David Mayo is the prime target. What are your reasons for stating it and what other evidence do you have to substantiate this. 



SHERIFF BELL: "Thank you." 



EXAMINATION CONTINUED BY MR. WATT: "What terms did the representatives of the Church of Scientology offer you if you agreed to sign this document?" 



ROBIN SCOTT: "Well, it is very interesting to note that this was not the only time that the Church basically offered me or my associates some sort of deal in an attempt - in fact, I have been offered a deal within the last week, and it is probably the tenth or twelfth time I have been offered a similar sort of deal. Now, what they want from me is to sign an Affidavit similar to this one. Similar offers were made to my wife by a Private Investigator acting an behalf of the Church, that if we returned the materials, all charges against me would be dropped. Similarly, this was put to Ron Lawley, that if he returned the materials, I would be released from the prison in Denmark. Neither of those offers were honoured. This Affidavit, to answer the specific question, this Affidavit was presented to me under considerable duress, in prison, in the hope that I would sign this, thus incriminating all sorts of innocent people in crimes which they had nothing to do with, and that would save my bacon, they would then effect my release and drop the charges against me. Subsequently, the Church has on at least three or four, or maybe five occasions that I can recall, made a similar offer to me. They have threatened me with expensive litigation and legal proceedings in exchange for releasing me from this duress and they have asked me to sign these spurious Affidavits incriminating innocent people." 



Question: "Do I understand from that then that the terms offered you, if you signed that, were your release from custody in Denmark? 



Answer: "Yes." 



Question: Those were the terms?" 



Answer: "Yes." 



Question: "What consequences were stated if you did not sign the document?" 



Answer: "Well, the consequences were not specifically stated, but were implicit in their offer, that I would go, possibly, to jail for an unspecified amount of time, which obviously would cause me considerable distress and hardship, and to my family as well. Also, there was the implicit threat of continued expensive litigation against me, a private individual, by a very wealthy international organization. I knew fine well that the Church had several explicit policies which dictate that anybody who is opposed to the Church in the way I have been, should be hounded until bankrupted and ruined. So I knew fine well, by taking on the Church, that if I didn't accept this view with them, they would do everything to cripple me financially. 



Question: "What was your understanding of the purpose of this offer by the Church of Scientology?" 



Answer: "Well, my understanding was that what they really wanted was evidence that they could use in court, and the other people that you have mentioned, that you have asked me about, but specifically David Mayo. I have attempted - saw earlier a document where I attempted, on my own initiative, to reach an amicable settlement with the Church, and it became very clear to me that their purpose in making such offers was not in fact at all to effect a settlement. They don't want to settle. They merely want to string me along with the promise of getting off the hook and persuade me by these false promises to incriminate innocent people in crimes which they did not commit. So, what they really want is the dirt on other people. They don't genuinely and honestly want to settle, that is merely a false apparency." 



Question: "Did you sign the document?" 



Answer: "Of course not, it was laughable." 



Question: "The next question is, why not?" 



Answer: "Well, in the first place, it is completely untrue. I would have been perjuring myself if I had signed it. In the second place, I had no inclination to be intimidated by the Church and to capitulate. I was quite willing to go to prison if I had to. I was not about to compromise my own integrity in a misguided attempt to save my own bacon." 



Question: "Would you look please now at two documents each of which bear the identification Exhibit 120. Is one identified as A and one B? 



Answer: "They both seem to be numbered 120." 



Question: "I think one document, which appears to be a declaration by Adrienne Scott, is identified as No. 120A?" 



Answer: "That is correct." 



Question: "And the other appears to be a declaration by Gaye Allen and is identified as 120B?" 



Answer: "That is correct." 



Question: "Can you identify the document?" 



Answer: "Yes. Let us take Exhibit A first. This is a statement which was written in her own hand by my wife on the 22nd March 1984. It was witnessed by two people at Candacraig at that time. During the time that I was in prison, my wife was subject to a considerable degree of intimidation and harassment from the Church - - bearing in mind she was the mother of three small children, that her husband had just been imprisoned in a foreign country and she was obviously under considerable strain and stress. It simply lists out some of the dirty tricks that the Church used to try to put pressure on her in order to get their way. But the other is a document from a girl called Julie Allen, and I think this is a good example of the sort of dirty tricks that I have just been talking about. She has signed the Declaration, a statutory Declaration, in front of a solicitor in, I believe, East Grinstead in Sussex, on the 11th April 1984. It simply states that a man called Ian Hepplewhite had told her that the Church of Scientology had really nailed Robin Scott. He said that he had personally found out the name of Robin Scott's building society and had given that to a staff member in the Church. He said that the building society had been rung and told that Robin Scott was in jail in Holland and he would be in prison for at least two years and more like four years and would not be able to pay the mortgage. He said that the mortgage company was taking back the property. Apart from the fact that Ian Hepplewhite actually phoned the wrong building society, this report is extremely accurate. But, it does give the court, I think, a good taste of the sort of tricks that the Church of Scientology used in trying to intimidate and harass individuals who speak out against it. My wife, of course, will be able to provide you with first-hand details of several other incidents that occurred during that time, and subsequently." 



Question: "The next one is, to the best of your knowledge, what were the circumstances leading up to the writing of these documents?" 



Answer: "Well, I think I have largely answered that and I suggest, really it would be better for my wife to elaborate on this particular aspect of the case, because I feel it is a very important aspect of the case and it should not be neglected by the court." 



Question: "What reasons did the Church give you to offer you leniency in exchange for implicating David Mayo?" 



Answer: "Well, there has been a consistent thread in the approaches I have received from the Church. The Affidavit I received while I was in prison was only the first such approach from the Church. I was subsequently approached in 1985 on several occasions by a man called Andy Hutton and a Kurt Weiland whom I have already mentioned. They were acting on behalf of the Church. They approached me. Later, Kurt Weiland and Jessie Prince whom I have already mentioned, contacted me on two occasions during 1985. I have subsequently been approached this year, through my solicitors, by Mr. Moffat, who is present today, I believe with yet another supposed offer of settlement. So, I think that makes at least five or six occasions on which I have been approached by the Church with an offer of leniency in exchange for implicating David Mayo. I think it is important for me to try and describe the actual contents of the Church's approaches, because what is stressed in all of my meetings with representatives from the Church is that the Church is an immensely wealthy organization which is capable of sustaining prolonged litigation against an individual. I mean, I currently have no less than, I think there are six lawsuits against me, which the Church has brought against me in different countries. I am defending six lawsuits around the world. The argument that the Church uses is to insinuate that if I don't agree to their terms then they will continue with this expensive litigation, and the implication is that, of course, as a private individual, I am quite unable to sustain that level of litigation, and they will ruin me. When I bear in mind that the stated policy of the Church is to bankrupt anybody who speaks against it, then, to answer your specific questions, the real reasons the Church gives to offer me leniency is simply so that they can frighten me into implicating David Mayo in something that he never did. The reasons that they suggest for my accepting their offer is that it makes good sense financially for me to get myself off the hook at David Mayo's expense. That is, in essence, shall we say, the undercurrent of all their approaches." 



Question: "Did you ever meet, or talk with Mr. Ingram or anyone else from his agency, and if so, when, and what was said?" 



Answer: "I have never talked to Mr. Ingram. I believe that he approached my wife on several occasions while I was in Denmark, and you would have to find out from her what was said at that time... 
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EXAMINATION CONTINUED BY MR. WATT: Did you have personal knowledge of anyone else who has been approached with any offers by the Church if they would implicate David Mayo in the taking or receipt of documents from the Church of Scientology in Denmark -- 



BY THE COURT: "Personal knowledge? - Yes, Mr. Ron Lawley, I know, has been approached with a similar offer and also, I believe, Steve Bisbey." 



Question: "Do you know from them personally?" - 



Answer: "Yes, from th
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Free Spirit



The Nordenholz books can be ordered from The Free Spirit Journal, 



P.O. Box 6905, 

San Rafael, 

CA 94903, USA. 



Send $18 (U.S.) for each book, plus $6 shipping and handling for the first book and $4 for each additional book. 

Please specify German or English version, or both! And make sure we get a proper legible shipping address. 

[Include this only If ad is not restricted to U.S.:] Checks must be written on a bank with a U.S. address. 

You may also use your Visa or Mastercard. Phone (800)799-3733 or (415)492-0728, or fax (415)4549409. Give us the card number, expiration date, and the name of cardholder as it shows on the card. 
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The Free Spirit Journal is a quarterly magazine which articles by (and ads for) a number of very effective alternative practitioners who use various aspects of clearing technology and operate independently. Some are "standard, " while others are much more innovative. 

The Free Spirit Journal is the original forum for "independents" to find out about new tech, legal issues, etc. We have been in publication for over ten years! 

Moreover, a lot of our subscribers are now people who, though interested in applying the tech to their own lives and practices, have never been involved with the C of $. That makes The Free Spirit a great place for established practitioners to connect with brand new people, as well as ones who are more familiar with the tech. 

If you are only familiar with older versions of The Free Spirit, you may be impressed by its more recent direction and focus. Besides new technical developments, we also have articles on related items of interest like firewalking, Filipino psychic surgery, and other healing modes that seem to work for some people, that we as auditors might be able to learn from. Also, in addition to technical articles and essays, there are fiction, poetry, cartoons and classified ads! 

Subscriptions cost $20 for 1 year or $35 for 2 years. (That's if you're in the U.S. Foreign subscriptions are $30 U.S. for 1 year or $55 for 2 years-that covers airmail delivery anywhere.) To subscribe, send your check to: 



The Free Spirit Journal

P.O. Box 6905

San Rafael, CA 94903 



[Foreign checks must be drawn on a bank with a U.S. address.] 

We also take phone and fax orders via Mastercard and Visa. 



Very best,

Hank Levin, Editor 
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Welcome To International Viewpoints!





The Magazine's aim:



In 1934 the book Scientologie by A. Nordenholz was published. In the middle of the twentieth century the subject of Scientology was greatly expanded as a philosophy and technology by L. Ron Hubbard and a big band of helpers. This band coalesced into the Church of Scientology, which became a little secretive, restrictive, expensive and slightly destructive. From 1982 on, many left or were thrown out of that church and continue to use and develop the philosophy and technology.

It is this large subject that International Viewpoints deals with, and it is our aim to promote communication within this field. We are independent of any groups (sect). 



Articles, Lists, Addresses, Links and more links.



•Articles from the first issue of IVy can be viewed here.



•Here you will find a Review of the book "Excalibur Revisited".



•Click here to read about The Video Project and The Consultant Series.



•List of Contents of all Issues to date: By Author



•List of Contents of all Issues to date: By Article Title.



•Links to Other Sites! Some of them VERY interesting.



•Do you understand Norwegian? Then look at Tron's HomePage



Have you ever had Scientology Experience?

Do you want someone to discuss this with?

Then take a look here!. 



If you want to contact the editor, then mail him!



Antony Phillips

ant@dk-online.dk



for subscription details, enquiries and information

e-mail: IVy@vais.net



This page last updated Feb. 97. 
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An open letter to all Scientologists

SEPT 29 1983



�

All of you have witnessed a time of much enturbulation and pain. Some more than others, but the last two years have been very difficult ones for all of us, not only in Spain, but throughout the whole world.

The occurrences of these last years are now clear to us, and we know the reason for this enturbulation. Although there are a few points which are not completely clear, what is totally clear is that the Founder of Scientology is not on the lines of the old Church of Scientology, and that the directors have been acting in a very suppressive manner in their use of the tech and the policy.

Lately, the top management of that organization has surpassed itself in its slanderous tactics used against those Execs, Scientologists and OT's who are-loyal to LRH and to his family, reaching the extreme of vomiting out an issue of Black PR and lies ,across the entire world slandering the Senior C/S International, David Mayo, who not only was Ron's NOTs auditor, but was also chosen by Ron to wear his tech hats for the next 20 to 25 years. This occurred after a group of executives from the CMO begged David to return to the old church, asking him what they would have to do in order that he return to their lines. As an answer, David told them that they would have to mend their ways. Apparently, they were not ready to do this. The really amusing part in this little story is the reason behind their desire to make peace with David Mayo. But this will be dealt with a little later.

During the last two years or more, the top management of the old church has written many pages of Black PR with the sole purpose of slandering those persons who had been trained directly by LRH, or who have worked hand in hand with LRH and who are faithful to the purpose of maintaining the tech pure and to the purposes of Scientology. They have excommunicated hundreds of persons who could have posed a danger to them in their power push and ultimately, to their suppressive takeover of the control of the church.

During this time, investigations have been made to obtain the data about the true sequence of events, since it is not possible for OT's to take action if they are in doubt as to the reason for or origin of the enturbulation within the church.

These investigations have revealed that apparently the old church of Scientology is being controlled by three persons, whose names are Pat Broker, Ann Broker, and David Miscavige (although it is quite clear that the malice comes from a source of great malign power which is behind them, covertly directing the operation of the destruction of the church). These persons are guilty of the dissemination of entheta reports and out tech to Scientologists across the planet, using the established Issue Authority line to do so and signing their literary creations with the name of LRH, whose name and signature have been copyrighted through RTC, giving the appearance of legality to their emissions.

This made most Scientologists unsure whether or not Ron could be behind the corruption of the tech, and behind the suppressive actions of the top management. And, with the creation of this doubt came the confusion and inaction of the staff of the various organizations throughout the world. Clearly, the application of force which was used against those who gave voice to their doubts also helped in precipitating the fall of the church. But the doubt created by the use of the name and signature of the Founder stopped many possible actions which could have been taken to prevent this great loss of which we all now partake. This diabolical tactic prevented those who were already falsely declared as well as those who, upon seeing the insanity in the orgs, left of their own volition, from taking any corrective action against the cancer which had invaded Scientology.

Naturally, when a Scientologist sees that the organization to which he belongs no longer deserves his support, he is going to consider that he has no other alternatives than to either contiue under protest, or to leave Scientology forever. If he is a tech person, he might possibly seek refuge in the tech division, because of course, the tech was always sane, even though the management wasn't. Now we can say that this is no longer the case. The tech has been deliberately altered, and it is no longer possible to hide oneself from this fact. It is very similar to the Black Panther mechanism. Closing your eyes and saying that it is not there is just no longer possible.

In fact, the majority of the staff of organizations are not at all happy with the way they have been forced to act without ARC or loyalties. And they are not at all in agreement with the new bulletins and policies emitted by RTC during the last two years in LRH's name and which are a perversion of Ron's intentions and of Ron's tech. But, up until now they didn't believe that there was any alternative. They are worried about the loss of their bridge. They are threatened with this loss daily. They are afraid of being declared and of being expelled for all of their future lives (a new tactic used by RTC).

Unfortunately, no one ever reached the state of OT in an environment in the tone level of fear. An OT cannot be OT and be in a tone level of fear either. Therefore, these poor people will never reach OT. One becomes OT by becoming more and more self-determined. I don't recall of any OT level in which one learns to obey as an end phenomenon of that level. And today, if one does not obey completely, he doesn't last as staff, or as a public.

There exists inherent in the structure and concept of the organization of Scientology the ability to correct itself. This is due to the nature of the product of Scientology. And it is the last qual point of the organization. During the years when all was well (when Ron was really on the lines), a good quantity of ethical OTs were produced. Their purpose is to bring about the clearing of the planet. And more. But recently the old church has committed its last and most devastating error. This error was the expulsion of its own Div 5. And they have replaced it with someone who follows RTC's orders without Q & A, and thereby they have inverted the scale of importances within the church. They have put their desire for power ABOVE the INTEGRITY OF THE TECH. A fatal error! Without qual, it is no longer possible that the old church regain its sanity, nor that it regain its life. The quantity of Theta which has been lost and enturbulated has been too excessive, and the body dies. This is made clearer each day, with more and more use of hate, lies, the violation of the rights of the church members, and the robbery of those few who still continue on lines.

By expelling David Mayo, whose knowledge of the tech was the last hope for the old church, they have not only expelled their qual division, but they have also lost the threat which they used against everyone as a method of control. They lost the bridge.

Yes, the great fools, in their lust for destruction, have declared the very person to whom LRH entrusted the complete bridge, the very person who worked together with Ron in the preparation of the bridge. And they lost with him the 15 levels of OT above OT VIII.



THE ALTERNATIVE

OPERATION PHOENIX

A few weeks ago the solution to this problem came to Spain in the form of a legendary bird. The Phoenix, which for centuries has been 'the symbol of resurrection, was figuratively reborn in a grand alternative for all Scientologists throughout the world. The Theta of the old church has exteriorized from the moribund body and has taken new form in OPERATION PHOENIX.



OT CENTRAL COMMITTEE WW

Originated and backed by the OT CENTRAL COMMITTEE WW, this world wide coordinated operation has brought to all Scientologists a new hope for their future and the future of the planet. With the technical leadership of David Mayo, Senior C/S International, the sanity and the true purposes of Scientology are once again obtainable by those persons who desire them.

The OT CENTRAL COMMITTEE WW was created by LRH and operates under policy governing OT's in accordance with the following policy letters:



1.HCOPL 5 FEB 1958 New Charters and Contracts 2.HCOPL 30 SEPT 1966 OT Regulations 3.HCOPL 10 NOV 1966 OT Personnel 4.HCOPL 7 DEC 1966 Office of LRH - OT Activities 5.HCOPL 11 AUG 1967 OT Central Committee 6.HCOPL 28 JAN 1968 OT WW Liaison Unit - OT Cent Comm 7.HCOPL 30 NOV 1968 OT Central Committee 8.The Code of Honor 



The post of Chairman of the OT CENTRAL COMMITTEE WW is held by Captain Bill Robertson RA, Second Deputy Commodore, who, in the absence of the Founder, will hold this post for life.



GENERAL AMNESTY

With the issue of OPERATION PHOENIX a GENERAL AMNESTY is hereby extended to all Scientologists throughout the world who have been falsely declared as suppressive persons acting against the purposes of Scientology and the future of the planet. This AMNESTY is also extended to those who have been or are still being duped by the suppressive top management of the old church, with their lies that Ron is on their lines.

These lies have caused incalculable harm to the good people who form the body of the organizations of Dianetics and Scientology throughout the world. People whose sole purpose has been to help mankind achieve a better life and a brighter future. They have found themselves being utilized and degraded by a very few people who are in control of the command lines of their organizations, and they have been forced into committing grave injustices to their comrades.

This GENERAL AMNESTY will give them the opportunity to reevaluate their actions and their loyalties. It will give them the opportunity to reaffirm newly the CODE OF HONOR and the opportunity to put in their own ethics and to return to themselves their own integrity.



TOTAL FREEDOM

Many years ago, Ron wrote a poem which all of you can read in the first page of Volume I of the Tech Volumes. It makes a good contrast with the entheta which RTC puts out in his name. And it is quite to the point.





"I'll not always be here on guard.

The stars twinkle in the Milky Way

And the wind sighs for songs

Across the empty fields of a planet

A galaxy away.

You won't always be here. But before you go,

Whisper this to your sons And their sons "The work was free.

Keep it so."

L. Ron Hubbard





We invite all Scientologists to reflect on FREEDOM. That is what Scientology is all about. To reach TOTAL FREEDOM is the purpose of the tech, and the road to OT is that very same road to FREEDOM.

With this Executive Directive, we return to you the freedom to use Scientology towards the freeing of all humanity. The Tech is there to use. The worst thing you could do is to permit someone to convince you that you can't use, or shouldn't use the Tech.

You also have the freedom to use ARC and to communicate freely with others. The worst thing you could permit is that another cut your Theta lines under the pretext of following that Tech. This suppressive action in the name of the Tech is the most evil action that one could do.

Cut entheta lines. If you drop an entheta line, nothing will happen to you. If you cut Theta lines, you get an explosion. The explosion of Operation Phoenix is an example. An explosion of Theta that will be heard across the entire planet.

The OT CENTRAL COMMITTEE WW invites you to communicate to accept this amnesty whether you are a beginning Scientologist, or you are an OT and eligible for OT PROJECTS.

Send all communications to:

Capt. Bill Robertson RA

Planetary OT Projects Coordinator

Lista de Correos

Mostoles, Madrid

Spain

Deputy Chaiman

OT CENTRAL COMMITTEE WW
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A DEBRIEF by CAPT. W. B. Robertson RA, Sector 9



to



John Caban of Sector 11





May, 1982





TRANSCRIPT



�

Hello John,

This is Captain Bill.

I've decided to send you a tape in a sort of a whole debrief of all the stuff that occurred since 1966 up to P.T. in 1982, to try and give you the data in case you may need it. Because, as you can see, anybody, that tries to get this data applied, gets shot pretty bad, but if you don't know the data even worse can happen to you. 

So this is sort of a background to all the stuff that we talked about and that you see in the States. And this is what's happening and what's behind it and as long as the Church carries on like this they are going to end up in the arms of the Government. And unless these guys get together and get over their fears and get over their Q & A, it will happen and we won't be able to pull off Ron's Plan for this Planet.

So I want the big Thetans, the guys that can do things, the guys that can get things done, the OTs to really understand what's happening. 

So I'll start off and give you the sequence of events. Actually you can go back to 1950 if you want and listen to what the boss has to say about the...it's in the Tech Volumes, it's in the Tech, it's in the Policy Letters: about the various Government Agencies, and Psychiatry and the Doctor Organizations and your Special Interest Groups and your World Bankers and all of that. But the real story where I got into it actually starts around when I went to Saint Hill in '65. 

I was doing the Briefing Course there and it was all going along fine. LRH was visible, living there at Saint Hill. His family was with him. They were all very happy. The kids would play out in the yard every day and Mary Sue was visible, living right there at Saint Hill. And it was one beautiful place to be, and we were all very happy on the Briefing Course.

LRH was lecturing once a week and giving the lectures to the Briefing Course in person. He was also playing little OT games and putting different-colored energy fields around his body. And everybody was quite pleased and very anticipatory of the OT levels so that they could also share in these beautiful manifestations and abilities. So, it was all a very pro-survival and on-purpose activity. 

So, when I finished the Briefing Course, I decided to become a Class VII; stay there at Saint Hill and become a Class VII, which I did. And in 1966, while I was doing that, I was also helping him design some of the foundations of the Castle and that was my first taste of what happens when Special Interest Groups get into power, and try to cover up something. 

The foundation job, that I was on, was for the new Castle wings and I'd found out the guy who had - named Ron Bonwick, who used to be LRH's chauffeur and general know-it-all handyman, (who was actually a plant from the East Grinstead Newspaper and sold them stories about LRH and Saint Hill, as I was told by LRH later) - he had designed this foundation with bricks and rubble and everything, it was designed so that it had no reinforcement, and the Castle would slide down the field if it was built that way and there would be cracks in the walls and everything. I put a reinforced foundation design in, and started building that while LRH was in Rhodesia. 

This was around '66, in the summer. And I was working happily away and the next thing you know, there was a Comm-Ev called.

It had something to do with a telex they received from LRH to investigate Saint Hill and find out what was happening on the finance lines because their stats were down. Now, that was the org stats. It had nothing to do with Estates, because Estates stats were up. We had been completing all of the LRH orders one by one. But the Comm-Ev wasn't even aimed at Estates, because the people who were actually causing the stats to go down were people like Ron Bonwick, Reg Sharpe and a couple of other people on the Exec Council that didn't actually know their ass from a hole in the ground. 

And, as LRH was away, they were just sort of running things into the ground. I think Otto Roos was one of these people at the time or he was just Qual Sec at the time. Anyway, this Comm-Ev shot me and my Org Officer and we went through our A to E and came back, you know, and wrote up our overts and all that stuff. We sort of didn't know what to do, we were just declared one day and that was it. We didn't ever have a chance to have a review or say anything in our defense. 

Now, there was a couple of committee meetings, where they assured us that everything was alright and there was nothing wrong, so we didn't have anything to defend, you know? But then the order came out and they just shot us. So I had a bad experience with that and when I came back I went back into interning. 

I was only out for a couple of weeks, but I came back and they needed auditors. They saw I was on my Class VII Course. At that same time, however, they had also invalidated my foundation design and they left the reinforcement out of it and when the guys who took over built the thing, they left the reinforcement out and walls did crack and for many years it was believed that it was my fault. Until I finally talked to Mary Sue one time and told her the story and she said, "Oh, my goodness!", and "Everybody was blaming you and really you were the guy who had tried to make it right," and I said, "That's right." And she said, "Then it was these other guys that didn't listen to you, that were the people responsible for that thing cracking later." I said, "That's right". I am a trained Civil Engineer and I know what the hell I'm doing with these things. 

And one of the guys that didn't listen was a guy named Herbie Parkhouse. And although he was a good Scientologist he just won't listen sometimes. He has his own ideas about things and he didn't know anything about Estates. He used to come and ask me things, but then he wouldn't listen to me, really. And he would just listen to what he thought. But if he didn't know something, he would come and ask and try and carry on. He was trying to oversee the Estates stuff after I was back into auditing. 

Anyway, that's the story about how that Castle thing happened. I just wanted to clear that because there's an example of Special Interest Groups and people that think they know best, causing something that is a bad effect. 

Anyway, when LRH came back from Rhodesia, he straightened it out and got a Comm-Ev on the right people. And he also gave a debrief of his Rhodesia trip on a tape, that you can hear. It's in 1966, I think, around August, and he tells about the Special Interest Groups down there that failed to renew his passport when he was getting a little too much political power going down there and was trying to get Rhodesia going into one man - one vote, so that blacks could have a vote. And that wasn't obtained since they knocked him out of there. 

It was finally obtained though. His postulate did come out on that, and now it's called Zimbabwe, and they do have one man - one vote. And they have all black rule. So it only took 10 or 12 years. Yes, his postulate came true. He always makes sure those postulates come true and they will come true one way or the other. 

Now, right after that Rhodesia trip, he realized something about OTs, and he wrote that famous one about OTs work well together and can't do it alone. And he started the Sea Project in 1966, October. 

I joined - as being on the Clearing Course, it was by invitation only - and I got invited to it and he went off again, in the fall/winter of 1966 to research OT III. 

And for that he went to Africa and later met us in Las Palmas, when I was put into active service on the 'Enchanter', January 1st, 1967. So, in 1967, I started on the Sea Project and I've sailed as Chief Engineer on the 'Enchanter' all the way from Hull, England down through, stopping at Oporto and Gibraltar and Agadir and ending up in Las Palmas.

And when I got there, as Virginia Downsborough and I were riding around doing some shopping, we decided to stop by the post office and see if there was any mail for the 'Enchanter' or anything. And we found a telegram in there from LRH and it said "Please meet the plane". It was addressed to the crew of the 'Enchanter', you know, and it said "please meet the plane" arriving on a certain day from Tangier, at a certain time; "I will be on it". And it happened to be that day, and it happened to be one hour from the time the plane was arriving. 

So we jumped in a cab and went out to the airport and we met LRH coming with his full OT III research materials and we welcomed him, he welcomed us and we got him a place to stay and we set up right away into production getting the ships ready for sea and OT missions. He wanted to set up an OT Base to get OT III run. 

At that time it was thought it had to be run in a special warm environment with medical service available and he later discovered easier ways to do it, but his research notes were approximately 3 feet high and handwritten and those had to be copied and sent into safekeeping back at St. Hill . 

It had all the points of the catastrophe that happened on this planet 75 million years ago with, and including, Ethics Orders on those responsible for that catastrophe. And as you probably know from your OT study, beings don't really die and some of them are still around this area. 

So anyway, we helped the Boss, and were totally on purpose and just working 16, 17, 18 hours a day. Got the ships ready. His main things were to set up OT Bases and do the researches into various plans for planetary control. I won't go into those right now, because they are confidential. And take over the various organizations that were the main, shall we say, suppressive control groups on the planet, which we all lumped under the name of SMERSH, but which included the infamous World Federation for Mental Health, and a few other World-type of organizations, that were all headquartered in Switzerland. 

And we did missions to find out more about those, who was in them, who the bad guys were, who the good guys were, all that kind of thing, and the English started attacking in the press when we started doing this stuff around the last part of 1967. You'll see some - if you research the newspapers of those times - you'll find some really heavy-duty attacks on the Sea Project and so on like that and especially when we went up to get the 'Royal Scotsman' in December of '67 - no, late in November. And he also made Ron's Journal '67 that year. That's all covered in RJ67 actually, what I'm going over now, but it lets you know this is not just your friendly little planet where everybody's just sort of "aberrated". There's actually some very evil intentions going on here. 

So now we go into 1968. 1968. That was a big year. By this time, it was the Sea Org, and we set up the first AO that delivered OT III in Valencia on the ship, on the Flagship. Sorry. It wasn't the Flagship yet. It was the 'Royal Scotsman' at that time. The Flagship was the 'Athena' or the old 'Avon River' at the time, and I was the Tech Sec, the first one there, and it was quite good. We had a big flow of people coming in from all over the world. 

Now, at the same time, LRH took the 'Athena' and did "Mission Into Time", from which that book was written. That same year we also had AO Alicante, AO Edinburgh, AOLA. That's interesting because, right at that time, I'd been the CO of each of those Orgs, and I'd gotten Power stats at each of them, and also got promoted to Captain at this time 'cause I'd done my navigation hat. 

I knew how to sail ships and run ships. Motor ships, sailing ships and so on, and also had been in Power on three missions on AOs, so I got my Captain's awarded, and there was only, and still is, only two. There's Mary Sue and myself. 

We had the famous 'Liability Cruise' that year before the AO, or in between the AO on the ship and the AO at Alicante. While that was going on we had that 'Liability Cruise' and Mary Sue was the captain of the ship, to get into shape to be the Flagship and to straighten it all up. 

I told you, I think, once, that story about how the life boats got blown ashore in the wind when we were doing drills one day and the Spanish government arrested everybody and threw them in jail, and thought we were a Russian spy-ship. And came out finally, and Mary Sue handled the guys very well and offered the guys with the machine-guns tea and everything, so that they had to take the tea-cups and drop their machine-guns. 

And the officer that came out believed that she was a Russian at first and then she handled him and told him the truth, that she was an American and this ship was merely doing a cruise and we were actually now in the process of making a movie and that's why everybody was, - so you know - they had handcuffs on their wrists and things like that - it was part of a movie, right? So anyway, that was the 'Liability Cruise'. 







Well, we got the ship in shape and refitted in Alicante and got it up to Marseilles and the Boss christened it the Flagship and came aboard again from the 'Athena'. 

At that time, also that year, we did the Pubs Mission. I did that one myself to Pubs in Edinburgh, and we found there that "plants" were put in by the World Federation of Mental Health and that they were in the Shipping Department, which were mis-addressing all the books being sent out and causing their stats to go down. I traced the guys back to the pharmacy shop where they were getting drugs, and to the owner, who was in phone communication with a guy named Dr. Carstairs who worked in the Medical School of Edinburgh and was the President of the World Federation of Mental Health. 

So, these little investigations always ended up - wherever you had downstats and you had a lot of enturbulation, (which they did have at Pubs at that time) - you can always trace it back and it goes right into the arms of the enemy.

That year also, (we had done one earlier), in 1967, we did the World Wide missions, a series of missions that showed we had to take over the responsibility from Management as well, because the WW Exec Council and so on just could not run Orgs properly. And we were starting to do lots of missions. 

So, the Sea Org went into management, sort of "off" its first purpose "to get OT Bases together from which OTs could be trained or processed, and sent out on OT-type projects, which were designed to get good control back on this planet". It went into more of a Management - "Let's get Scientology going and make sure it works because otherwise Orgs don't survive and we don't have any product to really give to the population of the planet and they'll all remain aberrated". 

So, that went on, and we did a couple of missions also to Switzerland, to make sure that we continued in our operations to take over some of those fraudulent Mental Health Groups and so on, and part of the purpose then (after the English newspaper attacks), that LRH gave to the GO, was to take over the entire field of Mental Health.

I also did a mission for Mary Sue and it's wonderful working with both of them. I mean, they are just fantastic beings. And as we go into '68 - also, I must tell you, that during the summer of '68 is when the ban came in England, and that was a direct attack by the enemy on Scientology.

It was banning all foreign Scientologists from England. It was not a law. It was just an instruction sent down from a guy named Kenneth Robinson, the Home Secretary. He just issued an order on instructions from the head bankers in England, who were getting their instructions from the head "honchos" in Switzerland, which are the guys at the top of the ladder, as you will find out on RJ67. And there's one guy that actually is the chief of those, and we know who that is - a guy named Strasbourg, J. Strasbourg, Herr J, Mr. J. He's the guy behind the scene that tells the bankers what to do and they tell the various government officials who owe them money. (Not the government officials, but the government owes them money.) 

So, those scenarios now, are very sophisticated and they're all programmed on computers and so on like that, so that the governments are totally under the control of these bankers. Whenever you find a country in debt, you'll find these control lines in it, very heavily, including the United States. 

Especially the United States, the politicians under control, the newspapers under control, the medical services, the psychiatric services, the military, all under control. Not by their own elected representatives, but by these bankers. 

Now, those were the things we were finding out then, that the world was not really running just randomly, it was running under a nice suppressive plan to keep everyone enturbulated, so they couldn't look and see what it was.

So anyway, this "hit" against the Church with the banning of foreign Scientologists into England. We thought it was going to knock us out, and I took it upon myself at the time (at the AO) to try and get the ban revoked and cause an English strike all over England so that the trains would stop and the mail would stop because they "might" be carrying a Scientology book or letter or something. You know, just make it ridiculous, until everybody stopped doing what they were doing and noticed that the Church was being attacked, or religion was being attacked by some asshole named Kenneth Robinson. 

But the GO stopped me from doing that. They said 'they would handle it'. I did an ethics trip for that. I was still Q'ing & A'ing in those days, you see, and finally I got an order from the Boss and he cancelled any ethics conditions on me, and he said ' take your Americans (because we'd been given two weeks to leave the country) and go over to the United States and set up another AO over there, an AOLA. And at the same time he was sending out another mission to set up one in Europe, in Copenhagen. 

At that time, I think the ship was in Greece, being that they were going to also set one up in Greece, but then there was an "American Embassy to the British Embassy to the Greek Embassy report" which said that we were some kind of drug addicts and we were drug smugglers and all that shit. And a lot of bad PR happened and the ship had to leave Greece. Naval vessels in the Greek ports were being told 'don't associate with those Scientologists, you know they are all bad, they have drugs and they're hippies and they're this and that'. And the commanders of ships were being advised by the psychiatrists aboard. 

We found all this out from our intelligence operations then. However, all during this time, reporters were being sent down to interview the Boss, and they weren't being allowed in, of course, and also people were trying to be planted aboard to kill him, and so on, and we caught every one of them. 

Still, Mary Sue, LRH and the family were perfectly safe, perfectly happy and they carried on. It was just like the old days of fighting the enemy while you got your job done. 

So we were quite willing to do this move and we jumped over to LA with all our OT materials. Got them through Customs without anyone looking at them. Set up the AOLA and sent back Flag about 1/4 million dollars in about 10 or 12 weeks. 

Kept expanding like crazy until a couple of, shall we say, suppressively-inclined, fixed, and special interest groups in the United States got onto our lines. 

One of them was the Julia Salmen clique in LA, who said that we were "assigning too much auditing to people on SOLO" (for crying out loud), and that she "couldn't audit that much and therefore we were bad." And she also resented anybody in the United States that wasn't under her control, because she was just an Org person and, although the executive of the United States, she was just Org and we were Sea Org. And she thought she was running us and she wasn't. 

And there's a lot of funny stories with that, but she was just a normal alcoholic. Anyway, the other one at the time was Alan Walter, who was 3rd partying because of his doing some squirrel activities in his franchise, and we were finding out about it and putting in ethics on him and generally putting ethics in right across and the stats were up - up - up. Just over the 100,000 dollar mark. We even had made over $100,000 at Edinburgh. 

We made over $100,000 per week at LA, too and we were in power. We had over 800 active FSMs or at least 400 active and 800 on the books. And the central files was less than 2000, so we were doing quite well. Anyway, this 3rd party operated on some Aides back at the ship and without consulting LRH, they ordered me back. 

At first they ordered all these successful actions stopped. Like the Tours, and the Ethics actions, and so on. Of course, the stats crashed from $116,000 in one week to $20,000 the next week. And they had to explain that. Well, they couldn't until I got back to the ship and debriefed. And then LRH cancelled everything again. You see, he had to keep saving my ass there. 

Well, I finally got big enough to where I figured I could save it myself. But anyway, I was Q'ing & A'ing in those times. I knew LRH would 'save' me, you know, if somebody didn't understand what I was doing. But that's a very "effect viewpoint". We all have to be big enough Thetans to where we can take over the job of handling a planet all by ourselves. Otherwise, we are not making it to OT. 

So, I really appreciate the Boss for doing those savings of me whenever people would knock me for high stats, but I finally realized I had better do it myself or else I am not going to ever get anywhere in this game. 

So, we got the AOLA thing straightened out and he had me write out Mission Orders for that $100,000 thing: called 'The $100,000 Mission Orders'. And those were sent out with another team and those were put in at AOLA. 

Yvonne was running those. I did a couple more missions. I was Captain of the Flagship for 6 years totally, but right then I was Captain of the Flagship for awhile, and we went on into 1969, and all of a sudden the Boss noticed that AOLA was not doing so well under Yvonne, and wanted to know what was happening. She kept sending in these reports that there were a few people that "weren't real" on her lines. 

One guy was getting on her lines trying to take her out to "dinner" and all this kind of stuff. He said he was an "OT VIII" from "Washington" in the "old days". He obviously didn't know anything about Scientology or Dianetics. He was just a plant. He was a Class B movie actor. 

I was sent out on a mission to relieve Yvonne, congratulate her for handling those guys so far, but relieve her to start Celebrity Center. The Boss wanted her to start Celebrity Center and sent me back to AOLA. And what I found there was this guy, and we took care of him, and got him arrested and put in jail. We found out he was a Class B movie actor, a thief, a compulsive thief, and he also was observed by us calling up the organization, AOLA, and threatening to "blow it up", which we reported to the police. He also stole a typewriter from the Ambassador Hotel, which we observed and reported to the police. 

They caught him for these things. They had him in jail. They were really amazed we were so good. We were better than they were at finding out things. So. And then, also, we found out he "reported" from a place on Sunset Boulevard. He would call up a psychiatrist and report to him his progress on enturbulating the Organization and finding out what the CO was doing and how he "scared us" and all that stuff. He was reporting to a certain doctor of psychiatry in Beverly Hills.

Now, at that same time, there was a Station Ship out in Pac. That was 'Neptune' or 'Aries' - one of those two - and a guy (Sea Org guy), had gone up to the shore toilet one night ... 

And two guys had jumped out of a car and put chloroformed cotton over his nose and mouth, and stuck him in the neck with a needle full of sodium pentathol (a hypnotic drug), and then ordered him to run. "Just keep running." "Don't go back to the Sea Org" and "Forget everything!" And the guy did! He started running (it was a quicky hypnosis job on him with a drug), and he ran down the street until he collapsed and the police picked him up. It was at night. 

So the next thing you know, they thought he was a psycho, and sent him to County General Hospital, to the Psychiatric Ward. He was then given another injection of sodium pentathol, taken into a room and interviewed by two psychiatrists. One worked at the hospital and another one that came in was from Beverly Hills. That same one. Yes. 

The interview consisted of "Where is LRH? Where are the ships? What are missions? What missions are you doing? What is the purpose of the Sea Org?" All this kind of stuff. They were trying to find out intel data. This guy did not know anything. He was just a recruit. He just gave them the standard shore-story and he was aware enough that, when he got audited after this, he recalled all the things that had happened to him, after they let him come off the drugs. 

And then they asked him what he wanted to do. And he said ' I don't know. I used to work for somebody, but I don't want to work there anymore. I want to go home to my mommy.' 

So they gave him $30 to buy a bus ticket with and they sent him out the door. And he just jumped on a local bus in LA and came out to the FOLO there and reported - the OTL, that is - and reported what had happened, and we gave him rest, vitamins and Dianetic sessions and ran the incident out and got all the data and we started checking it out. 

And we found it was all true. We found the doctor's name that had treated him. We sent a minister down, got the doctor's record. We checked out the names of psychiatrists that were associated in Beverly Hills. We got that name. 

I sent a telegram to the doctor in the County General from the doctor in Beverly Hills saying: 'They found us out. Get out of town quick!' The guy in County General got out of town quick. He left in the middle of the night. We had a minister check on that. 

I knew these guys were guilty as sin. So I checked my full staff for PDH, found two of them that read, ran them in session and they had similar stories. They were grabbed in the middle of the night, taken into a house, questioned, put back into the same area they were and told then to go to sleep and go up and go to bed and forget everything. And they did. 

So, these two others were also debriefed and that was the enturbulation that was running around the Org. We got that straightened out, got a little campaign going against this kind of thing, and doubled the QM guards, and so on like that. 

And stats started coming right up. People got more secure around the area because before that, these people were not on post, you understand? They were getting dispersed. They could not think. They could not... - one of them was in Division 6 too, so this was really what was causing the stats of the Org to go down. It was all these infiltrators sent against it. These agent provocateurs like the Class B movie actor that was going after Yvonne, and these PDH cases that were in there just "waffling around" and being sort of dopey. 

So, anyway, I reported all that up to Flag and the next thing you know I get these - (again it didn't go to LRH directly, it went to these Aides) - and these Aides decided I was ... - first of all, they didn't decide anything. They just wanted more data, and I said, "I'm sending a full report, written." And I did. 

At the same time, this guy named Bob Thomas - now remember that: Bob Thomas. Because now we're getting into it: "Who is inside who works for the outside, huh?" He has been, and is, a government advisor on all the scenarios being run on the Church. He was a psychological consultant in the Army before he was in Scientology, and he's been working on both sides. He works for the government and he works for the Church, and finally he got Comm-Ev'ed by LRH and declared suppressive - (in the next few years). But before he made those mistakes in his court cases and so on and came to the attention of LRH and MSH, he had successfully third-partied me to everybody, saying that - in 1968 - saying that:"What you have here is Captain Bill hallucinating and none of this is really true, and everything is bla , bla, bla." 

Meanwhile, his telexes were going up there (to Flag) saying that they (AOLA) should turn over these 3 people (that had been "PDH'ed") to him, because it was all "hallucination", and he would "take care" of them. In other words, he would kick them out of the Sea Org and tell them to go home and make sure that they didn't talk. 

Because I had these three, we were going after the psychiatrist in Beverly Hills for KIDNAPPING, and we actually got to the door. I was going to take these guys over to him and walk in the door and have them identify him, and do a Citizen's Arrest on him. Well, the first day I went there to take his picture with another Sea Org officer, to take his picture, so I could show it to them to make sure it was the right guy. And he was so frightened when I walked in the door that he fell backwards over his desk and just sat there slobbering and gibbering. He knew he'd been found out. And the other guy with me, he was so shook up, he didn't even take the picture. I don't know why he was shook up, he should have expected it, but anyway. So we made some remark about his corporation in Las Vegas that we knew all about. (See, we researched this guy pretty good.) And he just stuttered and stammered and so on, and gave some kind of answer. And I said, "I'll be back." 

And I came back the next day with the actual witnesses, the people that had been PDH'ed, and guess what? His office was deserted. His name plaque was taken off the door. When we asked the guard downstairs what had happened, he said the guy came in the middle of the night, 4 o'clock, loaded everything up into a station wagon and left. And I said, "Do you have his home address? We have one of his patients here". And he said, yes, here is his home address. We dashed over to his home. His home was in a similar condition. There were signs of hasty packing. He had blown town. 

Now, that is fact. All that is documented. I have witnesses, etc, etc, etc. These guys were doing this. Alright. Now, that was one of the things that was levelled in recent times, it has been the same charge, of "hallucination". And when it was checked back by a friend at that time named Joe Lisa, it was found that: Bob Thomas had written those words in the"B-1" file, (that's an "intelligence file") about me, and that those words had been used by the GO all up until 1980 and B-1 to make sure that anything I said was labelled "hallucination" so that the plants would never be found out. And this is the way they work it. 

Anyway, to carry on from this point in 1968, one other thing happened, uh 1969, sorry, one other thing in '69. 

A guy named John Cole walked into the Org one day and offered to buy the OT materials for $10,000 for his business. I knew right away he was an "agent provocateur", sent him over to GO, and they let him go. 

Two weeks later, he tried to steal the security pack from ASHO, (which had just been set up over there), by saying that "he worked for me" and that "I needed it for a press interview"' and "to bring it out to a certain location and he would take it to me". The CO over there was no dummy. In fact, I was on the phone to him at the same time and I was on another line, so I just told him to tell the guy, "Yeah, we'll meet him". 

And we made up a pack with a lot of "nice" words for psychiatry and so on like that, like "screw you, you bastards", and "fuck psychiatry" and "psychiatry sucks" and all that stuff. And we put it in a nice envelope with a gold band on it, labelled it "SECURITY", "SECRET", all that stuff. And we delivered it to the guy. And I was right across the street and I walked over to the car, opened the door, and said "You're under arrest, you son of a bitch". 

And he was so frightened, he - I took his keys out of the car, see, and just had his keys - and he was trying to get a gun, and a knife, and he didn't have any with him, and he was so frightened and flubbery and so on like that - he jumped out of the car and tried to hit me a couple of times and I just held him off. And then I started walking back toward the police station jangling his keys, and he came at me again, and I just made out that I threw them into the bushes, but I didn't. I just pocketed them. And then he ran scrambling into the bushes and cursing me saying, he was going to "kill me" and all this kind of stuff. Then I just walked up the street to the police station, jangled the keys again, and he came running like a Pavlovian dog, and ran into the police station and said that we were trying to steal his car. And we walked right in behind him and threw the keys on the desk, to my friend the Lieutenant in there, that had helped me out with various cases before this. I told him what had happened: "Industrial espionage; this guy has tried to steal things from us" and so on. 

He said "You want him put in jail?" 

I said "Yeah". 

So they took him in the back and put him in jail. 

And then Bob Thomas came along and let him out. 

Now this was the same John Cole that's mentioned on page 64 of Omar Garrison's book. He's a CIA agent, FBI agent, worked in the Defense Intelligence Agency, he's a slavering psychotic. 

And he was the one responsible for putting Terry Milner in jail for "attempted assault" or an "assault" charge - which Terry Milner never did. But John Cole is so crazy; he went and got himself beat up and said "Terry Milner did it". And that's how Terry Milner, who was a B-1 agent, the intelligence for GO in 1969, got blown and got out of the post - so that the field was open - Terry Milner was a good guy, you see - and the field was now open for Bob Thomas to run whoever he wanted in that post. 

And also, at CCLA, Yvonne was getting targetted. Now she was starting all her Celebrity things over there, and she was getting targetted by the government for a few actions also - which will come to fruition in later years. 

The ship was now moving around between Spain and Portugal and we were running into some political difficulty, which we later found out to be also forwarded through the American Embassy from Washington DC through the various Consuls and Embassies in the various ports to the heads of the government, which insinuated that we were either drug-runners or traffickers in "little girls", or "white slavers", or something like that. They didn't latch on to the good one, the one that really worked in those countries until a little later. And that was that they accused us of "being the CIA", and turned that data over to the Communist Parties of the countries, which then caused some real ruckuses. But that will come up later. 

Anyway, we traced all these down, and we decided to - (in 1970), after I went back from that mission in 1969, the Boss told me, he said, "Hey, they tried to do the same thing on the Org in Phoenix in 1952." And he said he had to take care of the nuts they kept sending into the Org. The "psychs" were all working on the outside and sending implanted people into the Org. And he had to be very discerning in those days to make sure that somebody coming in was really there to be audited and not being sent to go crazy, and to cause a big flap. 

Now in 19...- let's see if we can get to the next year here, 1970, we started trying to handle... - I was back on the ship doing the Captain job - ...and we started trying to handle Morocco and recover Spain - which had been third-partied against us in Madrid by the Interpol people. And we also had the plan for EU, which had to be instigated, and which I accepted the mission to do. That was going to go up there and take over Europe and get it booming. 

Because the plan was to have EU, of course, be the mainstay of Scientology, and finance all of Scientology in case the United States ever went down the tubes, in case anything else happened to their economy, in case the Church got "taken over" there. Anything that happened to the US, EU would survive it. Now this was not started in '70 by the Boss. It was a postulate of his and an order to the Exec Council WW in 1966 or '67. However, it was never done. EU stats were still at the bottom by 1970. 

So, there are very interesting stories I can tell you about the Morocco and Spain recovering thing, which I will in the next... - after this about the CO EU hat - ...but those cycles were never fully done, because one thing was to go and find the false data and get it replaced. 

So, at that time, the Boss made up this project called "Snow White", which was given to Fred Hare to do. And it was to replace all the false data in every government agency's file with true data. Find it and replace it with true data. And that was the project called "Snow White". 

Now, that was the start of all these missions that went to discover what was going on in Interpol, find out what data they had on us, the missions to various governments, to various groups, organizations, banks, IRS people, and so on like that. That was all under this heading of "Snow White". Get these documents and "Dead Agent" them. 

OK, so the Spain recovery. We did a PR cruise to Spain without LRH and MSH on board. They stayed down in Morocco with the family. Of course, they were still safe and happy and enjoyed their birthday parties and their nights out and so on like that. 

And the Spain recovery mission was partially successful. We found out that the main protest against us - the "Apollo" being there - was from Madrid. And so at that time a mission came up to Madrid to try and handle the thing, and it was found out the data came from Interpol and they didn't know what to do about it. And it was therefore necessary to do a mission on Interpol, which you have probably read about in that book, The Exposure of Interpol, written by Vaughn Young, I believe. 

Anyway, that's all assimilable data, but that's how it fits in with Spain. 

Now, also anybody's name, by the way, that was connected with the ship in those days, the Senior Officers and so on, is in the Interpol files, and it's also in the "Enemy List" file in the United States and that means "enemies of the state". And those names are all in there, all the top GO names (the good guys, anyway), and the top SO names (the good Sea Org people), are all in those files. 

But anyway, the CO EU mission was coming up there that year, and I went up to EU and you know the story there. I started the Orgs going and also the CLO going there with "on-source and on-purpose teams" and just expanding the hell out of it. 

And the thing is, we expanded quite well until people realized we were making a lot of money over there and then just...- the GO had to jump in there, everybody had to jump in there, and get their cut of the pie and put limitations on things and so on like that - ... and that's one reason why later on, the Boss said: 'Nothing applies to EU except his own orders.' And those were the same orders that were successful in EU when I was there, and anybody else's orders that came into there were always unsuccessful. Because we just did LRH Policy and what he would do on starting up an area like that, and that was successful and nobody else's stuff was ever looked at. And I had filed a whole trunk full of that stuff at FOLO, or the CLO, and it was never used. And apparently, that's the same successful action that Guillaume uses today, I don't know. We just used what LRH put down, and applied that. 

So, that was going on, and in all of 1971, I was up in Europe. 

In 1972, we got this ship, the "Commodore Queen". Again, here's a story of my Q & A as an executive. 

I went over and got the ship out of England, because I knew that any ship in England would be seized by the people that tried to seize the "Apollo" back in 1967. 

The Commodore wasn't on the Flagship at the time. He was visiting the United States, visiting his family and so on. So I sailed the ship over to Cherbourg, France with a picked crew from EU and we put it into position for a refit over there, since the Sea Org had bought it. And then Wally Burgess came up to take over the ship. 

First, they thought I had hijacked it and stolen it. No, I was just taking it out of danger. That's part of my hat as a Captain. And then the next thing was, they ordered Wally to take it back to England without changing the Flag. I knew that was a disaster. And I sent a telex down to Flag, and said that should NOT be done. I called Wally on the phone. I said, "Don't take it across with the English flag on it. They'll seize it." Bla, bla, bla. 

I Q & A'd. They said they would Comm-Ev me if I did anything about it and so on like that, and 'you can't countermand orders from Flag'. And I said, "Oh well, what the hell, let ' em find out." See, that's a Q&A, really. I didn't stand up for my integrity at that time. 

And Wally dutifully sailed the ship over to England and it was seized and we lost the ship. 

And I look back on that as Q&A. I don't do that anymore. So, I'm going to hold on to the correct line until the ENEMY Q &As, you see? Not me. They do! 

So anyway, I had... - in '72 I had also finished the EU trip there. They reckoned I made a bad joke about FOLO. I said that, "A FOLO is a CLO with its brains kicked out," when I was at Flag at one time. And they used it a year later, the Staff Captain that is, Sandra Johnson, used it in an eval to prove that I was anti-FOLO. And removed me. 

This was '72. I just got back from the EU CLO mission and I'd brought back these graphs of the Affluent stats, and the 10 X-ing, 20 X-ing of various stats and so on, bringing the EU area from a yearly income of 100 grand up to 2 million dollars, and a few other things like that. 

And they wanted to send me out to "Forming Org" Chicago with my wife and make us "disappear", you see? I say they; that's Sandra Johnson and Jill Carlstrom. Get rid of us, see. Little too threatening there. 

And Mary Sue telexed the Boss over to the United States and told him what was up. And he telexed back and said, "No Chicago for Capt. Bill. He's promoted to 2nd Deputy Commodore and his first job is to Comm-Ev the Staff Captain Sandra Johnson and Jill Carlstrom." 

So I did Comm-Ev them. I called a Comm-Ev on them and they were demoted for being, you know suppressive toward upstats and so on like that. 

And then the Boss, when he came back to the ship, he wrote up a nice Commendation, and made me some kind of a bonus. I got out of that my permanent Class VIII for doing C/Sing in French in Paris and a few other things. He also gave me responsibilities on overseeing ships and training and various other activities. Also overseeing the Captain at that time of the ship, I was over him, which was Norman Starkey. 

I trained up more ships' officers and people in navigation and did some other things with helping the ship get more efficient. And we were cruising through Portugal and Spain at that time. 

And it's interesting, because the Spanish OTL - it wasn't a liaison office yet, just a comm station actually, it was well yeah, an OTL - and the Spanish one, I think that was the year that it got thrown in jail. The guys there, I think it was Mike Douglas and somebody else. 

You'll find this in the records, but they all got arrested there on some crazy charge that got relayed over by the United States, by the Government, that we were trafficking in drugs thru Spain and this was the connection point and all. And the police came in, threw everybody in jail, treated them badly - they didn't torture them exactly, but they didn't give them much to eat and they kept them in isolation cells, wouldn't let them talk or see any lawyers or anything like that. 

Finally they got word out by one person that hadn't been there. He found out they were in jail and he got a comm back to the ship. They sent a mission up to handle it. And they finally got a lawyer and got them out of jail. And they didn't find any drugs, of course, they didn't find any evidence, and they finally had to let them go. Well, that was the scene in Spain. 

And then - so we set up an OTL in Lisbon, 'cause the Spanish one sort of didn't work too well, and they also gave Krasnianski the job then of getting the PR going in Madrid, you know, because Madrid was kind of a hot area. That was Krasnianski's job, to get OTL PR going in Madrid there. Meet all the right people. Get all the things we needed done there and make sure we didn't get hit with these damn things unexpectedly like this again. 'Cause we were still using Spanish ports. 

At that time, the only thing on the ship was, we had to inform Madrid if we were coming into Spain so they could OK it at the Maritime Agencies. And they did. The Minister of Marine OK'ed all our comings and goings. No other ship in the world had to do this of course. This was just because they at least believed that we weren't as bad as they said. Although one newspaper, when the guy Carrero Blanco, one of Franco's guys, got assassinated, there was one newspaper that wrote up a story that said we had done it. 

However, we weren't even in a Spanish port at that time. I believe we were in Madera. But there was that kind of attitude at that time. There was always some reporter coming around trying to get a story on the "mystery ship Apollo". What was it really? And what was it doing? 

Our cover at that time was Management Services and Management Consulting and training people which we WERE doing. It was all true. Most of the management was for the Church, of course, but we also had some shore things going as well. 

Anyway, that 1972 passed in such fashion, visiting various ports and so on, improving PR, and trying to get the GO again to HANDLE most of these government attacks on the OUTSIDE. But they were not very successful at this, and we know the reason why. 

Meanwhile, LRH and his family are very safe and they still go to the movies and they're still together. And we actually had a premiere of a movie in Portugal, in Lisbon, where we rented a theater, and the whole ship went there. 

It was a premiere of a movie by a Scientology director, Milton Katselas. It's his "Butterflies are Free" film. We were at the World Premiere shown there and LRH and MSH were there. The whole crew was there. It was great. 

And in 1973, we visited various ports such as Dakar, Las Palmas, Madera, The Azores - we sailed through the Azores. We went to Spanish ports in the North of Spain, Portuguese ports, and so on. This is mostly a ship year and we were also handling some third party stuff that was coming down from England, through the English government. And they were trying to send these phony newspaper reporters aboard and get 'stories'. And we were also getting about 2 or 3 a year of 'false recruits' that were being sent in, that were hypnotized and drugged to come aboard and kill LRH. But we caught every one of them at HCO and sent them packing off the ship. So that was how the year passed. Now 1974, things got a little warm. And I mean by that in the beginning of the year I was sent out on a "New Civilization" Tour. This was LRH's big push for the New Civilization on the planet and it was a tour to go around and promote this and recruit lots of people for the Orgs and for the Sea Org. 

Now, I went with Arthur, Arthur Hubbard, and two musicians and Pat Gualteri and Hal Holmes and a communicator. And those - there were about 6 or 7 of us - and we went to, oh, ten or twelve different cities in the United States and Canada. However, the interesting thing about this tour - although it was very successful - we had 525 Sea Org recruits and about 150 Org recruits and about half those Sea Org recruits had to work at the Org to finish their contract first, but it was still a lot of recruitment. And that was in just three months. We were on this tour and some interesting things happened to show you that the enemy, although they are slow on the uptake, when they do see something to them that seems dangerous, they do take action on it. 

Our event was a very powerful event, showing the decay of "modern" civilization and how a New Civilization could be made with Scientology. It was very aesthetic, well planned, and so on. At Washington DC, the event was tape-recorded by an agent - government - and he was spotted in the audience with a tape recorder and so on. He was the only one there with bad indicators. And he apparently gave this to his seniors. 

Now, a couple of cities later, we find in Minneapolis that there was a threat to assassinate Arthur and myself by high-powered rifle, which we turned over to the GO at the time, and they provided some protection. This threat was actually called to the motel where we were staying and given to me by the manager. 

And we got some protection there, and at the same location, we did the event that night anyway, and the psychiatry faction in town sent in two people that were designed to go crazy in the event and cause a big flap. And the GO guys were doing a good job there at that place and they caught them at the door and turned them away. 

We went on to Vancouver, and in Vancouver the local psychiatrist there, who was one of the SMERSH guys, gave a teen-age gang, one of those leather-jacket gangs, about 25 guys, teenagers - gave them drugs and told them to go break up the meeting that this "phony Church" was having. 'It wasn't really a Church, it was trying to get off of people', and so on. 'Go break up the meeting and scare everybody' and 'run 'em out of there'. 

And they did. As soon as the meeting started, the doors burst open, 25 guys ran in swinging motorcycle chains and yelling and screaming and so on like that. And I just did 'Bring Order!' , 'HCO Bring Order!, and 350 Scientologists got up and mobbed THEM ALL out the doors. 

And then the GO guy there went out and talked with them, and the leader - and the leader was so shook up - he'd never had anything like that happen. He came back in and apologized to us and said this psychiatrist had given them drugs and told them to do it. 

And the GO got all the data and the name and everything like that and the guys apologized and said that they didn't believe we were a Church, but they know we must be a Church now, because nobody would have that kind of togetherness in spirit to throw them all out of an auditorium. It was just FAST. 

So we did that. And then this report went back to the ship and then LRH got a little bit concerned for Arthur's safety because the next place we were going was L.A. and it was presumed that since the gradient was increasing, there might be bombs or something like that planted in the auditorium. So the tour was called off at that point. 

Just to show you that '74 was a nice year for attacks, we went back to the ship. And in September of that year, or early October, was when the "Rock Festival" happened in Madera. 

I say "Rock Festival". It's not a musical event. It was a war, actually. That was when the American Embassy had tipped off the local Communist Party there that the 'Apollo' was a CIA ship. Portugal had just gone through the throes of its revolution, so at the time it was very 'left wing'. 

And the Communists formed a big mob with torches and stones and rocks and everything and they came down to burn the ship. About 250 of them. And we fought them off for two hours and finally the local maritime police showed up with machine guns and dispersed the mob after they had knocked the Harbor-Master nearly unconscious in front of our ship with a 'two by four'. And we took him on board, gave him First Aid and he called some tug-boats and took us out to anchor where we would be safe. 

At that point, LRH said - there was also some guys of our crew chased with knives down the street and so on - but still, no one got hurt from our side. Well, two people got knocked out by rocks, but they just didn't stay down. But none of the family was hurt. LRH was not hurt. Mary Sue was not hurt. Nobody else was hurt. 

And LRH decided then that it was time to leave this area. It was getting a little too bit agitated by these US Government people. When we traced back the lines it always came from the United States and that was when a guy named Henry Kissinger was the Secretary of State. The orders were coming from his office through the Embassies and CIA. 

And we decided to secretly just sail across the Atlantic and go into the Caribbean. We did that. We went to Bermuda, and at Bermuda there was a CIA local resident there who tipped off the - we were intending to go into Charleston, South Carolina first and land in the United States and go right in there and handle these guys - but the guy in Bermuda, the CIA agent, tipped off the United States that we were coming - the FBI and so on - and they had 163 agents lining the docks. 

And we got warned about that by our port mission and some good GO guys that heard about the pretended 'arrest' - they were going to 'arrest' LRH and so on, on some of these tax cases because they knew he was coming to the United States in Charleston. 

Some [government] guy was bragging about this in Hawaii and wasn't aware of the time difference or something or thought it already had happened. Our guy in Hawaii got on the telex, and he telexed somebody in England and England telexed back and they finally got the people down in Charleston and they called us on the radio and we turned around the ship at about 15 miles out from the port, right outside the 12 mile limit, and didn't go in there. So, 163 agents didn't have anything for breakfast, namely us. 

And that's a well known story, too, and that was right after the "Rock Festival" in Madera. So let me tell you, we've seen a few of these things and the guys on the ship, the guys that worked with LRH, they're all good fighters. 

So we went down to the Caribbean, through the Bahamas and so on. And finally the State Department of the United States with Kissinger at the wheel - you know Kissinger is one of the top SMERSH guys, as you know - a Public Relations man normally, although he opens his mouth a little bit too much most of the time - but he's one of the 'evil beings' on the planet. 

He then started telexing his Embassies and so on in Barbados and Curacao, and what's the name of that place with all the oil and stuff there? Oh yeah - I've got it written right here - Oh yeah, I know what it is. This goes into 1975, I've just got to bring you up a year. Barbados, Trinidad and Curacao. We had attacks in all those places. 

We were able to handle most of them because these countries are very small. We did get asked to leave a few ports and nobody could understand why, except it was some 'pressure' from the United States, they would "cut their foreign Aid" or something if they did (welcome us ). 

We also captured some telexes directly from the State Department that gave these orders and these were used in a lawsuit that LRH asked to be brought against Kissinger, the State Department, and several other named Embassy and American consular officials. And it was filed in the United States. An 800 million dollar lawsuit against Henry Kissinger and other people in the State Department, who were in office at the time, by the way. 

Now, the United States Government went through a whole series of convolutions to keep this a secret. It never appeared in the press. And this suit will become important in the next years, so just remember that. 

That suit is now being pushed, pushed, pushed in 1975 through the courts in the United States, trying to get somebody to open it up, make it public, accept it, DO IT, see? 

So anyway, we did a refit in Curacao and LRH decided to land in the United States anyway. See, he never gives up his intention. He couldn't land in the boat. He's now going to land all the crew there. They all went in separate airplanes, different times, different places. In all, we filtered in two or three hundred people, mostly the foreigners first, then LRH and MSH filtered in. Of course, they travel always on separate planes for security. And then the last part was to get the ship all cleaned out. Ready for sale. And he had a mission finding a hotel in the South. There was a good climate there so he could set up the Flag Land Base, because we were processing and training people on the ship at that time. But now we wanted to do it on shore where we could really expand. 

And they found the FH and they bought that. Now the FH was bought in Clearwater, as you know, in 1975 and I did the cleaning job on it. It was nasty. After I had gotten the ship ready for sale and left it with a prize crew, we got the FH ready. 

And at that time I became aware of something LRH was investigating in Clearwater, which was the fact that the Mafia was interested in having gambling in Florida, and when they did get this passed thru the legislature, (because it's illegal right now) - but when they did get open gambling passed thru the legislature, they had different towns selected out to be the head gambling places and Clearwater was one of them. 

These Mafia-connected businessmen and so on in Clearwater wanted the Fort Harrison to be the first gambling casino in Clearwater. Therefore, they didn't want it to be sold to anybody that would keep it. And that is the source on the entire attacks on the Church in Clearwater. All they want to do is get us to move out of the Fort Harrison so they can have it for gambling when they pass the law in Florida, and that is the entire source of it. There's no other reason for those attacks. That is it. The businessmen stand to lose a lot of money unless they can sell that hotel to the Mafia. So LRH found this out in 1975 and the GO kept forgetting it all the way up until 1980, I haven't heard it mentioned then. But they could stop any attacks down there by just letting people know that this is what it really is. 

Anyway, 1976 now, we move along. The Flag Land Base was set up. I did the post of CO FSO, I did some missions out to PAC area, I got appointed CS-1. LRH, meanwhile, had not moved into the Flag Land Base, because of this attack scene going on down there at the time from the local Clearwater Mafia. He lived nearby, in a small town nearby, and then he moved to California with a small staff in 1976. Whereupon, he started writing the movies, the films, the tech films, and so on like that. And he wanted a good place to do that, and that was his job there, to get those films produced, to keep the Tech standard. Started it out in 1976.

Now I did the CS-1 post, found out a lot about Ethics and Justice in the United States at that time which was in very poor shape. I could tell you some horror stories from that but you've probably heard them all anyway. I tried to get Justice and equitable Ethics going in, fairness, and truth, and was getting pretty successful at it. I had a lot of people writing to me and trying to get things done and I did them; I got the Review Comm-Evs and got evidence pulled out and found out who the real bad guys were, and everything. And I think I did pretty well on that post. And I was fully hatted for it, by the way, A to I. 

And then I went on my annual leave, and when I came back, they needed me on the CS-E post. So I took the CS-E post because that was the big flap at that time. I always have to go where the flaps are, you know, and got on the CS-E post and I was on that late 1976 and early 1977. 

First thing I had to do in 1977 was handle the Toronto fire, early in 77. The Org was burned down. By the way, this is confidential GO data, but it's no use holding it this late in the game.

The guy who burned down the Toronto Org - it burned completely to the ground - was a plant. He was in there and he set the Mimeo files on fire - you know, the hanging sheets with the Mimeo fluid in them; they burn real well. It was done at night and the guy disappeared. Couldn't find him of course. Actually, it was arson. He burned the Org down at night. And there weren't many people around and it was after-hours and nobody got killed, but they lost everything in the Org - they thought. 

Except Ed Brewer and myself went up and salvaged everything and got them a new Org building in a Hotel, rented, for about the same price that they were running, and got them back into Power stats within one week. The same week the Org burned down (on Friday night), by next Thursday they had 27,000 dollars in GI, which was the highest stats they'd ever made since 5 FEBCs had gone back in 1970. (I believe that was the highest stats they'd ever made.) 

So, I was quite successful in that. 

Then I did some PAC missions, (missions out in the PAC area), and went out there to help with the Cedars refit. As CS-E, that was the biggest project we had going in the whole world - was refitting Cedars. 

And that same year was the raid on the Church there when the FBI had broken in and taken all the records in the B-1 files from the Cedars area. And it's very interesting that those B-l files are now reposing in an FBI secret headquarters in Encino, California. 

I have given all this data to the proper people in the Church, but I don't think anybody's gone out there to see the files. I have seen them. They're in the basement there. And since it's an illegal place, the FBI's operating it under the name of an Insurance Company, Zenith Insurance Company. It's not really an FBI place, so there's no reason why we couldn't subpoena them and get the files back. 

But, of course, as I told you before, since Bob Thomas put that thing in the file in 1968, everything I've said is really "hallucinations". But no, nobody just goes and looks. That's all I ask you to do. It's all LRH ever asked us to do was just go look. Well, I've done the looking. Anybody else, I don't give a damn whether they believe it or not, but if they ain't big enough to go and look, then they ain' t big enough to know. And they ain't big enough to go OT, either. 

Anyway, 1978, the Cedars refit mission was still going on and then I got qualified to go to SU. Now SU is a Special Unit were LRH was making the films. They needed some more people out there, some execs and so on. And I went out there in August, 1978. Now, just before I arrived there - the first thing I found out there when I arrived is - there's no GO there, there's absolutely no GO there, and the GO is prohibited from being there and the CMO and the SU people are prohibited from talking to the GO, or any GO terminal, or having any written comm to the GO, or any kind of connection with the GO. And this is because LHR had kicked out any GO terminals from SU. 

And he had done that for a very simple reason. They had grossly non-complied with his order. Because in 1978 the indictment came down on the "nine" (and Mary Sue) that the FBI had done from the files that were stolen from the Church. And LRH had offered, right away, he had ordered the GO lawyers and so on, to TRADE the Kissinger 800 million dollar suit to the government. See, because it was quite embarrassing to them. And it was embarrassing to SMERSH, too. 

And it was getting a little more play now. I think one Washington paper had mentioned it. So he offered to trade that suit off: To say we "have insufficient evidence" if you say you "have insufficient evidence" in the Mary Sue and nine conspirators case. 

That was his order. To trade those two, equal off. They drop the case against Mary Sue and the nine. We drop the case on Kissinger. 

The GO didn't do that. They traded that suit for one of the IRS appeal suits. And LRH was so mad at them that he kicked them all off of the SU area and he wouldn't have any more comm with them. He warned Mary Sue at the time,"There's something wrong in the GO. There's something very wrong in there. They're not complying. They're not acting as if they are on our side". 

And Mary Sue didn't get the word. She didn't look hard enough, or she didn't believe it, or there were too many people on her lines telling her that things were "other" than what LRH was saying. 

But in actual fact, the people on her Controller's Committee, right underneath her, and between her and Jane (because they were senior to Jane) there were two people on it that were working for the government. And they were James Mulligan and Anne Mulligan. All right. 

Now, the "trade-off" was messed up, and also, as you know, you probably know, or maybe you don't know, but have the Court Records. You may have seen these Court Records of the Mary Sue case and there's this guy in it named Michael Meisner. 

Now we're getting into some other people's tracks but have this from the sources themselves, the stories heard from them directly, and that is: The whole reason Mary Sue and the nine got indicted was because of this break-in that the GO did in Washington to get these papers on Scientology having to do with the stealing of the documents from Cedars. 

It's all involved in that case anyway. And what happened was that -this guy Michael Meisner was the one that proposed the break-in. He was the AG Washington. Now, the funny thing is that two people in Washington at the time when he proposed that - before it was even done, before it was accepted - KNEW and had evidence that he was a government agent. Those two people were Bill Franks and Lynn Murphy. 

Now, those two people wrote up reports on separate lines - 'cause Franks was Sea Org and Lynn was GO - they wrote up reports on separate lines to Mary Sue to tell her that Michael Meisner is a Government agent and he should be gotten out of here. He's not a GO guy. He doesn't think like us. He doesn't act like us. He has connections to the Government, he is trying to get the Church in trouble, etc, etc, etc. 

In other words, they EXPOSED him. They sent the things up the line. Jimmy Mulligan stopped these communications from going to Mary Sue. They did not go to Mary Sue. He ordered, through the connections he had to the Sea Org, from his mysterious GO post of Controller's Committee, that Bill Franks be removed from Washington Org and Comm-Eved and RPF'd: and he was. And that Lynn Murphy be brought back to PAC and Comm-Eved and RPF'd; and she was. And she was also kicked out of the GO. And they were so spinny, they didn't even realize what it was for. But it wasn't for any of their stats or anything. It was just the fact that they had tried to expose a plant. 

Now, you realize that if those comms had been allowed to go thru, then Mary Sue would never had gone to jail. And I don't know if you've found that out, I think I told you, but it is a fact now that Mary Sue is in jail. She's in a prison for women on the East Bay - it s called East Bay of San Francisco Bay. It's quite a nice place. It's a white-collar prison. But she's still in prison and she should not be there. 

I wanted to point out something else, too, on the GO's head, and these plant's heads. That since 1976, before 1976, all the years that LRH and MSH and the family were onboard the ship under the Sea Org protection, they were totally safe. Nobody touched a hair on their heads. Nobody got them in a court room. 

Since they moved ashore, they were under GO quote "protection" and since that time, Mary Sue is in jail, Quentin is dead, LRH had to move off the lines because of 18 or more subpoenas on him for various civil cases against the Church, and the family is quite dispersed. 

They don't get together for birthdays anymore. Diana, this year, has said that she can't even get her comm thru the CMO to the Old Man. She can't even communicate hardly to her father anymore. She writes up there but she doesn't know if anything is getting thru or not. And Arthur is now kicked out of SU. And so is Suzette. 

They are not in SU anymore. They were quote "knocked out of SU" for quote "out security". When in actual fact, the thing is that they are very vulnerable themselves to any attacks because they are members of the family. And they should be protected. And they are not being protected. And they're all in the Los Angeles area now. 

And Diana is trying to take care of them. And she's also trying to help her mother. And I also pledged to her that I will do anything in my power to help get her mother out of jail. 

And that whole thing, I say, was caused by the fact of infiltration and plants in positions in the GO. And, of course, we all know that Mary Sue should have spotted them, but there were two right under her, feeding her Legal and Intelligence data. 

James Mulligan was in charge of Intelligence and his wife Anne Mulligan (they're both homosexuals, by the way - they got together to make a good "show"), but they chopped all the Legal and Intelligence lines to Mary Sue, and just let thru what they wanted her to see, or wrote up their own reports the way they saw it, or the way they wanted it to be, and that was the way the Government wanted it. 

So, these things were all found by me in the next couple of years, and they are all logged and written down and debriefed at several places. I will tell you where they are in just a moment but I've got to go thru 1979 first, 'cause in late '78 the location where the boss was filming got blown by two people that went to Las Vegas. 

They blew from SU Area, from the film area. They were like new recruits. They blew. They were "family" of some messenger or something and they blew and they went to Las Vegas and tried to get $10,000 from the FBI to reveal the location. The FBI said "No, reveal it anyway", and they did. 

And they went to the newspapers, and they tried to get money from the newspapers, and the next thing you know, people from Las Vegas Org were over there running around in their cars trying to see LRH. So he said "We've got to get a new location." So we did. We got another new secret location for filming so we wouldn't be bothered. And it's still in California. And this one was where the current CMO INT people are, and the Watchdog Committee, and all that stuff. 

The Watchdog Committee, by the way, is just the executives and division heads of CMO INT. That's all it is. There's nobody else on it. Or there wasn't when I worked there. Maybe now, but there wasn't then. 

And they all call themselves the Watchdog Committee because their purpose was "To watch over Scientology and make sure it stayed on LRH Policy". Isn't that strange? 

Well, now they seem to be setting their own policy. But that's the way they were. They were very "status-oriented" people. And the LRH messengers (there were good guys that were in it in the beginning when it was running well) are all gone. They've all been removed from it. And who removed them? 

Well, you have to look at who's the head of it and who is the guy that's running it. It's the heads of the CMO and the Special Projects people at CMO INT. And I was there. I was the CO of SU, which is the Special Unit, the whole thing, not the head of CMO INT, but the SU part that's doing the films and so on, and I worked with LRH for a year and a half out there, and since the GO wasn't there, I did all the Legal and Intelligence for him. And hatted up Leo Johnson on how to do it, so that he could take over the Div 6 hats of PR, and so on, for the base. 

And I got to know LRH's Legal and Intelligence and Public Relation Policies very well, 'cause I had to get hatted on them myself. And he was personally directing me and handling these by conference and by written dispatch. 

And while I was up there as CO SU, one day I got removed. The messenger came over - I just want to show you how things can get altered. LRH lived in a house not a hundred yards from where I was in my office. And a messenger came over and told me I was removed. It was an "LRH order". And that I was to go down to Estates and work in the garden. And I said, "Well, I'd like a Comm-Ev, because I don't know why this is. My stats are not bad, etc, etc". She says, "Well, it's an LRH Order. Are you going to do it or not?". I said, "Well, since you say it's an LRH Order, then it must be, because messengers never lie." 

You see, that was their thing. They never lie, they said it was an LRH Order, it was. So I said, "All right I'll do that" and "I'll go down there, and I'll request a Comm-Ev on lines." And she said, "OK, turn over to your Chief Officer." So I did. And I was down there working on a tractor and then another messenger came by and said, "What are you doing down here working on a tractor?" 

And I said, "Well, I have been removed", and so on. And she said, "What! I don't remember that. It wasn't in the traffic".So she ran over to the LRH house just a hundred yards away, looked thru the traffic, there was no such order. She came back and said, "That's a lie. Who told you that?" 

And I said, "This messenger here, her name is Cindy or something." And she went over and grabbed Cindy and asked her what she did and she said, "Oh, yeah, I thought it would be a good idea." 

They checked into Cindy - these were some of the ones that the Boss had trained - they checked into Cindy, the ones that the Boss had trained checked into Cindy and they found out she was an unhandled LSD case. She had about 20 or 30 trips of LSD and never handled and she was totally hallucinating all the time. Really hallucinating. And she thought she was a little "god", and she was running around "firing" everybody and saying it was LRH doing it and so on like this. 

So they dismissed her, quickly. Sent her back to her mother. And I just wanted to show you that I was only a hundred yards away from the place where LRH actually lived, and I accepted an order that I thought was from LRH and it wasn't. 

OK, now they will also write those down and give them to you, right? And they will type them up and sign them "R", and give them to you. And sometimes they ain't from LRH. I just want you to know that. 'Cause I've worked there for two years and if those kids have had LSD, they will do that sometimes, just because they get a bit "Waugh, waugh, waugh" (Uppity). Now that's when LRH was there. 

Now he's not at that location (SU) anymore, because the second location we got, got blown too. It was on television, for Christ's sake! and in the newspapers. So it's a totally blown location and he never moved there. He moved back to a nearby town. And then he moved from there. And he moved from the next place. And he moved from the next place. 

So he was three steps AWAY from the SU area and the CMO by the time of 1980. That's 3 vias. And he left a messenger at each point to relay comm and to make sure the lines had enough "breaks" in them so that nobody could trace them down. He had courier set-ups and so on like that. 

So anyway, in 1979 we got this new place and I was working on that and then the CMO was given the job of getting the whole of Scientology operating totally on Policy, and making sure every Org was operating and do an eval on each Org and so on. So most of the evals required missions, and at that time LRH was "close" to the lines (in '79), he was only living a few miles away. And we did missions to all the Orgs. 

I was then put on as Chief Missionaire, because I had most of the experience in missioning. And I did missions to Flag, St. Louis, FOLO WUS, St. Hill Castle, the Eval Unit, etc, etc. Now on these missions in 79, I started discovering... - you mostly know, you go on a mission and it's usually a down-stat, out-ethics area and you find things. And you find things like somebody trying to be a plant, or you find somebody that's been PDH'ed, or something like that. 

Well, I kept reporting these to the GO, as you should, and I kept reporting them to the GO and then I'd go on another mission and find out that in that place where I'd just done a mission, that nothing had happened to these guys. They never did remove them, they never cleaned them up, they never fixed them, they were still there! Some of them had even been promoted! 

So I went to this guy Jimmy Mulligan, who was the highest "visible"... - 'cause Mary Sue was living in her own place then. You see, the Boss and her had to live in separate places because she was under surveillance by the Government all the time since she was "indicted" now, you see. And she had to live at a separate house in a different town. So I couldn't get to her. And that was a secret location. And the Boss was in a secret location. 

And so I went to Mulligan, who was the highest intelligence terminal in the GO, he was the Controller's Committee for Intelligence. And I went to him, I said,"I want to talk to you". (This is in late 1979), I said, "I' ve been spotting these plants in the Organizations. I've been reporting them to the GO and the GO has done nothing about them. Why not?" 

And he looked "Oh!" This had shocked him because it came from left field. I just met him in the hall there, you see, and he didn't have an answer ready. So he said "Ah...ah.., well.., if we ..if we... shoot them.., uh..uh..uh..,they might send in others and we don't know who they are." 

I said, "That's a lie, man. What are you giving me that bullshit for. Anybody can find a plant on a meter," I said, "That's a lie". So he said, "Oh well, yah, ..uh.., yes..,uh..., well it was Mary Sue's policy". And I knew that was a lie, too. Because I've done missions for Mary Sue and I know how she feels about plants. So he lied to me twice there. 

And the next thing you know, he did a little 3rd party on me to the CMO and got me in a Comm-Ev. So that I "wouldn't remember", you see. But anyway, I remembered that. That he wouldn't do anything about this, and he was lying to me. I didn't know why at the time, but it later became apparent. 

That was late 1979. In 1980, I kept doing missions and I kept going across those same damn plants, you know, sitting in there. There's one... - like that girl Debbie Mace out in the field. She was an agent provocateur, tried to get the Church in trouble, in every thing she was doing, she was reporting back to the FBI all the time and had all her contacts set up. Heber Jentzsch knows her, and he knows that she is a plant. 

She did an agent provocateur trip on him and got him hung up in an attack on Scientology in the California State Assembly a couple of years back. And he had tried to get something done about her and nothing had happened. 

And every person she'd audited... - (she's a field auditor) - and she kept trying to mince her way into the high security areas, and she offered to audit for the GO one time... - and everybody she audited went either out-2D or blew. So they finally had to fire her. Some of the good guys realized that she wasn't a good auditor. Anyway, she kept mincing around and trying to get into Flag and audit execs down there and I caught her again auditing at Flag as a volunteer in auditing high-security people like Ken Urquhart, and so on like that. 

And I got her the hell out of there and I reported her again to the GO. I said, "Get her the hell off your lines, man, she's this... - here's her records, here's her ethics records, go look up her file, it's in the ethics files down at Flag. You'll see the whole thing with her, man!" 

And she was also responsible for out-2D liaisons in Columbia. She used to go down to Columbia and they had a few connections down there to the high officials down there to sleep with them - married Government officials and so on like that. It was all in the file. There's this whole report. Then I asked these guys at Flag GO to do something about her... and they didn't. Because they had to write up to get permission. Because she was from the L.A. field. And when they wrote up to L.A. of course... they said no. 

Anyway, in 1980, I'm still doing these missions, but I'm getting all of these various intel lines now coming together. 'Cause I'm moving all over the U. S. mostly and I started realizing that there was a little bit of some kind of criticism coming up after this little Comm-Ev, which I got out of by using my Kha-Khan. Because the Boss had given me a Kha-Khan in 1976, I believe it was, or 75. 

He said I was the most successful ship's Captain and Missionaire, and so on like that . So I used one of my Kha-Khan things and got out of that Comm-Ev. 

And I was carrying on with these missions and since my wife Joan, (this was when I started doing these missions) while I was on one to England, she left and went back to Boston and she wouldn't come back. And she said that the CMO was not acknowledging her value to the Org, not letting her work and so on like that, and she wasn't getting any money and she was going to die if she didn't, so she went back to work and tried to straighten up her Social Security. That's what she said anyway. I don't know. 

Perhaps she had other fish to fry or perhaps she had gotten... - she did get sick around that time, so she had to go to the Shaw Clinic. So perhaps something had happened to her there. Because in my investigation I found out that there was a person named Vicky Sammler, a Doctor, that was put into the Shaw Clinic to make sure that several Scientologists got a little PDH and drugging every now and then if they were top execs. And Vicky Sammler was the one that was using drugs, and so on, on Scientologists. And any Scientologist that's ever been to her will tell you she was a black thetan and she was up to no good. 

But anyway, there is evidence that she's given drugs to Scientologists. Doesn't use Touch Assists. Doesn't use any LRH tech. I don't know why they kept her there except that probably the Government had some kind of threat over the rest of the people that worked there. Income tax, perhaps, who knows? 

But anyway, the missions went on, and, oh, there's plenty stories, but let it suffice that I tried to get these people handled, that I found. Reporting them to the proper terminals and so on, and debriefing on them, and trying to get somebody to take responsibility for these plants. 

After I'd turned them over to the GO, then nobody would handle them. So that's what you were supposed to do in those days. Now at that time, my wife had been gone for a year, so I decided to find another partner to do missions with. 

And I proposed to this girl named Helga Wagner down at Flag, and she didn't want to marry me. She wanted to stay out on the outside and do PR stuff. And then I proposed to a girl named Linda, and the same thing. She had a kid and she couldn't come to SU, so she stayed down there at Flag. 

And about this time I discovered that while I was doing this stuff, there was a fellow in the CMO there, in HCO, named Jay Okamoto, who was, privately, behind my back, writing telexes about my letters to these girls. 

Of course he had to read the letters, you know, to do that, and there was a security thing there that they had to read letters to see if you were giving away the location, but since this was nothing to do with the location, he had no business doing anything with the letters. 

But what he was doing was telexing to all the CMO units saying to not let, or to prevent these people from saying "Yes" to me. In other words they telexed about Linda, for instance, to Flag and he said "This is serious. Get Linda and take her over to the side and tell her to refuse Capt. Bill's proposal. We can't have this happen"... etc.,like this..., and I looked at these telexes. These are not Scientology telexes. They are agent telexes. 

So I took one of these telexes, pasted it on a big sheet, and petitioned the CO CMO INT... - that was Dede Voegeding- that this guy is obviously some kind of other-intentioned. He's not a Scientologist. He's trying to destroy any 2D communications and I propose that he, first of all, be gotten off my lines. I don't want him as any kind of HCO terminal on my lines, and I don't want the Qual guy, who he was also informing, as any kind of Qual terminal on my lines, because these guys are1.1. 

And the CO CMO, Dede, an old LRH messenger said, "OK, yeah, yeah", and she approved that and she investigated them. And boy, they had to do some fast back-pedaling to make sure it was all,"Oh, it was just a mistake, bla, bla, bla, bla, bla, bla." 

And they all went around, "Heh, heh", 1.1ing for a little bit. 

And then, on the next mission I went to Flag, I met Dafna and we hit it off pretty well, and I proposed to her and next thing you know, there was some more Okamoto telexes saying that, "She can never join the Sea Org. Don't let her in the Sea Org," and so on like this. And I found these telexes, and this time I realized -"Hey, wait a minute. This guy is actually operating like an agent. He's actually saying that somebody can't come here, yet he is HCO and he is a recruiter. He's supposed to recruit for the CMO and Dafna was going to join and come to SU and work there." 

And, at the same time, mysteriously, after I proposed to her, a Comm-Ev got called on her at Flag. And she's a PUBLIC. So it was interesting. 

So she wanted to go ahead and do this Comm-Ev, and I saw something else in this. I saw something that was getting a bit arbitrary here. My three weeks annual leave was due, so I went off on the leave and I eloped with Dafna and married her. 

Now, we did that, and then we went down to Flag, still on a three weeks leave, and got married at Flag in a big ceremony, and also I went down to be a character witness at her Comm-Ev. 

She was supposed to have had something like "bad PR" in the community or something. And so I went to the community where she was supposed to have the "bad PR". I went with her to find out what they thought of her - and they all loved her. So that didn't work out, and I could testify that she didn't have "bad PR". 

Anyway, I went up to the Comm-Ev and I said to the Chairman, "Ok, we're ready for the Comm-Ev and I'm going to be the witness on the other side, for the plaintiff, and let's have it." 

And then I found out that these guys have been calling witnesses while she wasn't present, they'd been calling witnesses without the interested party present, and they even asked ME to come in and testify without the interested party present! 

And then I said,"That's it! You guys are fucking illegal. That's it!" 

So, I telexed up to CMO, Dede again, and I said, "There's an illegal Comm-Ev going on down here on my wife. They're doing this and this and this. And I request it be cancelled." It was. It was cancelled immediately. 

Another one was set up by the CMO, because apparently they still had some data or they didn't know what was going on... maybe? You think? Lets all be "reasonable" about this now. And by that time... there was supposed to be one by the CMO. It was picked out and they had a NOTS auditor on it and all kinds of important people, even Ken Urquhart was on it. And we went over to that one. And by this time, Dafna and I had amassed a whole bunch of data. She had amassed a lot of data. I found out why she was being attacked. She had given all the data she knew about the Clearwater Mafia to the GO... and they had declared her PTS type III. Now, I knew the data about the Clearwater Mafia because LRH found it in 1976, and when I told her that, she went, "Really? That's the same thing I found out! About the Fort Harrison and all this and the gambling and all?" I said, "Yeah, yeah, LRH knew that in 1976." She said, "Well, GO doesn't believe me now. And they're doing this and this and this..." I said, "Really, uh,uh, that's strange!" So we were going to have it all out with this Comm-Ev, you see, and she had a whole pack of data and bunches of data, about 2 feet, 3 feet of data. And I had a whole bunch of data. 

And we went to the Comm-Ev and the Comm-Ev said, "Well, how do you plead?" And we said, "Wait a minute. Have you read the data?"And they hadn't read the data. So we said, "Well, we suggest you adjourn until you read the data and you may not want to have a Comm-Ev on us. You may want to have one on a few GO terminals we intend to call as witnesses." And we said that to the Comm-Ev and the next day the Comm-Ev was cancelled. This is the second Comm-Ev that's cancelled now. 

So what I was doing... I was on a little mission here of my own, I was on my leave you see, and I was gonna get some Justice in around here, because I didn't like all this "Bullshit Justice" they were pulling on us in early 1981. 

So the next thing, you know, I get called back to SU out in California, and my leave is about up and I say: "Well, ok, I'll do that." And I'm going to tell them everything about that now and get my wife in the Sea Org because it's not a girlfriend now, it's not a proposal, it's a wife. OK, so I go back there full of beans and I debrief on all of this data that I found out about the plants. I debriefed on everything I found out about the Clearwater suppression of the Church and the building down there. I debriefed on some data I had found out about John Cole. You remember John Cole? Page 64, Garrison's book. We saw him down in Clearwater there and he was overheard talking to a taxi-driver about "raiding" the Church in Clearwater and planning some actions against them. I reported that to the GO Flag there, and they checked it out. They interviewed the taxi-driver. He gave them a debrief on tape. It was all just as I said. Now that was Molly Bernstein (AG Flag at the time). The data is with Molly Bernstein. She has a whole tape on it done by me and a tape done by Dafna. 

Anyway, I went back to PAC. I debriefed to the HCO Exec Sec, Janadir Swanson, in the CMO there. And we also realized that from Dafna's data, that the Clearwater elections could be influenced. Because she was being asked by the pro-Scientology candidate to be the PR person to tell him what all the "buttons" were and how to best put the Church's point of view forth in Clearwater so that he could be elected. And the GO didn't want to hear about this. They didn't want the guy elected. He was pro-Scientology, by the way. So when I got back, I debriefed on all this and I said, "Something's wrong in the GO, there's too many plants around here." 

We had run into this one in Clearwater, this was a definite Government agent named Nancy Sadgwick, Nancy Sadgwick. Obviously operating for the "evil side of the force" as you might say. She was trying to keep any upstat person off the lines, and anybody that could upset the little "applecarts" of the Government, and was preventing or shooting anyone that went out and did PR in Clearwater. Anyone that tried to make friends in Clearwater, she would just shoot the shit out of them, or threaten them. She would keep people off lines, declare them PTS III, just the general suppression. 

Anyway, I also found out from an entirely separate source at this time data about an upcoming "coup" in Mexico, which could affect our operations down there, and I debriefed on that, and this was from a source, an old friend of mine who was a gun runner. He had nothing to do with Scientology but it could affect our operations down there. And I asked them to check upon that because it gave names of the Government officials involved in it. And this was a "coup" in Mexico against the Government. It was going to... - it had to do with the oil business... - didn't have to do with Scientology, but we had friends in the Mexican Government and I thought it might affect them so I gave them that, and debriefed to the CMO on all this. By the way, I had also telexed to LRH and MSH this data on John Cole being in Clearwater, because I knew wherever that sucker was, there was always some CIA action following it up, or some kind of infiltration action. And also, that we had important data on how to handle the elections in Clearwater and get our candidate elected, and so forth. 

But the telexes were not forwarded thru to LRH or MSH, although I'd been working for them for 15 years. They were stopped by the CMO and stopped by Jimmy Mulligan when they were sent over to the GO. And therefore, the next thing that came to me was... - I was being Comm-Ev'ed. Now why was I being Comm-Ev'ed? What crime? They didn't have one. They were just doing the Comm-Ev to "find out things". I said, "Well, I have just debriefed for 3 days now and my wife has debriefed for 3 days down there and she's also got pneumonia now from all the suppression and non-belief of people. Now what more do you want? We've already been thru two Comm-Evs down there and you've cancelled both of them. Now, what is the point of all this?" And they didn't have a point. All they wanted to do is Comm-Ev me, and I found out really, that all they wanted to do was shoot me because I was getting too close to the truth. And the GO had told the CMO to get rid of me because I was "upsetting"... - you know, I was "hallucinating" and I was going crazy, and all that kind of stuff. 

The CMO has no intelligence service. They have no idea of running a B-1. They have no idea of any kind of information gathering other than org stats, and so on. And therefore, they totally obeyed the GO, thought I was hallucinating, and Comm-Ev'ed me. 

And they had to take the results up three times because the Committee wanted to let me off twice for following the "Vital Data" policy, which is, "Whenever you have vital data, you report it up to Command. If you don't, you are committing an overt." Well, that's what I was following. And anyway, the data still didn't get up to Command, by the way. You have to realize this, LRH didn't get it, neither did Mary Sue. 

So the Committee finally... - this guy, Jay Okamoto, who was over the Committee of course, he was the HCO Area Sec, Convening Authority, he decided that I was to be shot very dead, and he did. And that was what you saw as the "out-security", and so on like that. The basic "out-security" was I finally got my wife to come up and be a witness at my Comm-Ev and, of course, she didn't have "clearance" to come up there, so when I drove her in to be a witness at my Comm-Ev - well, then that was the out-security and I said, "Yes, now you have a crime, now you can shoot me." And so they did. Anyway, that was that. And I said, "Boy, I don't play this game anymore. I'm not going to Q & A with it. I'm going to go all the way to the top, get all these son-of-bitches hung. That's it." 

So I went off, I got demoted down to PAC and they "said" in the Comm-Ev, which is an illegal Comm-Ev by the way, all this stuff was removed. Rank, Kha-Khan, all of this kind of stuff gone, you see. So I'm now, though - I'm in a different game. I'm now playing the game of, "I'm going to clear up LRH's Church and he's not here or he's not in contact with me to help me out of this one, so I'm going to get out of it myself. And I'm going to do it right. I'm going to get all the evidence on these son-of-a-bitches and I'm going to put it to the right people and they're going to 'nail them' ". So I did. 

I went out to PAC and I had a nice job there as Design and Planning in the Estates Area. And since I was only an "AB", I could do anything I wanted really. And I went to the government buildings and I tried to get thru to Mary Sue and I got data on various things on Mulligan. I got a whole debrief on him that I put into the files in HCO FOLO where I had a helpful terminal there named Marge Bryenton. She was the Ethics Officer in the PAC area. And I got all the data I could find there to Joe Lisa, who was an old Sea Org GO guy, and DGIUS. 

And I started coming across new data. And the new data I came across was that there was another guy sitting in the L.A. area who was a big plant and his name was Alan Hubbert. And I'll tell you how that data came across: Because I ran into this girl who had gone out, several years back, with an FBI agent. He was not an American guy. He was an English guy who worked for the FBI. He was sort of like a "hired gun" sometimes. 

And they had asked him to take part in a plot... and a part of an FBI operation... a clandestine one... to infiltrate the Church of Scientology. Since he was English, you see, it would be very obvious that he wasn't an American and not an FBI agent therefore. And they asked him to infiltrate the Church. 

And he refused. He said, "I don't like to play those kind of games. I like to go after gun-runners and drug addicts and all that kind of stuff." So they said "OK". So he didn't join it. But they took him out meanwhile to see the place where they were running it from. 

And it was a building in Encino, California and they had a cover there as an Insurance Company, the Zenith Insurance Company. And he refused the deal, you know, he saw all the files they had on us, and all the stuff they'd stolen in 1977. He saw all that stuff. And he said, "They got tons of stuff on you." And he warned the girl. He didn't know at first she was a Scientologist, and when he found out he said,"You better get out of that thing, honey". And she said, "Why?" And he said, "Well, because the FBI guys are doing a number on you. And I don't know if you're safe in there or not." So she said, "Why?" And he told her this story. And then he took her by the building and showed it to her. Now, she took all the data and went to this guy Alan Hubbert, who was AG Information Los Angeles at the time. This was about 1978, 79. 

Anyway, this girl who had the boyfriend who was the FBI guy - his name was Ranson Justice. Now, he was English and he had worked for the MI6 guys in England and so on. But mainly, he had to leave England because he had finally gotten involved in some kind of violent things and he had to come over to the U.S. And so he worked part time for the FBI. Anyway, he drove her by the place, showed her the building, then she said, "Well, would you come by and tell this to somebody in the Church? Because you know, freedom of religion and all that stuff." And he said, "Well...ah..no. If they ever found out that I told anybody, man...they'd kill me". And she said, "Ah, come on now. Please." She finally prevailed on him. 

And so he went over with her and they had a private meeting with Alan Hubbert. Told the story to him. And he listened. And then they went away. And then the girl came back to him the next day to say, "What's going to be done about it?" And he said, "Well, here." And he gave her the order that declared her PTS III, and he said, "I don't believe a word of it. That guy's lying," and so on like that. 

And she was so shook up, she didn't know what to do. You know, she was just sort of sitting there dazed. She couldn't go to the Org. She was PTS III. She couldn't get out of it now, and so she went back home and she was just laying in bed with the lights out and thinking, "What the hell. I just tried to help the Church. I just tried to give them some data. What happened, huh? What happened?" 

And then, all of a sudden, she heard a knock on the door, and she didn't hear a car come up, and it was this guy Ranson. And he came in and she said, "I didn't hear your car, honey." And he said, "I can't come in a car, I can't come in here anymore. I gotta leave town." And she said, "Why?" He said, "There's a contract out on me." And she says, "What?" And he says, "Somebody spilled the beans. That guy we talked to or something had a pipeline to the FBI and they got a contract out on me. I'm to be shot. On sight, by any agent."And she said, "What!" He says, "Yeah, I told you it was a serious thing, honey. Anyway, I gotta go now." So he kissed her and all that and then he left, and she cried the rest of the night. 

And then she went back to Alan Hubbert and tried to get it handled and told him what had happened. And he said, "Ah, it's all hallucination and bullshit, and nobody's really doing anything," and so on like that, and "Don't tell anybody about this. Or you will be declared Suppressive." So she went on like that for 6 months, thinking that she was under some kind of investigation or PTS trip, or Suppressive threat of declare. And suddenly she woke up and said, "Wait a minute. This is all bullshit. I don't want anything to do with those assholes!" 

And so she went out to open up some Field Scientology by herself. And she was working in different areas, and so on like that. And I don't prefer to give her name on the tape because she may be working in some area right now that are knocking out some SMERSH people. I've told her a lot of things that are happening and if you want to investigate anybody, investigate Alan Hubbert, and find out if that's true or not. 

Anyway, so I started looking at this guy Alan Hubbert and I suddenly realized there's this whole Black PR campaign going on in the PAC area against myself and my wife. And I traced it down... "Who told you this?" - "Who told you that?" - ...They said we were "crazy", my wife was "PTS" or "SP" and I was "PTS", and I was "hallucinating". It was still going on. It was constant, constant, constant, even though Bob Thomas had been declared Suppressive years ago. 

Now who was pushing this shit? Pushing it to the CMO. Pushing it to the Ethics Officer. Pushing it to everybody. See? So I went around and traced it back, traced it back, traced it back, and finally it ended up at Alan Hubbert's desk. He was the AGI out there. And the next thing you know, I'm writing up these reports on Alan Hubbert, "He's sending out Black PR, I want to see him in a Comm-Ev tomorrow," and so on like that. 

I started asking for these Comm-Evs, you see. To the Ethics Officer, to the AG, and so on like this. And everybody is scared. Now they're getting scared. People start getting scared. "Oh, we can't do that, no, on the GO, no, we can't do that." I said, "I want a Comm-Ev right now. I want that son-of-a-bitch here. I want him on a meter. That son-of-a-bitch! I think he's a plant." They'd say, "Oh no, you can't say that!" I'd say, "I'm saying it. I want him in a Comm-Ev right now. We can prove it." 

So anyway, I was doing that kind of thing. Pounding the table and all. Everybody left me alone. They left me totally alone. Nobody would even talk to me. 

So the next thing you know, I go out and get on my bike one day with my wife and I find, when I get in a gas station before I go on the freeway - my tire is cut. All the way around. From one ear to the other. It's totally sliced with a knife. Very clean. All the way down, nearly to the tube, and the tube was already poking out in a big balloon. 

If I had gone on the freeway, the thing would have flattened out and I might have gotten killed under a bunch of cars and trucks. So I find it and replace the tire and I know it was a knife cut. So I'm going to get my bike parked in front of the QM next time. This is really strange. It was a nice clean cut. It's not like some slash or something. It was a professionally done job. It was like all the way around the tire. 







So I went back the next day and rode up to work early in the morning and some guys I knew from SU drive up and they say, "Oh, Capt. Bill, hey,you're out of the hospital, huh? You look alright! We heard about the big accident you had." I said, "What accident?" They said, "Oh, we heard you and your wife got hurt on the freeway in a motorcycle accident." I said, "Really? No shit. Who told you that?" They said, "Oh, we heard it from the courier. The courier came out to SU and heard it from the PAC area." Of course, now they had to believe it was all a lie, because I didn't have no accident. 

So I went back and I grabbed the courier and I said, "Where did you get this from?" And he says, "Oh, I heard it from somebody in the CMO." So I went to the CMO and I talked with them and said, "Who did you hear this from? It didn't happen. Where did you hear it from?" So, they had heard it from this girl that "tells them things" from the GO. And this girl worked for Alan Hubbert. 

So I went to find her and I found her in a cafe. My wife and I sat down across from her and we just pointed at her and I said, "You're going to be in a Comm-Ev. You've been lying about us, spreading false rumors about Scientologists," and so on like that. And she just dropped her knife and fork and started looking very "glazed" and "terror-eyed" and everything like that and she said,"I...uh...uh." I said, "You spread that rumor about the accident, didn't you. You know that Alan Hubbert had the tire slashed on my motorcycle. You know he tried to kill us, didn't you. You're in it for attempted murder and you're an accessory before the fact." 

And she went, "Uh...uh..please! Please! I can't talk about it. Don't tell anybody!" I said, "Who ordered you to do that?" She said, "I can't tell you, it's GO business. I can't tell you!" And I said, "It's Alan Hubbert, isn't it?" She said, "uh...yes, yes, but don't tell him! Don't tell him! He'll kill me!" I said, "OK, I won't tell him." 

So we left her there sort of slobbering into her...- she was a, you know, one of those GO hangers-on you know... - people that go and do Black PR for the GO. 

So we went back over and I sat down with Dafna and we sat down there and wrote and typed up a whole bunch of reports on this whole thing and turned them over to the Ethics Officer in FOLO there, and sent copies up to the GO and to Fred Hare and anybody else we could think of, you see, and I said, "Now we want a Comm-Ev on this guy because now it is attempted murder." 

And then, the next thing was that Jimmy Mulligan, "himself" right?... - now by the way I had been talking to Joe Lisa. I told Joe Lisa about this. He was the DGI United States and he knew the whole story. I told him the whole thing, my suspicions about Mulligan and now told him my suspicions about Alan Hubbert, and Lisa's getting cotton-mouthed and he can't even take it. He's scared. He's frightened because these are his seniors, huh? Not Hubbert, but Mulligan is his senior. And he's all cotton-mouthed and frightened and everything like this, you know. 

And I said, "Check it out. Check it out. Just go look." So he started looking. And he checked John Cole. And he found he was a CIA agent. And he found he had done this and that and he was trained in the "terror school", and he might have had something to do with this and that and the other thing, and he was totally "rabid" against the Church. And then he found out that Bob Thomas had put some stuff in my file in 1968 saying I was "hallucinating". And he checked on the psychiatrist in Beverly Hills. And he found out the guy did leave town. And the guy was in some kind of organization that they knew was a SMERSH organization, and he checked on the doctor in the County General Hospital and found out that was his name and the guy had left town that night. And he checked on this and that and he found that everything I was saying was TRUE. 

All the way up the line. And all of a sudden, he was ordered off. He couldn't do it anymore. Mulligan told him. He was scared. He told me, "I can't do it anymore. I can't look anymore, I can't look anymore." I said, "Well, OK, you're chicken shit, man. That's all it is." He accepted it. He said, "Yeah, I don't wanna..." So said, "OK, I'll have to get that son-of-a-bitch myself." So I started trying to get hold of Mary Sue. And I got ahold of Mary Sue's auditor, that I knew was her secret auditor and her NOTS auditor. I got ahold of him and tried to get him to deliver a message. He was afraid to do it. He wouldn't do it. It was just a message to meet her, you know and talk to her. He wouldn't do it. He was afraid. 

We went to Fred Hare's wedding and tried to talk to Jane. We figured Jane might want to do something about it, since she was lined up to go to jail. And Dafna went up, and I went up and Dafna said, "Jane, we have some important information for you about the GO," and so on like that. "We know some things are happening and we'd like to talk with you about them." And Jane went, "Oh...! That's a very touchy subject. I don't want to talk to you about it...no...no." She was scared, too. 

So meanwhile, I went back to this girl that had told me all about Ranson Justice and all this stuff, and I said, "Look, would you guys like to help me?" (Her and a couple of her friends, you see?) So I said, "Would you guys like to help me and let's handle this goddamn thing ourselves. Let's go bust into the FBI place or at least surveil it and get a demonstration going out there and, you know, get the files back, and expose them to the press, because the GO's all chickenshit and they won't do anything about it." And she said, "Oh, well, yeah, we'd like to help you. Let's get Joe Lisa over here and try one more time." 

So we got Joe Lisa over there and we told him all the things again, gave him tapes... - she gave him a tape recording of her whole story - ...and he was so frightened he had to drink a glass of water to be able to talk. And then he called her up the next day and told her that the FBI will "kill her and her friends" if they do what I had planned, which was to go out and harass them out at this place in Encino. The FBI will "kill" her and "they might take your life and all and then we'd have to declare you Suppressive." And he (Joe Lisa) told her that stuff. He was under the influence of Mulligan by this time. 

And then when I went over to see them to find out what had happened, they all sat on the couch looking afraid, and they told me, "So we can't help you anymore Captain Bill, we're afraid. And we've decided...uh...that when we get up the Bridge a little more, maybe we'll be able to do something." They were all chickenshit. They were all shaking in their boots. And I called them all cowards right to their faces and they accepted that. And they knew it was true and they were cowards. 

They wouldn't look. Joe Lisa wouldn't look. None of these people... they wouldn't look. They wouldn't do anything about it. I was telling them: These are the guys. Get them out of there. These are the evil guys. These are the agents of the Government. These are the enemy sitting right in your midst. And they wouldn't do anything about it. So I said, "I've got to get to Mary Sue or Ron. They are the only people that will have the...see, I'm an AB now, right? So, I'm gonna get these guys. I'm going to get them. So I'm going to get to Mary Sue." 

So I went down to the government office building and tried to get her address from them... from the Attorney General's people down there, the court people, that were trying her. And all they gave me was Mulligan's address over at the Cedars. In the Legal Department, run by his wife, Anne Mulligan. 

So that's the way it went. The government was totally "cozy" with the GO, you see? Because really, the government shouldn't have anything to do with the Church. It's just a little mixing up of Church and State. They should have given me Mary Sue's lawyer's address. Mulligan was not her lawyer. She was being tried as an individual, not as a member of the Church. 

If you know the case very well, you will know she was being tried as an individual, to protect the Church, and not have it affiliated with her. In other words, she was "taking the rap". She was "taking the rap". And my heart goes out to Mary Sue. She took the big rap for all those assholes that were sitting in there, and those other assholes that were too "afraid" to do anything about the Mulligans and Alan Hubbert. Assholes! And the Okamotos and all that shit. And there they are, sitting there... and the threat against them is that they'll "lose their bridge", that they'll be "declared SP". Well, who gives a God-Damn! We won't even have a Church if we don't do something about these assholes! 

Anyway, so I went on for a little, I wrote up to Bill Franks by this time. I figured he might do something although I knew he was a puppet under the Watchdog Committee at that time. I figured he might be able to do something. I wrote up to him and told him where all this data was: With Molly Bernstein, the debriefs on Clearwater, and the political scene... - by the way, when I was Comm-Ev'ed, they wouldn't let me out of SU until after the elections in Clearwater. And our candidate, the pro-Scientology one, did not win because none of the strategy that Dafna and I had planned, and tried to get OK'ed by the Boss... - which was blocked from getting to him - ...it never got applied. And the candidate that did get in was the "middle" candidate who then held the "inquiry" on Scientology this year. OK. So there's another way to keep the Church from expanding and turn it over to the fucking government. 

Anyway, the debrief, yes... - now there's a debrief at the CMO INT... - it's probably been burned, destroyed or put in the B-1 files, but you can find it there at CMO INT. It would be in HCO. It's under my Comm-Ev. They'd have my Comm-Ev up there in CMO INT. You'd have... - the debriefs I did, would be in the debrief files at CMO INT. There's the tape debrief, of course, at Flag with the AG Flag's office. Molly Bernstein's no longer, by the way, the A6 flag. I don't know where she is. She's gone. And the debrief to CMO, to Janadir Swanson. She's gone too, by the way. All the old messengers are gone from there. 

Janadir was the only one that "sort of" believed, you know, but she was sort of influenced by the GO. And she's gone now. And Marge Bryenton, the Ethics Officer in PAC, who was keeping the files of Dafna and myself, for us, a very bright little girl, and very on-source, you know... but she couldn't do anything from her post, it was so low on the org board, but she, at least, kept things for us. And she's now gone, too. And Joe Lisa, well, the last I heard about him after the Franchise Meeting in December, he was declared PTS III, when he said that he was actually there at the Franchise Meeting to actually "spy" for the GO. They declared him PTS III. Anyway, that's on... - you'll hear that on some of Peter Greene's debrief tape... all that stuff. I wasn't personally there, but I do know he was a coward, back in 1981. 







Anyway, the final result was that: I couldn't get thru to Mary Sue. I didn't know where she was. The auditor wouldn't take a message. I couldn't send one up through Jimmy Mulligan now, could I? So I knew that line was blocked. 

So what I decided to do was, then, to find LRH and maybe we could get some action going on that. I would be very willing to do the mission myself. And I just wanted to make sure that somebody in the Church was not a coward. And my whole time in PAC was spent, besides doing the intelligence work on these people, and getting the files assembled and so on, was spent in trying to find people or Scientologists who were not cowards. Who would stand up for what was right. Who would not Q&A with evil when they saw it in the Church. Who would make a stand. Dafna did a whole campaign, in cartoon style, against B-1 files, the secrecy in the B-1 files, the fact you could never see them and so on. The mission-holders brought this up in 1981. We did this a year before that, and got a lot of mission-holders interested in it. They finally brought it up to Flag in 1981 and, for a while, people were actually "told" they could look at their B-l files. But it was very short lived, because when the first guy tried to do it, he couldn't. So there was a lot of data that was put in the files about Scientologists.

We found some horrible stuff about how the Field in San Francisco was destroyed by another... oh, by the way... this is another plant, from San Francisco area. A girl named Kathy O'Gorman, used to be the AG at Flag. She's definitely suppressive. Tried to destroy every successful person in the San Francisco area. Then came down to Flag and did a totally ineffective job against the Clearwater Mafia. 

And she was so sweet... and 1.1... everybody "loved" her... I'm sorry, I thought she was great myself, at one time. But then I found out the data and... if you investigate it, just ask anybody that has run a franchise in the San Francisco area in the early 70's, and you'll find out what she did to them. 

She actually was the one who declared Werner Erhart, before he started EST. And all he was doing was trying to make a way to make a lot of money for the Church up there and he wanted them to do his new introductory course. And she said, "No, that's squirrel!" And "You're declared," and so on like that, without even listening to the guy. So he went off and founded EST. So she's actually the person that... - you could call her responsible for... - starting up a squirrel group. She didn't have any Justice in the area. It was just, "Shoot them, shoot them, shoot them. Declare them PTS Type III, shoot them, shoot them." Like that. Anyway, that's not Scientology, and we all know that. 

So, I tried to find the Boss, and the thing was, that I did not. And I don't want anybody to believe that I have physically seen the Boss since 1981. I haven't. I have not gotten into physical communication with him. 

However, ever since I was trained on the Briefing Course in 1965 and then interned in 1966, I have been able to have Spiritual communication with LRH, and I have gotten in Spiritual communication with him. And my actions, since the time of 1981, in the summer, when I went to look for him, have been coordinated with that Spiritual communication line to him. 

So, anything that I am doing, and you hear of me doing, and don't believe all the Ethics Orders you see, because there's also MY side of the story. 

If you will investigate any of these things - now watch yourself when you investigate them, to make sure that you don't get shot yourself; because there are other things I can tell you - Lists. Lists of top Scientologists who were in a "hit list" that were put in by the FBI plants into the Church. These people were to be "gotten". Data from their PC files, data from their Ethics records, anything like that - to make them "ineligible" and to get rid of them from high positions. 

And most of these people are "done" now. They mostly are the Class XII auditors that worked with LRH, the Senior Execs that worked with LRH, the messengers that worked with LRH. These people are all gone now. 

The only people that are left are the ones that Q&A, and walk around like little puppy dogs and puppets. And I don't know, I'm sure that Bill Franks has a story about this - why he got removed; and I'm sure that any of the other people that got shot, that were loyal to LRH, and the REAL Loyal Officers, have a story to tell. 

But the main thing is that the real loyal people are still here. They never give up. And LRH never gives up on any of his shots. 

And the government, apparently, is just trying to take over administrative control of the Church and run it into Receivership, and then suck all the Tech under its wing, drop the Shades of Night over it (from PDC 21), and use it for the "very select few". 

Because you better believe they know it works. If it didn't work they wouldn't be so interested in taking it over. It's just like a secret weapon. 

But anyway, the Boss had always tried to keep it nonpolitical, and anything we do outside of the Church has to be done on our own. 

But the basic thing is to get the organization at the top. The guys who were trying to get the Church at the top - now we get them at their top. And their top is not in the United States. The United States is a puppet. England is a puppet. Spain is a puppet. Any country is a puppet to these guys who are behind the scenes - the World Bank is one of their "front" groups. These guys are behind the scenes and they work behind the banking lines, they work on scenarios, computer scenarios, and I told you the name of the top guy, and that's J. Strasburg, and he works out of Switzerland and Germany. 

And any attacks that we do as OTs are against this son-of-a-bitch, and there IS an Ethics Order out on him, written by LRH. Therefore, any attack we do on these guys will be at the top. 

And don't you believe they know it? Because these are not just enemies of this lifetime. These guys are the ones that are responsible for a lot of the implanting in this Sector. 

Now, I've sort of brought you up to date here. Any time you want to use this - you know there's lots more data, but the thing is, is that we've got: The PTSs in the Church, the people that BELIEVE these plants, the people that don't see them, the people that have the wool pulled over their eyes by suppression, the people that are too AFRAID because they might "lose" their bridge, the people that are too AFRAID because they might be declared "PTS" or "SP", the people that were totally fooled - like Herbie, for instance. 

I warned him about the Sea Org Reserves. I said "Man, the government will try to grab our money, look at all the tax cases against the Church, look at the individual IRS cases on the rich Scientologists that pushed donations to the Church, look at the civil suits for millions and hundred of millions in the United States against the Church". I said, "Man, HIDE the Sea Org Reserves and don't let anybody get it." And when I called him to warn him on that in 1981, he was being Comm-Eved! 

For "not keeping right records" or something. Who was calling the Comm-Ev? Jimmy Mulligan. And I warned him. He did take the warning at that time, and he got out of the Comm-Ev somehow. But later on, of course, he got caught in the GO Comm-Ev. He just didn't take enough action. 

All these guys were warned. They all had a chance. And I knew that anybody that was warned and didn't take action was gonna fall. And they were gonna fall badly. Now these guys did. Because they never woke up. 

Anyway, your data files, in the B-1... - if there's a campaign.. - one thing if you're over in Europe, there's certain things to avoid, and these things to avoid are these secret files, these secret B-1 files. 

Everyone should be able to see their B-1 file. Just like an Ethics file. Because that's where they can put the lies that will follow you around for years and years and years. Like, of course, my "hallucinations", right? 

Now, as I say, you could talk to Joe Lisa and you'll find out that everything he checked out on my story was true. And he got afraid to carry on. 'Cause he was afraid. 

But you could check out the FBI secret headquarters on Ventura Blvd, out in Encino, California. The address is on an Ethics Order I wrote on Alan Hubbert. I've written Ethics Orders on him and I've written an Ethics Order on Bob Thomas, declaring him Suppressive. 

That's my hat. Second Deputy Commodore. And I've written an Ethics Order on Lou Schribnik, who is the person who introduced Darby Simpson into the Church - she's sort of a "controlled doll" - you understand, she's been PDHed pretty badly. 

And she's the one that tried to kick John Travolta out of the Church, and she's been doing her best to put control in and rip money off of the Celebrity lines - and the best data on that is to just talk to..... Alex Sibersky will tell you a story on that or Liz Ausley. They can give you the data on her actions, and her sister's actions, and her father, who is a government guy himself. But her monitor, her monitor is this guy named Schribnik. He doesn't work for the United States Government. He works directly for Switzerland. 

If anybody will even have the courage enough to go over there, or the money enough to go over to Encino, to check the secret headquarters, you'll find in the basement... as you go in the door in the front, the stairs go down on the right and you go down to the basement, the first door on the right, there's the basement files... and that's where all the files are that the FBI stole from us in 1977. 

Right now, my purposes are to continue with OT projects. And to continue to put Ethics in on the real SPs on the Planet...- not the people that... - not these little "playthings", these little "play" pieces of paper that the Church keeps flitting about. But the real evil beings, the people who are actually in charge of the Suppression. Not the people who are PTS to it. Not the people who are PHD'd. Not those kind of people. They can all be handled. But the guys who INTEND, INTEND these things to happen. 

Because expansion is so easy, just as it was in Europe, just as it is in Europe. Where there's no suppression on the lines, LRH's tech goes in, the policy goes in, and expansion happens as fast as you can have it. And it does that wherever I've applied it... in Europe, in A.O.L.A.... expansion just goes - zoom! - like that! And the only time it ever stops is because of Suppression. That's all there is to it. And you don't have to believe that, that it's "suppression" or anything, you can make all kind of reasons about it, but if you just go ahead and do what LRH says, you keep expanding. So you don't worry about that. Just go ahead and flourish and prosper. 

So the thing now is to continue on the OT projects, and these are basically the projects that LRH started out in 1967, and as I know, he always continues and completes postulates. 

And since I'm his Loyal Officer, and his Deputy, I DO TOO. And I don't need anyone's approval. I will just go ahead and DO THIS and I will DO IT WELL and I will do it JUST AS LRH WANTS IT DONE. 

And that's about all I can give you on this debrief tape right now. Anything else is a little bit confidential. It might get into the wrong hands. 

But there will be some changes that are being made on this planet right now. They ARE being made on this planet right now by OTs and OT teams. 

And the SPs know it. And they're getting a bit frantic. And we are carrying on and we will do the job. And there ARE things happening, right now, on this planet that will change its future - FOREVER. And put it more ON SOURCE. 

So that's the end of this debrief. 

Thank you very much. 



�
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�Chapter 3. 

"A Rough, Tough, Dirty Business" 

SOMETIME during the night of March 8, 1971, a person or persons unknown broke into the FBI resident agency in Media, Pennsylvania. The loot taken by the burglars consisted of confidential files on individuals and organizations that apparently had been targ etted by the Bureau for surveillance and harrassment. 

The purloined dossiers were delivered anonymously to the sensation-hungry media, where they were given wide circulation. Among the documents were some which carried the designation Cointelpro, a term which, until that time, was unknown outside the FBI. The acronym, which, it turned out, was an abbreviation for Counterintelligence Program, aroused the interest of an alert newsman (Carl Stern of NBC), who filed a Freedom of Information lawsuit to compel the FBI to release other documents compiled in the cours e of the Bureau's Cointerpro operations. 

Caught in the glare of publicity, the FBI announced that for "security reasons" it was terminating the Program as of April 27, 1971. The action came a decade and a half too late. Documents pried loose from the Bureau in freedom-of-information suits disclos ed what the Washington Post accurately described as "an incredible pattern of abuse," extending back over a period of 15 years. 

The FBI's covert action - i.e., "dirty tricks" - programmes against American citizens were, in fact, vigilante operations using techniques adopted outright from wartime counterintelligence capers directed against enemy agents and saboteurs. Hence the misno mer given the project. 

Describing the kind of operations which had been used against foreign intelligence agents, and later transferred to domestic targets, former assistant FBI Director William C. Sullivan told the Senate Select Committee: 

"This is a rough, tough, dirty business, and dangerous ... No holds were barred." 

The "dirty business" included unauthorized bugging and wiretapping; mail opening; warrantless break-ins ("black bag jobs"); anonymously mailing reprints of newspaper and magazine articles (some of them planted in the press by the Bureau itself); disseminat ing defamatory information regarding individuals, much of it false; encouraging street warfare between violence-prone groups; contacting an employee with derogatory information about a person to get the target fired; using the IRS to harrass individuals an d organizations by audit; and so on. 

As one newspaper writer put it, "almost nothing - beyond lack of imagination - appears to have limited the range of dirty tricks' used by the FBI . . ." 

The explanation offered by the Bureau for its illegal acts was that the agency found them to be necessary to protect national security (a catch-all pleading invoked by all federal agencies to justify their lawless conduct); and to prevent violence. 

That too facile a rationale runs aground, however, on two facts: the FBI targeted groups and individuals which did not remotely pose a threat to national security; and many of the Cointelpro victims were non-violent in both word and deed. 

In the programme's later phases, it became clear that it was being used against persons and organizations whose beliefs were repugnant to the Bureau. In short, Cointelpro was J. Edgar Hoover's secret war against what he considered "dangerous" ideas, or som etimes against individuals who were unpopular with his friends and supporters. 

What conceivable threat to national security or potential for violence, for instance, was involved in the Cointelpro operation in which the Bureau wrote an anonymous letter to the parents of a Michigan State University co-ed, telling them that their daught er had "a serious infection," implying that she had contracted a veneral disease? 

Or, the instance in which FBI agents in Madison, Wisconsin "fingered" for Dane County police a co-ed who danced nude in a production of Peter Pan, because they didn't like her political views? (The memorandum covering the op notes with satisfaction: "Local charges were brought against her.") 

Of the 2,370 approved Cointel programmes that have been disclosed so far, perhaps the saddest and most disgraceful of all was the operation against the film actress jean Seberg. 

Documents obtained from the FBI under the Freedom of Information Act reveal that in 1970, agents in the Bureau's Los Angeles Division, with the approval of Washington headquarters, concocted a scheme to ruin her reputation by spreading a rumor that she was pregnant by a Black Panther leader. 

At the time, Seberg was married to French Diplomat Romain Gary. 

The plot was initiated by the Special Agent in charge of the FBI Los Angeles office with a request, dated April 27,1970 and submitted to the Director in Washington. It read: 

"Bureau permission is requested to publicize the pregnancy of Jean Seberg, well-known movie actress by (name deleted) Black Panther (BPP) (deleted) by advising Hollywood "Gossip-Columnists" in the Los Angeles area of the situation. It is felt that the poss ible publication of Seberg's plight could cause her embarrassment and serve to cheapen her image with the general public. 

" 'It is proposed that the following letter from a fictitious person be sent to local columinists: 

"I was just thinking about you and remembered I still owe you a favor. So ---- I was in Paris last week and ran into Jean Seberg, who was heavy with baby. I thought she and Romaine [sic] had gotten together again, but she confided the child belonged to (de leted) of the Black Panthers, one (deleted). The dear girl is getting around! 

" 'Anyway, I thought you might get a scoop on the others. Be good and I'll see you soon. 

'Love, 

" 'Sol., 

"Usual precautions would be taken by the Los Angeles Division to preclude identification of the Bureau as the source of the letter if approval is granted." 

The agent making this proposal signed the document with his initials, RWH. It was approved by Ms superiors, WGG and RMB. While the FBI has refused to identify these agents, according to a source close to the activity, the originator of the memorandum was R ichard Wallace Held, later promoted to the job of Inspector with the Bureau in Washington. The same informant identified the special agent in charge as Wesley G. Grapp, now retired; and RMB as Richard M. Bloesser, also retired, but then a supervisor over S quad #2 in the Los Angeles office. 

On information and belief (as the lawyers say) the Black Panther leader named in the proposition was Raymond (Masia) Hewit. In a separate op, the FBI falsely identified him as an undercover informant for the agency. The official letter was planted in his c ar with the expectation that one of his fellow Panthers would find it and assault him. 

Days later, approval for the project came from the FBI headquarters in Washington. The memorandum contained a note of caution. 

"To protect the sensitive source of information from possible compromise and to insure the success of your plan, Bureau feels it would be better to wait approximately two additional months until Seberg's pregnancy would be obvious to everyone." 

The headquarters memorandum also added this note: 

"Jean Seberg has been a financial supporter of the BBP and should be neutralized. Her current pregnancy by (name deleted) while still married affords an opportunity for such effort. " 

In terms of circulation, the FBI's black propaganda effort met with notable success. On May 19, 1970, Los Angeles Times keyhole columnist Joyce Haber included the defamatory tidbit in her day's reportage. Haber's effusion was thereafter picked up and repri nted by Newsweek magazine, the American Weekly, and a French publication called Minute. 

The actress' French husband said that soon after reading the false stories, his wife, who was then in the seventh month of her pregnancy'; had to be hospitalized. Three days later, she went into labor and gave birth to a stillborn child, a white female. 

The infant was placed in an open casket so that those who may have believed the cruel canard could view the truth in its most tragic setting. 

Romain Gary affirmed that he was the child's father, and said that the shock of losing the child made the actress become psychotic. Every year, on the anniversary of the incident, she attempted suicide. 

Finally, on September 10, 1979, the denouement of the harrowing events set in motion by the FBI, occurred. Jean Seberg died in the back seat of her car in Paris, of an overdose of barbituates. 

Gary tersely delivered the last summary of the case: 

"Jean Seberg was destroyed by the FBI." 

In a face-saving editorial, the Los Angeles Times deeply regretted that that newspaper had carried the calumny, but took consolation in a statement issued by FBI Director William H. Webster, to wit: 

"The days when the FBI used derogatory information to combat advocates of unpopular causes have long since passed. We are out of that business forever." 

No such consolation is to be found, however, in the final report of the Senate Select Committee which investigated the Cointel operations. The committee concluded: 

"Cointelpro activities may continue today under the rubric of 'investigation.' 

"The word 'counterintelligence' had no fixed meaning even before the programs were terminated. The Bureau witnesses agreed that there is a large gray area between 'counterintelligence' and 'aggressive investigation,' and that headquarters supervisors somet imes had difficulty in deciding which should go on certain proposals. 

"Aggressive investigation continues, and may be more disruptive than covert action. An anonymous letter (Cointelpro) can be ignored as the work of a crank; an overt approach by the Bureau ('investigation') is not so easily dismissed. The line between infor mation collection and harrassment can be extremely thin." (Emphasis added.) 

The Committee also notes that the memorandum officially terminating the Cointel programmes contained a slippery proviso, which read: 

"In exceptional circumstances where it is considered counterintelligence [Cointel] action is warranted, recommendations should be submitted to the Bureau under individual case caption to which it pertains. These recommendations will be considered on an ind ividual basis." 

What this meant, quite simply, was that in future, Cointelpro-type operations would be buried in the Bureau's 500,000 case files, each one of which would have to be searched to turn up all the Cointelpro actions. 

When the Committee asked the FBI to provide it with a list of any Cointelpro activities undertaken since the programmes were officially abolished on April 28, 1971, the Bureau at first said that a review had "failed to develop any information indicating po st-termination Cointelpro activity." 

Afterward, however, the Bureau located and furnished to the Committee two instances of such operations. Committee investigators discovered a third instance on their, own. How many others have taken and are taking place, is a matter of conjecture. 

The fact is that, whatever public posture the Bureau may have adopted officially, the agents involved in Cointelpro, almost to a man have defended their despicable acts as proper and necessary. One Cointelpro unit chief declared: "The Bureau people did not think that they were doing anything wrong and most of us to this day do not think we were doing anything wrong." 

That was the feeling of Section Chief Goerge C. Moore as well: "I thought I did something very important during those days. I have no apologies to make for anything we did, really." 

In 1974, then-FBI Director Clarence Kelley commented on the Cointel programmes thus: 

"For the FBI to have done less under the circumstances would have been an abdication of its responsibilities to the American people." 

When three top FBI officials were arraigned on April 21, 1978 for conspiring to violate the rights of citizens by authorizing break-ins, a crowd of 750 FBI agents held a demonstration outside the Washington court, indicating their support of a solidarity w ith the accused. Special Agent Patrick Conner from the New York field office, which had carried out the alleged break-ins into residences of innocent friends and relatives of the fugitives they sought, told media representatives: 

"Let this event today clearly reflect our personal commitment and show the American people that our fight against those terrorists was nothing more than our just and sworn duty." 

It was, of course, much more than their "sworn duty." It was a serious violation of the law. 

But, as this and other post-Cointelpro events clearly show, inside the Federal Bureau of Investigation, there has really been no change of heart; merely a change of record-keeping. 

Whether the Church of Scientology was formally a part of the Cointelpro or not, many of the same techniques used by the FBI during the 15 years that those programmes were in operation, were also employed against Scientologists. 

During more than 20 years, the Bureau conducted a deliberate smear campaign against the church, one which has had lasting effects. The agency became an avid collector of unfavourable news stories and magazine articles concerning Scientology and its founder . Enquiries from individuals, other agencies and foreign governments were all provided with these materials and referred to other sources of derogatory allegations. 

To conceal the fact that the FBI was the source of the slander, Hoover would introduce the libel with the statement that "No investigation has been conducted by this Bureau concerning Hubbard [or "Scientology"]. However, our files reveal that There would t hen follow a deadly selection of venemous gossip, rumour and false published reports from the copious FBI files, but attributed to other founts. 

Sometimes, the Director would close his letter with the words: "I am enclosing some material which I thought you might like to have." 

The "material" refeffed to would be a packet of black propaganda in the form of raw data accumulated by the Bureau. 

Over the years, the defamatory reports thus generated by the FBI began to percolate among other governmental agencies and departments which, in turn, built their own files and became new centers for further diffusion of the falsehoods. The exchange was a c ontagion that eventually spread to the remotest corner of the world. (See chart on adjoining page.) 

Internal memoranda clearly show that Hoover was aware that the Church of Scientology was neither violence-prone nor subversive. His letters to his own field offices contain such statements as the following (sent to the Special Agent in Charge in San Franci sco): 

"Bufiles contain no information of a subversive nature regarding captioned organization or its president, Lafayette Ron Hubbard." 

To outside terminals, however, the Bureau sent "confidential" information quoting informants as having asserted that the church was involved in drugs, brainwashing, Communism, atheism and materialism. 

Reports of this kind were sent to, among others, the CIA, the Alaskan State Police, the British Government, the White House, and to the legal attache at the U.S. Embassy in Paris. 

The Director's oft-repeated statement (in coffespondence to outsiders) that the Bureau had conducted no investigation of Hubbard or the Sdentologists was untrue. 

As early as 1951, the FBI began an internal security investigation of Hubbard and his organization. Documents reveal that "contacts" inside the Chicago branch of the Hubbard Dianetics Foundation (a precursor of the Church of Scientology) conducted a detail ed investigation and supplied the Bureau with details as to the business affairs, office personnel, and procedures of various branches across the country. Later the FBI planted undercover agents in the church to spy upon its members and ministerial staff a nd to make regular reports to the agency. 



(Click here for Picture) The web of intrigue and black propaganda. Lines, all emanating from Washington, D.C. each illustrate a false report regarding the Church of Scientology. 



One of these secret agents was named Chico Henderson, who came to Los Angeles from Flint, Michigan, where he had worked as an undercover sleuth for the Flint Police Depart ment. In a sworn statement, made after he discontinued his work for the FBI, Henders on said he had been recruited for the job by FBI Special Agent Jim Oppy. Agent Oppy was later to play an important role in the Government's persecuting of the church. 

Another "confidential informant" for the FBI was Jack Graham, who was a member of the church. Beginning in 1973, Graham worked for the Los Angeles office of the Bureau during the ensuing five years. His FBI contact was Special Agent Robert Kilbane. 

It is not known what inducement Agent Kilbane used to enlist Graham's service as a spy in his church; but in an affidavit sworn to by Graham in October 1977, he states: 

"In Chicago in late 1974 or early months of 1975 I called FBI Agent Robert Kilbane in Los Angeles, seeking to make a deal to obtain his assistance in a criminal case then pending against my father. Mr. Kilbane referred me to the FBI agent in Chicago who, K ilbane said, may be able to help me." 

Graham said that later, "in the early months of 1976, 1 put my father ... in touch with Agent Tucci [of the Drug Enforcement Agency] and the DEA, through Agent Tucci, sent my father to Mexico City pursuant to their agreement." 

While carrying out assignments for the FBI in Chicago, Graham said that, upon the instructions of FBI Special Agent Robin Tomlin, he made an illegal purchase of a semiautomatic pistol. He was then given $50 by Agent Tomlin to illegally purchase a .38 calib er revolver. (The implication here is that the FBI were having the illegal purchases made to entrap a suspect.) 

Upon returning to Los Angeles on April 15, 1977, Graham resumed contact with Agent Robert Kilbane. The G-man asked the informant to help him find out if any members of the Church of Scientology were engaged in unlawful activities. 

Graham offered to induce a friend who had access to the Church's Guardian Office to obtain documents for the FBI. Agent Kilbane told him the Bureau was not interested in documents from the church because "we have a whole storeroom full of them." 

Instead, he told Graham that he did want the name of any church member responsible for break-ins at U. S. Government installations to steal official documents. 

"I have no knowledge or information that in any way supports Agent Kilbane's allegation of illegal activities on the part of members of the Church of Scientology," Graham declared in a sworn statement made March 3, 1978. 

John Cole, another FBI snooper who was assigned to get a line on the Scientologists, apparently jumbled his mission somewhere along the way, and got his comeuppance at the scene. In 1971, he sued church members Terry Milner and Henning Heldt who, he allege d, assaulted him in the church offices. He had been there in search of confidential information, for which he assured the two church executives, he was willing to pay. 

When it came to pressing his suit in court, however, Cole had a problem. On January 27, 1971, Moton B. Holt, Jr., his legal counsel, wrote to the United States Attorney in Los Angeles: 

"Confirming our conversation, I am attaching interrogatories in subject action by which defendants seek to discover information of Mr. Cole's prior activities which included undercover work, special assignment and informant duties in various Governmental a gencies, including the justice Department, Senator Eastland's Committee, the FBI, the CIA, the C-11, and others. The FBI recommended that I contact your office with respect to any suggestions you may have to avoid answering any of the propounded questions in this area. 

"Mr. Cole advises that the information is highly confidential from the Government's viewpoint and disclosure of the same is not in the interest of national security and, further, would endanger the lives of at least four Government agents. 

"I have various citations which could be used including the Internal Security Act, the Espionage and Censorship Act and various Departmental Orders." 

Attorney Holt said that the Judge hearing the case had granted the defendants' motion to compel him to answer questions on the grounds that such questions were material to show loss of earnings while Cole was hospitalized. He added: 

"Cole does not want to appeal due to the publicity involved. The original story when the suit was filed was squelched by the FBI." (Emphasis added.) 

An intelligence report dated January 29, 1969 filed in the Drug Enforcement Agency archives throws additional light on Cole's activities. The document lists articles taken from church offices in Los Angeles. It is captioned, "From: Cole -To: Slagel." 

In 1974, Tom Johnson, FBI Special Agent in San Francisco, tried over a period of several months to recruit a young Scientology student named James Robert Welder to become an undercover operative in the church. 

"He made it clear to me that if I was caught, they would handle it. I asked, why me? They said we'll pay you money. All you have to do is give us something that will hold up legally in court against Scientology." 

Welder said he would think over the proposition. He was contacted by Agent Johnson again three days later. 

"I got a phone call and he said, this is Mr. Johnson. He told me to go to Marchetti's, a bar across the street from work. He told me someone would meet me there after work." 

Johnson and another FBI agent met Welder in the parking lot and drove him to a residential section about five miles from the bar. There they parked on the side of the road. 

"They asked me what I had decided, and I told them I was willing to look at the deal they had." 

The Agents offered Welder $800 a month, and pay for his study courses in Scientology, as well as reimbursement for the money he had already invested in his classes. 

"I told him I'd like to think about it some more. He said, 'We'll contact you in about a week.' " 

Later, a man came to Welder's apartment, saying he had been sent by Agent Johnson to teach the youth karate. "He said if I was involved with them I could have no weapon, so I ought to be able to defend myself and that they'd be in the background. I had mad e no agreement to cooperate; but he came over three days a week." 

In the end, Welder decided against becoming a spy. "I decided not to get involved. I wanted Scientology. I saw him [Johnson] on October 3, 1974 at Sambo's and told him I wanted out, what did I have to do? 

"He said, 'Nothing; just drop out.' He said if I tried to prove anything against them, it wouldn't do any good. He asked me why I had changed my mind. I said it was just a personal feeling." 

Documents reveal that the FBI (as well as other federal agencies) had secret operatives at work in virtually every branch of the Church of Scientology. Material obtained under the Freedom of Information Act also makes it clear that in some instances, churc h members were coerced into supplying the agency with confidential information, by the threat of, or offer of immunity from criminal prosecution on some charge unrelated to Scientology. 

In addition to paid spies, spiteful rumour mongers, and coerced informants, intelligence agencies of the Government made use of illegal wiretapping and bugging in their warfevered assault on the Church of Scientology. 

The nature and extent of this global, electronic eavesdropping will never be known. Many of the guilty weasels have been too adroit at covering their tracks. 

Judging from the documentary evidence available, however, the coordinated efforts of the following agencies have been massive and widespread: the National Security Agency, the U.S. Justice Department, FBI, FDA, CIA, IRS, Bureau of Customs, Drug Enforcement Administration (DEA, formerly the BNDD), the Department of Defense, the Defense Intelligence Service, Interpol, U.S. State Department, U.S. Post Office, U.S. Immigration and Naturalization Service, Bureau of Alcohol, Tobacco and Firearms (BATF), Departmen t of Labor; Department of Health, Education and Welfare (HEW), the Secret Service, and the police departments of 26 American cities, from New York to Honolulu; from Montpelier, Vermont to Dallas, Texas. 

In addition to these federal, state and local agencies, Scientologists' legal representatives have called for a review of the investigative files of law-enforcement and intelligence services in 41 foreign countries. 

The immense difficulty of recovering records of intrusions, the majority of them illegal, on such a vast scale, augurs little success in the undertaking. 

Here at home, the case of the FBI is typical. Testimony before the Senate Select Committee revealed that prior to 1960, the agency maintained only rudimentary indicies in each of its field offices. There was no central index; and the often-ambiguous files kept in the field offices "were believed to be inadequate by Justice Department officials." 

FBI spokesmen admitted to the Senate committee that even after the Bureau had established a central index, ELSUR (electronics surveillance), at their headquarters in Washington, overhears may not have been recorded, logs have been destroyed, and voices not immediately identifiable, have not been indexed, even though they were singled out later. 

During the course of legal proceedings, ELSUR supervisor John Smythe testified that the FBI central index includes only full names of persons eavesdropped on, dates of the overhear, and the field office source of the report. In other words, the integrity o f the index depends upon the Bureau's field offices sending to the central files the full names, or the first and suspected surnames of the individuals being monitored. Agent Smythe conceded that field offices do not always do that. (Almost certainly an un derstatement of the situation.) 

Smythe said that there is no topical listing in the centralized ELSUR index, although such a listing is conveniently tucked away by code name in the agency general index of investigations. Moreover, the index does not list surveillance by telephone number, address, or case; nor does it record surveillances conducted on telephones unless the full name of the user is known. 

He further testified that he would have no way of knowing whether other agencies - state, local or otherwise - had provided the FBI with information derived from their own electronic traps. At the same time, he said, when FBI field offices request permissi on to make a "tap search," the headquarters approval always includes the following advice: 

"It is suggested that you contact any other federal agencies to determine if they have conducted any electronic surveillance" [of the same subject]. When other agencies do provide a field office with data from their own wiretap files, only the field office keeps case files indicating the source of the information. The FBI, like other federal intelligence agencies, is careful to conceal its exchange of covertly obtained data with other law-enforcement bodies including local police departments. 

In an affidavit submitted to a U. S. District Court by a lawyer representing an executive of the Church of Scientology, the attorney notes that "The FBI Manual of Instruction provides that information may be transmitted to a local law enforcement agency on blind memoranda, 'which is plain stationery with no identification of the FBI as the source ... Moreover, the FBI transmitted these 'blind memoranda' only if the local police agreed that the Bureau's 'identity as source of the information must be kept str ictly confidential.'" 

It is a common practice for information to be passed between the various agencies by an informal "buddy" system, that is, in an oral exchange between the agents concerned. 

The Scientology attorney just quoted also observes: "Because of the above described inadequacies of the records, and the proven reluctance of the agencies to make thorough searches [of their files] and honest disclosures, the case annuals are replete with instances of belated disclosures after denials were accepted by the courts as complete and credible." 

Illegal surveillance is often disguised in agency reports by attributing the information to code names or to "confidential informant." 

Another stratagem employed by federal agencies for disposing of evidence of illegal eavesdropping is for agents to listen to tapes of the intercepted conversations, from which they obtain investigative leads, and then erase them. 

Warrantless wiretapping is not an uncommon practice among local police departments in the U.S., sometimes with the knowledge, and the financial and technical help of the FBI. 

Documents released under the Freedom of Information Act reveal that police departments throughout the United States participated in the federal conspiracy against the Church of Scientology. There is documented evidence that police in New York, Washington, D.C., Detroit, Los Angeles and Eureka, California engaged in surveillance of the church. At the same time, they received from, and disseminated to, the federal agencies information obtained from various sources. 

It is, of course, difficult for a private citizen or group to prove a wiretap or electronic intrusion conducted by law enforcement personnel. It has been shown in testimony before Congressional investigative committees that telephone companies cooperate wi th federal agencies such as the FBI and the IRS in their unauthorized eavesdropping. A significant number of telephone company security officers are former FBI special agents, still fiercely loyal to the Bureau and, it may be fairly assumed, in complete ac cord with the practices of their former colleagues. 

Not long ago, the Ruff Times, a widely circulated newsletter published by conservative economist Howard Ruff, reported that they had been provided with a telephone number which, when dialed, would indicate whether the subscriber's phone was tapped. The num ber was (213) 348-0003. A busy signal would indicate that the caller's telephone was "tuned in." On the other hand, a wavering, whistling sound signified that the phone from which the call was being made was untapped. 

Immediately after publication of this intelligence, the telephone company installed an answering device at the number, on which a recorded voice declared: 

"The number you have reached is for Pacific Telephone internal use, and in no way will it determine if a telephone is being wiretapped." 

The busy signals, or the wavering, whistling sounds previously encountered when the number was dialed, were now absent. The telephone company did not disclose what "internal use" the number had. 

During recent years, the telephone has become an instrument of frustration and annoyance to many Scientologists. The nature, extent and frequency of the difficulties they have experienced reflect adversely on the qualifications of the instructors who teach Government-run seminars in the use of surveillance equipment. Curious noises on the line, disrupted service, verbal encounters with unidentified individuals on the line, overhears of federal agents talking to each other or "reporting in," - all these and other contretemps make it plain that undercover operatives in the lower echelons are in urgent need of additional training in intrusion techniques. 

On occasion, the tapee has learned of his ghostly listeners from official sources. For instance, Mrs. William Franks, a Scientologits, affirmed under oath: "That on or about the 7th of August, 1975, DC Metropolitan Policeman Bobby Condon called me on the t elephone at the address of the Founding Church of Scientology, 2125 S St., NW, Washington, D.C. The number at which Condon called was 797-1204. During this communication, Condon asked me to go to another phone, because the phone at which we were speaking w as wiretapped; however, he refused to elaborate further or name the source of the tap or the source of his information of the tap. " 

In another sworn statement, John Taussig, a member of the church's Gaurdian staff, reported that since May, 1974, he has on numerous occasions noticed curious acoustic phenomena while using the telephone lines of the legal office. He states that the most f requent and noticeable noises have been mysterious clicking sounds. He has also on several occasions experienced interruptions which clearly did not originate in his telephone or that of the party with whom he was conversing. He avers that other staff memb ers have complained to him or to other members of the legal department of similar 

experiences. 

At least two attorneys representing Scientology defendants in a criminal case have been the subject of Government eavesdropping. One of the lawyers, Philip Hirschkop, was overheard by the FBI on numerous occasions. The FBI has admitted to the overhears in 1971, but the contents of these taps have not been divulged, nor has an examination of the agents involved been conducted. 

Another prominent attorney, who was representing Mary Sue Hubbard, wife of Scientology's founder, was also "overheard." Benjamin Civiletti, now U.S. Attorney General, admitted in a letter to attorney Leonard B. Boudin that "various conversations to which y ou were a party were overheard by the Bureau as a result of electronic surveillance of other subjects. " 

The Government claimed that all except one of the monitored conversations were classified, "but will be reviewed for possible classification." 

To date, neither the unclassified intercept, nor those to be reviewed, have been revealed. 

Sometimes, when the tin ear on the Scientology lines overheard something unfavorable to the Bureau, he hit the interference button. That's what happened when Jon Christian Volz was dictating a news release to Radio Station WTSB in North Carolina. 

"An announcer from the station, Don Babson, had previously said that he wanted to have my story. I made the call from a telephone in the church's offices. 

"Whilst I was dictating, the phone went dead. I called back and the same thing happened. I called again, and this time Don Babson asked if the phone I was calling from was tapped. I told him that this was a distinct possibility and he said that in his expe rience he had had news items constantly cut off whilst being relayed over the phone if those tapping the phone did not want the message to be relayed." 

After six unsuccessful attempts at unbroken communication, Volz tried another telephone in the church office. After the second try on this phone, he was able to read the full dispatch. 

"On each attempt, my call was cut off at precisely the same point in my dictating of the release. This happened whether I read the release slowly or quickly, so was not after a uniform time period from the start of the call. 

"The call was cut off each time after I had read the first six lines, which read as follows: 

" 'The FBI was forced last week in a Freedom of Information suit to admit that they were involved in dirty tricks and disinformation techniques against citizens and groups. 

" 'What wasn't released was that the Defense Department is also fully involved in this type of harrassment.' " 

At that point, the hidden censor pulled the plug. 

Appelate courts have recognized the near-impossibility of proving illegal wiretaps by Government agents. For that reason, they have generally held that a showing need not be more elaborate or even more specific than a mere assertion of illegal surveillance . To require more, they have correctly reasoned, would impose a minimal burden on the Government while requiring a defendant to run a hopeless obstacle course in their struggle against official concealment. 

Furthermore, said the courts, the mere say-say of the prosecutor that there has been no unlawful intrusion is not an adequate response. A search of agency records is required. 

In one case, involving two grand jury witnesses (who were not even criminal defendants), the court observed: 

"If we were to hold that a witness could make a 'claim' only when he has found an electronic bug in his home, heard mysterious bleeps in his telephone or rifled the files of the Justice Department, we would merely succeed in encouraging the Government to i mprove its security as well as its technology." 

Even if Government prosecutors must show that a search of files in ten agencies (which seems to be the present minimum acceptable to higher courts), the inadequate record-keeping and deliberate concealment by federal agencies will always give the Governmen t the edge in the matter of illegal electronic surveilance. 

Then, too, there remains the question of covertly obtained information in the files of "friendly" foreign intelligence agencies. Such files - and there are a great number of them will always remain beyond the reach of U.S. courts. 
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